
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2051, 2156 
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 2ο Γενικό Λύκειο Νέας Ιωνίας, το 1ο Δηµοτικό
Σχολείο Καµατερού, το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Ζωγράφου, το
ιδιωτικό δηµοτικό σχολείο Εκπαιδευτήρια «Ο Πλάτων», το 3ο
Δηµοτικό Σχολείο Τρικάλων, το Δηµοτικό Σχολείο Καλλιθέας
Αχαΐας,  το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Παραλίας Αχαΐας, το Μου-
σικό Σχολείο Τρίπολης, σελ. 2083, 2090, 2095, 2099, 2101,
2105, 2110, 2116, 2122 

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2051, 2078, 2083, 2086,
2088, 2089, 2092, 2095, 2097, 2098, 2101, 2102, 2105, 2114,
2115, 2118, 2119, 2120, 2121, 2122, 2123, 2124, 2156 

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 2116, 2121, 2122 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 358 έως 434, σελ.

2052 - 2072 
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2073 - 2077 
3. Ανακοίνωση του δελτίου επίκαιρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 14 Νοεµβρίου 2022, σελ. 2078 
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα:

«Παράνοµη νοµιµοποίηση «Συλλογής Στερν»», σελ. 2079 
β) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών:
i. µε θέµα: «Καµία εξέλιξη στην αποκατάσταση των ζηµιών

στη Γέφυρα του Μόρνου», σελ. 2081 
ii. µε θέµα: « Άµεση και πλήρης αποκατάσταση των σεισµό-

πληκτων σχολείων του Αιγάλεω», σελ. 2082 
γ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

µε θέµα: «Αποζηµιώσεις ΕΛΓΑ των αγροτών της Αργολίδας
για τις ζηµιές λόγω του παγετού της 26ης Ιανουαρίου», σελ.
2084 

δ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα:
«Με απόφασή του ο Διοικητής της Αρχής Πολιτικής Αεροπο-
ρίας (ΑΠΑ) ορίζει ότι Πρόεδρος της Επιτροπής Ασφαλείας
θα είναι ο ιδιώτης διαχειριστής του αεροδροµίου και όχι εκ-
πρόσωπος της κρατικής Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας»,
σελ. 2086 

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. «Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων,

της τροπολογίας και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών: «Κύρωση της από
30.3.2022 Συµφωνίας Τροποποίησης της από 30.7.2018 Σύµ-
βασης Παραχώρησης του έργου «Ανάπτυξη Εµπορευµατικού
Κέντρου Θριασίου Πεδίου» που κυρώθηκε µε τον ν. 4574/
2018, µεταξύ της εταιρείας «ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε. ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΣΙΔΗΡΟΔΡΟΜΙΚΗΣ ΠΕΡΙΟΥΣΙΑΣ» και της
εταιρείας «ΘΡΙΑΣΙΟ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ ΑΝΩΝΥΜΗ
ΕΤΑΙΡΕΙΑ», καθώς και του Ελληνικού Δηµοσίου, της εται-
ρείας «ΕΤΒΑ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΕΣ ΠΕΡΙΟΧΕΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ» και της εταιρείας «ΓΚΟΛΝΤΑΙΡ ΚΑΡΓΚΟ ΕΤΑΙΡΕΙΑ
ΔΙΕΘΝΩΝ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ LOGISTICS ΑΝΩΝΥΜΟΣ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ»», σελ. 2089 - 2126 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 2091 - 2103
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 2103 - 2118
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 2052 - 2091
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. ,

σελ. 2118 - 2156

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 2092, 2095, 2097, 2098, 

2099, 2101, 2102
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ  Χ. , σελ. 2105, 2109, 2114, 2115, 

2116
ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ Φ. , σελ. 2122
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 2122
ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ Χ. , σελ. 2086, 2114, 2115, 2121
ΚΑΙΡΙΔΗΣ Δ. , σελ. 2115, 2118
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 2051, 2078, 2083, 2086, 

2088, 2089
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 2086
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 2118, 2119, 2120, 2121, 
2122, 2123, 2124, 2156

ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 2119, 2122

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ Χ. , σελ. 2116, 2121, 2122

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΡΣΕΝΗΣ Κ. , σελ. 2079, 2080, 2097
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ. , σελ. 2082, 2083, 2084
ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ Χ. , σελ. 2086, 2087
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 2084, 2085
ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ Κ.  , σελ. 2087
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , 

σελ. 2081, 2082
ΜΕΝΔΩΝΗ Σ.  , σελ. 2079, 2080
ΠΕΤΣΑΣ Σ.  , σελ. 2081, 2082, 2083, 2084
ΣΤΥΛΙΟΣ Γ.  , σελ. 2085

Δ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υποδοµών και
Μεταφορών:

ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ Φ. , σελ. 2120
ΑΡΣΕΝΗΣ Κ. , σελ. 2122
ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ Β. , σελ. 2109
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 2095
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ. , σελ. 2104
ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ Χ. , σελ. 2102, 2112, 2114
ΓΚΙΚΑΣ Σ. , σελ. 2111
ΓΚΟΚΑΣ Χ. , σελ. 2092, 2122, 2123
ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ Κ. , σελ. 2116
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ Α. , σελ. 2105
ΚΑΙΡΙΔΗΣ Δ. , σελ. 2119
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ Γ.  , σελ. 2108, 2110
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 2110

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’

Παρασκευή 11 Νοεµβρίου 2022



ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ Κ.  , σελ. 2101, 2103, 2113, 2115, 
2116, 2123

ΚΟΛΛΙΑΣ Κ. , σελ. 2089, 2123
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 2114, 2115, 2116
ΛΙΑΚΟΣ Ε. , σελ. 2098
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 2094, 2122
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 2115, 2119
ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ Χ. , σελ. 2103
ΜΠΟΥΡΑΣ  Α. , σελ. 2099
ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ Ι. , σελ. 2090
ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ Λ. , σελ. 2107
ΧΗΤΑΣ Κ. , σελ. 2106, 2107



Αθήνα, σήµερα στις 11 Νοεµβρίου 2022, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 9.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 10-11-2022
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΚΒ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
10 Νοεµβρίου 2022, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του

σχεδίου νόµου: «Προστασία προσώπων που αναφέρουν παρα-
βιάσεις ενωσιακού δικαίου - Ενσωµάτωση της Οδηγίας (ΕΕ)
2019/1937 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
της 23ης Οκτωβρίου 2019 (L 305) και λοιπές επείγουσες ρυθµί-
σεις»)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Κωνσταντίνα (Νάν-
τια) Γιαννακοπούλου, Βουλευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του
Κινήµατος Αλλαγής, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Δ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’

Παρασκευή 11 Νοεµβρίου 2022



2052 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2053



2054 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2055



2056 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2057



2058 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2059



2060 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2061



2062 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2063



2064 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2065



2066 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2067



2068 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2069



2070 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2071



2072 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2073

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



2074 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2075



2076 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2077



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πριν προχωρήσουµε στη συζήτηση του προγραµµατισµένου
για σήµερα δελτίου επικαίρων ερωτήσεων επιτρέψτε µου πρώτα
να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της
Δευτέρας 14 Νοεµβρίου 2022, το οποίο έχει ως εξής:

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 147/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Σερρών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Αραµπατζή,
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα:
«Εκτός προκαταβολής από τον ΕΛ.Γ.Α. οι πληγέντες βαµβακο-
καλλιεργητές στις Κοινότητες Θολού, Νέας Πέτρας και Γαζώρου
του Δήµου Νέας Ζίχνης Σερρών από την χαλαζόπτωση της 25ης

Ιουνίου 2022».
2. Η µε αριθµό 120/2-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Θεσπρωτίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μά-
ριου Κάτση προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτι-
κής, µε θέµα: «Ζητήµατα ανταγωνισµού από την ιδιωτικοποίηση
του Οργανισµού Λιµένος Ηγουµενίτσας (ΟΛΗΓ Α.Ε.), και προ-
βλήµατα από τη µη απόδοση της χερσαίας ζώνης λιµένα στους
οικείους δήµους».

3. Η µε αριθµό 119/31-10-2022 επίκαιρη ερώτηση του Ε’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Αρκαδίας του Κινήµατος Αλ-
λαγής κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς την Υπουργό
Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε θέµα: «Αδικαιολόγητη καθυστέ-
ρηση πλήρωσης θέσεως εκπαιδευτικού παράλληλης στήριξης
στο Νηπιαγωγείο Τυρού και ελλείψεις καθηγητών στο Γυµνάσιο
Τυρού».

4. Η µε αριθµό 133/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Κα-
ραθανασόπουλου προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, µε θέµα: «Τα σοβαρά προβλήµατα που δηµιουργούνται
στους εργαζόµενους και στους φοιτητές εξαιτίας των καταργή-
σεων - συγχωνεύσεων - µετακινήσεων πανεπιστηµιακών τµηµά-
των».

5. Η µε αριθµό 124/4-11-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού A’ Ανατολικής Αττικής του ΜέΡΑ25 κ. Μαρίας Απατζίδη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Όχι στην ανατροπή της
στεγαστικής πολιτικής υπέρ των Ποντίων παλιννοστούντων οµο-
γενών».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 121/2-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασι-
λείου Κόκκαλη προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
µε θέµα: «Κραυγή αγωνίας από γονείς, µαθητές, εκπαιδευτικούς
και Οµοσπονδία Ιδιωτικών Εκπαιδευτικών Λειτουργών Ελλάδας
(ΟΙΕΛΕ) για τα εκπαιδευτήρια «Ν. ΡΑΠΤΟΥ»».

2. Η µε αριθµό 122/2-11-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του Κινήµατος Αλλαγής κ. Κων-
σταντίνας (Νάντιας) Γιαννακοπούλου προς τον Υπουργό
Δικαιοσύνης, µε θέµα: «Οι γονείς που καταγγέλλονται για βιασµό
και κακοποίηση των παιδιών τους, διατηρούν τη γονική µέριµνα
µέχρι σήµερα».

3. Η µε αριθµό 134/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, µε θέµα: «Για το ζήτηµα της φοιτητικής στέγης στην Κρήτη».

4. Η µε αριθµό 130/4-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία Αρ-
σένη προς τον Υπουργό Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προ-
στασίας, µε θέµα: «Δεκατέσσερις ηµέρες καίει η φωτιά στο
Παπίκιο Όρος στη Ροδόπη».

5. Η µε αριθµό 126/4-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-

στεράς κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς τον Υπουργό Υγείας µε
θέµα: «Ελλείψεις και κερδοσκοπία στον τοµέα του φαρµάκου».

6. Η µε αριθµό 123/3-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κινήµατος Αλλαγής κ. Χαράλαµπου Καστα-
νίδη προς τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό αρµόδιο για θέ-
µατα επικοινωνίας και ενηµέρωσης, µε θέµα: «Υποβάθµιση της
λειτουργίας και του ρόλου της «ΕΡΤ3»».

7. Η µε αριθµό 135/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών,
µε θέµα: «Για την επισκευή - ανακατασκευή των κτηρίων στις σει-
σµόπληκτες περιοχές της Περιφερειακής Ενότητας (Π.Ε.) Ηρα-
κλείου και τις υφιστάµενες συνθήκες στέγασης των κατοίκων».

8. Η µε αριθµό 127/4-11-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Καλ-
λιόπης Βέττα προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Η
υποστελέχωση της παιδιατρικής κλινικής της Κοζάνης µε ευθύνη
της Κυβέρνησης, προκαλεί µεγάλη ανασφάλεια στους πολίτες
της περιοχής».

9. Η µε αριθµό 132/4-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ροδόπης του Κινήµατος Αλλαγής κ. Ιλχάν Αχµέτ προς τον
Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Η υποστελέχωση του ΕΚΑΒ Ροδόπης
ναρκοθετεί τα θεµέλια της λειτουργίας του σε µια ακριτική πε-
ριοχή και υποβαθµίζει τις συνθήκες εργασίας των εργαζοµένων».

10. Η µε αριθµό 136/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λέσβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Μαρίας
Κοµνηνάκα προς τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό αρµόδιο
για θέµατα κρατικής αρωγής και αποκατάστασης, µε θέµα: «Για
την πλήρη και άµεση αποκατάσταση των σχολείων της Σάµου,
τα οποία υπέστησαν σοβαρές ζηµίες από τον σεισµό».

11. Η µε αριθµό 129/4-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λάρισας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Βασιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Η
νοµοθετική παρέµβαση είναι βέβαιη, όµως θα θωρακίσετε τους
ευάλωτους δανειολήπτες ή τις εταιρείες διαχείρισης δανείων;».

12. Η µε αριθµό 141/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Κέρκυρας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Δηµητρίου Μπιάγκη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Επι-
βεβληµένη ανάγκη θέσπισης νοµοθετικής ρύθµισης για την πα-
ράταση έκδοσης οικοδοµικών αδειών στα κατά παρέκκλιση
οικοδοµήσιµα ακίνητα και µετά το 2022».

13. Η µε αριθµό 137/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Νικολάου Παπαναστάση προς τον Υπουργό Υγείας, µε
θέµα: «Για τις συνθήκες που επικρατούν στο Γενικό Νοσοκοµείο
Μεσολογγίου».

14. Η µε αριθµό 143/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Σωκράτη Φάµελλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, µε θέµα: «Γιατί η Κυβέρνηση Μητσοτάκη επιλέγει την
καύση απορριµµάτων ως βασική στρατηγική στη διαχείρισή τους
σε αντίθεση µε την ευρωπαϊκή νοµοθεσία;»

15. Η µε αριθµό 138/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Λεωνίδα Στολτίδη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Προ-
βλήµατα στη λειτουργία της παιδιατρικής κλινικής του Γενικού
Νοσοκοµείου Κοζάνης «Μαµάτσειο» λόγω υποστελέχωσης».

16. Η µε αριθµό 144/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Αικατερίνης (Κατερίνας) Νοτοπούλου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, µε θέµα: «Το Κυβερνείο εκπέµπει SOS - σχέδιο διά-
σωσης και αξιοποίησής του».

17. Η µε αριθµό 139/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµ-
µανουήλ Συντυχάκη προς τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό
αρµόδιο για θέµατα κρατικής αρωγής και αποκατάστασης, µε
θέµα: «Για τις τεράστιες καταστροφές στη Σητεία από τα έντονα
καιρικά φαινόµενα του Σαββάτου 15-10-22».

18. H µε αριθµό 146/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Επικρατείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Ευτυχίας Αχτσιόγλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα:
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«Διόγκωση ιδιωτικού χρέους, ασυδοσία τραπεζών και funds, κίν-
δυνος εγγραφής στο δηµόσιο χρέος των εγγυήσεων του «Ηρα-
κλή»».

19. Η µε αριθµό 142/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Ιωάννη Δελή προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
µε θέµα: «Για την αναγνώριση του δικαιώµατος υποβολής αίτη-
σης µετάθεσης ή απόσπασης στους νεοδιόριστους εκπαιδευτι-
κούς ΤΕ16».

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 91/4-10-2022 ερώτηση του Βουλευτή Φθιώτιδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Σαρακιώτη
προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Δραµατική η κατάσταση
στο Γενικό Νοσοκοµείο Λαµίας - η προκλητική αδιαφορία της Κυ-
βέρνησης συνεχίζεται».

2. Η µε αριθµό 33/3-10-2022 ερώτηση του Βουλευτή Αιτωλοα-
καρνανίας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Δηµητρίου Κωνσταντόπου-
λου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε
θέµα: «Επαναλειτουργία των σφαγείων Θέρµου Αιτωλοακαρνα-
νίας».

3. Η µε αριθµό 97/5-10-2022 ερώτηση του Βουλευτή Α’ Θεσ-
σαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη
Δελή προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Αποκατάσταση των
δικαιωµάτων των ιατρών ΙΔΑΧ -ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρό-
νου- της 4ης ΔΥΠΕ -δηµόσια υγειονοµική περιφέρεια- µέλη του
Συλλόγου Επιστηµονικού Υγειονοµικού Προσωπικού Φροντίδας
Υγείας Βορείου Ελλάδας».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούµε τώρα στη συζή-
τηση των σηµερινών επικαίρων ερωτήσεων.

Ξεκινάµε µε την τέταρτη µε αριθµό 145/7-11-2022 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθη-
νών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη προς την Υπουργό
Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα: «Παράνοµη νοµιµοποίηση
«Συλλογής Στερν»». 

Θα απαντήσει η Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητισµού κ. Στυ-
λιανή Μενδώνη.

Τον λόγο έχει ο κ. Αρσένης.
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, η κύρωση συµφωνίας για την επιστροφή στην

Ελλάδα ιδιωτικής συλλογής εκατόν εξήντα ένα αρχαιοτήτων κυ-
κλαδικού πολιτισµού µε νόµο που φέρατε εσείς στη Βουλή τον
Σεπτέµβρη ξεσήκωσε θύελλα αντιδράσεων. Με αφορµή επίσης
τα εν κρυπτώ εγκαίνια της έκθεσης δεκαπέντε αντικείµενων από
τις εκατόν εξήντα µία αρχαιότητες σε ιδιωτικό µουσείο, στο Μου-
σείο Κυκλαδικής Τέχνης στην Αθήνα, οι Σύλλογοι Ελλήνων Αρ-
χαιολόγων, Εκτάκτων Αρχαιολόγων, ο Ενιαίος Σύλλογος
Υπαλλήλων ΥΠΠΟ, η Πανελλήνια Ένωση Συντηρητών Αρχαιοτή-
των, το Πανελλήνιο Σωµατείο Έκτακτου Προσωπικού του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού σε κοινή τους ανακοίνωση αναφέρουν ότι «τα
αντικείµενα αυτά δεν έχουν ελεγχθεί µε τη νόµιµη διαδικασία για
το αν είναι αυθεντικά ή κίβδηλα», αντίγραφα δηλαδή, «ούτε για
το πώς βρέθηκαν από τις Κυκλάδες στη συλλογή ενός πολυεκα-
τοµµυριούχου στη Νέα Υόρκη». 

Την ίδια στιγµή όπου, σύµφωνα µε στοιχεία που κατατέθηκαν
στην εισαγγελία αρχαιοκαπηλίας, πέντε ειδώλια της συλλογής
αυτής φέρεται να προέρχονται από λαθροανασκαφές στο νησί
της Κέρου. Ιδιαίτερη αναφορά γίνεται και στην έρευνα του Χρή-
στου Τσιρογιάννη ότι υπάρχει το ειδώλιο αριθµός 29 της συλλο-
γής Στερν το οποίο περιλαµβάνεται στο αρχείο φωτογραφιών
του καταδικασµένου για αρχαιοκαπηλία Μπεκίνα. Στην ανακοί-
νωση αυτή επισηµαίνεται ότι η αναγνώριση κατοχής των αρχαι-
οτήτων σε ένα ίδρυµα, όπως το HACI, στη διοίκηση του οποίου
µετέχει ο γιος του Λέοναρντ Στερν και ο οικονοµικός διευθυντής
του επιχειρήσεών του αποτελεί ακόµη έναν επιπλέον λόγο διε-
ρεύνησης της νοµιµότητας της συγκεκριµένης συµφωνίας. 

Σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα, το θέµα της νοµιµότητας απασχό-
λησε τη Γενική Διεύθυνση Αρχαιοτήτων του Υπουργείου σας και
σε έγγραφό της έγραψε ότι «Ανακύπτουν ζητήµατα παράκαµψης
των προβλεπόµενων από τον αρχαιολογικό νόµο διαδικασιών,
που συνιστούν ουσιώδεις παραλείψεις της διοίκησης. Ως προς

τη νοµιµότητα σηµειώνεται ότι πρόκειται για παραλείψεις νόµι-
µων οφειλόµενων διαδικασιών και ουσιώδους τύπου καθώς
αυτές προβλέπονται ρητά από ειδικές διατάξεις. Οι σηµαντικό-
τερες εξ αυτών αφορούν τη διαδικασία περί άδειας κατοχής κι-
νητών µνηµείων και δανεισµού τους, οι οποίες φαίνεται να
αγνοήθηκαν και να υποκαταστάθηκαν από τη συµφωνία» που
υπογράψατε. Γίνεται λόγος για παραλείψεις ως προς τον µακρο-
χρόνιο δανεισµό για την έκθεση µνηµείων στο HACI και ΜΕΤ και
σηµειώνεται πως «Δεν πληρούται καµµία διαδικασία του νόµου
και δεν ακολουθήθηκε η νόµιµη διαδικασία».

Καθώς µε την εν λόγω συµφωνία του νόµου σας πλέον ανοίγει
ο δρόµος για συµφωνίες νοµιµοποίησης συλλογών οι οποίες
απαρτίζονται από αρχαιότητες αµφίβολης προέλευσης κτηθεί-
σες µε αντιεπιστηµονικό τρόπο, υποσκάπτοντας ταυτόχρονα την
εθνική πολιτική για τον επαναπατρισµό αρχαιοτήτων µε βάση διε-
θνείς συµβάσεις, σας ρωτάµε βάσει ποιων εγγράφων των αρµό-
διων ελληνικών υπηρεσιών προκύπτει η προέλευση και η
αυθεντικότητα των εκατόν εξήντα ένα κινητών µνηµείων, και γιατί
τα δήθεν «επαναπατρισθέντα» αντικείµενα κατευθύνθηκαν σε
ιδιωτικά µουσεία της Ελλάδας και του εξωτερικού και όχι στα δη-
µόσια µουσεία της χώρας;

Ζητήθηκε επίσης η συνδροµή των ιταλικών διωκτικών αρχών
όταν αποκαλύφθηκε ότι το ειδώλιο αριθµός 29 συµπεριλαµβα-
νόταν στο αρχείο του αρχαιοκάπηλου Μπεκίνα; Έγιναν προσπά-
θειες διεθνούς διερεύνησης της υπόθεσης των κλεµµένων
αρχαιοτήτων στο διάστηµα των δύο ετών και πριν τη συµφωνία
µε την οικογένεια του συλλέκτη; Αν ναι, πώς πιστοποιείται, κυρία
Υπουργέ, κάτι τέτοιο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει η κυρία
Υπουργός.

ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΜΕΝΔΩΝΗ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, για όλα αυτά τα θέµατα που θέτετε έχω ήδη
απαντήσει λεπτοµερώς σε τρεις ερωτήσεις του κόµµατός σας,
ακριβώς για το ίδιο θέµα. Πολλά από αυτά που επίσης επισηµαί-
νετε έχουν ήδη απαντηθεί στη Βουλή κατά τη συζήτηση της κύ-
ρωσης της συµφωνίας και έχουν κατατεθεί και τα σχετικά
έγγραφα. Εσείς επανέρχεστε. Λοιπόν, για άλλη µια φορά θα σας
πω ότι ουδεµία ενέργεια έγινε εν κρυπτώ, ουδεµία συνεννόηση
πραγµατοποιήθηκε ενάντια στα εθνικά συµφέροντα, ουδεµία
συµφωνία συνήφθη µυστικά και παρανόµως. 

Στην ερώτηση σας υιοθετείτε άκριτα τους ισχυρισµούς συνδι-
καλιστικών σωµατείων ότι δήθεν πέντε από τα ειδώλια της συλ-
λογής προέρχονται από τη λαθρανασκαφή της Κέρου. Οι
συνδικαλιστές επικαλούνται ως βιβλιογραφία για τα λεγόµενά
τους τη µονογραφία της αρχαιολόγου Πέγκυς Σωτηρακοπούλου
«Ο θησαυρός της Κέρου». Όµως πουθενά η συγγραφέας δεν
αναφέρεται ότι τα εν λόγω ειδώλια προέρχονται από τη λαθρα-
νασκαφή της Κέρου. Αντίθετα χωρίζει τα ειδώλια που ερευνά στη
µελέτη της σε δύο κατηγορίες µε κριτήριο το κατά πόσο µπορεί
να υποστηριχθεί επιστηµονικά ότι προέρχονται ή δεν προέρχον-
ται από την Κέρο. Και τα πέντε ειδώλια που αναφέρουν οι συνδι-
καλιστές περιλαµβάνονται στο δεύτερο µέρος της µελέτης της
για τα οποία δεν µπορεί να υποστηριχθεί ότι προέρχονται από
την Κέρο. Αυτό το λέει η ίδια η συγγραφέας.

Με τη συµφωνία οι αρχαιότητες αναγνωρίστηκαν ως ανέκαθεν
ανήκουσες στο ελληνικό κράτος. Εξετέθησαν οι πρώτες δεκα-
πέντε στο Μουσείο Κυκλαδικής Τέχνης ως δάνειο εκ µέρους του
ιδιοκτήτη ελληνικού κράτους. Θα εκτεθούν στο Μητροπολιτικό
Μουσείο της Νέας Υόρκης επίσης ως δάνειο εκ µέρους του ιδιο-
κτήτη ελληνικού κράτους. Στα δέκα χρόνια θα αρχίσουν να επι-
στρέφουν στην Ελλάδα ως πατρίδα και ιδιοκτήτριά τους. Αυτή η
επιστροφή είναι οριστική και θα εκτεθούν στα µουσεία της Ελ-
λάδας. Σε ποια µουσεία; Στα µουσεία που θα αποφασίσει τότε
το Υπουργείο Πολιτισµού µετά από γνωµοδότηση του Κεντρικού
Αρχαιολογικού Συµβουλίου. Κατά τη σταθερή τακτική των επα-
ναπατρισµών τα αγαθά εκτίθενται στο κοντινότερο µουσείο του
τόπου προέλευσής τους. Στην προκειµένη περίπτωση η κατα-
σκευή του Μουσείου της Νάξου αναµένεται να ολοκληρωθεί στο
τέλος του 2026. 

Όσον αφορά στο Μουσείο Κυκλαδικής Τέχνης, φυσικά και
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µπορούν να εκτεθούν και σε αυτό, αλλά για να εκτεθεί έστω και
µία αρχαιότητα της συλλογής στο Μουσείο Κυκλαδικής Τέχνης
θα πρέπει να αποφασίσει τότε, µετά από δέκα χρόνια, το Υπουρ-
γείο Πολιτισµού µετά από γνωµοδότηση του Κεντρικού Αρχαι-
ολογικού Συµβουλίου. Και πώς θα εκτεθεί; Ως δάνειο του
Υπουργείου Πολιτισµού προς το Μουσείο Κυκλαδικής Τέχνης µε
συγκεκριµένη διάρκεια και όρους, όπως προβλέπει ο αρχαιολο-
γικός νόµος. Πρόκειται για εσωτερικό δανεισµό µεταξύ µουσείων
εντός της Ελλάδας, που είναι µία συνηθέστατη τακτική.

Όσον αφορά την έρευνα του ιδιώτη αρχαιολόγου, την οποία
επικαλείστε, ο ιδιώτης αρχαιολόγος δήλωσε ότι έχει στην κατοχή
του µία επαγγελµατική ασπρόµαυρη φωτογραφία, η οποία δεί-
χνει το ειδώλιο σε βάση ειδικά κατασκευασµένη για αυτό ανά-
µεσα σε άλλες αρχαιότητες. Η εν λόγω φωτογραφία δεν είναι
καν polaroid, που θα ήταν µια ισχυρή ένδειξη ότι το ειδώλιο είχε
σχέση µε κάποια λαθρανασκαφή. Είναι, λοιπόν, η φωτογραφία
που βρέθηκε στο αρχείο που κατέχει ο ιδιώτης αρχαιολόγος και
όχι το ίδιο το ειδώλιο. Με τη συγκεκριµένη, λοιπόν, φωτογραφία
δεν µπορεί κανείς να πιστοποιήσει ότι το ειδώλιο βρέθηκε στην
κατοχή του αρχαιοπώλη. Το φωτογραφικό υλικό του αρχαιοπώλη
που κατέσχεσε η ιταλική αστυνοµία αποτέλεσε ανακριτικό υλικό
που δόθηκε επίσηµα και θεσµικά προς τις ελληνικές κρατικές
αρχές. Στο εν λόγω αρχείο, που διαθέτει επίσηµα και θεσµικά το
Υπουργείο, δεν περιλαµβάνεται η φωτογραφία που επικαλείται
ο ιδιώτης. Σε κάθε περίπτωση ο Μπεκίνα καταδικάστηκε µε από-
φαση του Αρείου Πάγου το 2020 για ογδόντα έξι αρχαιότητες
στις οποίες δεν περιλαµβάνεται το συγκεκριµένο ειδώλιο. 

Η αναφορά σας περί εν κρυπτώ εγκαινίων διαψεύστηκε από
την πραγµατικότητα. Πέραν των εγκαινίων, την προηγούµενη
Τρίτη οργανώθηκε κατόπιν ανοιχτής πρόσκλησης ξενάγηση δη-
µοσιογράφων στην έκθεση κατά τη διάρκεια της οποίας απαντή-
θηκαν όλα τα ερωτήµατα που ετέθησαν από τους εκπροσώπους
του Τύπου. 

Σε αυτά που είπατε περί αυθεντικότητας και κατοχής θα απαν-
τήσω στη δευτερολογία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο κ. Αρ-
σένης.

ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Κυρία Υπουργέ, δεν µας δώσατε
τα έγγραφα στην ερώτηση του ΜέΡΑ25 και δεν λέτε αλήθεια.
Επίσης δεν λέτε αλήθεια ότι απαντήσατε σε όλα τα ερωτήµατα,
γι’ αυτό κιόλας επανερχόµαστε. 

Ο κ. Στερν, εξέθεσε τα κοµµάτια της συλλογής του, κυρία
Υπουργέ, από το 1990. Το 2004 έβγαλε και έναν µεγάλο κατά-
λογο. Τον έχετε αυτόν στο αρχείο σας; Έβγαλε έναν µεγάλο κα-
τάλογο µε τα κυκλαδικά της συλλογής του. Τότε ήσασταν Γενική
Γραµµατέας του Υπουργείου και αρχαιολόγος. Δεν µπορείτε να
µιλάτε για άγνωστη συλλογή. 

Είχε άλλα αρχαία, κυρία Υπουργέ, εκτός από τα εκατόν εξήντα
ένα κυκλαδικά; Δεν το λέµε εµείς, το λέει η συµφωνία και η βι-
βλιογραφία. Τα έχει δώσει όλα τα κυκλαδικά, κυρία Υπουργέ,
που έχει ο κ. Στερν; Το έχετε ελέγξει; Διότι στον κατάλογο της
έκθεσής του υπήρχαν άλλα. Τελικά τι έγιναν τα υπόλοιπα; Δεν
σας τα παρέδωσε; Τα πούλησε; Τα αντάλλαξε; Τελικά ήταν συλ-
λέκτης, πουλούσε, αγόραζε, αντάλλασσε; Τι γινόταν µε τον κ.
Στερν;

Έχουν γίνει λαθρανασκαφές στην Κέρο, κυρία Υπουργέ; Ναι,
έχουν γίνει και τα πέντε ειδώλια είναι από εκεί και το ξέρετε πολύ
καλά. Και αποδεικνύεται όχι µόνο από την κ. Σωτηρακοπούλου
που είπατε, αλλά από τα λεγόµενα της κ. Γκετζ Πρετσιόζι, κυρία
Υπουργέ! Και αυτό δεν το ξέρατε; Έχουν γίνει λαθρανασκαφές
στη Νάξο, κυρία Υπουργέ; 

Από τότε που το αναφέρει ο Κοντολέων µέχρι το 2012 που το
αναφέρει ο εισαγγελέας της Νέας Υόρκης στο πόρισµα Στέινχαρτ,
κυρία Υπουργέ -θα το γνωρίζετε κι αυτό- έχουν γίνει λαθρανασκα-
φές. Υπάρχει ειδώλιο που ταυτίζεται µε τη λαθρανασκαφή -ακού-
στε µε, κυρία Υπουργέ- του Φιώντα της Νάξου; Δεν θα σας πω εγώ
ποιο είναι ή ποια είναι. Εσείς έπρεπε να βάλετε τις υπηρεσίες σας
εδώ και τρία χρόνια να το ψάξουν. Μήπως υπάρχει και ταυτίζεται
µε τη λαθρανασκαφή στο συγκεκριµένο σηµείο της Νάξου;

Τον γνωρίζετε, κυρία Υπουργέ; Η Γκαλερί Κουτουλάκη, ο Νι-
κόλας Κουτουλάκης ασχολιόταν ή όχι µε παράνοµη διακίνηση

αρχαιοτήτων, ιδίως µινωικών και κλαδικών, όπως καταγράφει ο
αείµνηστος αρχαιολόγος Γιάννης Σακελλαράκης; Ξέρετε αν κά-
ποιο ή κάποια από τα ειδώλια της συλλογής έχουν βγει στην
αγορά από τον Νικόλα Κουτουλάκη; Δεν θα σας πω εγώ ποια
είναι, αλλά πρέπει εσείς να ψάξετε και να µας πείτε.

Υπάρχουν κίβδηλα αντίγραφα στη συλλογή; Το ειδώλιο που
υπήρχε στην έκθεση, το Στερν 21, κυρία Υπουργέ, ξέρετε από
πού προέρχεται; Το γράφει το Υπουργείο σας από πού προέρ-
χεται στην έκθεση στο Κυκλαδικό. Είναι της ίδιας πηγής µε τον
«Αρπιστή» του Μητροπολιτικού, που είναι τεκµηριωµένα αντί-
γραφο. Ακόµη και ο κ. Νιώτης, ο άνθρωπος που το έκανε, πριν
πεθάνει οµολόγησε ότι το είχε φτιάξει. Τέτοια εκθέτει το Μητρο-
πολιτικό Μουσείο, µε το οποίο εσείς έχετε κάνει αυτή τη συµφω-
νία, το µουσείο για το οποίο ο εισαγγελέας της Νέας Υόρκης έχει
κάνει έξι κατασχέσεις τον χρόνο, κάθε χρόνο, και εκθέτει αρχαι-
οκάπηλα ευρήµατα και δεν διστάζει να εκθέτει και τα κίβδηλα.
Μήπως γι’ αυτό έχετε αποκρύψει τα πιστοποιητικά προέλευσης
τους που δεν µας δώσατε στην ερώτηση του ΜέΡΑ25; Γι’ αυτό
δεν τα φέρατε στη Βουλή; Γι’ αυτό τα έχετε αποκρύψει και από
τις αρµόδιες υπηρεσίες;

Ξέρετε ότι επιλέγετε να χειρίζεστε αυτή την υπόθεση µόνη σας
µε το γραφείο σας, χωρίς αρµόδιες υπηρεσίες και αυτό εγείρει
ζητήµατα παράβασης καθήκοντος από µέρους σας; Αυτό είναι
και είναι ακόµα πιο σοβαρό, γιατί δεν το κάνει οποιοσδήποτε
Υπουργός Πολιτισµού, το κάνετε εσείς που ξέρετε πολύ καλά τις
διαδικασίες και ξέρετε ποιες διαδικασίες παραβιάζετε, αν τις πα-
ραβιάζετε. Γνωρίζετε πολύ καλά πόσες διατάξεις παραβήκατε
επί δύο χρόνια εσείς και το γραφείο σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΜΕΝΔΩΝΗ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού): Κύριε Αρσένη, κατά την πάγια τακτική σας υιοθετείτε εν-
τελώς άκριτα πράγµατα, τα οποία παρουσιάζετε στη Βουλή ως
δήθεν πράγµατα τα οποία οδηγούν σε αποκαλύψεις. Είναι προ-
φανές ότι εσείς δικαιολογείστε να µην ξέρετε τη βιβλιογραφία.
Οι πληροφοριοδότες σας όµως, οι πηγές σας, υποτίθεται ότι
είναι επιστήµονες. Ε, λοιπόν, έπρεπε να διαβάζουν σωστά τη βι-
βλιογραφία, κύριε Αρσένη, και θα έπρεπε να ξέρουν ότι, όσον
αφορά την Πρετσιόζι -γιατί την επικαλεστήκατε-, που δήθεν τεκ-
µηριώνει αυτά που λέει για τα ειδώλια, έχουν παραλείψει µια
µικρή φράση που λέει πάντοτε η, Πρετσιόζι ότι είναι δήθεν από
ακούσµατα. 

Στη µελέτη του 1985 η Πρετσιόζι λέει πάντα «κατά τα λεγό-
µενα» προς αυτή από συλλέκτες, από εµπόρους, µε όποιον έχει
συνοµιλήσει. Και στη µελέτη του 2001 η ίδια γράφει πάντα «εν-
δέχεται». Η Σωτηρακοπούλου παραθέτει αυτές τις κρίσιµες λέ-
ξεις. Οι δικές σας πηγές παραλείπουν να τις αναφέρουν. Μεταξύ
του «ενδέχεται» και του «είναι», στην επιστήµη υπάρχει τεράστια
διαφορά, κύριε Αρσένη, την οποία εσείς φαίνεται ότι συστηµα-
τικά αγνοείτε.

Πάµε, λοιπόν, να δούµε και αυτά που λέτε για την κυριότητα
και την κατοχή. Κατ’ αρχάς είναι δύο διαφορετικές έννοιες. Η κυ-
ριότητα των αρχαιοτήτων ανήκει αναµφισβήτητα στην Ελλάδα
δυνάµει της συµφωνίας και επ' αυτής δεν χωράει ουδεµία αµφι-
σβήτηση. Η κατοχή ενός αντικειµένου κατά τον Αστικό Κώδικα
σηµαίνει αποκλειστικά το φυσικό εξουσιασµό που ασκεί επί του
αντικειµένου εκείνο το πρόσωπο που τελεί σε τοπική σχέση µε
το αντικείµενο. Αναφέρεται στη σχέση µεταξύ του αντικειµένου
και του υποκειµένου που το έχει στα χέρια του. Απαιτεί, δηλαδή,
τοπικό στοιχείο. 

Πείτε µου, λοιπόν: Σε ποιο σηµείο λέει η συµφωνία ότι το Πο-
λιτιστικό Ινστιτούτο, το HACI, θα έχει στην κατοχή του για πάντα
τα αντικείµενα; Πουθενά! Και πώς θα µπορούσε άλλωστε να το
λέει, αφού οι αρχαιότητες επιστρέφουν στην Ελλάδα σταδιακά,
µετά από µια δεκαετία; Εποµένως, πώς είναι δυνατόν το ινστι-
τούτο να έχει στην κατοχή του αρχαιότητες που θα βρίσκονται
σε άλλη ήπειρο;

Με ρωτάτε γιατί πριν τη συµφωνία δεν ερευνήθηκε η αυθεντι-
κότητα των αρχαιοτήτων της συλλογής, όπως τάχα επιβάλλει ο
αρχαιολογικός νόµος τον οποίον τάχα παραβιάσαµε. Σε ποια διά-
ταξη του αρχαιολογικού νόµου, κύριε Αρσένη, προβλέπεται κάτι
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τέτοιο; Πείτε µου ακριβώς πού προβλέπεται ότι το Υπουργείο
Πολιτισµού δεν µπορεί να επαναπατρίζει αρχαιότητες που εντο-
πίζονται στο εξωτερικό, αν προηγουµένως δεν έχει πιστοποιήσει
ότι αυτές είναι αυθεντικές. Ξέρετε τι σηµαίνει έρευνα αυθεντικό-
τητας µιας αρχαιότητας; Η αυθεντικότητα ενός µνηµείου, δη-
λαδή το αν έχει κατασκευαστεί στην αρχαιότητα, απαιτεί
µακροχρόνια έρευνα σε εργαστήριο µε ειδικές χηµικές αναλύ-
σεις του υλικού και των επικαθήσεών του, προκειµένου να εκτι-
µηθεί η χρονολογία κατασκευής του. Είναι έρευνα, κυρίως,
χηµικών επιστηµόνων πολύ ιδιαίτερη, πολύ δύσκολη και τα απο-
τελέσµατά της διατηρούν πάντα ένα βαθµό αµφιβολίας. Δείτε τη
σχετική βιβλιογραφία, αφού την επικαλείστε συνεχώς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ την ανοχή σας, γιατί εδώ µας είπαν ότι
έχουµε κάνει παράβαση καθήκοντος. 

Πάµε, λοιπόν, να δούµε τα υπόλοιπα. Για να µην αγωνιάτε, αν
προκύψει ότι κάποιο δεν είναι αυθεντικό, αν διαβάσετε τη συµ-
φωνία που είναι πλέον νόµος του κράτους, θα διαπιστώσετε ότι
δεν έχουµε παραιτηθεί από κανένα δικαίωµα του ελληνικού δη-
µοσίου ούτε έχουµε θέσει κάποιο χρονικό όριο, ως το οποίο µπο-
ρούµε να διεκδικήσουµε οποιοδήποτε δικαίωµά µας. Για
οποιοδήποτε ζήτηµα προκύψει και οποτεδήποτε προκύψει θα
ασκηθεί κάθε νόµιµο δικαίωµα. 

Με ρωτάτε γιατί πριν τη συµφωνία δεν ερευνήσαµε την προ-
έλευση της συλλογής, όπως τάχα επιβάλλει ο αρχαιολογικός
νόµος, τον οποίον τάχα πάλι παραβαίνουµε. Σε ποια διάταξη του
αρχαιολογικού νόµου προβλέπεται ότι το Υπουργείο Πολιτισµού
για να ανακτήσει αρχαιότητες που εντοπίζονται στο εξωτερικό,
πρέπει προηγουµένως να ελέγξει τους τίτλους κτήσης του µου-
σείου ή του ιδιώτη που τις κατέχει; Τέτοια διάταξη σας βεβαιώνω
ότι δεν υπάρχει στον αρχαιολογικό νόµο. 

Και τι σηµαίνει «έρευνα των τίτλων»; «Έλεγχος τίτλων απόκτη-
σης µιας αρχαιότητας σηµαίνει έλεγχος µιας αλυσίδας αγοραπω-
λησιών από τον αρχικό πωλητή έως τον τελικό αγοραστή-κάτοχο,
ότι τυχόν παρατυπίες σε ένα τιµολόγιο δεν είναι ορατές διά γυ-
µνού οφθαλµού και απαιτείται επιτόπια έρευνα από ειδικούς σε
κάθε αρχαιοπωλείο της ηµεδαπής και αλλοδαπής που τυχόν ανα-
φέρονται στην αλυσίδα αυτή, για να ταυτιστούν τα παραστατικά,
µε ό,τι αυτό συνεπάγεται σε δηµόσιο χρήµα και χρόνο. 

Ξέρετε ότι και οι κυκλαδικές αρχαιότητες από το λεγόµενο
«Θησαυρό της Κέρου», µιας και τον επικαλείστε συνεχώς, δηµο-
πρατήθηκαν νόµιµα, µε δικαστική άδεια, σε τρεις δηµοπρασίες
στο Λονδίνο τον Ιούλιο και τον Δεκέµβριο του 1990 και τον Ιούλιο
του 1992; Ξέρετε ότι το αίτηµα διεκδίκησης που υπέβαλε τότε
το ελληνικό κράτος, απορρίφθηκε από το βρετανικό δικαστήριο
το οποίο έκρινε ως νόµιµη την πώλησή τους µέσω των δηµοπρα-
σιών; Τα γνωρίζετε αυτά; Αν τα γνωρίζετε και αποσιωπάτε, το κά-
νετε σκόπιµα. Αν δεν το γνωρίζετε, πρέπει να σας πω ότι µε βάση
αυτή τη δικαστική κρίση, όποιος αγόρασε κυκλαδικές αρχαιότη-
τες σε αυτές τις δηµοπρασίες και τις πούλησε σε κάποιον άλλον
και αυτός σε κάποιον άλλον και ούτω καθεξής, είναι όλοι νόµιµοι.
Το γνωρίζετε αυτό; Γνωρίζετε τις διαδικασίες;

Και τελειώνω. Με τη συµφωνία πετύχαµε να αναγνωριστούν
και οι εκατόν εξήντα µία αρχαιότητες ως ανέκαθεν ελληνικές και
επιστρεπτέες στη χώρα µας χωρίς κανένα βάρος απόδειξης,
χωρίς καµµία οικονοµική επιβάρυνση, όχι µόνο δικαστικής εµ-
πλοκής, αλλά ακόµα και χωρίς τα έξοδα των µεταφορών και της
ασφάλισης -τα οποία µπορεί να µην το γνωρίζετε εσείς, αλλά
είναι ιδιαίτερα σηµαντικά ποσά- και το κυριότερο, χωρίς να πα-
ραιτηθούµε από κανένα δικαίωµά µας ούτε υφιστάµενο ούτε εν-
δεχόµενο να προκύψει στο µέλλον. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Στις επόµενες δύο

επίκαιρες ερωτήσεις θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός
Εσωτερικών κ. Στυλιανός Πέτσας.

Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 125/4-11-2022 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του
Κινήµατος Αλλαγής κ. Δηµητρίου Κωνσταντόπουλου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Καµµία εξέλιξη στην αποκατά-
σταση των ζηµιών στη γέφυρα του Μόρνου».

Κύριε Κωνσταντόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, καλη-

µέρα! 
Κύριε Υπουργέ, η γέφυρα Μόρνου είναι η γέφυρα που ενώνει

την Αιτωλοακαρνανία µε τη Φωκίδα. Ενώνει την Περιφέρεια της
Δυτικής Ελλάδας µε την Περιφέρεια της Στερεάς Ελλάδας. 

Η σηµασία της είναι τεράστια, αφού εξυπηρετεί καθηµερινά
τους κατοίκους της Ναυπακτίας και της Δωρίδας στις καθηµερι-
νές τους µετακινήσεις. Εξυπηρετεί, βέβαια, καθηµερινώς και τις
επιχειρήσεις που βρίσκονται στην ευρύτερη περιοχή αλλά και
εκατοντάδες επισκέπτες που επισκέπτονται την ορεινή Ναυπα-
κτία και τη Δωρίδα.

Η γέφυρα αυτή, κύριε Υπουργέ, µετρά ενενήντα χρόνια ζωής.
Δόθηκε στην κυκλοφορία για πρώτη φορά το 1936, και όπως
ήταν αντιληπτό κατασκευάστηκε µε τις πρότυπες προδιαγραφές.
Η συντήρησή της, ωστόσο παραµένει ανεπαρκής και µέχρι σή-
µερα, θα έλεγα, ανύπαρκτη. 

Η δε κατάσταση στην οποία βρίσκεται δηµιουργεί συνθήκες
επικινδυνότητας για τους διερχόµενους. Μάλιστα, έχει υποστεί
τεράστια καταπόνηση από την πολυετή καθηµερινή χρήση και
αντισεισµική δραστηριότητα της περιοχής. 

Ταυτόχρονα, λόγω της κλιµατικής αλλαγής και των έντονων
καιρικών φαινοµένων των τελευταίων ετών έχει επιβαρυνθεί από
τον τεράστιο όγκο υδάτων που έχει δεχθεί η κοίτη του ποταµού
Μόρνου. Ο δε οπλισµός της είναι οξειδωµένος και είναι ορατός
στους διερχόµενους. Οι δε αποκολλήσεις κοµµατιών τσιµέντου
µετατόπισαν από τα τόξα και τις κάθετες κολώνες, είναι καθηµε-
ρινό φαινόµενο. Αυτές οι αποκολλήσεις θέτουν σε µεγάλο κίν-
δυνο, θα έλεγα τη ζωή των πεζών αλλά και των διερχοµένων
οχηµάτων. Να τονιστεί ότι η ανάγκη της συντήρησης της γέφυ-
ρας του Μόρνου είναι γνωστή στους φορείς της τοπικής αυτοδι-
οίκησης, καθώς και στο Υπουργείο Εσωτερικών και στο
Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών. Στην πράξη, ωστόσο, δεν
έχει γίνει καµµία µα καµµία παρέµβαση πέραν του φωτισµού του
2012 - 2013 και αυτό µε απόφαση των Δηµάρχων Ναυπακτίας και
Δωρίδας.

Θα πρέπει να τονιστεί, επίσης, ότι το 2018 σε συνέχεια τότε
της ερώτησής µου στην τότε κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ πραγ-
µατοποιήθηκε µια αυτοψία, όπου όλοι διαπιστώσαµε -και εγώ
που ήµουν παρών τότε- το µέγεθος της καταστροφής. Στη σύ-
σκεψη, µάλιστα, συµµετείχαν και οι περιφερειάρχες των δύο πε-
ριφερειών και φυσικά εκπρόσωποι του Δήµου Δωρίδας, καθώς
και υπηρεσιακοί παράγοντες των δύο περιφερειών. Ανακοινώ-
θηκε, µάλιστα, από την Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδος ότι θα ξε-
κινούσαν µελέτες αποκατάστασης της γέφυρας και ότι θα
ακολουθούσαν σχετικές ενέργειες που θα υλοποιούσε η περιφέ-
ρεια. Σήµερα, ωστόσο, τέσσερα χρόνια µετά, παραµένουµε στο
ίδιο έργο θεατές! 

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, ερωτάστε: Ποιος είναι ο σχεδιασµός
του Υπουργείου για την αποκατάσταση των ζηµιών της γέφυρας
Μόρνου και ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα; Και δεύτερον, σε
ποιες ενέργειες θα προβεί το Υπουργείο για την άµεση αντιµε-
τώπιση των κινδύνων που προκαλεί σήµερα η κακή κατάσταση
της γέφυρας, δεδοµένου ότι κινδυνεύουµε να θρηνήσουµε
ακόµη και ζωές; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κύριος Υπουργός
έχει τον λόγο. 

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Ευχαριστώ και για την ερώτηση, θα επικεντρωθώ στην πρωτο-
λογία µου στη γραφειοκρατική απάντηση, ώστε να έχουµε όλοι
την ίδια ενηµέρωση για το θέµα και θα επανέλθω στη δευτερο-
λογία στην ερώτηση του κυρίου Βουλευτή. 

Κατ’ αρχάς, είναι µια ιστορική γέφυρα -όλοι το γνωρίζουµε
αυτό- που εξυπηρετεί δύο δήµους σε δύο διαφορετικές περιφε-
ρειακές ενότητες, τον Δήµο Ναυπακτίας και τον Δήµο Δωρίδος.
Πράγµατι φαίνεται να υπάρχουν ζηµιές και να απαιτείται αποκα-
τάσταση. Αυτή η αποκατάσταση για τις ζηµιές πρέπει να κινηθεί
από τις περιφέρειες, όπως αναφέρθηκε και στην πρωτολογία της
ερώτησης του κυρίου Βουλευτή, από την Περιφέρεια Στερεάς
Ελλάδας και από την Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2081



Επίσης, οι Οργανισµοί της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, όπως όλοι
ξέρουµε, σύµφωνα µε το άρθρο 102 του Συντάγµατος έχουν δι-
οικητική και οικονοµική αυτοτέλεια. Αυτό σηµαίνει ότι η υλοποί-
ηση και η παρακολούθηση εκτέλεσης ενός έργου συνιστά
αποκλειστική τους αρµοδιότητα εφόσον µιλάµε για τέτοιου εί-
δους περιπτώσεις, όπως αυτή η γέφυρα. 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά τις απαντήσεις που έχω λάβει από
τις Περιφέρειες Στερεάς Ελλάδας και Δυτικής Ελλάδας σε σχέση
µε τις ενέργειες που έχουν κάνει. Ενδεικτικά µόνο θα σηµειώσω,
ότι η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας τον Ιούλιο του 2018 ενέταξε
στο εθνικό της πρόγραµµα τη µελέτη µε τίτλο: «Τεχνική υποστή-
ριξη και αξιολόγηση της υφιστάµενης κατάστασης της παλαιάς
γέφυρας Μόρνου και αποκατάσταση αυτής», η οποία είναι σε
εξέλιξη και το 2019 πραγµατοποίησε µικρές επιτόπιες εργασίες
συντήρησης στα κιγκλιδώµατα της γέφυρας.

Η αποκατάσταση της παλαιάς γέφυρας του Μόρνου αποτελεί
συνοδή δράση του έργου κατασκευής του κόµβου Μαλαµάτων
που εκτελεί η Περιφέρεια Στερεάς, ένα έργο που θα επιλύσει ου-
σιαστικά το χρόνιο πρόβληµα της διέλευσης στην ευρύτερη πε-
ριοχή, ενώ θα αποφορτίσει και την κατάσταση στην παλαιά
γέφυρα του Μόρνου. Μετά την κατασκευή του κόµβου, θα ξεκι-
νήσουν οι απαραίτητες προσθετικές µελέτες για την ενίσχυση
αποκατάστασης της παλαιάς γέφυρας του Μόρνου. Αυτή είναι
η πληροφόρηση που έχουµε. Η χρηµατοδότηση που δίνεται στις
περιφέρειες δεν χρειάζεται να αναφερθεί αυτή τη στιγµή. Αίτηµα
πρόσθετο για οικονοµική στήριξη από το Υπουργείο Εσωτερικών
δεν υπάρχει για το συγκεκριµένο έργο, αλλά επιφυλάσσοµαι,
κύριε Πρόεδρε, να απαντήσω για τις ενέργειες που θα κάνουµε
από εδώ και πέρα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ.

Στυλιανός Πέτσας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κ. Κωνσταντόπου-
λος έχει τον λόγο. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, σας
άκουσα µε προσοχή για τις πρωτοβουλίες που θα έπαιρναν οι
δύο περιφέρειες ή πήραν οι δύο περιφέρειες. Όµως, η εικόνα
της γέφυρας είναι αυτή που αναφέρθηκε στην πρωτολογία µου.
Να πω πάλι ότι η γέφυρα του Μόρνου αποτελεί έναν µοχλό ανά-
πτυξης, ένα βασικό έργο υποδοµής για την καθηµερινότητα και
τις µετακινήσεις των κατοίκων της Δωρίδας και της Ναυπακτίας,
αλλά και της ευρύτερης περιοχής, γιατί αφορά τις µετακινήσεις
και την επιχειρηµατική δραστηριότητα, καθώς επίσης και την
τουριστική ανάπτυξη της περιοχής. 

Θα πρέπει να επισηµανθεί, µάλιστα εδώ, ότι λόγω της ιστορίας
της -ενενήντα χρόνια ιστορία- αποτελεί ταυτόχρονα ένα σύγ-
χρονο µνηµείο πολιτισµού, όµως η κατάσταση στην οποία βρί-
σκεται σήµερα είναι οριακή -και αυτό πρέπει να κρατηθεί- και γι’
αυτό δεν υπάρχει καµµία δυνατότητα για περαιτέρω αναβολές.
Πέρασαν τέσσερα χρόνια από την έναρξη των µελετών από την
Περιφέρεια της Στερεάς Ελλάδας και βρισκόµαστε σήµερα πού;
Στο µηδέν. Και αυτό να κρατηθεί!

Θέλετε να µας πείτε κύριε Υπουργέ, ποια είναι επίσηµη ενηµέ-
ρωση που έχετε εσείς για αυτές τις µελέτες; Σε ποιο σηµείο βρί-
σκονται αυτές οι µελέτες; Έχετε ενηµέρωση; Και αν έχετε
ενηµέρωση, γιατί δεν προχώρησαν; Επίσης πότε οριστικοποι-
ήθηκε το ότι δεν προχώρησαν; Το έργο, λοιπόν, έχει µείνει εν
τοις πράγµασι στον αέρα. Επίσης γιατί το Υπουργείο και η Κυ-
βέρνηση δεν φρόντισαν για την επίλυση του προβλήµατος, αφό-
του είχαν ενηµερωθεί από την περιφέρεια; Γιατί δεν έκαναν
καµµία ενέργεια προς αυτή την κατεύθυνση; 

Εδώ πρέπει να επισηµανθεί ότι το 2011 είχε εκπονηθεί τεχνική
έκθεση µετά από αυτοψία για λογαριασµό της Περιφέρειας Στε-
ρεάς Ελλάδας που ανέφερε ότι η γέφυρα είναι επιβεβαρυµένη
και ότι υπάρχουν επικίνδυνες αποκολλήσεις. Αναρωτιέται, λοι-
πόν, κανείς γιατί δεν ενεργοποιήθηκαν οι υπηρεσιακοί παράγον-
τες, δηλαδή οι υπηρεσίες; Γιατί υπάρχει αυτή η ασυνέχεια στο
κράτος; Εδώ έχουµε ασυνέχεια στο κράτος. Υπάρχουν, δηλαδή,

ευθύνες. Η µία κυβέρνηση διαδέχεται την άλλη και όλα αυτά πα-
ραµένουν σταθερά στη δυνητικότητα. 

Να θυµίσω ότι το 2018, όπως είπα και πριν, είχα θέσει στην
τότε κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ πάλι το ζήτηµα της γέφυρας
Μόρνου και µε επίκαιρη ερώτησή µου στον προκάτοχο Υπουργό.
Μάλιστα, τον Μάιο του 2018 επισκεφθήκαµε τη γέφυρα και εί-
δαµε ιδίοις όµµασι όλοι τα µεγάλα προβλήµατα που αντιµετώπιζε
η εν λόγω γέφυρα. Σήµερα, όµως, βλέπουµε εκπόνηση νέων µε-
λετών να δροµολογούνται και είτε να γίνονται από την Περιφέ-
ρεια Στερεάς Ελλάδας είτε από την Περιφέρεια Δυτικής
Ελλάδας, κάτι όµως, που απαιτεί χρόνο και ο χρόνος αυτός
πλέον δεν υπάρχει.

Να θυµίσω ότι ήδη η τοπική κοινωνία εκεί υφίσταται τις συνέ-
πειες της κατάρρευσης της γέφυρας του Ευηνοχωρίου που ήδη
έχει κόψει την Αιτωλοακαρνανία στα δύο και έχει αλλάξει άρδην
την καθηµερινότητα όλων των κατοίκων. Ο κίνδυνος δε, να
έχουµε αντίστοιχες επιπτώσεις και στη γέφυρα του Μόρνου είναι
πολύ κοντά και τούτο φυσικά, θα σηµάνει την αποκοπή των δύο
περιφερειών, ενώ ταυτόχρονα µια ιστορική γέφυρα µε έναν
αιώνα ιστορίας κινδυνεύει να παρασυρθεί από το ποτάµι. 

Χρειάζεται, λοιπόν, σήµερα να προχωρήσετε σε αποκατά-
σταση των ζηµιών της εν λόγω γέφυρας, προτού συµβεί κάποιο
ατύχηµα, Σήµερα, λοιπόν, πριν να είναι αργά, οι πολίτες της Φω-
κίδας περιµένουν από σας να επιµείνετε ως Υπουργείο και φυ-
σικά, από τις δύο περιφέρειες να δώσουν λύση. 

Τέλος, µιας και αναφερθήκατε στον κόµβο Μαλαµάτων -µια
ερώτηση που είχα καταθέσει στις 18 Οκτωβρίου του 2022- εδώ
δεν έχει αποπληρωθεί ο εργολάβος και παραµένει ένα χρόνο ου-
σιαστικά το έργο σε αχρηστία, ενώ ταυτοχρόνως καθηµερινά
έχουµε ατυχήµατα, τροχαία και φυσικά, είτε πολίτες που θέλουν
να πάνε στα σπίτια τους είτε επιχειρηµατίες στις επιχειρήσεις
τους, ταλαιπωρούνται. 

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κύριος Υπουργός

έχει τον λόγο. 
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πράγµατι, θα ήθελα να επικεντρωθώ στη δευτερολογία µου

στην ουσία της υπόθεσης. Είναι πολύ σηµαντικό εργαλείο ο κοι-
νοβουλευτικός έλεγχος για τη δηµοκρατίας µας, διότι αναδει-
κνύονται θέµατα, τα οποία πραγµατικά µπορεί να είναι
διαχρονικά. Εδώ αναφέρθηκε από τον κύριο Βουλευτή και πολύ
σωστά ότι µε άλλη κυβέρνηση, µε άλλους περιφερειάρχες είχαµε
έναν σχεδιασµό το 2018 όπου τελικά τίποτα δεν προχώρησε
µέχρι το 2022. Είναι κρίµα και νοµίζω ότι έφτασε η ώρα να δοθεί
µια λύση σε αυτό το θέµα και να µην έχουµε τα ίδια φαινόµενα
που είχαµε µε το ζήτηµα του Ευήνου.  

Εποµένως, όσον αφορά την Κυβέρνηση που πρέπει να δράσει
συλλογικά, εδώ είναι και ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Καραµαν-
λής, θα συνεννοηθούµε και µε το Υπουργείο Υποδοµών και µε
τις δύο περιφέρειες. Αυτό που εγώ έχω να πω, είναι ότι επειδή
έχουµε σε εξέλιξη και προγράµµατα για την οδική ασφάλεια
πολύ σηµαντικά µέσω του Ταµείου Ανάκαµψης, αλλά και µε το
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων που έχει µεταβεί πλέον στο
Εθνικό Πρόγραµµα Ανάπτυξης, θα βρεθούν οι χρηµατοδοτικοί
πόροι, για να αποκατασταθεί αυτό το ζήτηµα που µας απασχολεί
και, όπως είπατε πολύ σωστά, είναι πλέον εµφανές. Άρα αυτή
είναι η δέσµευση σήµερα, ότι θα προχωρήσουµε σε αυτή τη δρο-
µολόγηση που απαιτείται άµεσα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Προχωρούµε τώρα

στη δεύτερη ερώτηση που θα απαντήσει ο κ. Πέτσας. Είναι η
πρώτη µε αριθµό 131/4-11-2022 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου της Βουλευτού Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του Κινήµατος
Αλλαγής κ. Κωνσταντίνας (Νάντιας) Γιαννακοπούλου  προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Άµεση και πλήρης αποκατά-
σταση των σεισµόπληκτων σχολείων του Αιγάλεω».

Κυρία Γιαννακόπουλου, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι η τέταρτη συνεχόµενη χρονιά που παρα-
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µένει άλυτο ένα πάρα πολύ µεγάλο πρόβληµα πλέον, ένα χρόνιο
-µπορούµε να πούµε πια- πρόβληµα. Μιλάω για το ζήτηµα των
σεισµόπληκτων σχολείων στο Αιγάλεω, συγκεκριµένα του 7ου και
του 17ου Δηµοτικού Σχολείου, όπου κυριολεκτικά είναι απορίας
άξιον αλλά κυρίως -και επιτρέψτε µου να το πω- αγανάκτησης
κυριολεκτικής το γεγονός ότι παραµένει άλυτο εδώ και τέσσερα
ολόκληρα χρόνια αυτό το ζήτηµα. Δηλαδή, έχουµε σχολεία τα
οποία έχουν πληγεί σφοδρά από τους σεισµούς του Ιουλίου του
2019 και δεν έχει υπάρξει καµµία εργασία αποκατάστασής τους.
Τα παιδιά είναι κυριολεκτικά στοιβαγµένα σε άλλες αίθουσες και
έχουν υπάρξει συγχωνεύσεις, συστεγάσεις σχολείων, που δεν
µπορούν να δώσουν καµµία πραγµατική λύση στο πρόβληµα.
Μάλιστα, τα παιδιά στερούνται αιθουσών ηλεκτρονικών υπολο-
γιστών, εργαστηρίων, µε αποτέλεσµα να υποβαθµίζεται ακόµα
περισσότερο η εκπαίδευσή τους.

Από το 2019, επαναλαµβάνω, δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα.
Δεν έχουν προχωρήσει οι εργασίες αποκατάστασης. Δεν γνωρί-
ζουµε σε ποιο στάδιο βρίσκονται οι µελέτες και οι διαδικασίες
για την ανακατασκευή των δύο σχολικών κτηρίων, που είναι σε
απαράδεκτη κυριολεκτικά κατάσταση. Δεν υπάρχει κανένα χρο-
νοδιάγραµµα. Το µόνο που υπάρχει, κύριε Υπουργέ, είναι παχιά
λόγια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να σας πω ότι δεν είναι η πρώτη φορά που φέρνω στη

Βουλή αυτό το ζήτηµα, ούτε κι εγώ ούτε και άλλοι συνάδελφοι
βέβαια. Εγώ προσωπικά έχω κάνει πάνω από τρεις επίκαιρες
ερωτήσεις, αναφορές, ερωτήσεις για το συγκεκριµένο ζήτηµα
από το ’19 και µετά, καµµία, όµως, ουσιαστική απάντηση δεν
έλαβα, κανένα αποτέλεσµα δεν υπήρξε µετά.

Εγώ θα σας πω ότι όταν τα σχολεία έκλεισαν λόγω COVID,
όλοι περίµεναν ότι τότε θα ήταν µια ευκαιρία να µπορέσουν να
επισπευστούν οι διαδικασίες, να γίνει κάτι, προκειµένου όταν τα
παιδιά θα επέστρεφαν, να µπορούσαν να πάνε σε σχολεία της
προκοπής. Να το πούµε τόσο απλά. Δυστυχώς, τίποτα! Μηδέν
εις το πηλίκο! Το µόνο το οποίο βλέπουµε, είναι µια µετακύλιση
ευθυνών από τον έναν Υπουργό στον άλλον, από το Υπουργείο
στον δήµο, από τον δήµο στην ΚΤΥΠ, από την ΚΤΥΠ σε άλλους
φορείς. Δεν µπορεί να βγει συµπέρασµα, δεν µπορεί να βγει απο-
τέλεσµα και είναι λογικό οι µαθητές, οι γονείς, οι δάσκαλοι, οι δι-
ευθυντές να βρίσκονται σε απόλυτη απόγνωση. Μιλάµε για
σχολεία τα οποία είναι δέκα ή δεκαπέντε το πολύ λεπτά απ’ αυτή
εδώ την Αίθουσα, από το ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Θα σας δείξω και εικόνες µετά, στη δευτεροµιλία µου, κύριε
Υπουργέ, για να µου πείτε, εάν αυτές είναι εικόνες οι οποίες τι-
µούν τη χώρα µας, την Κυβέρνησή σας. 

Να σας υπενθυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι ο κ. Μητσοτάκης είναι
εκλεγµένος Βουλευτής της περιοχής. Αυτή ήταν η έδρα την
οποία κράτησε, του Δυτικού Τοµέα της Αθήνας. Για να έχουµε
σχολεία σε αυτή την κατάσταση;

Εξηγήστε µας, λοιπόν, σας παρακαλώ πάρα πολύ, για ποιο
λόγο υπάρχουν αυτές οι απαράδεκτες καθυστερήσεις; Ποιο είναι
το χρονοδιάγραµµα, επιτέλους, το οποίο προτίθεστε να ορίσετε,
που «κολλάνε» τα πράγµατα και πώς µπορεί να προχωρήσει η
ιστορία, ώστε και τα σχολεία να µπορέσουν να επισκευαστούν
και οι µαθητές να έχουν αξιοπρεπείς και ασφαλείς αίθουσες για
να κάνουν τα µαθήµατά τους; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.  

Κατ’ αρχάς, να πω ότι δεν µας ενδιαφέρει εάν ένα σχολείο
είναι δεκαπέντε λεπτά από το Σύνταγµα ή δεκαπέντε ώρες από
το Σύνταγµα.  Αυτή την Κυβέρνηση τουλάχιστον δεν την ενδια-
φέρει και ό,τι χρειάζεται να γίνει για τη σχολική στέγη θα το κά-
νουµε, για να προσφέρουµε στα παιδιά µας συνθήκες σοβαρές
για να κάνουν τα µαθήµατά τους και φυσικά ασφαλείς.  

Από εκεί και πέρα, ξέρετε ότι οι αρµοδιότητες της σχολικής
στέγης είναι στην αυτοδιοίκηση. Δεν υπάρχει, εποµένως, καµµία
σύγχυση για το ποιος έχει αρµοδιότητα, γιατί στην ερώτησή σας

φάνηκε σαν να υπάρχει τέτοια σύγχυση µεταξύ Υπουργείων,
ΚΤΥΠ και δήµων ή περιφερειών. Δεν υπάρχει καµµία σύγχυση,
είναι στην αρµοδιότητα των δήµων.  

Άρα εµείς στηρίζουµε τους δήµους επικουρικά ως Υπουργείο
Εσωτερικών, για να κάνουν τη δουλειά τους.

Τώρα, τι έχουµε κάνει για το συγκεκριµένο δήµο; Κατ’ αρχάς,
έχει προγραµµατιστεί να επιχορηγηθεί µε το ποσό 519.360 ευρώ
για την κάλυψη δαπανών εκτέλεσης έργων και επενδυτικών δρα-
στηριοτήτων µέσω των κεντρικών αυτοτελών πόρων του έτους
2022 - Δήµος Αιγάλεω.  

Δεύτερον, ειδικά για την επισκευή και συντήρηση σχολικών
κτηρίων, έχει κατανεµηθεί στον δήµο για το έτος 2022 ποσό
ύψους 183.700 ευρώ.  

Τρίτον, από το πρόγραµµα ενίσχυσης «ΦΙΛΟΔΗΜΟΣ II» ο
δήµος έχει χρηµατοδοτηθεί µε ποσό ύψους 1.168.100 ευρώ σε
σχετικές µε την παιδεία προσκλήσεις.

Τέταρτον, στο πλαίσιο του αναπτυξιακού προγράµµατος «ΑΝ-
ΤΩΝΗΣ ΤΡΙΤΣΗΣ» έχει ενταχθεί το έργο µε τίτλο «Κατεδάφιση
παλαιού και ανέγερση νέου διδακτηρίου 1ου Γυµνασίου Αιγάλεω,
Εσπερινού Γυµνασίου και Λυκείου που έχει πληγεί από το σεισµό
της 19ης Ιουλίου 2019, κατ’ επέκταση του πρώην 8ου Γυµνασίου
και ανακαίνιση όψεων», προϋπολογισµού ύψους 6.504.960 ευρώ.  

Εποµένως σοβαροί χρηµατοδοτικοί πόροι µέσω των χρηµατο-
δοτικών εργαλείων έχουν κατευθυνθεί προς τον Δήµο Αιγάλεω
για τη σχολική στέγη.  

Θα καταθέσω στα Πρακτικά το έγγραφο του δήµου σε σχέση
µε τις ενέργειες που έχει κάνει ακριβώς για την αποκατάσταση.
Αναφέρω ενδεικτικά ότι ο δήµος αρχικά δηµοπράτησε το έργο
µε τίτλο «Διερευνητικές εργασίες για έλεγχο αντοχής σκυροδέ-
µατος και έλεγχο σιδηρού οπλισµού φέροντος Οργανισµό Σχο-
λείων» και εν συνεχεία προχώρησε στην ανάθεση των µελετών
αποτίµησης στατικής επάρκειας και στατικής ενίσχυσης των σχο-
λείων που επλήγησαν από το σεισµό της 19ης Ιουλίου 2019.  Η
σύµβαση για το έργο της αποκατάστασης των δύο δηµοτικών
σχολείων που συζητάµε, µε τίτλο «Αρχιτεκτονικές και στατικές
παρεµβάσεις σε κτήρια των σχολείων συνολικού προϋπολογι-
σµού δαπάνης 1,5 εκατοµµυρίου ευρώ», υπογράφηκε στις 3 Νο-
εµβρίου 2021 µε αρχικό συµβατικό χρόνο εκτέλεσης του έργου
δώδεκα ηµερολογιακών µηνών και πρόσφατα δόθηκε εξάµηνη
επιµήκυνση στο έργο. Εποµένως σύµφωνα µε την πληροφόρηση
την οποία ζητήσατε, το έργο προχωρά και λόγω της ανάγκης των
εργασιών δόθηκε εξάµηνη παράταση και αναµένουµε και παρα-
κολουθούµε στενά την υλοποίηση των εργασιών.  

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Στυλιανός Πέ-

τσας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, δεκαπέντε
µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 2ο

Γενικό Λύκειο Νέας Ιωνίας. 
Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρία Γιαννακοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Πραγµατικά,

µία εικόνα χίλιες λέξεις! Ορίστε, αυτή είναι η εικόνα των σχο-
λείων που λέτε! Ορίστε, αυτές είναι οι εικόνες και θα τις κατα-
θέσω στα Πρακτικά, µήπως και µπορέσετε επιτέλους πραγµατικά
να ευαισθητοποιηθείτε. Αυτά είναι τα σχολεία! Πήγα επιτοπίως
για να δω, να σκύψω πάνω από το θέµα, το οποίο απασχολεί
τόσες οικογένειες. Αυτές είναι οι εικόνες των σχολείων εν λει-
τουργία και µας λέτε ότι έχετε ενδιαφέρον; Ορίστε, τέσσερα χρό-
νια είναι αυτές είναι οι εικόνες. Τέσσερα χρόνια! 

Τι έχετε να πείτε γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ; Τι έχετε να µας
πείτε; Να έρθετε και να µας πείτε «έχουµε κόψει αυτό το κονδύ-
λιο, το άλλο, το παράλλο»; Τα ίδια είπατε και τις προηγούµενες
φορές, στις προηγούµενες επίκαιρες ερωτήσεις και το 2020, το
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Φεβρουάριο του 2020 και τον Ιούνιο του 2020, και πριν από έναν
χρόνο. Σε όλες τις επίκαιρες ερωτήσεις που έχουµε κάνει τα ίδια
ήρθατε και είπατε.

Και επαναλαµβάνω: Όσον αφορά τον προηγούµενο, τον προ-
λαλήσαντα, αυτόν που ήταν στη δική σας θέση, υπάρχει συνέχεια
στην Κυβέρνηση ή όχι, κύριε Υπουργέ; Θα έπρεπε να το ξέρετε
αυτό!

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Στη δική µας Κυβέρνηση, φυσικά…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Στη δική σας
Κυβέρνηση, το 2020!

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, επειδή ο κοινοβουλευτικός έλεγχος
δεν είναι για την άσκηση του θεαθήναι, αλλά για την άσκηση
πραγµατικής και ουσιαστικής πίεσης στην Κυβέρνηση, για να λά-
βετε επιτέλους µέτρα, για να δούµε αποτέλεσµα σε µία απαρά-
δεκτη καθηµερινότητα: Θα ήσασταν χαρούµενος να πηγαίνατε
τα παιδιά σας σε σχολεία τέτοια, έτσι όπως είναι; Ποιος θα ήταν;

Και επαναλαµβάνω, ποια είναι η ευαισθησία της Κυβέρνησης;
Έχετε ελέγξει τον δήµο; Έχετε ζητήσει να σας πει τι έχει γίνει
όλα αυτά τα χρόνια; Ο κ. Μητσοτάκης -το ξαναλέω- ο Πρωθυ-
πουργός της χώρας, που εκλέγεται σε αυτή την περιοχή έχει δει
πάνω από δύο φορές τους δηµάρχους. Τι έχει γίνει; Τι έχει ειπω-
θεί για την απαράδεκτη κατάσταση στην οποία βρίσκονται τα
σχολεία του Αιγάλεω τέσσερα συνεχόµενα χρόνια; Τουλάχιστον,
δείξτε µια ενσυναίσθηση, καταλάβετε το θέµα!

Ο στόχος µας δεν είναι να κάνουµε µικροκοµµατική αντιπολί-
τευση. Ο στόχος µας είναι να παράξουµε ένα πραγµατικό απο-
τέλεσµα για αυτά τα παιδιά και για αυτό τον κόσµο, που -το
ξέρετε- δεν είναι δυνατόν να δηµιουργούνται µαθητές δύο ταχυ-
τήτων, ειδικά στο Αιγάλεω, σε λαϊκές γειτονιές, εργατικές γειτο-
νιές που έχουν ακόµα µεγαλύτερες ανάγκες.

Δείξτε επιτέλους, λοιπόν, λίγη ευαισθησία! Ακόµα και το γε-
φύρι της Άρτας να κάναµε, θα είχαµε τελειώσει, κύριε Υπουργέ,
τόσα χρόνια!

Και ξέρετε, ακούγεται σχεδόν αστείο -τραγελαφικό, θα έλεγα-
να ακούµε από τη µεριά της Κυβέρνησης για συνεργασία των ελ-
ληνικών πανεπιστηµίων µε ανώτατα πανεπιστηµιακά ιδρύµατα
των ΗΠΑ και τα λοιπά -µπράβο, πάρα πολύ ωραία, πολύ σωστά,
όλοι αυτά θέλουµε!- και την ίδια ώρα και στιγµή η εικόνα της παι-
δείας στη δυτική Αθήνα, στο Αιγάλεω -επαναλαµβάνω- δέκα µε
δεκαπέντε λεπτά από αυτή εδώ την Αίθουσα να είναι αυτή.

Έχετε ευθύνη, προσπαθήστε πραγµατικά να λύσετε το ζή-
τηµα, να πιέσετε τις συνθήκες και τις καταστάσεις, όχι άλλη µε-
τακύλιση ευθυνών από τον έναν στον άλλον, γιατί πού θα
µπορέσει επιτέλους -εγώ σας λέω- ένας γονιός που πάει τα παι-
διά του εδώ πέρα, ένας δάσκαλος ή διευθύντρια να βρουν το
δίκιο τους; Πείτε µου, πού θα το βρουν, κύριε Πέτσα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ολοκληρώστε, κυρία
συνάδελφε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Αυτό είναι,
λοιπόν, το µεγάλο ζητούµενο. Σας παρακαλώ, λοιπόν, θερµά, επι-
λύστε το θέµα άµεσα, προκειµένου να µπορέσουν να αποκτή-
σουν οι µαθητές στο 7ο και στο 17ο Δηµοτικό Σχολείο την παιδεία
την οποία δικαιούνται.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Σαν να µην είπα τίποτα στην πρωτολογία µου, κυρία Γιαν-
νακοπούλου! Σας είπα ότι περίπου 8 εκατοµµύρια ευρώ συνολικά
διατίθενται για τη σχολική στέγη στον Δήµο Αιγάλεω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Πού είναι; Τα
αποτελέσµατα πού είναι; Ορίστε, αυτά είναι!

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Κωνσταντίνα Γιαννακοπού-
λου καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες φωτογρα-
φίες, οι οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Λέτε «κάντε κάτι!». Σας λέω ότι 8 εκατοµµύρια ευρώ στον
Δήµο Αιγάλεω για τη σχολική στέγη. Τα αµφισβητείτε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ναι!
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Δεύτερον, εσείς δεν υποστηρίζετε την ενίσχυση της τοπι-
κής αυτοδιοίκησης; Δηλαδή, όταν έχει αρµοδιότητες η τοπική
αυτοδιοίκηση και έχει τους πόρους, δεν θα πρέπει να λέµε ότι η
τοπική αυτοδιοίκηση πρέπει να κάνει τη δουλειά της; Τότε φταίει
το Υπουργείο; Φταίει η κεντρική κυβέρνηση; Οποία υποκρισία!

Τρίτον, σας είπα ότι υπάρχει συγκεκριµένη απάντηση την
οποία κατέθεσα στα πρακτικά του δήµου, που λέει ότι έχει γίνει
ανάθεση του έργου, ότι είχε αρχικό ορίζοντα υλοποίησης δώ-
δεκα µήνες, δηλαδή τον Νοέµβριο του 2022 και δόθηκε παρά-
ταση για έξι µήνες, προκειµένου να ολοκληρωθεί το έργο. Γιατί
µιλάτε εποµένως για αδράνεια;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Πόντιος Πι-
λάτος είστε!

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Αυτό που έχει, λοιπόν, σηµασία -για να είµαστε ξεκάθαροι-
είναι ότι η αρµοδιότητα για τη σχολική στέγη, όπως σας είπα,
ανήκει στην αυτοδιοίκηση, για την οποία όλοι ξέρετε ότι υπάρχει
το τεκµήριο της αυτοδιοίκησης του Συντάγµατος υπέρ της αυ-
τοδιοίκησης. Εµείς είµαστε επικουρικά εδώ για να τους συνδρά-
µουµε µε τους πόρους. Τέτοιους πόρους διαθέσαµε και
συνεχίζουµε να το κάνουµε µε όλα µας τα χρηµατοδοτικά εργα-
λεία και αναµένουµε την ολοκλήρωση των εργασιών για το συγ-
κεκριµένο έργο που είπατε.

Τα υπόλοιπα είναι καθαρά θέµατα που έχουν να κάνουν µε το
Μάτι στις επόµενες εθνικές εκλογές και για αυτό έχω να σας πω
το εξής: Είπατε ότι ο Πρωθυπουργός είναι Βουλευτής της περιο-
χής της δυτικής Αθήνας. Είπα και πριν ότι δεν µας ενδιαφέρει αν
είναι δεκαπέντε λεπτά το σχολείο από το Σύνταγµα, ή αν είναι
δεκαπέντε ώρες. Εσάς µπορεί να σας ενδιαφέρει, δεν ενδιαφέρει
την Κυβέρνηση.

Για τη δυτική Αθήνα, όµως, αυτή η Κυβέρνηση -και επειδή ανα-
φερθήκατε σε εµένα προσωπικά- έχει βάλει 95 εκατοµµύρια
ευρώ µέσω του προγράµµατος «Αντώνης Τρίτσης» στους δή-
µους της περιοχής. Πόσα ήταν πριν τον Μάρτιο του 2021; Μηδέν!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Προχωρούµε στην

τρίτη µε αριθµό 140/7-11-2022 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Αποζηµιώσεις ΕΛΓΑ των
αγροτών της Αργολίδας για τις ζηµιές λόγω του παγετού της 26ης

Ιανουαρίου».
Ορίστε, κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Επανερχόµαστε σε ένα ζήτηµα το οποίο είναι ιδιαίτερα σηµαν-

τικό, κύριε Υπουργέ. Αφορά τις εκτεταµένες ζηµιές που έπαθαν
οι καλλιεργητές εσπεριδοειδών στην Περιφερειακή Ενότητα της
Αργολίδας από τον παγετό της 26ης Ιανουαρίου.

Με βάση τις τότε αρχικές εκτιµήσεις, αλλά και µετά από αυτο-
ψία που έκανε ο ήδη τότε Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης, ο κ.
Λιβανός, µαζί µε τον πρόεδρο του ΕΛΓΑ µίλησαν για εκτεταµένες
καταστροφές που ξεπερνάνε το 65% συνολικά. Και µάλιστα µετά
από προχωρηµένες εκτιµήσεις, όπως είπε ο πρόεδρος του ΕΛΓΑ
τον Φλεβάρη του 2022, το ύψος των ζηµιών φτάνει στα 30 εκατοµ-
µύρια ευρώ και θα δοθεί προκαταβολή 10 εκατοµµύρια ευρώ.
Αυτά, οι προκαταβολές δηλαδή που έγιναν µετά από τροπολογία
των 300 ευρώ ανά στρέµµα και µετά από τις αγωνιστικές κινητο-
ποιήσεις των αγροτών, ήρθαν να επιβεβαιώσουν τις αρχικές εκτι-
µήσεις.

Όµως, στην πορεία τι αποδείχτηκε; Ότι τα τελικά πορίσµατα
του ΕΛΓΑ λένε ότι το µέγεθος της ζηµιάς βρίσκεται σε πολύ χα-
µηλότερα επίπεδα, στα επίπεδα του 20% µε 25%, µε αποτέλεσµα
είτε να µη δικαιούνται αποζηµίωση είτε να δικαιούνται πολύ λι-
γότερη αποζηµίωση, άρα να ζητηθούν πίσω οι προκαταβολές οι
οποίες δόθηκαν.

Και η Κυβέρνηση, ο ΕΛΓΑ, το ίδιο το Υπουργείο τι λέει στους
αγρότες; «Κάντε» -λέει- «ενστάσεις», όταν ο ίδιος ο πρόεδρος του
ΕΛΓΑ λέει ότι ήταν λανθασµένες οι εκτιµήσεις που έκαναν οι υπη-
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ρεσίες του ΕΛΓΑ και ότι οι ζηµιές είναι πολύ µεγαλύτερες. Γιατί
υποβάλλει τους αγρότες στη βάσανο των ενστάσεων, άρα και να
πληρώσουν προκαταβολές και να µην προχωρήσει ο ίδιος ο πρό-
εδρος του ΕΛΓΑ σε αναθεώρηση των συγκεκριµένων εκτιµήσεων,
να αποδοθεί το σύνολο του πραγµατικού µεγέθους των ζηµιών και
να επιβεβαιωθούν αυτές που έπαθαν οι αγρότες και να αποζηµιω-
θούν στο σύνολο των καταστροφών που έπαθαν; Γιατί, λοιπόν, να
ξανάρχονται οι αγρότες και να πληρώνουν και νέα παράβολα, τη
στιγµή που έχουν τα συγκεκριµένα προβλήµατα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Υφυ-
πουργέ, έχετε τον λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΥΛΙΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω, κατ’ αρχάς, να περιγράψω τη διαδικασία για να την
ακούσει και ο κόσµος και στην Αργολίδα και να ενηµερωθεί, η
οποία προβλέπεται από τον νόµο και τον κανονισµό του ΕΛΓΑ και
ακολουθείται κάθε φορά. Όταν, λοιπόν, έχουµε ένα ακραίο και-
ρικό φαινόµενο που προβλέπεται και καλύπτεται από τον κανο-
νισµό του ΕΛΓΑ, ακολουθείται η διαδικασία της αναγγελίας,
γίνονται οι επισηµάνσεις, υποβάλλονται δηλώσεις ζηµιάς από
τους παραγωγούς. Διεξάγονται εκτιµήσεις από τους γεωπόνους
του ΕΛΓΑ, ανακοινώνονται τα πορίσµατα. Ακολουθεί στη συνέ-
χεια διασταυρωτικός έλεγχος µε το αρχείο ΟΣΔΕ της οικείας
χρονιάς και προχωρούµε στην πληρωµή των παραγωγών, οι
οποίοι είναι ασφαλιστικά ενήµεροι. Για τους παραγωγούς που
δεν συµφωνούν µε τα πορίσµατα υποβάλλονται ενστάσεις µετά
την κοινοποίηση των πορισµάτων, βέβαια. Εξετάζονται, ανακοι-
νώνονται τα τελικά πορίσµατα και ακολουθεί η διαδικασία που
έγραψα πιο πριν προς το λογιστήριο και την τελική πληρωµή,
αφού, βεβαίως, προηγουµένως έχει γίνει η εκδίκαση των ενστά-
σεων από τους παραγωγούς.

Πάµε τώρα να δούµε τι έγινε συγκεκριµένα στην Αργολίδα στις
25 Ιανουαρίου 2022: Σηµειώθηκε παγετός σε διάφορες καλλιέρ-
γειες, κυρίως, όµως, στα εσπεριδοειδή και στα κηπευτικά. Ο
ΕΛΓΑ διενήργησε τις προβλεπόµενες επισηµάνσεις, έγιναν πε-
νήντα εννιά αναγγελίες ζηµιών και υποβλήθηκαν πέντε χιλιάδες
πενήντα πέντε δηλώσεις ζηµιάς από τους παραγωγούς.

Η πολιτεία αντιλήφθηκε το µέγεθος της συγκεκριµένης ζηµιάς
του παγετού στην περιοχή, γεγονός που έδωσε έναν πιο µεγάλο
συµβολισµό µε την παρουσία του ίδιου του πρώην Υπουργού
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και του προέδρου του ΕΛΓΑ
στην Αργολίδα στις 10-3-2022. Υπήρξε µάλιστα συνάντηση η
οποία έγινε µε εκπροσώπους των αγροτών της Αργολίδας, την
περιφερειακή ενότητα της Περιφέρειας Πελοποννήσου και εκεί
έγινε µια µεγάλη συζήτηση. Αποτέλεσµα όλων αυτών ήταν να
υπάρξει ένα σχετικό δελτίο Τύπου για τον διάλογο που έγινε εκεί
πέρα και για τις δεσµεύσεις που ανέλαβε το Υπουργείο σε σχέση
µε τη συγκεκριµένη καταστροφή.

Είχαµε, λοιπόν, δύο δελτία Τύπου, ένα στις 3-2-2022 και ένα
στις 11-3-2022. Έχω εδώ τα δύο δελτία Τύπου. Θέλω να τα κα-
ταθέσω στα Πρακτικά. Το ένα αφορά την παρουσία στην Περι-
φερειακή Ενότητα Αργολίδας στις 3-2-2022 και το άλλο στις 11
Μαρτίου του 2022. Το πρώτο έχει γίνει από το Υπουργείο και το
δεύτερο είναι από τον ΕΛΓΑ. Αφορά συνάντηση η οποία πραγ-
µατοποιήθηκε στο γραφείο του Υπουργού, του κ. Γεωργαντά
πλέον στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.

Το διά ταύτα από τα δύο δελτία Τύπου είναι το εξής: Η Κυβέρ-
νηση δεσµεύτηκε να αναλάβει νοµοθετική πρωτοβουλία, να δο-
θούν προκαταβολές στο 60% των επισηµάνσεων από τη ζηµιά,
κάτι που πραγµατοποιήθηκε µε τον ν.4931 και το ΦΕΚ 94 στις 13-
5-2022. Θέλω να κάνω µια παρατήρηση. Το ΚΚΕ δήλωσε
«παρών» στη συγκεκριµένη τροπολογία. Σε εφαρµογή, λοιπόν,
της παραπάνω διάταξης µε την υπ’ αριθµόν 49 στις 3-6-2022
απόφαση του διοικητικού συµβουλίου του ΕΛΓΑ δόθηκαν στις
10-6-2022 οι προκαταβολές στους αγρότες.

Πού βρισκόµαστε τώρα αυτή τη στιγµή; Όπως είπατε έχουν
δοθεί τα τελικά πορίσµατα. Οι παραγωγοί, όπως περιέγραψα
στην αρχή, δικαιούνται και έχουν υποβάλλει -και ορθώς έχουν
πράξει- ενστάσεις. Άρα είµαστε στη διαδικασία να εξεταστούν οι
ενστάσεις, να αξιολογηθούν και να έχουµε τα τελικά πορίσµατα
για τους παραγωγούς.

Θα δώσω πιο πολλά στοιχεία στη δευτερολογία µου.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και

Τροφίµων, κ. Γεώργιος Στύλιος καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, έχετε τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Μας αναφέρετε την τυπική διαδικασία την οποία προβλέπει ο
κανονισµός του ΕΛΓΑ. Όµως, δεν είπατε όλη την πραγµατικότητα.
Ποια είναι αυτή, δηλαδή, η υπόλοιπη αλήθεια που δεν είπατε; Είναι
ότι επίσης στην παράγραφο 3 του άρθρου 19 προβλέπεται η δυ-
νατότητα επανεκτίµησης από τον ίδιο τον ΕΛΓΑ χωρίς ένσταση
των αγροτών που απαιτεί καταβολή παραβόλου. Επίσης µε βάση
του άρθρου 21 ο πρόεδρος του ΕΛΓΑ έχει δικαίωµα να ξεκινήσει
τη διαδικασία επαναξιολόγησης χωρίς και πάλι να επιβαρύνεται ο
αγρότης µε παράβολο για ένσταση. Γιατί το λέµε αυτό; Γιατί ο
ίδιος ο Διοικητής, ο Πρόεδρος του ΕΛΓΑ, ο κ. Λυκουρέντζος πολύ
πρόσφατα στην Αργολίδα είπε ότι το λάθος οφείλεται σε υπηρε-
σιακούς παράγοντες του Υπουργείου, λανθασµένες εκτιµήσεις
που δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα. Αν, λοιπόν, είναι
λανθασµένες εκτιµήσεις µε ευθύνη των παραγόντων του ΕΛΓΑ,
τότε γιατί υποβάλλει στη βάσανο της ατοµικής ένστασης τον κάθε
αγρότη και να πληρώσει παράβολο και δεν προχωρά από µόνος
τη διαδικασία αναθεώρησης των πορισµάτων; Είναι πάρα πολύ
απλό το ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, από τη στιγµή που µε βάση τις
εκτιµήσεις τόσο του τότε Υπουργού όσο και του ιδίου του προ-
έδρου του ΕΛΓΑ, λέγανε ότι οι ζηµιές ξεπερνάνε το 65% και γι’
αυτό δόθηκε η προκαταβολή των 300 ευρώ.

Ειρήσθω εν παρόδω, το ΚΚΕ ψήφισε «παρών», γιατί υπάρχουν
µια σειρά κόφτες στον ίδιο τον κανονισµό του ΕΛΓΑ που δεν απο-
ζηµιώνουν το σύνολο των ζηµιών που έχουν πάθει και όλους τους
αγρότες και βεβαίως δεν αποζηµιώνουν στο 100% τη ζηµιά που
έπαθαν, αλλά µέχρι το 65%. Είναι ένας απαράδεκτος κανονι-
σµός. Έρχεται τώρα η Κυβέρνηση διαµέσου του ΕΛΓΑ και υπο-
βάλλει σε νέα βάσανο τους ίδιους τους αγρότες να καταφύγουν
οι ίδιοι σε ενστάσεις, αντί να πάρει την πολιτική πρωτοβουλία να
προχωρήσει στην επανεκτίµηση ο ίδιος ο ΕΛΓΑ χωρίς επιβά-
ρυνση των αγροτών και ταυτόχρονα να δοθούν οι αποζηµιώσεις
οι οποίες οφείλονται.

Δηλαδή, πόσες είναι αυτές, κύριε Υπουργέ, µε βάση τις εκτι-
µήσεις; Δεν µπορεί να είναι κάτω από 300 ευρώ και να ζητήσουν
επιστροφή. Και άµα µιλάµε για ένα µεσοσταθµικό 65%, εφόσον
είναι 759 ευρώ που ασφαλίζεται η παραγωγή κάθε στρέµµατος,
µιλάµε για 493 ευρώ περίπου αποζηµίωση το στρέµµα. Αυτό πρέ-
πει να δοθεί στους αγρότες, δηλαδή τα υπόλοιπα 193 ευρώ πε-
ρίπου µεσοσταθµικά και όχι να τους ζητήσουν τις επιστροφές
των προκαταβολών, βεβαίως σε ένα βάθος χρόνου, συµψηφίζον-
τας µε άλλες τυχόν παραγωγές, πολύ δε περισσότερο που και η
φετινή παραγωγή λόγω του παγετού είναι µειωµένη.

Άρα, λοιπόν, πάτε µε µια διαδικασία επί της ουσίας τιµωρητική
σε βάρος των αγροτών. Θα µπορούσατε να έχετε πάρει την πρω-
τοβουλία, να το είχατε διευθετήσει το θέµα χωρίς να µπαίνουµε
σε όλη αυτή τη διαδικασία και χωρίς να πληρώνουν παράβολο
και πάλι οι αγρότες για τη συγκεκριµένη περίπτωση. Βεβαίως, η
αναθεώρηση και η αλλαγή του κανονισµού του ΕΛΓΑ είναι ζή-
τηµα πάλης του κινήµατος, γιατί ακριβώς υπάρχουν απαράδεκτοι
κόφτες που εξαιρούν από αποζηµιώσεις µια σειρά αγρότες. Δεν
λέµε για αυτούς που δεν ασφαλίζουν την παραγωγή τους και που
και αυτοί όµως πρέπει ταυτόχρονα να έχουν προστασία -γιατί να
υπάρχει αυτό το χαράτσι στους αγρότες-, αλλά και ταυτόχρονα
να µην αποζηµιώνουν το σύνολο των καταστροφών των οποίων
υπέστησαν και να είναι πολύ λίγα αυτά τα οποία παίρνουν ως
αποζηµίωση και µετά από πολύ καιρό, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Στύλιο, έχετε
τον λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΥΛΙΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων): Θα δώσω τα στοιχεία σχετικά µε το τι έχει γίνει στην
Αργολίδα.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΚΓ’ - 11 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2022 2085



Είπαµε ότι τον Ιούνιο του 2022 καταβλήθηκαν τα χρήµατα. Τα
χρήµατα αυτά, λοιπόν, είναι 11.259.000 ευρώ και δόθηκαν σε
τρεις χιλιάδες επτακόσιους εβδοµήντα πέντε δικαιούχους, ασφα-
λιστικά ενήµερους παραγωγούς εσπεριδοειδών. Άρα, είχαµε µια
καλή πληρωµή. Στη συνέχεια οι ενστάσεις υποβλήθηκαν. Άρα
έχουν ήδη υποβληθεί οι ενστάσεις. Είναι χίλιες οκτακόσιες εβδο-
µήντα οκτώ οι ενστάσεις και γι’ αυτόν τον λόγο έχουµε µια κα-
θυστέρηση στο να έχουµε την εκδίκασή τους και να βγουν τα
τελικά αποτελέσµατα από τις ενστάσεις. Αυτή η διαδικασία και
νόµιµη είναι και προβλέπεται από τον κανονισµό του ΕΛΓΑ και
έχει σκύψει η διοίκηση του ΕΛΓΑ πάνω στην υπηρεσία και στους
υπηρεσιακούς παράγοντες και στην Αργολίδα για να µπορούµε
να ολοκληρωθεί δίκαια, σωστά, µε διαφάνεια η όλη διαδικασία
και οι αγρότες να λάβουν τα χρήµατα που τους αναλογούν.

Θέλω να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα πράγµατα. Μέχρι τώρα
ποτέ η συγκεκριµένη Κυβέρνηση και γενικότερα ποτέ η παρά-
ταξή µας δεν έχει στείλει στην εφορία ή δεν έχει ζητήσει χρήµατα
πίσω από τους παραγωγούς. Νοµίζω το γνωρίζετε και εσείς ότι
ο πρόεδρος του ΕΛΓΑ έχει προχωρήσει σε δηλώσεις ότι µελετά-
ται όλη η διαδικασία, ακόµα και στις περιπτώσεις εκείνες τις
λίγες όπου θα υπάρχει υπόλοιπο χρηµάτων που θα έπρεπε να
καταβληθούν, να δοθούν πίσω στον οργανισµό, διότι πήραν πε-
ρισσότερα χρήµατα µε την προκαταβολή, να βρεθεί µια λύση και
σε αυτούς για να γίνει ένας µελλοντικός συµψηφισµός. Στο διά
ταύτα, το συγκεκριµένο θέµα ποτέ δεν ήταν στις προθέσεις µας
και ποτέ δεν έχουν γίνει µέχρι τώρα επιστροφές. Μελετά η διοί-
κηση του ΕΛΓΑ να βρει µια λύση για να είναι οι παραγωγοί και οι
αγρότες ικανοποιηµένοι και να στηριχθούν στην κυριολεξία,
όπως έγινε µέχρι τώρα.

Όσον αφορά τα γενικότερα θέµατα, που θέσατε για τον κανο-
νισµό του ΕΛΓΑ, έχουµε πει τα εξής: Για πρώτη φορά µε τη θη-
τεία αυτής εδώ της Κυβέρνησης οι αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ
καταβάλλονται σε µία δόση στην ίδια χρονιά και αν βρισκόµαστε
στο τέλος του χρονικού έτος, σε πολύ σύντοµο χρόνο στις αρχές
του επόµενου έτους. Όταν στο παρελθόν -πρέπει τη σύγκριση
να τη θέλουµε και να γίνεται, για να είναι και ένας λόγος να εξε-
λίσσονται τα πράγµατα- για να πληρωθούν οι ζηµιές από τον
ΕΛΓΑ απαιτούνταν πολλές φορές δώδεκα, δεκαεπτά µήνες και
αυτό σε δύο και σε τρεις δόσεις, όχι σε µία δόση.

Επίσης, για πρώτη φορά µε αυτή εδώ την Κυβέρνηση έχει θε-
σµοθετηθεί και λειτουργεί η διαδικασία των προκαταβολών, διότι
ξέρουµε πόσο πολύ µεγάλη ανάγκη έχουν οι παραγωγοί µας τη
ρευστότητα, να την έχουν στην κυριολεξία άµεσα και γρήγορα,
για να µπορούν να στηριχθούν λόγω και των δύσκολων συνθη-
κών που βρισκόµαστε από τις εξωγενείς κρίσεις τις οποίες δια-
χειρίζεται και έχει να αντιµετωπίσει η χώρα µας.

Προχωρούµε και µελετάµε την αναθεώρηση του κανονισµού
του ΕΛΓΑ και µια µεγάλη µεταρρύθµιση στο γεωργοασφαλιστικό
σύστηµα της χώρας. Εκεί στην κυριολεξία θα αλλάξει όλη η δια-
δικασία διότι αλλάζουν οι κίνδυνοι, αλλάζουν οι ζηµιές. Λόγω της
κλιµατικής αλλαγής έχει αλλάξει το περιβάλλον. Είµαστε πλέον
στην κλιµατική κρίση. Έχει αλλάξει και οφείλουµε να τον επικαι-
ροποιήσουµε για να είµαστε στην κυριολεξία αποτελεσµατικοί
και δίκαιοι απέναντι στους αγρότες µας. Θυµίζω κάτι που το έχω
πει πολλές φορές εδώ στη Βουλή. Έχουµε προχωρήσει σε προ-
γραµµατική σύµβαση µε την κοινωνία της πληροφορίας για ένα
έργο όπου τα πορίσµατα θα µπορούν να πραγµατοποιούνται
αξιοποιώντας τα ψηφιακά συστήµατα στον χωροχρόνο και να
έχουµε άµεσα γρήγορα τα αποτελέσµατα ούτως ώστε να κερδί-
σουµε ακόµα περισσότερο χρόνο αντικειµενικά και µε διαφάνεια.
Θα είναι γνωστά στους παραγωγούς και σε όλους τους ενδιαφε-
ρόµενους. 

Με αυτόν τον τρόπο να φτιάξουµε έναν οργανισµό δυνατό,
βιώσιµο, ο οποίος στην κυριολεξία να στηρίζει τους παραγωγούς
στις δύσκολες ώρες και βέβαια έναν οργανισµό που θα έχει την
υποστήριξη της πολιτείας έτσι όπως έχει συµβεί τα τελευταία
χρόνια όπου σε σχέση µε την προηγούµενη κυβέρνηση η πολι-
τεία καταβάλλει τα χρήµατα, που προβλέπονται από τον νόµο να
δίνονται στον ΕΛΓΑ. Από το 2014 µέχρι το 2019 δεν είχαν δοθεί. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγ-

χωρείτε. Μια διευκρινιστική ερώτηση θέλω να κάνω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι. Δεν θα δώσω τον

λόγο γιατί µίλαγε έξι λεπτά ο Υπουργός. Πείτε τα κατ’ ιδίαν.
Έχουµε φύγει. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Διευκρινιστική είναι η
ερώτηση. Όταν λέει 3.500…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τι να κάνουµε; Έχει
και ουσία η ερώτηση. Να του ξαναδώσω τον λόγο δεν υπάρχει
περίπτωση. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Καραθανασό-

πουλε, δεν θα του δώσω τον λόγο. 
Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 128/4-11-2022 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χρήστου Γιαννούλη
προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Με από-
φασή του ο διοικητής της Αρχής Πολιτικής Αεροπορίας (ΑΠΑ)
ορίζει ότι πρόεδρος της επιτροπής ασφαλείας θα είναι ο ιδιώτης
διαχειριστής του αεροδροµίου και όχι εκπρόσωπος της κρατικής
Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας».

Κύριε Γιαννούλη, έχετε τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρό-

εδρε και κύριε Υπουργέ, για την παρουσία σας σήµερα στη δια-
δικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου. 

Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να µου επιτρέψετε -επειδή προέρ-
χοµαι από τη Θεσσαλονίκη- να αφιερώσω µερικά δευτερόλεπτα
στη µνήµη ενός µεγάλου επιστήµονα του πλήρους ηµερών του
αείµνηστου πλέον Βασίλη Παπαζάχου, ενός ανθρώπου, που στα
ζητήµατα της ασφάλειας των πολιτών, της σεισµικής πρόληψης
της αντισεισµικής θωράκισης αλλά και της εξάντλησης των επι-
στηµονικών δεδοµένων για να λαµβάνονται και να χαράσσονται
πολιτικές ήταν πρωτοπόρος. 

Θα χρησιµοποιήσω, τιµώντας τη µνήµη του, ένα χαρακτηρι-
στικό παράδειγµα, αν µου επιτρέψετε την κατάχρηση του χρό-
νου, που συνδέεται εν µέρει και µε αυτό που θα συζητήσουµε. Ο
αείµνηστος Βασίλης Παπαζάχος ήταν ο άνθρωπος, που είχε επι-
µείνει και είχε κερδίσει την εµπιστοσύνη του επίσης αείµνηστου
Κωνσταντίνου Καραµανλή στο µεγάλο σεισµό της Θεσσαλονίκης
πείθοντας τον τότε Πρωθυπουργό να µην υιοθετήσει τις εισηγή-
σεις των συµβούλων του για την εκκένωση της πόλης µετά τον
µεγάλο και πολύνεκρο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γιαννούλη, δεν
θα σας δώσω χρόνο για την ερώτηση. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Δευτερόλεπτα. Την ανοχή σας µόνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Την ανοχή, ναι. Αλλά

λέτε τώρα για τον εκλιπόντα Παπαζάχο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Λέω ένα περιστατικό εκεί που έγινε

δεκτή η τεχνογνωσία του ειδικού έναντι κάποιων πολιτικών ειση-
γήσεων. Αυτό ακουµπάει στον πυρήνα της ερώτησης, κύριε Πρό-
εδρε, γιατί αυτό που ρωτάµε και θέτουµε στον κοινοβουλευτικό
έλεγχο, κύριε Υπουργέ, είναι το γεγονός ότι δεν µπορεί σε ζητή-
µατα ασφαλείας, λειτουργίας των αεροδροµίων να υπάρχει
αυτό, που παρελκυστικά παρανοµοθέτησε ο διοικητής της Αρχής
Πολιτικής Αεροπορίας υποχρεώνοντας τη σύγκληση των συµ-
βουλίων ασφαλείας διερεύνησης περιστατικών να την έχει ο ιδιώ-
της που διαχειρίζεται το αεροδρόµιο. 

Με λίγα λόγια, οι εργαζόµενοι στην Αρχή Πολιτικής Αεροπο-
ρίας προσφεύγουν στο Συµβούλιο της Επικρατείας. Ζητούν την
ακύρωση της απόφασης του κ. Τσίτουρα από τις 23 Σεπτεµβρίου
όπου ορίζει µε λίγα λόγια ότι η επιτροπή ασφαλείας των αερολι-
µένων και η οµάδα αξιολόγησης απειλής θα έχει επικεφαλής τον
εκπρόσωπο της διαχειρίστριας εταιρείας. Άγνωστη τεχνογνωσία,
άγνωστη επάρκεια προσόντων, αντίληψης και εµπειρίας για να
το διαχειριστεί. Υπάρχουν και περιστατικά τα οποία θα αναφέρω
στη δευτερολογία του. 

Υπάρχει µια διαρκής σπουδή, µία έµφαση που δίνεται στο να
ενισχύεται ο ρόλος των ιδιωτών, που έχουν την ευθύνη λειτουρ-
γίας των αεροδροµίων έναντι του δηµόσιου χαρακτήρα και της
δηµόσιας διάστασης που πρέπει να έχουν οι ελεγκτικοί µηχανι-
σµοί. Αυτό το είχαµε εντοπίσει όταν συζητήθηκε και ψηφίστηκε
ο ν.4757/2020 -δικό σας νοµοθέτηµα- για την Αρχή Πολιτικής Αε-
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ροπορίας. Ποιο ήταν το αποτέλεσµα; Το λέω επιγραµµατικά και
θα επανέλθω. Να µην µπορεί να συννενοηθεί κανείς για τίποτα
για ίσως την πιο σηµαντική πτυχή που αφορά τη λειτουργία των
αεροδροµίων που είναι η ασφάλεια των επιβατών, η ασφάλεια
των πτήσεων κι η ασφαλιστική εξυπηρέτηση στο έδαφος. 

Ευχαριστώ για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε. 
Να εκφράσω και εγώ τα ειλικρινή µου συλλυπητήρια στην οι-

κογένεια του κ. Παπαζάχου. Είναι ένας άνθρωπος που συνέδεσε
το όνοµά του µε την αντισεισµική προστασία. 

Κύριε Γιαννούλη, η διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου είναι
µια πολύ σηµαντική διαδικασία. Νοµίζω ότι όλοι θα συµφωνή-
σουµε. Πολλές φορές στο πλαίσιο της πολιτικής αντιπαράθεσης
χάνεται η ουσία. Εδώ, λοιπόν, ο κ. Γιαννούλης κάνει µια ερώτηση
και θέτει ένα θέµα στην ουσία του οποίου έχει δίκιο. Νοµίζω ότι
έχω αποδείξει όσα χρόνια πολιτεύοµαι και όσες φορές βρίσκοµαι
σε αυτή την Αίθουσα ότι δεν έχω κανένα πρόβληµα να παρα-
δεχθώ όταν η Αντιπολίτευση θέτει ένα ζήτηµα το οποίο έχει
βάση. Δεν είναι, λοιπόν, αυτή η δική µας αντίληψη στην Κυβέρ-
νηση. Αν θέλετε αυτό είναι και το µεγαλείο της κοινοβουλευτικής
διαδικασίας. Να µη χανόµαστε σε µια στείρα πολιτική αντιπαρά-
θεση όταν τίθεται ένα θέµα που αφορά στην ασφάλεια των πτή-
σεων και είναι τόσο σοβαρό. Να δίνουµε επαρκείς απαντήσεις
άµεσα. 

Αναφέρεστε, κύριε Γιαννούλη, σε ένα επεισόδιο που σηµει-
ώθηκε στο αεροδρόµιο της Κω στις 16 Σεπτεµβρίου όπου
υπήρχε πληροφορία για τοποθέτηση εκρηκτικού µηχανισµού. Να
πούµε όλη την ιστορία. Η οµάδα αξιολόγησης απειλής συνε-
δρίασε και αποφάσισε, κρίθηκε ως κίτρινο, όπως λέµε, οµοφώ-
νως, δηλαδή µεσαίας κλίµακας. Αποφάσισε όµως η οµάδα
αξιολόγησης της απειλής να γίνει εκκένωση του αεροδροµίου.
Και όντως για κάποιο χρονικό διάστηµα το αεροδρόµιο στην Κω
εκκενώθηκε. 

Αυτό που θα ήθελα να σχολιάσω είναι αυτό που είπε και ο αγα-
πητός συνάδελφος, ότι η αντίδραση της ΑΠΑ ήταν µια αντίδραση
που θα µπορούσα να αποκαλέσω νοµικά έωλη και ατυχή. Ατυχή
διότι επέλεξε µία χρονική στιγµή να εκδώσει µια συγκεκριµένη
εγκύκλιο ενώ δεν έχει αρµοδιότητα να το κάνει αυτό. Την αρµο-
διότητα την έχει το Υπουργείο. Μπορεί να τεθούν -όπως τίθεν-
ται- µερικά ερωτηµατικά τα οποία τόσο εσείς όσο και ο κ.
Λογιάδης στο ΜέΡΑ25 είχε θέσει µε τη γραπτή του ερώτηση.
Λανθασµένη ήταν αυτή η απόφαση του διοικητή της ΑΠΑ, κύριε
Γιαννούλη και κύριε Πρόεδρε, διότι προβαίνει σε µια νοµική ερ-
µηνεία του ΕΚΑΠΑ, δηλαδή, του Εθνικού Κανονισµού Πολιτικής
Αεροπορίας µε την οποία όντως τροποποιεί µε έµµεσο τρόπο και
βάζει επικεφαλής στην ουσία τον φορέα διαχείρισης του αερο-
δροµίου. Όχι τον ιδιώτη. Αυτό υπάρχει σε µερικές χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης αλλά είναι κάτι το οποίο δεν είναι στην
αρµοδιότητα του διοικητή της ΑΠΑ ν’ αποφασίσει. 

Δεν θέλω να µπω στην κουβέντα για την ΑΠΑ και για τον
ν.4757. 

Θα σας έλεγα ότι κι εσείς προσπαθήσατε -όχι εσείς, προσω-
πικά, αλλά η προηγούµενη κυβέρνηση- να κάνετε το διαχωρισµό
που έχει γίνει σε όλη την Ευρώπη, δηλαδή της κανονιστικής ρύθ-
µισης και εποπτείας µε αυτόν ο οποίος είναι ο πάροχος. 

Εµείς τα καταφέραµε, η ΑΠΑ λειτουργεί, αλλά όπου υπάρχουν
αστοχίες και όπου υπάρχουν προβλήµατα, έρχεται η πολιτική
ηγεσία και βάζει τα ζητήµατα στη σωστή τους βάση. 

Κλείνοντας, ο ΕΚΑΠΑ δεν γίνεται να τροποποιείται µε αυτόν
τον τρόπο και µάλιστα χωρίς την προηγούµενη συνεννόηση µε
το Υπουργείο. Κάλεσα τον διοικητή της ΑΠΑ, του το εξήγησα
αυτό και το συγκεκριµένο έγγραφο που έχει βγάλει, που είναι
προφανώς εσφαλµένο, θα ζητηθεί άµεσα -µετά την ερώτηση
αυτή και την απάντηση που σας δίνω- να προβεί σε ανάκλησή
του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γιαννούλη,

έχετε το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά, σας τιµά η στάση σας και θα

έλεγα ότι η σηµερινή κοινοβουλευτική µας συνάντηση µπορεί να
αποτελέσει και ένα υπόδειγµα, πρότυπο, που δεν το συναντάµε
πολλές φορές στο Κοινοβούλιο τα τελευταία χρόνια. 

Ελπίζω ότι θα ακυρωθεί το συντοµότερο δυνατό γιατί, όντως,
όπως περιγράψατε κι εσείς, στην ουσία, παρελκυστικά νοµοθε-
τεί, κάτι που είναι απόλυτη αρµοδιότητά σας και όχι του κ. Τσί-
τουρα. 

Εκείνο που µε ανησυχεί, όµως, είναι ότι διαβάζοντας την ανα-
φορά του αερολιµενικού υπαλλήλου για το περιστατικό της Κω
προκύπτει και µία άλλη αίσθηση. Μπορεί να την έχετε διαβάσει.
Περιγράφει µέσα έναν παραγοντισµό, µία παρελκυστική πρα-
κτική όπου η Αστυνοµία, οι έχοντες εµπειρία στην αξιολόγηση
απειλών, επιµένουν στην εκκένωση του αεροδροµίου και ένας
παράγοντας της διαχειρίστριας εταιρείας περίπου σαν «λήσταρ-
χος» κινείται και δίνει εντολές στην αστυνοµία «σταµατήστε τους
ελέγχους, σταµατήστε την ανίχνευση µε τα ειδικά εκπαιδευµένα
σκυλιά». 

Θέλω να κατατεθεί στην ιστορία και δεν το λέω για να επιβα-
ρύνω πολιτικά ή να το φορτίσω, αλλά για να καταλάβουµε και το
νόηµα του τι συζητάµε, έµειναν εκτός του σχεδίου εκκένωσης
ογδόντα πέντε επιβάτες µε καταγωγή από το Ισραήλ -καταλαβαί-
νει κανείς την πολλαπλάσια σηµασία σε ζητήµατα ασφαλείας για
τους συγκεκριµένους- αλλά δεν είναι µόνο το αεροδρόµιο της
Κω. 

Επειδή γνωρίζω και διάβασα ότι προτίθεστε να πάρετε νοµο-
θετικές πρωτοβουλίες για τις αεροµεταφορές µε το Εθνικό Κέν-
τρο Διερεύνησης Ατυχηµάτων, την Επιτροπή Εθνικής Ασφαλείας
των Αεροπορικών Μεταφορών, θα ήθελα να κλείσω θέτοντας το
εξής: Να υπάρξει ένας ουσιαστικός κοινοβουλευτικός διάλογος
για να µπορεί να βελτιωθεί ό,τι βελτιώνεται. Η γενική αίσθηση
πάντως είναι ότι η σχέση ΑΠΑ - ΥΠΑ - αποτελέσµατος - εταιρειών
και εταιρειών επίγειας εξυπηρέτησης δεν είναι και ό,τι καλύτερο
ως οργανωτικό µοντέλο, εκ του αποτελέσµατος. Είναι µια δική
µου κρίση αυτή. Μπορεί να έχετε αντίθετη άποψη. Πάντως, κάτι
πρέπει να αλλάξει. 

Σίγουρα, όµως, πρέπει να διασφαλιστεί ότι στα σηµαντικά, στα
σηµαντικότερα κοµµάτια λειτουργίας των αεροδροµίων, δεν µπο-
ρεί να απουσιάζει η δηµόσια παρουσία, ο δηµόσιος έλεγχος και
η δηµόσια λογοδοσία και σίγουρα δεν είναι κάτι που µπορούν να
το διαχειριστούν οι εκπρόσωποι των φορέων διαχείρισης, που
λογικό κατά τη γνώµη τους είναι να προτάσσουν πολλές φορές
το κέρδος έναντι της ασφάλειας. 

Και είχαµε και άλλα περιστατικά, στα οποία θα αναφερθώ πολύ
σύντοµα: Είχαµε το περιστατικό µη διερεύνησης του ατυχήµα-
τος, χωρίς να φταίει βέβαια ο ίδιος προσωπικά, του Υπουργού
του κ. Δένδια στη Θεσσαλονίκη. Είχαµε προβλήµατα µε µεταφο-
ρές ελικοπτέρων του ΕΚΑΒ και ασθενών. Είχαµε πολλά.

Κλείνω µε µια έκκληση: Με την ίδια γενναιότητα που αντιµε-
τωπίσατε την ανάγκη κατάργησης αυτής της παρα-απόφασης
του διοικητή της ΑΠΑ, θα σας παρακαλούσα να δείτε και τις ερ-
γασιακές σχέσεις στις εταιρείες επίγειας εξυπηρέτησης, εκεί
όπου εφευρίσκονται πραγµατικά πρωτότυποι, αλλά πολύ σκλη-
ροί, τρόποι έτσι ώστε να υπάρχουν συνθήκες πραγµατικής ερ-
γασιακής γαλέρας. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κοιτάξτε, κύριε Γιαννούλη, εγώ νοµίζω ότι δεν πρέπει να δηµι-

ουργούνται λάθος εντυπώσεις. 
Κατ’ αρχάς, είναι επίκαιρη η ερώτησή σας, κύριε Πρόεδρε και

κύριε Γιαννούλη, γιατί χθες είχαµε ένα περιστατικό το οποίο απέ-
δειξε µε πόσο επαγγελµατισµό και αρµονία όλες οι δηµόσιες
αρχές κατάφεραν και συνεργάστηκαν σε ένα πραγµατικά πρω-
τοφανές περιστατικό. Δεν χρειάζεται να µπω τώρα σε λεπτοµέ-
ρειες. Περιγράφεται σε όλα τα µέσα αυτό. 

Εποµένως, µην δίνουµε την αίσθηση ότι δεν υπάρχει µια δια-
δικασία η οποία είναι κρυστάλλινη και σοβαρή. Η διαδικασία την
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οποία πήγε να αλλάξει ο διοικητής της ΑΠΑ, δεν γίνεται δεκτή. 
Τώρα, να αναφερθώ κιόλας σε µερικά ζητήµατα στα οποία

ακροθιγώς αναφερθήκατε. Είπατε ότι η αναφορά του λιµενάρχη
γράφει ότι δεν εκκενώθηκε όλο το αεροδρόµιο. Αυτή δεν είναι
δουλειά ούτε του αερολιµενάρχη ούτε του εκπροσώπου της εται-
ρείας που διαχειρίζεται το αεροδρόµιο, είτε αυτή είναι ιδιωτική
εταιρεία είτε αυτή είναι κρατική -όπου είναι ο αερολιµενάρχης. 

Αυτό, κύριε Γιαννούλη, -και νοµίζω ότι θα συµφωνήσετε µαζί
µου- είναι δουλειά της Ελληνικής Αστυνοµίας και στην περί-
πτωση της Κω ακολουθήθηκε η διαδικασία, διότι προήδρευε
στην οµάδα αξιολόγησης απειλής αυτός που πρέπει να προ-
εδρεύει, που δεν ήταν ο εκπρόσωπος του παραχωρησιούχου,
αλλά ήταν ένας κρατικός λειτουργός. Εποµένως, η διαδικασία
ολοκληρώθηκε και έγινε όπως έπρεπε να γίνει. 

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα και πάλι να πω, µην δη-
µιουργούµε εντυπώσεις.

Θα σας έλεγα, κύριε Γιαννούλη, όπως εγώ έχω το πολιτικό
θάρρος να αποδέχοµαι κάτι που έχετε πει εσείς και είναι σωστό,

να αποδεχθείτε κι εσείς -αν θέλετε, επιτέλους- ότι τα ελληνικά
αεροδρόµια λειτούργησαν υποδειγµατικά αυτό το καλοκαίρι, σε
σχέση µε το τι έγινε σε άλλα πολύ µεγαλύτερα αεροδρόµια, σε
χώρες οι οποίες -αν θέλετε- έχουν και µία πολύ µεγαλύτερη πα-
ράδοση στο να διαχειρίζονται αεροπορικές εταιρείες, να διαχει-
ρίζονται τους handlers. 

Εποµένως, µην θέτουµε ζητήµατα που δεν υπάρχουν. Μην
λέµε ότι ο διαχωρισµός αυτός, µεταξύ ΥΠΑ και ΑΠΑ, δεν έχει λει-
τουργήσει. Υπάρχουν προβλήµατα, υπάρχουν αρρυθµίες. Εδώ
είµαστε. Εσείς θα τις επισηµαίνετε κι εµείς θα τις διορθώνουµε,
αλλά µην δίνουµε την αίσθηση ότι τα πάντα βρίσκονται σε µια
κατάσταση µετέωρη.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Λοιπόν, ολοκληρώ-

θηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
Στο σηµείο αυτό θα διακόψουµε για δέκα λεπτά και αµέσως

µετά θα προχωρήσουµε στη νοµοθετική εργασία. 
(ΔΙΑΚΟΠΗ)
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, συνεχίζεται η συνεδρίαση.
Εισερχόµαστε στη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υποδοµών και Με-
ταφορών: «Κύρωση της από 30.3.2022 Συµφωνίας Τροποποί-
ησης της από 30.7.2018 Σύµβασης Παραχώρησης του έργου
«Ανάπτυξη Εµπορευµατικού Κέντρου Θριασίου Πεδίου» που κυ-
ρώθηκε µε τον ν. 4574/2018, µεταξύ της εταιρείας «ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε.
ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΣΙΔΗΡΟΔΡΟΜΙΚΗΣ ΠΕΡΙΟΥ-
ΣΙΑΣ» και της εταιρείας «ΘΡΙΑΣΙΟ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ
ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ», καθώς και του Ελληνικού Δηµοσίου, της
εταιρείας «ΕΤΒΑ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΕΣ ΠΕΡΙΟΧΕΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ» και της εταιρείας «ΓΚΟΛΝΤΑΙΡ ΚΑΡΓΚΟ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΕ-
ΘΝΩΝ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ LOGISTICS ΑΝΩΝΥΜΟΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑ»».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 3 Νοεµβρίου 2022 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συ-
νεδρίαση εν συνόλω επί της αρχής, επί των άρθρων και της τρο-
πολογίας.

Η εγγραφή των οµιλητών θα γίνει ηλεκτρονικά, µέχρι το τέλος
της οµιλίας του δεύτερου εισηγητή, του κ. Σαρακιώτη.

Νοµίζω δεν έχουµε κάποια αντίρρηση. 
Το Σώµα συµφώνησε.
Καλείται στο Βήµα ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κων-

σταντίνος Κόλλιας για δεκαπέντε λεπτά.
Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής εγγραφής. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα πριν ξεκινήσω την εισήγησή µου να εκφράσω τα

θερµά µου συλλυπητήρια προς την οικογένεια του εκλιπόντος
και σπουδαίου σεισµολόγου Βασίλη Παπαζάχου. 

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα µπο-
ρούσα κατ’ αρχάς να παραλείψω να εκφράσω την ευαρέσκεια
µου για το ότι στη συνεδρίαση της Επιτροπής Παραγωγής και
Εµπορίου ψηφίστηκε µε µεγάλη πλειοψηφία και στο σύνολό του
το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών για
την «Κύρωση της Συµφωνίας Τροποποίησης της Σύµβασης Πα-
ραχώρησης του έργου «Ανάπτυξη Εµπορευµατικού Κέντρου
Θριασίου Πεδίου»».

Η αρχική σύµβαση παραχώρησης που κυρώθηκε µε τον
ν.4574/2018 υπογράφηκε στην Αθήνα µεταξύ αφ’ ενός α) της
ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε. ΑΝΩΝΥΜΗ
ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΣΙΔΗΡΟΔΡΟΜΙΚΗΣ ΠΕΡΙΟΥΣΙΑΣ» ως
κύριο του έργου, αφ’ ετέρου β) της ανώνυµης εταιρείας µε την
επωνυµία «ΘΡΙΑΣΙΟ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ ΑΝΩΝΥΜΗ
ΕΤΑΙΡΕΙΑ» ως παραχωρησιούχου και τρίτου µεταξύ αφ’ ενός γ)
του ελληνικού δηµοσίου και αφ’ ετέρου των µετόχων του παρα-
χωρησιούχου, δηλαδή της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία
«ΕΤΒΑ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΕΣ ΠΕΡΙΟΧΕΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ» και της
ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «ΓΚΟΛΝΤΑΙΡ ΚΑΡΓΚΟ
ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΕΘΝΩΝ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ LOGISTICS ΑΝΩΝΥΜΟΣ
ΕΤΑΙΡΕΙΑ».

Με τη σύµβαση αυτή τίθεται στο επίκεντρο ένα έργο που όπως
πολύ εύστοχα σηµείωσε στην πρώτη συνεδρίαση ο Υφυπουργός
Υποδοµών και Μεταφορών, κ. Γεώργιος Καραγιάννης πέρασε κυ-
ριολεκτικά από σαράντα κύµατα µέχρι να υλοποιηθεί σήµερα.
Μια βαθιά καινοτόµα και σπουδαία επένδυση που είχε κολλήσει
εδώ και χρόνια και σήµερα είναι έτοιµη να χαρίσει στη χώρα µας
τεράστια αναπτυξιακή ώθηση και τουλάχιστον τρεις χιλιάδες
νέες θέσεις εργασίας. 

Μιλάµε, αγαπητοί συνάδελφοι, για µία σηµαντική επένδυση
που αναµένεται να ξεπεράσει τα 200 εκατοµµύρια ευρώ. 

Τι είναι όµως το Θριάσιο; Πρόκειται για το πρώτο και µεγαλύ-
τερο logistics park στην Ελλάδα που θα περιλαµβάνει συνολικά
διακόσιες τριάντα πέντε χιλιάδες τετραγωνικά µέτρα στεγασµέ-
νων αποθηκών και γραφείων, διακόσιες πενήντα χιλιάδες παλε-
τοθέσεις, τέσσερις χιλιάδες θέσεις αυτοκινήτων και εκατόν
είκοσι θέσεις φορτηγών σε µία συνολική έκταση πεντακοσίων

ογδόντα οκτώ στρεµµάτων. Πρόκειται αναµφίβολα για ένα από
τα σπουδαιότερα έργα logistics στην Ελλάδα. 

Επιτρέψτε µου, αγαπητοί συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό µία
µικρή παρένθεση. Θα ήθελα να κάνω µια σύντοµη µνεία σε αυτό
που ανέφερα προηγουµένως, στα σαράντα κύµατα από τα οποία
πέρασε το έργο. Είναι γεγονός ότι παραλάβαµε από την προ-
ηγούµενη κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ ένα έργο ελλιπές και µε αµφίβολες
προοπτικές υλοποίησης. Η τότε κυβέρνηση επί των ηµερών της
το κατέστησε εκ των πραγµάτων προβληµατικό, µε τον τρόπο
που το δηµοπράτησε και το συµβασιοποίησε, είχε δηµιουργήσει
σοβαρά προβλήµατα και καθυστερήσεις. Μην ξεχνάµε ότι το
έργο απειλήθηκε να τιναχθεί στον αέρα και η Ελλάδα κινδύνεψε
µε βαρύτατα πρόστιµα και επιστροφή κοινοτικών πόρων εκατοµ-
µυρίων ευρώ. Όλα έµοιαζαν να καταλήγουν σε ένα ναυάγιο, πα-
ρότι επρόκειτο για µια ιδέα που εδώ και είκοσι χρόνια σχεδόν
ακουγόταν ότι µπορεί να υλοποιηθεί. 

Ο ελλιπής αυτός τρόπος διεξαγωγής του σχετικού διαγωνι-
σµού οδήγησε, όπως είναι γνωστό, την αρµόδια Γενική Διεύ-
θυνση Ανταγωνισµού της Κοµισιόν στο να παρέµβει περί τις
αρχές του 2019 και να υποδείξει κατόπιν µελέτης του φακέλου
πλείστες όσες παρατηρήσεις επί της αρχικής συµβάσεως. Ο
έλεγχος της Κοµισιόν αφορούσε στην ύπαρξη ή µη παράνοµων
κρατικών ενισχύσεων. 

Η εξέλιξη αυτή, όπως είναι φυσικό, παρεµπόδισε την άµεση
και οµαλή λειτουργία του έργου και κατέστησε επιτακτική την ει-
σαγωγή και ενσωµάτωση τροποποιήσεων σε συγκεκριµένες δια-
τάξεις της σύµβασης, ώστε να αντιµετωπιστούν ζητήµατα
κρατικής ενίσχυσης. 

Παρά τα εµπόδια αυτά και τις άκρως αντίξοες κρατούσες συν-
θήκες η σηµερινή Κυβέρνηση κατόρθωσε µε µεθοδικότητα, απο-
φασιστικότητα και αποτελεσµατικότητα να µην αφήσει στα
αζήτητα ένα έργο υψηλού ενδιαφέροντος και βεληνεκούς. 

Ερχόµαστε, λοιπόν, σήµερα να αναδείξουµε µια επένδυση που
είχε παγώσει για πάνω από τρία έτη, ενισχύοντας στο έπακρο τις
υποδοµές της χώρας µας. 

Στόχος µας και αυτή τη φορά είναι η ενίσχυση της ανταγωνι-
στικότητας, της παραγωγικότητας και της επενδυτικής ελκυστι-
κότητας της Ελλάδας, η δηµιουργία πολλών και καλών θέσεων
απασχόλησης και η επίτευξη βιώσιµης και κοινωνικά δίκαιης ανά-
πτυξης.

Είναι άξιος επιβραβεύσεων, αγαπητοί µου συνάδελφοι, ο
ζήλος που υπέδειξε όλη η ηγεσία του Υπουργείου Υποδοµών και
Μεταφορών και η ιδιαίτερη έµφαση που δόθηκε για την επιτυχή
έκβαση του έργου. 

Επισπεύσθηκαν οι διαδικασίες, υπήρξε άψογη συνεργασία µε
τα αρµόδια ευρωπαϊκά όργανα, ένας γόνιµος διάλογος και συ-
νεχείς διαπραγµατεύσεις και τελικά ευόδωσε η σηµερινή συµ-
φωνία, η οποία είναι απόλυτα εναρµονισµένη µε τις προβλέψεις
του ενωσιακού δικαίου. Γι’ αυτό πιστεύω ακράδαντα ότι η Νέα
Δηµοκρατία, δικαίως, διεκδικεί τα εύσηµα που τους αξίζουν στο
πεδίο της ανταγωνιστικότητας, της αειφόρου ανάπτυξης και της
ενίσχυσης του εθνικού δηµοσίου συµφέροντος, σε ένα διαρκώς
µεταβαλλόµενο και απαιτητικό περιβάλλον.

Επιδιώκουµε συνεχώς η χώρα µας να ενισχύει το ανταγωνι-
στικό της πλεονέκτηµα και να διατηρεί αναλλοίωτη τη σπουδαία
ταυτότητά της στο παγκόσµιο οικονοµικό και γεωπολιτικό γίγνε-
σθαι. 

Δεν είναι υπερβολή, λοιπόν, το να πει κανείς ότι δικαιώθηκε το
όραµα της Κυβέρνησής µας, καθώς γεννάται σήµερα ένα έργο
µε ποικίλα και σηµαντικά οφέλη για το ελληνικό δηµόσιο και µε
τροποποιήσεις που έγιναν στο σύνολό τους δεκτές από τον πα-
ραχωρησιούχο. Δεν µπορούµε να παραγνωρίζουµε αντιθέτως ότι
η αρχική σύµβαση που κυρώθηκε το 2018, επί διακυβέρνησης
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, ήταν δυστυχώς ετεροβαρής και υπερβολικά επι-
κερδής για τον ιδιώτη. 

Το αντικείµενο, λοιπόν, της σηµερινής συνεδρίασης δεν είναι
άλλο από την κύρωση της υπογραφής συµφωνίας τροποποίησης
της αρχικής σύµβασης παραχώρησης, µε την οποία επιτυγχάνε-
ται η συµµόρφωση της Ελλάδας προς παρατήρηση της Γενικής
Διεύθυνσης Ανταγωνισµού της Κοµισιόν µε µακράν ευνοϊκότε-
ρους όρους και για το ελληνικό δηµόσιο.
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Καλούµαστε να οριστικοποιήσουµε την εκκίνηση µιας κρίσι-
µης, για το µέλλον του εµπορευµατικού σιδηρόδροµου επένδυ-
σης, η οποία επαναλαµβάνω επιφέρει σπουδαία οφέλη για το
κράτος. Στο πλαίσιο αυτό θα επαναλάβω ταχέως κάποια από τα
βασικότερα στοιχεία του νοµοσχεδίου.

Προβλέπεται κατ’ αρχάς η ανάθεση από τον κύριο του έργου,
δηλαδή τη «ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε.» προς τον παραχωρησιούχο, που είναι
η ανώνυµη εταιρεία «Θριάσιο Εµπορευµατικό Κέντρο» του έργου
παραχώρησης «Ανάπτυξη Εµπορευµατικού Κέντρου Θριασίου
Πεδίου» σε ακίνητο κυριότητας της «ΓΑΙΑΟΣΕ» συνολικής έκτα-
σης πεντακοσίων ογδόντα οκτώ στρεµµάτων στον Ασπρόπυργο. 

Το έργο περιλαµβάνει τη µελέτη, κατασκευή, χρηµατοδότηση,
λειτουργία εκµετάλλευσης και συντήρηση εµπορευµατικού και
διαµετακοµιστικού κέντρου συνδυασµένων µεταφορών και τη
διενέργεια συναφών δραστηριοτήτων στο ακίνητο, σύµφωνα µε
τους όρους της προσφοράς του αναδόχου και τις απαιτήσεις της
προκήρυξης. 

Ο παραχωρησιούχος θα κατασκευάσει τα κτήρια και τις εγκα-
ταστάσεις του εµπορευµατικού και διαµετακοµιστικού κέντρου
αναλαµβάνοντας, επίσης, τα εσωτερικά έργα υποδοµής, όπως
σιδηροδροµικά και οδικά δίκτυα και δίκτυα αποχέτευσης όµ-
βριων υδάτων.

Εντός του πάρκου, κατά µήκος της νότιας πλευράς, θα κατα-
σκευαστεί η σιδηροδροµική γραµµή που θα συνδέει το κέντρο
µε το εθνικό σιδηροδροµικό δίκτυο, αλλά και εσωτερικό οδικό
δίκτυο που θα συνδέεται µε το εθνικό δίκτυο. Διασφαλίζεται έτσι
η δυνατότητα ανεφοδιασµού των αποθηκών µε συνδυασµό µε-
ταφορικών µέσων, κάτι µοναδικό για τα ελληνικά δεδοµένα.

Ο παραχωρησιούχος θα αναλάβει επίσης να δηµιουργήσει
σταθµό εξυπηρέτησης οχηµάτων και αυτοκινητιστών, πρατήριο
υγρών καυσίµων, χώρους ανάπτυξης συστηµάτων τηλεµατικής
και πληροφορικής, χώρους στάθµευσης, εγκαταστάσεις τελω-
νείου και υγειονοµικές υπηρεσίες.

Η πιο αξιοσηµείωτη καινοτοµία του πρωτοποριακού αυτού εµ-
πορευµατικού κέντρου είναι η διασύνδεσή του µε όλα τα δίκτυα
µεταφοράς, το λιµάνι του Πειραιά, το λιµάνι της Ελευσίνας, τον
Διεθνή Αερολιµένα Αθηνών και το οδικό και σιδηροδροµικό δί-
κτυο. Με τον τρόπο αυτόν, θα αξιοποιηθούν έτι περαιτέρω και οι
δυνατότητες του λιµανιού του Πειραιά το οποίο µέχρι σήµερα
ουσιαστικά λειτουργεί µόνο ως σταθµός µεταφόρτωσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι κυριότερες τροποποιήσεις
της υπό κύρωση συµφωνίας εντοπίζονται στα εξής σηµεία:

Μειώνεται η διάρκεια της περιόδου παραχώρησης από εξήντα
σε τριάντα επτά έτη. Παράλληλα, παρέχεται δυνατότητα στον
παραχωρησιούχο να διαπραγµατευτεί την επιµήκυνση της περιό-
δου παραχώρησης για επιπλέον είκοσι τρία έτη σε τιµές αγοράς.
Προβλέπεται δε κατά παρέκκλιση των οριζοµένων η αυτόµατη
παράταση κατά τρία έτη της περιόδου παραχώρησης µε µείωση
αντίστοιχα της περιόδου παράτασης στις οριζόµενες περιπτώ-
σεις. Το αρχικώς προβλεπόµενο εφάπαξ -αντάλλαγµα- µετονο-
µάζεται σε «αρχικό αντάλλαγµα» και διπλασιάζεται από 10 σε 20
εκατοµµύρια ευρώ. Αυξάνεται η ετήσια πληρωµή προς το δηµό-
σιο από 2,51% σε 5% για όλη την περίοδο παραχώρησης. Αυξά-
νεται αντίστοιχα και το ποσό της ελάχιστης ετήσιας πληρωµής
προς το δηµόσιο από 350.000 ευρώ σε 700.000 ευρώ ετησίως.
Παρέχεται η δυνατότητα στον παραχωρησιούχο να αυξάνει το
µετοχικό κεφάλαιο ή και να συνάπτει ελεύθερα δυαδικές συµβά-
σεις χωρίς προηγούµενη έγκριση από τον κύριο του έργου. Μά-
λιστα, εκτιµάται ότι πέραν της αρχικής δεσµευτικής επένδυσης
ποσού 36.114.000 ευρώ θα καταβάλει πρόσθετα κεφάλαια για τη
χρηµατοδότηση του συνόλου του έργου ύψους 19.287.800
ευρώ, δηλαδή συνολικά ποσό 55.401.700 ευρώ. Εισάγεται ο µη-
χανισµός χρηµατοοικονοµικής παρακολούθησης, κάτι πολύ ση-
µαντικό για την παρακολούθηση των χρηµατοοικονοµικών
µεγεθών του παραχωρησιούχου. Συγχρόνως, ορίζεται ότι σε πε-
ρίπτωση που ο παραχωρησιούχος επιτύχει σωρευτικά εσωτερικό
ποσοστό απόδοσης ιδίων κεφαλαίων µεγαλύτερο του 9,09%,
τότε καταβάλλει στον κύριο του έργου το 50% των διαθεσίµων
κερδών προς διανοµή ως πληρωµή κατανοµής κερδών.

Αυτές είναι οι βασικότερες τροποποιήσεις που µαζί µε κάποιες
άλλες τεχνικού χαρακτήρα µεταβάλλουν άρδην τον χαρακτήρα

της σύµβασης που είχε υπογράψει η προηγούµενη κυβέρνηση.
Διαλαµβάνεται στο πρώτο άρθρο όπου κυρώνεται η υπογρα-
φείσα συµφωνία τροποποίησης και τα προσαρτήµατα αυτής. Με
τις αλλαγές αυτές, εξασφαλίζεται αφ’ ενός η έναρξη παραχώρη-
σης σύµφωνα µε τις επιταγές και του Ευρωπαϊκού Δικαίου και
αφ’ ετέρου διασφαλίζεται απόλυτα το δηµόσιο συµφέρον, καθό-
σον η «ΓΑΙΑΟΣΕ», η οποία αποτελεί θυγατρική του υπερταµείου
από το 2018, θα αποκοµίσει σηµαντικότατα οικονοµικά οφέλη
από τη δραστηριότητα του Θριασίου. Περαιτέρω, καθορίζεται το
εφαρµοστέο δίκαιο για την επίλυση διαφορών κατά την εφαρ-
µογή της κυρούµενης συµφωνίας, ενώ προβλέπεται και ο δε-
σµευτικός χαρακτήρας των όρων αυτής και η σχέση τους µε την
αρχική σύµβαση παραχώρησης.

Με το δεύτερο άρθρο στο Β’ κεφάλαιο καταργούνται οι δια-
τάξεις της κείµενης νοµοθεσίας που αφορούν ειδικούς όρους και
περιορισµούς δόµησης σε ακίνητα κυριότητας ή διαχείρισης της
«ΓΑΙΑΟΣΕ» και στα οποία αναπτύσσονται εµπορευµατικά κέντρα.
Η κατάργηση των διατάξεων αυτών εφαρµόζεται και ως προς το
έργο του Θριασίου.

Τέλος, µε το τρίτο άρθρο του Γ’ κεφαλαίου ορίζεται η έναρξη
ισχύος του νόµου από τη δηµοσίευσή του στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρνησή µας ξεµπλοκάρει σήµερα
ένα σπουδαίο έργο το οποίο είχε µείνει τόσο καιρό αδρανές.
Ύστερα από είκοσι σχεδόν χρόνια έφτασε η στιγµή που η χώρα
µας θα εξοπλιστεί µε ένα υπερσύγχρονο και εξαιρετικά ολοκλη-
ρωµένο συγκοινωνιακό και εµπορευµατικό κέντρο συνδυασµέ-
νων µεταφορών, έναν ιδανικό κόµβο υποδοµών που θα
αναβαθµίσει για πρώτη φορά την καίρια στρατηγική θέση της
χώρας µας σε όλη τη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Πρόκειται για µια
κρίσιµη επένδυση για το µέλλον, καθώς αναβαθµίζει καθοριστικά
το πεδίο των εµπορευµατικών υπηρεσιών της χώρας και ταυτό-
χρονα, οδηγεί σε αύξηση νέων θέσεων εργασίας.

Με αυτό το εµπορευµατικό κέντρο και τα οµοειδή που έπονται
οι µεταφορές διευκολύνονται και η χώρα πράγµατι γίνεται µία
εξαιρετικά σπουδαία πύλη εισόδου προϊόντων προς την Ευρώπη.
Μιλάµε πλέον για µία διαφορετική και άκρως προοδευτική πραγ-
µατικότητα στις εµπορευµατικές υπηρεσίες που µετά βεβαιότη-
τας θα αξιοποιήσει τα πλεονεκτήµατα της χώρας µας. Η
συµβολή του στην οικονοµική ανάπτυξη, σε συνδυασµό µε τα
πολλαπλά οφέλη για το δηµόσιο, το καθιστούν ένα έργο εξαιρε-
τικής σηµασίας που προάγει την εξωστρέφεια της χώρας µας,
αλλά και την κατάταξή της στα υψηλότερα βάθρα στον τοµέα
των logistics. 

Για όλους αυτούς τους λόγους σας καλώ να το υπερψηφίσετε.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα µα-
θητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από
το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Καµατερού και δεκαέξι µαθητές και µα-
θήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 5ο Δηµοτικό
Σχολείο Ζωγράφου. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλείται στο Βήµα ο γενικός εισηγητής από τον ΣΥΡΙΖΑ, ο κ.
Ιωάννης Σαρακιώτης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα τίθεται

προς συζήτηση και ψήφιση από την Ολοµέλεια της Bουλής η κύ-
ρωση της συµφωνίας τροποποίησης της σύµβασης παραχώρη-
σης του έργου «Ανάπτυξη Εµπορευµατικού Κέντρου Θριασίου
Πεδίου», έργο το οποίο ξεµπλόκαρε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ το
2018 µετά από δεκαετίες στασιµότητας και αποτυχηµένων πρω-
τοβουλιών και κατά συνέπεια, είναι εύλογο ότι συντασσόµαστε
µε την προώθηση ολοκλήρωσής του, καθώς συνιστά παρακατα-
θήκη των προσπαθειών της τότε ηγεσίας του Υπουργείου Υπο-
δοµών και µεταφορών και συγκεκριµένα του Χρήστου Σπίρτζη. 
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Όπως επισηµάνθηκε και στο πλαίσιο της επί του θέµατος συ-
νεδρίασης της Διαρκούς Επιτροπής Παραγωγής και Εµπορίου,
τα βασικά σηµεία της επένδυσης παραµένουν ίδια µε την τροπο-
ποιητική συµφωνία να αφορά ορισµένα επιµέρους ζητήµατα στα
οποία και θα αναφερθώ στη συνέχεια. 

Κατά τα τελευταία τρία έτη γίναµε µάρτυρες σηµαντικών κα-
θυστερήσεων εξαιτίας τόσο των παρεµβάσεων της Επιτροπής
Ανταγωνισµού όσο και της κυβερνητικής αδράνειας και διαφό-
ρων µικροπολιτικών µεθοδεύσεων. Οι εν λόγω καθυστερήσεις
µας έχουν φέρει ενώπιον µιας αδιαµφισβήτητης πραγµατικότη-
τας, µε την Κυβέρνηση να καλείται να επιλύσει επιπλέον προβλή-
µατα τα οποία έχουν ανακύψει ως συνέπεια της πανδηµίας, αλλά
και του πολέµου στην Ουκρανία. Η υγειονοµική κρίση και η επα-
κόλουθη ενεργειακή και οικονοµική κρίση αποτελούν τις γενεσι-
ουργούς αιτίες των αυξανόµενων πληθωριστικών πιέσεων, µε
αποτέλεσµα την άνοδο του κόστους δανεισµού και την αντί-
στοιχη εκτόξευση των επιτοκίων από τις κεντρικές τράπεζες.
Είναι αυτονόητο ότι οι συγκεκριµένες εξελίξεις θα επιφέρουν µοι-
ραία νέες καθυστερήσεις στην υλοποίηση του έργου, καθώς θα
πρέπει να καλυφθούν τα προκύπτοντα νέα σηµαντικά βάρη. Ας
µην ξεχνάµε εδώ ότι το «Θριάσιο Εµπορευµατικό Κέντρο» συνι-
στά ένα κατ’ εξοχήν κατασκευαστικό έργο. 

Συνεπώς, το αυξανόµενο κατασκευαστικό κόστος συνεπεία
των παγκόσµιων πληθωριστικών πιέσεων αποτελεί ένα αδιαµφι-
σβήτητα σηµαντικό εµπόδιο, το οποίο δεν θα συναντούσε η ελ-
ληνική πολιτεία αν είχε κινηθεί ταχύτερα και αποφασιστικότερα
επί του αρχικού σχεδίου της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Γι’ αυτόν τον
λόγο δηλώνουµε την ικανοποίησή µας για την παρούσα συµφω-
νία, αλλά παράλληλα και την ανησυχία µας καθ’ ότι η µεγάλη κα-
θυστέρηση από την ολοκλήρωση του διαγωνισµού το 2018 µέχρι
την ηµεροµηνία έναρξης ισχύος της παραχώρησης για την οποία
τελούµε εν αναµονή αυξάνουν κατακόρυφα την αβεβαιότητα για
τη συγκεκριµένη κρίσιµη επένδυση, δεδοµένης και της οικονοµι-
κής συγκυρίας. 

Στο πλαίσιο της υπό συζήτηση συµφωνίας και συγκεκριµένα
µε το άρθρο 2, καταργείτε τους όρους δόµησης κατά τις επιτα-
γές της Αρχής Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά
δεν προσφέρετε κάποια λύση ή διέξοδο, µε αποτέλεσµα το έργο
να κινδυνεύει µε νέες καθυστερήσεις ή µε το απόλυτο τέλµα. Το
εν λόγω άρθρο είναι ενδεικτικό της προσέγγισής σας για τις µε-
γάλες επενδύσεις, καθώς θεωρείτε ότι η γραφειοκρατική διεκ-
περαίωση των εκκρεµοτήτων θα δώσει λύσεις και θα προωθήσει
τις επενδύσεις. 

Τέτοιου είδους προβλήµατα απαιτούν την αγαστή συνεργασία
της πολιτείας µε τους τοπικούς φορείς, µε τους επενδυτές και
µε κάθε άλλο ενδιαφερόµενο, προκειµένου να υπάρχει µια καθο-
λική και ειλικρινής ευθυγράµµιση πίσω από την επένδυση. Απαι-
τείται, επίσης, η καλοπροαίρετη στάση της Αντιπολίτευσης, µε
µοναδικό γνώµονα την εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέρον-
τος. Και δεν το αναφέρω τυχαία αυτό, κύριε Υπουργέ. Εµείς σή-
µερα, όπως αναφέραµε και στην επιτροπή, θα υπερψηφίσουµε
µε την τροποποίηση της σύµβασης για το Θριάσιο Πεδίο και
ευελπιστούµε να επιφέρει τα θετικά αποτελέσµατα που εξαρχής
είχαν προβλεφθεί τόσο για την εθνική οικονοµία, αλλά και για τη
γεωπολιτική θέση της χώρας. 

Δεν ξεχνάµε, όµως, ότι η Νέα Δηµοκρατία είχε µια παντελώς
διαφορετική στάση από τα έδρανα της αξιωµατικής αντιπολίτευ-
σης το 2018 όταν η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ ανέστησε την επέν-
δυση για την οποία µιλάµε σήµερα. Τι ακούγαµε τότε; Ο
σηµερινός Υπουργός Υποδοµών και Μεταφορών και τότε ειση-
γητής της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Καραµανλής, αναφερόταν σε
σύµβαση η οποία περιχαρακώνει τα οφέλη των λίγων και δεν
υπηρετείται το δηµόσιο συµφέρον, ενώ µόλις δύο µέρες πριν τη
συζήτηση στη Βουλή ο κ. Μητσοτάκης απηύθυνε οµιλία προς
Άραβες επενδυτές παρουσιάζοντας τη χώρα µας σε κρίση οικο-
νοµική, θεσµική, αλλά και ηθική και ουσιαστικά τους απέτρεπε
να τοποθετήσουν τα χρήµατά τους στην Ελλάδα έως ότου γίνει
εκείνος πρωθυπουργός. 

Ο κ. Μητσοτάκης ανέφερε µάλιστα ότι η κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κράτησε τη χώρα όµηρο µιας επικίνδυνης οικονοµικής πο-
λιτικής, προκαλώντας πλήρες πάγωµα ή και αναστολή πολλών

επενδυτικών σχεδίων. Ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία δεν
σας ακολουθεί σε αυτό τον ολισθηρό και εθνικά επιζήµιο δρόµο. 

Ούτως ή άλλως, για να αναφερθώ και σε δύο φλέγοντα θέµατα
της επικαιρότητας, έχετε πολλά για τα οποία καλείστε να απο-
λογηθείτε, καθώς η χώρα µας διέρχεται µια πρωτοφανή, αλλά
και πλέον θεσµική κρίση. 

Στο οικονοµικό σκέλος, ο ετήσιος πληθωρισµός ξεπερνά το
12% τη στιγµή που στην Ευρωζώνη κινείται σε µονοψήφια ποσο-
στά, ενώ οι µεγαλύτερες αυξήσεις εντοπίζονται στη στέγαση
φτάνοντας στο 35,4%. Τέτοιας έκτασης προβλήµατα που απο-
σαθρώνουν τον κοινωνικό ιστό η Κυβέρνηση επιµένει να τα δια-
χειρίζεται µε επικοινωνιακά τεχνάσµατα, όπως το περιβόητο
«καλάθι του νοικοκυριού» για το οποίο σας έχουν απαντήσει όχι
µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, αλλά και οι πλέον αρ-
µόδιοι και ενδιαφερόµενοι, ο κόσµος του επιχειρείν, οι ίδιοι οι
πολίτες και οι άνθρωποι της πραγµατικής οικονοµίας. 

Ο κ. Λεχουρίτης Πρόεδρος του Ινστιτούτου Καταναλωτή ανα-
φέρει: «Το λέγαµε από πριν ότι θα µπουν προϊόντα ιδιωτικής ετι-
κέτας και προϊόντα προσφορών». Τι άλλαξε; Τίποτα. Το µόνο που
άλλαξε είναι τα ψέµατα που συνεχίζει να λέει ο Υπουργός Ανά-
πτυξης. Ουσιαστικά, δηλαδή, το Υπουργείο Ανάπτυξης απλά
αναδηµοσιεύει τα φυλλάδια προσφορών των σουπερµάρκετ.
Αυτή είναι η πρωτοβουλία της Κυβέρνησης για την καταπολέ-
µηση της ακρίβειας. 

Τα συγχαρητήρια, όµως, συνεχίζονται. Η ΓΣΕΒΕΕ: «Το καλάθι
του νοικοκυριού» είναι µάχη εντυπώσεων που θέλει να προβάλλει
ότι η Κυβέρνηση δεν στέκεται αµήχανη και παρεµβαίνει στην
αγορά. Όσο η Κυβέρνηση αφήνει ανεξέλεγκτους τους παρόχους
ενέργειας, όπως συµβαίνει εδώ και τουλάχιστον ένα χρόνο, η
ακρίβεια και ο πληθωρισµός καλπάζουν».

Ο επιχειρηµατικός κόσµος αναφέρεται στους παρόχους ενέρ-
γειας που αρνείστε πεισµατικά να αγγίξετε, κυρίες και κύριοι της
Κυβέρνησης, ενώ την ίδια στιγµή οι ανεξόφλητοι λογαριασµοί
ρεύµατος ξεπέρασαν προ πολλού το 1 δισεκατοµµύριο ευρώ.
Υποτίθεται ότι καταργήσατε τη ρήτρα αναπροσαρµογής και εν
τέλει οι λογαριασµοί του ρεύµατος γνώρισαν νέα κατακόρυφη
αύξηση. 

Αντί να προβείτε στη µείωση του ΦΠΑ στα είδη πρώτης ανάγ-
κης και στη µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καύ-
σιµα στα κατώτατα επίπεδα που ορίζει η Ευρωπαϊκή Ένωση,
προτιµάτε να έχετε τον ρόλο των διαφηµιστών των προϊόντων
των σουπερµάρκετ. Η µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης
στα καύσιµα θα έχει πολλαπλασιαστικά οφέλη σε όλα τα στάδια
της παραγωγικής και εν γένει οικονοµικής δραστηριότητας, αλλά
εσείς ένα µέτρο το οποίο εφαρµόζεται ήδη εδώ και µήνες στα
περισσότερα κράτη της Ευρώπης το αντιµετωπίζετε µε εξυπνα-
κισµούς του επιπέδου «δεν θέλουµε να ευνοηθούν οι κάτοχοι των
Καγιέν». Ας το πείτε αυτό στον αγρότη, στον κτηνοτρόφο, στον
αλιέα, ο οποίος βλέπει τον µόχθο του να πωλείται στα ράφια των
σουπερµάρκετ 100%, 200% ή και 500% πάνω από το ποσό το
οποίο αυτός εισέπραξε και την ίδια στιγµή να µην µπορεί να αν-
τεπεξέλθει στο δυσθεώρητο ενεργειακό κόστος. 

Και σαν να µην έφτανε η οικονοµική και κοινωνική καθίζηση,
γινόµαστε µάρτυρες πλέον και της κατάρρευσης των δηµοκρα-
τικών θεσµών. Η εφηµερίδα «DOCUMENTO» αποκαλύπτει ότι η
ΕΥΠ στην οποία προΐστατο ο κ. Μητσοτάκης, παρακολουθούσε
από τους Υπουργούς και τις συζύγους τους µέχρι τον Πίνατ και
αντί να λογοδοτήσει και να παραιτηθεί για το καλό της ελληνικής
δηµοκρατίας, µας κουνάει και το δάχτυλο ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός. 

Και ποια είναι η συνολική αντίδραση της Κυβέρνησης; Να ακο-
λουθήσει τακτικές Όρµπαν, αν και ο χαρακτηρισµός είναι πλέον
πολύ επιεικής αν λάβουµε υπ’ όψιν ότι η Ουγγαρία βρίσκεται πε-
ρίπου είκοσι πέντε θέσεις υψηλότερα σε σχέση µε τη χώρα µας
όσον αφορά την ελευθερία του Τύπου. Μάλιστα ο κ. Μητσοτάκης
ισχυρίζεται ότι δεν φταίει εκείνος για τη χρήση του «Predator»,
αλλά κάποιος ιδιώτης. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ)

Ας δούµε. Ιδιώτης παρακολουθεί το µισό Υπουργικό Συµβού-
λιο και δεν γυρνά ο κόσµος ανάποδα προκειµένου να αποκαλυ-
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φθεί ποιος είναι αυτός. Είναι δυνατόν εν έτει 2022 να λέγονται
τέτοια πράγµατα ελαφρά τη καρδία από τον ίδιο τον Πρωθυ-
πουργό µάλιστα και να µη λογοδοτεί κανένας και πουθενά; Και
εν τέλει γίνεται και πάλι επίκαιρο το ερώτηµα «Ποιος κυβερνά
αυτόν τον τόπο»; Δεν έχει καµµία ευθύνη ο Πρωθυπουργός ενός
ευρωπαϊκού κράτους όπου διαπιστώνονται επικίνδυνα φαινόµενα
υπονόµευσης των δηµοκρατικών θεσµών; Ας επιλέξει ο κ. Μη-
τσοτάκης, είτε ενορχήστρωσε το δίκτυο παρακολούθησης φίλων
και αντιπάλων και άρα είναι επικίνδυνος είτε δεν γνωρίζει και συ-
νεπώς είναι πλήρως ανίκανος να επιτελέσει τα καθήκοντά του.
Ό, τι κι αν ισχύει από τα δύο, οφείλει να παραιτηθεί ούτως ώστε
να οδηγηθούµε όχι µόνο στην πολιτική αλλαγή αλλά στη θεσµική
κάθαρση και στον εκδηµοκρατισµό της ελληνικής πολιτείας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Σαρακιώτη. Παρακαλώ πολύ να κλείσει το σύ-
στηµα της ηλεκτρονικής εγγραφής. Και να πω και την καληµέρα
µου και εγώ σε όλους σας και στους φίλους τηλεθεατές που µας
βλέπουν. 

Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Γκόκας, ειδικός αγορητής από το
ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η χώρα µας

πρέπει να αξιοποιήσει κάθε δυνατότητα, κάθε συγκριτικό πλεο-
νέκτηµα ώστε να αποκτήσει την αναπτυξιακή της δυναµική προς
όφελος της οικονοµίας και της κοινωνίας, αλλά και προς εξυπη-
ρέτηση των εθνικών στόχων και της ισχυροποίησής της ως πα-
ράγοντας σταθερότητας στην ευρύτερη περιοχή. 

Η σηµερινή συζήτηση αφορά σε ένα σηµαντικό έργο στο Θριά-
σιο Πεδίο σε έκταση της «ΓΑΙΑΟΣΕ». Για την αξιοποίηση του
Θριάσιου γενικότερα δεν µπορεί κατ’ αρχάς παρά να είµαστε γε-
νικά θετικοί. Γιατί αποτελεί εθνικό στρατηγικό στόχο να καθιερω-
θεί η Ελλάδα σαν σηµαντικότερος διαµετακοµιστικός κόµβος στη
Νοτιοανατολική Ευρώπη µε ένα σύγχρονο εµπορευµατικό και
διαµετακοµιστικό κέντρο που θα συνδέεται µε όλα τα εθνικά και
διευρωπαϊκά δίκτυα, λιµάνια, αεροδρόµια, οδικούς άξονες, σιδη-
ροδροµικό δίκτυο, να διαθέτει η χώρα το σηµαντικότερο Logistic
Park στα βαλκάνια. 

Είναι έργο πραγµατικά που µπορεί να αξιοποιήσει τη γεωπο-
λιτική µας θέση και να ενταχθεί στον ευρύτερο σχεδιασµό της
χώρας µας για την αναβάθµιση και την ενίσχυση της γεωστρα-
τηγικής της θέσης σε συνδυασµό και µε τη συµµετοχή µας σε
διεθνείς οργανισµούς όπως η Ευρωπαϊκή Ένωση, το ΝΑΤΟ κ.λπ..
Είµαστε υπέρ των επενδύσεων των µεγάλων αναπτυξιακών
έργων και το έχουµε αποδείξει και στην πράξη. Τα µεγαλύτερα
έργα υποδοµής φέρουν τη σφραγίδα των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ. Έχουµε ψηφίσει ακόµα και λεόντειες συµβάσεις σε εθνι-
κής σηµασίας έργα, όπως τους αυτοκινητόδροµους το 2007.

Αλλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όχι στο όνοµα της ανάπτυ-
ξης να ισοπεδώνονται βασικές αρχές του υγιούς ανταγωνισµού,
των ίσων ευκαιριών και της διαφάνειας. Τέτοιες συµβάσεις θα πρέ-
πει να εξυπηρετούν το εθνικό µας συµφέρον κατά πρώτον, αλλά
θα πρέπει συγχρόνως να εξυπηρετούν παράλληλα τόσο το δηµό-
σιο όσο και το κοινωνικό συµφέρον αλλά και τη διαφάνεια. 

Συζητάµε λοιπόν την κύρωση της συµφωνίας τροποποίησης
της από 30.07.2018 σύµβασης παραχώρησης που αφορά στο
έργο Ανάπτυξη Εµπορευµατικού Κέντρου Θριασίου Πεδίου µε-
ταξύ της «ΓΑΙΑΟΣΕ» και της «ΘΡΙΑΣΙΟ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΙΚΟ ΚΕΝ-
ΤΡΟ» Ανώνυµη Εταιρεία µε τις εταιρείες «GOLDAIR» και «ΕΤΒΑ
ΒΙΠΕ». Επρόκειτο για µια σύµβαση παραχώρησης κυριολεκτικά
σκανδαλώδη, όπως το είχαµε αναδείξει και το είχαµε τεκµηριώ-
σει µε τον τότε εισηγητή µας του κ. Μανιάτη. Η δε θέση µας αυτή
δικαιώθηκε, αφού αυτή η σύµβαση δεν εγκρίθηκε από τη Γενική
Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, την «DG
COMP». Και είναι η δεύτερη παρόµοια σκανδαλώδης περίπτωση
όπως µε τον Διεθνή Αερολιµένα Αθηνών, όπου µε τη σύµβαση
που είχε υπογραφεί υπήρχε τότε ζηµία εξακοσίων εκατοµµυρίων
ευρώ σε βάρος του ελληνικού δηµοσίου. 

Είχαµε ασκήσει έντονη κριτική, γιατί υπήρχαν πολλά στοιχεία
που αφορούσαν στον ίδιο τον διαγωνισµό, στην εξέλιξή του αλλά

και στα οικονοµικά µεγέθη που ήταν σε βάρος του δηµοσίου
συµφέροντος. Υπήρχαν βασικά ζητήµατα αλλοίωσης των όρων
της προκήρυξης του διαγωνισµού. Στο περιεχόµενο των όρων
της σύµβασης υπήρχε ουσιώδης διαφοροποίηση. Καταψηφίσαµε
για κάποιους συγκεκριµένους λόγους. Τελικά ό,τι έγινε, εξυπη-
ρέτησε και εκτός των προβλεπόµενων διαδικασιών µόνο την πα-
ραχωρησιούχο εταιρεία. Και είχε τεθεί το ζήτηµα της κρατικής
ενίσχυσης και προφανώς ήταν αντικείµενο ελέγχου από την «DG
COMP», όπως και έγινε, αφού αυτή, κυρίως, τη συµµόρφωση
υπέδειξε για την τροποποίηση της σύµβασης. 

Όµως αντίστοιχη ήταν και η στάση της Νέας Δηµοκρατίας, της
τότε αξιωµατικής αντιπολίτευσης και του Υπουργού, του κ. Κα-
ραµανλή, ως τότε εισηγητή. Ο ίδιος µιλούσατε, κύριε Υπουργέ,
για τις τιµές στην περιοχή Ασπροπύργου για 100 ευρώ το τετρα-
γωνικό για αγορά γης, 450 ευρώ το τετραγωνικό για κτήρια, ενώ
από τη σύµβαση το δηµόσιο -όπως είπατε τότε- λάµβανε µόλις
122 ευρώ. Αλήθεια, σήµερα πόσα παίρνει; Επίσης δεν στηρίξατε
τότε µια σύµβαση µε διαφοροποιηµένους όρους από αυτούς της
προκήρυξης -όπως είπατε τότε στην οµιλία σας- και σωστά. 

Σήµερα έχει αποκατασταθεί αυτό; Και αν όχι, όπως και εµείς
πιστεύουµε, τότε γιατί δεν το αποκαταστήσατε; Και ποια είναι η
δική σας σηµερινή εκτίµηση για αυτή την επένδυση; Γιατί τότε
µιλούσε για 250 εκατοµµύρια ευρώ. Και τι γίνεται µε τη µετα-
φορά έργων από τη δεύτερη στην πρώτη περίοδο µε εγγύηση
του ελληνικού δηµοσίου ή µε τις πρόσθετες κατασκευές που επί-
σης είχατε καταγγείλει πέραν των διακοσίων τριάντα πέντε χιλιά-
δων τετραγωνικών µέτρων που έφταναν µε την ευνοϊκή αλλαγή
των όρων δόµησης στις εννιακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες τετρα-
γωνικά µέτρα; 

Τότε µιλούσατε για διάρκεια τριάντα χρόνων αναφερόµενος
στη σύµβαση του 2006. Τώρα συµβιβάζεστε και εσείς µε τα
εξήντα χρόνια µέσα από παράλληλη προβλεπόµενη διαδικασία.
Επίσης µιλούσατε για ετήσια καταβολή 10,6% επί των ετήσιων
εσόδων έναντι 2,51% της σύµβασης. Και αυτό το ξεχάσατε φτά-
νοντας µόνο στο 5%. Μιλήσατε για επενδύσεις που υπηρετούν
τους πολλούς και περιχαρακώνουν τα οφέλη των λίγων. Σήµερα
τι άλλαξε; Ελάχιστα έως τίποτα όπως θα δούµε παρακάτω. 

Είχαµε τότε επισηµάνει από την πλευρά µας εκτός των ανω-
τέρω, τη µείωση του οφέλους για το δηµόσιο στα 31 εκατοµµύ-
ρια ευρώ από τα 53 εκατοµµύρια ευρώ της προκήρυξης του
2016, τα δάνεια µε εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου των 20 εκα-
τοµµυρίων ευρώ έναντι των υποχρεώσεων του επενδυτή, την
υπερδόµηση χωρίς πρόσθετα ανταλλάγµατα, τη µείωση του οι-
κονοµικού ανταλλάγµατος από τα 20 στα 10 εκατοµµύρια ευρώ,
αλλά και ζητήµατα που αφορούσαν στην εγκατάσταση και εκµε-
τάλλευση των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας και τις εγκαταστά-
σεις διαχείρισης αποβλήτων, την έκδοση εγγυητικής επιστολής
υπέρ του παραχωρησιούχου, την παραίτηση του ελληνικού δη-
µοσίου από διεκδικήσεις βάσει του Αστικού Κώδικα και πολλά
άλλα υπέρ του παραχωρησιούχου. 

Αυτά ήταν τα κατορθώµατα του ΣΥΡΙΖΑ τότε, ο οποίος και σή-
µερα παραδόξως νιώθει επίσης µαζί µε εσάς δικαιωµένος από
τις εξελίξεις. Σας εγκαλεί δε και εσάς και την «DG COMP» για
καθυστερήσεις και θεωρεί ότι η επένδυση στα βασικά σηµεία
είναι ίδια. Δεν σας προβληµατίζει η ικανοποίηση του ΣΥΡΙΖΑ και
στη σύµβαση του 2018 και µε τη σηµερινή; Γιατί δεν γίνεται να
είστε και οι δύο ικανοποιηµένοι. 

Προσωπικά εκπλήσσοµαι µε αυτά που ακούω. Δεν µπορεί να
είχατε και οι δύο σωστή θέση και τότε που διαφωνούσατε και σή-
µερα που συµφωνείτε. Ή άλλαξε ουσιαστικά η συµφωνία και τότε
προς τι η ικανοποίηση του ΣΥΡΙΖΑ ή δεν άλλαξε ουσιαστικά,
οπότε η Κυβέρνηση είναι εκτεθειµένη.

Κύριε Υπουργέ, εµείς λέµε ότι δικαιωθήκαµε για τις θέσεις
µας. Εσείς δεν µπορείτε να το πείτε αυτό, αφού αυτό που καταγ-
γέλλατε ως σκάνδαλο το καλύπτετε σήµερα µαζί µε τον ΣΥΡΙΖΑ
εξυπηρετώντας τα ίδια συµφέροντα, όπως έγινε και µε το Υπερ-
ταµείο και το Ελληνικό στην εναλλαγή των ρόλων σας ως Κυβέρ-
νηση και Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Ως Κυβέρνηση δε η πρακτική σας είναι συνυφασµένη µε την
αδιαφάνεια, τις απευθείας αναθέσεις που έγιναν κανόνας µε θε-
σµικό πλαίσιο και επιλογές για λίγους σε βάρος των πολλών είτε
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αφορά στην ενέργεια, στις µεγάλες επενδύσεις, στα µεγάλα
έργα στην απορρόφηση των πόρων του Ταµείου Ανάκαµψης. Γι’
αυτό και ήταν εύκολο να προσαρµοστείτε στην περίπτωση του
Θριάσιου και να ξεχάσετε τη θέση σας ως αντιπολίτευση. 

Ο δε ΣΥΡΙΖΑ δεν µας έχει συνηθίσει σε αυτού του είδους τη
στάση απέναντι σε παρόµοια ζητήµατα. Να θυµίσω ότι ενδεικτικά
δεν ψήφισε ούτε την κύρωση δικών του συµφωνιών, όπως χαρα-
κτηριστικά στην περίπτωση των υδρογονανθράκων. Άρα τι τελικά
διορθώνεται µε τη σηµερινή σύµβαση;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρώντας θα αναφερθώ
στα βασικά σηµεία της τροποποίησης της σύµβασης. Ως προς
το τίµηµα µετά την τροποποίηση, όπως είπα και πριν, το αρχικώς
προβλεπόµενο εφάπαξ αντάλλαγµα, αρχικό αντάλλαγµα τώρα,
από 10 εκατοµµύρια ευρώ πάει στα 20 εκατοµµύρια ευρώ κατα-
βλητέο σε δύο άτοκες ισόποσες δόσεις µέσα σε συγκεκριµένες
προθεσµίες. Αυξάνεται επίσης το ποσοστό της ετήσιας πληρω-
µής προς τον κύριο του έργου από 2,51% σε 5% έναντι 10,6%
του συµφωνίας του 2006 επί των ακαθαρίστων ετήσιων εσόδων
του παραχωρησιούχου για όλη την περίοδο παραχώρησης. Και
το ποσό της ελάχιστης πληρωµής ανά έτος αυξάνεται επίσης
κατά 350.000 ευρώ, δηλαδή φτάνει τις 700.000 ευρώ. 

Το σηµαντικό όµως είναι ότι για τα ανωτέρω προβλέπεται πο-
σοστιαία µείωση ανάλογη µε αυτή που ενδεχοµένως προκύψει
εφόσον δεν ικανοποιηθούν οι στόχοι που προβλέπονται στο πα-
ράρτηµα 17 της σύµβασης για τους ετήσιους τζίρους. Εποµένως
τα ποσά αυτά δεν είναι στο σύνολό τους εξασφαλισµένα. Είναι
επισφαλή. Προβλέπεται επίσης η αυτόµατη παράταση της πε-
ριόδου παραχώρησης κατά τρία έτη εφόσον στα πρώτα τριάντα
τρία χρόνια ο συνολικός κύκλος εργασιών του παραχωρησιού-
χου υπολείπεται των 425 περίπου εκατοµµυρίων ευρώ. 

Ορίζεται δε ότι ο παραχωρησιούχος πέραν της αρχικής δε-
σµευτικής επένδυσης ποσού 36.114.000 ευρώ υποχρεούται να
καταβάλει επιπλέον για την χρηµατοδότηση του έργου πρόσθετα
κεφάλαια 19.287.000 χιλιάδες ευρώ υπό µορφή αύξησης µετο-
χικού κεφαλαίου. Προβλέπεται όµως και η περίπτωση καταβολής
του ποσού αυτού µέσω τραπεζικού δανεισµού αντί για αύξηση
του µετοχικού κεφαλαίου. Απλά η προϋπόθεση είναι να ενηµε-
ρωθεί ο κύριος του έργου και να ενηµερωθεί και η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή. 

Προβλέπεται επίσης εφόσον ο παραχωρησιούχος έχει επιτύχει
εσωτερικό ποσοστό απόδοσης ιδίων κεφαλαίων σε ποσοστό
πάνω από το 9,09%, να καταβάλει στον κύριο του έργου το 50%
των διαθεσίµων κερδών ως πληρωµή κατανοµής κερδών. Όλα
αυτά προφανώς είναι υπό αίρεση και ουσιαστικά ακυρώνουν όσα
λέγονται περί ουσιαστικής βελτίωσης της σύµβασης. 

Επίσης, η διάρκεια της περιόδου παραχώρησης µειώνεται από
τα εξήντα έτη σε τριάντα επτά µε δυνατότητα όµως παράτασης
για είκοσι τρία επιπλέον έτη µετά από σύναψη σχετικής συµφω-
νίας. Μια διάταξη εντελώς αόριστη ως προς τις προβλέψεις για
τη συµφωνία που θα υπογραφεί µελλοντικά, ιδιαίτερα ως προς
το οικονοµικό αντάλλαγµα και το τίµηµα ώστε να δοθεί στη συ-
νέχεια η σχετική παράταση των είκοσι τριών ετών.

Εκτός από τα παραπάνω, µε τα νέα δεδοµένα υπολογίζεται ότι
το όφελος για το ελληνικό δηµόσιο θα είναι περίπου 55 εκατοµ-
µύρια ευρώ έναντι 31 εκατοµµυρίων ευρώ µε τη σύµβαση του
2018, αλλά 63 εκατοµµυρίων ευρώ της πρόβλεψης του διαγωνι-
σµού του 2016. 

Επίσης ως προς τις πρόσθετες κατασκευές υπήρχε µε τη σύµ-
βαση του 2018 η δυνατότητα, όπως προανέφερα, για τον παρα-
χωρησιούχο να φτάσει ως τις εννιακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες
τετραγωνικά µέτρα, µέχρι να εξαντλήσει δηλαδή, κάθε όριο
χωρίς καταβολή πρόσθετου ανταλλάγµατος, µια εντελώς σκαν-
δαλώδη πρόβλεψη έξω από τους όρους της προκήρυξης. Αυτή
η πρόβλεψη η σηµερινή, η προσθήκη στο άρθρο 2.2.1 της σύµ-
βασης που έχουµε µπροστά µας, ακόµη και µε τις σηµερινές µε-
ταβολές στη σύµβαση δεν αίρεται ως προς την πρόσθετη
δόµηση για την οποία δεν υπήρχε όπως είπα πρόβλεψη στον δια-
γωνισµό, αλλά υπάρχει και ο προβληµατισµός λόγω της ασά-
φειας για το αντάλλαγµα και την ελάχιστη ετήσια πληρωµή.

Το σηµαντικότερο είναι ότι κάποια θέµατα δεν θα ξανασυζη-
τηθούν εδώ πέρα. Δίνονται οι πρόσθετες αυτές δυνατότητες σε

σχέση µε τη σύµβαση στη δόµηση, στον χρόνο τη διάρκεια της
σύµβασης και σε µια σειρά από άλλα ζητήµατα, τα οποία πραγ-
µατικά δηµιουργούν ένα πλαίσιο που δεν καθορίζει µε σαφήνεια
τα όρια που αφορούν στο δηµόσιο, στην ικανοποίηση του δηµο-
σίου συµφέροντος. 

Υπάρχει θέµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως προς τη δια-
φάνεια. Ξαναµπαίνουν όλα από το παράθυρο, όπως και το 2018.
Δεν προβλέπεται δέσµευση για συζήτηση ξανά είτε αυτή αφορά
στο τίµηµα είτε στην παράταση είτε στην εκµετάλλευση των πρό-
σθετων κατασκευών, που θα δηµιουργήσει ο παραχωρησιούχος.
Με µια διαφορετική διαδικασία µπορούµε να έχουµε ξανά χρόνο
παραχώρησης εξήντα χρόνια. 

Οι εγκαταστάσεις για ΑΠΕ και διαχείριση αποβλήτων παραµέ-
νουν. Δεν υπάρχει πρόβλεψη τι θα γίνουν οι κατασκευές, ιδιαί-
τερα οι πρόσθετες µετά το τέλος του χρόνου παραχώρησης. Και
φυσικά εξακολουθούν να ισχύουν οι προβλέψεις της σύµβασης
του 2018 για την έκδοση εγγυητικής επιστολής υπέρ του παρα-
χωρησιούχου, για µεταφορά επενδύσεων στην πρώτη περίοδο
που καλύπτονται µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου. Δεν
υπήρχαν αυτά στους όρους του διαγωνισµού. Και υπάρχει το
πρωτοφανές της έκδοσης εγγυητικής επιστολής υπέρ του παρα-
χωρησιούχου. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά τη συζήτηση στην επι-
τροπή θέσαµε τα εξής θέµατα: Να µας δοθεί η απόφαση της Επι-
τροπής Ανταγωνισµού, όπου αναφέρονται τα δώδεκα σηµεία της
τροποποίησης. Δεν το έχουµε. Ρωτήσαµε επίσης εάν το κείµενο
που έχουµε σήµερα ως συµφωνία για να κυρωθεί από την ελλη-
νική Βουλή είναι το ίδιο κείµενο µε αυτό που έχει συµφωνήσει η
Επιτροπή Ανταγωνισµού, αν το έχει στα χέρια της και αν έχει
συµφωνήσει. Επίσης υπάρχει ένα θέµα που δεν έχει διευκρινι-
στεί. Ρωτήσαµε αν η Κυβέρνηση εξέτασε τη δυνατότητα για ένα
νέο διαγωνισµό για µια νέα σύµβαση. Δεν υπήρξε σχολιασµός. 

Με όσα συνέβησαν και φτάσαµε από το 2018 µέχρι και σήµερα
µόνο για καθυστέρηση δεν µπορούµε να µιλάµε. Πέρασαν ήδη
τέσσερα χρόνια. Για µας είναι σηµαντικό να έχουµε τα παραπάνω
στοιχεία, γιατί πρέπει να υπάρξει ένας ολοκληρωµένος διάλογος
στην Βουλή. Υπάρχει µια αναφορά από τον κ. Καραγιάννη ότι θα
προσκοµιστούν στοιχεία στην Ολοµέλεια. 

Κλείνοντας, η εξέλιξη όσον αφορά στο Θριάσιο, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, στην υλοποίηση δηλαδή, ενός έργου ιδιαίτερης
σηµασίας για τον ευρύτερο γεωστρατηγικό ρόλο της χώρας µας,
έχει, πράγµατι, µεγάλο ενδιαφέρον σε σχέση και µε το µέγεθος
αλλά και τις θέσεις εργασίας που προβλέπονται. Άλλος µιλάει
για τρεις χιλιάδες και άλλος έως πέντε χιλιάδες θέσεις εργασίας. 

Πολλές όµως από τις προβαλλόµενες βελτιώσεις και ιδίως σε
σχέση µε τις οικονοµικές αποδόσεις και τα οφέλη για το ελληνικό
δηµόσιο δυνητικά µπορούν να µεταβληθούν. Είναι επισφαλή
αυτά τα οφέλη. Επίσης δεν απαλείφονται όλες οι αλλαγές που
προέκυψαν µεταξύ διαγωνισµού 2016 και της σύµβασης του
2018 που συνιστούσαν τον βασικό λόγο της καταψήφισης από
την πλευρά µας τότε εκείνης της σύµβασης, αφού προέκυψε εκ
των υστέρων αλλοίωση των όρων του διαγωνισµού. 

Για λόγους, λοιπόν, διαφάνειας και προστασίας του δηµοσίου
συµφέροντος η νέα αυτή συµφωνία δεν µπορεί επίσης να ψηφι-
στεί ως έχει. Η τροποποιηµένη σύµβαση εξακολουθεί να διατηρεί
την αλλοίωση όρων της προκήρυξης του διαγωνισµού του 2016.
Η διάρκειά της µπορεί και πάλι να φτάσει τα εξήντα χρόνια, ενώ
επίσης εξακολουθεί να προβλέπεται η αύξηση της δόµησης πέρα
από τις διακόσιες τριάντα πέντε χιλιάδες τετραγωνικά χωρίς να
καθορίζεται συγκεκριµένο αντάλλαγµα και τίµηµα. Όπως είπα
και πριν, όλα ξαναµπαίνουν από το παράθυρο. 

Το όφελος για το ελληνικό δηµόσιο παραµένει µικρότερο από
την πρόβλεψη του διαγωνισµού του 2016. Το Θριάσιο ήταν ένα
σκάνδαλο και, δυστυχώς, παραµένει σκάνδαλο. Προφανώς το
εµπορευµατικό κέντρο του Θριάσιου Πεδίου αποτελεί έργο µε-
γάλης αναπτυξιακής και γεωστρατηγικής σηµασίας για τη χώρα
µας, όπως είπα, όµως η Κυβέρνηση οφείλει να διαπραγµατευτεί
µία άλλη συµφωνία, που θα εξυπηρετεί τους εθνικούς στόχους,
αλλά και τη διαφάνεια και το δηµόσιο συµφέρον ή θα έπρεπε ήδη
να έχει δροµολογηθεί νέος διαγωνισµός µε όρους διαφάνειας
και προστασίας του δηµοσίου συµφέροντος. 
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Ευχαριστώ πολύ 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Γκόκα.

Καλείται στο Βήµα η κ. Διαµάντω Μανωλάκου ειδική αγορή-
τρια του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το νοµοσχέδιο αυτό, που τροποποιεί ορισµένα σηµεία από τη

σύµβαση παραχώρησης του έργου «Ανάπτυξη Εµπορευµατικού
Κέντρου Θριασίου Πεδίου», που κυρώθηκε το 2018 από την κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, δεν αναιρεί τους στρατηγικούς στόχους που
θέτει η αστική τάξη και τα κόµµατά της για την ανάδειξη της
χώρας σε διαµετακοµιστικό και ενεργειακό κόµβο µε µεγάλα εµ-
πορικά διαµετακοµιστικά κέντρα και εργασιακή γαλέρα, προκει-
µένου να αναβαθµίσει το ρόλο της στην ευρύτερη περιοχή,
διεκδικώντας έτσι µε αξιώσεις το δικό της µερίδιο από τη λεία
των ιµπεριαλιστικών ανταγωνισµών και του πολέµου. 

Φυσικά σε αυτόν τον στόχο είναι σύµφωνοι τόσο η Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας όσο και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση του
ΣΥΡΙΖΑ και ας εµφανίζεται µε φιλολαϊκό πρόσωπο. Κινείται ακρι-
βώς στις ίδιες αντιλαϊκές ράγες των συµφερόντων του κεφα-
λαίου. Γι’ αυτό νοµοσχέδια σαν αυτό ήταν στο πρόγραµµά της
και υλοποίησε τόσο ως κυβέρνηση, όσο και σήµερα ως Αντιπο-
λίτευση τα στηρίζει, όπως γίνεται µε το παρόν νοµοσχέδιο, εξυ-
πηρετώντας έτσι την πολιτική τής εξουσίας του κεφαλαίου, αφού
το µόνο σίγουρο είναι ότι µε αυτή την κύρωση, µε τις σηµερινές
τροπολογίες, θα υπάρξει αύξηση στο εµπορευµατικό έργο από
τις συνδυασµένες µεταφορές, στην επιλεγείσα στρατηγική γεω-
γραφική θέση του Θριασίου, που εξυπηρετείται από µεγάλες οδι-
κές αρτηρίες, όπως είναι η Αττική Οδός, η λεωφόρος ΝΑΤΟ και
από σιδηροδροµικές γραµµές από τον επιλιµένιο σταθµό στο
Νέο Ικόνιο, ευνοώντας έτσι τη συγκέντρωση και συγκεντροποί-
ηση του εµπορίου, εξασφαλίζοντας ακόµα µεγαλύτερη κερδο-
φορία στους λίγους. 

Εξάλλου τα µονοπώλια θα καθορίζουν το κόστος και τις τιµές
εισόδου-εξόδου εµπορευµάτων, µε επιπτώσεις βεβαίως µέχρι και
στο τι θα έχει στο τραπέζι η λαϊκή οικογένεια. Ακόµα, θα υπάρ-
χουν πρόσθετες και κερδοφόρες δράσεις από την εκµετάλλευση
του απελευθερωµένου τµήµατος ενέργειας, απορριµµάτων και
άλλα. 

Εγγυητής θα είναι το δηµόσιο, εξασφαλίζοντας φοροαπαλλα-
γές και άλλα προνόµια που συνοδεύουν τέτοιες παραχωρήσεις-
συµβάσεις, όπως απαλλαγή από τα δηµοτικά τέλη φωτισµού και
καθαριότητας, ενώ αυτά θα τα πληρώνουν οι µικροµεσαίοι επαγ-
γελµατίες, που ήδη βρίσκονται στην περιοχή. 

Μπορεί, λοιπόν, η Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής να κάνει έλεγχο για µη νόµιµες κρατικές επι-
δοτήσεις, όµως υπάρχουν οι νόµιµες κρατικές επιδοτήσεις µε
διάφορες µορφές, που βέβαια συµφωνεί, όπως απαλλαγές από
φορολογίες -µόνο ο λαός τελικά πληρώνει φόρους, ουσιαστικά-
απαλλαγές από δηµοτικά τέλη και απαλλαγή από εργοδοτικές
ασφαλιστικές εισφορές, αλλά και επιδοτήσεις από το Ταµείο
Ανάκαµψης, τον αναπτυξιακό νόµο και ούτω καθεξής. 

Συνεπώς, για το µέγεθος αυτής της υπεραξίας που θα δηµι-
ουργηθεί, το τίµηµα και µε τη νέα µορφή του είναι χαµηλό, πραγ-
µατικά εξευτελιστικό, παρά τις αυξήσεις ξανατονίζω, που
υπάρχουν και περιέχονται στις σηµερινές τροπολογίες. Αλλά και
αυτό πάλι το τίµηµα επιστρέφει στους επιχειρηµατίες εξολοκλή-
ρου µε διάφορες µορφές ενισχύσεων και επιδοτήσεων. Σχεδόν
τίποτε στα λαϊκά στρώµατα! 

Επίσης, διαµορφώνεται ο συντελεστής δόµησης όπως εξυπη-
ρετεί τον ιδιώτη µε επιβάρυνση στο περιβάλλον, µειώνοντας πα-
ραπέρα τους λιγοστούς ελεύθερους χώρους που έχουν
αποµείνει στο ήδη επιβαρυµένο Θριάσιο Πεδίο, ενώ σε καµµία
περίπτωση δεν µπορούν να το καθαρίσουν από τη ρύπανση. 

Φυσικά καµµία νοµοθετική κατοχύρωση δεν υπάρχει, ούτε
στον αρχικό νόµο -εννοώ στην αρχική παραχώρηση- ούτε στις
σηµερινές τροπολογίες για τους εργαζόµενους. Θα είναι µε τσα-
κισµένα εργατικά δικαιώµατα, χωρίς να υποχρεούται ο εργοδό-
της σε συλλογικές συµβάσεις εργασίας, αλλά µε µονοµερή
κανονισµό εργασίας θα καθορίζει τα πάντα στη βάση για τη µε-

γιστοποίηση του κέρδους από τη στυγνή εκµετάλλευση της ερ-
γασίας. Το έχετε εξασφαλίσει µε όλο το αντεργατικό νοµοθετικό
οπλοστάσιο τόσο η Νέα Δηµοκρατία όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ, όπως ο
νόµος Βρούτση - Αχτσιόγλου. Αυτή είναι εξάλλου η δίκαιη ανά-
πτυξη που προπαγανδίζετε και προϋποθέτει εργασιακά γκέτο.
Και το επακόλουθο; Οι αυτοαπασχολούµενοι επαγγελµατίες του
κλάδου θα εξαφανιστούν µε µια χαψιά από τα µεγαθήρια. Ήδη
µε την ενεργειακή κρίση δύσκολα τα βγάζουν πέρα και οι µισοί
τουλάχιστον είναι καταχρεωµένοι. Συνολικά αλλάζει το τοπίο, χει-
ροτερεύουν οι όροι ζωής των εργατικών λαϊκών οικογενειών στις
γύρω περιοχές. 

Συνεπώς, οι τροποποιήσεις που γίνονται από τη σηµερινή Κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας για να βελτιώσει αδυναµίες και
ατέλειες σε νοµοσχέδια που πέρασε ο ΣΥΡΙΖΑ, υπέρ των κερδών
των οµίλων, είναι για να τρέξουν πιο γρήγορα και να ενισχύσουν
ακόµα πιο πολύ την καπιταλιστική κερδοφορία. 

Πρόκειται, λοιπόν, για τη δηµιουργία ενός εµπορευµατικού
κέντρου τουλάχιστον διακοσίων σαράντα τετραγωνικών, µέτρων
σε συνολική έκταση δύο χιλιάδων στρεµµάτων, µε αποθήκες
ξηρού και ψυχόµενου φορτίου, χώρους γραφείων, χώρους τε-
λωνείου και στάθµευσης αυτοκινήτων και φορτηγών, µε σύγχρο-
νες σιδηροδροµικές υποδοµές, τις οποίες θα κατασκευάσει ο
παραχωρησιούχος και θα συνδέει το κέντρο µε την εθνική σιδη-
ροδροµική υποδοµή, όπως διασύνδεση και µε όλα τα δίκτυα µε-
ταφοράς, το λιµάνι του Πειραιά, το λιµάνι της Ελευσίνας, τον
Διεθνή Αερολιµένα Αθηνών και το οδικό και σιδηροδροµικό δί-
κτυο. 

Πρόκειται, λοιπόν, για ένα πολύ µεγάλο logistics park στην Ελ-
λάδα που είχε περάσει το 2018 επί ΣΥΡΙΖΑ και τότε η Νέα Δηµο-
κρατία είχε χαρακτηρίσει τη σύµβαση προβληµατική, που
αντιστρατεύεται το δηµόσιο συµφέρον, ότι περιελάµβανε αντι-
συνταγµατικές διατάξεις και αποτελούσε αποτέλεσµα περίεργων
αποφάσεων και ζυµώσεων, που δηµιουργούσαν πολλά ερωτηµα-
τικά. Ωστόσο το κύριο είναι ότι χωρίς την έγκριση της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης δεν προχωρούσε. Οι αλλαγές που παρουσιάζονται
έχουν απαιτηθεί από τη Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Κο-
µισιόν. 

Το ερώτηµα είναι αν οι αλλαγές αυτές αλλάζουν τον προσα-
νατολισµό. Όχι, βέβαια. Πρόκειται για ανάπτυξη υπέρ των µονο-
πωλίων και όχι για τον λαό. Δεν αλλάζει, λοιπόν, και παραµένει
προκλητικά σκανδαλώδης αυτή η σύµβαση παραχώρησης και ας
διπλασιάστηκε το αντίτιµο για το ελληνικό δηµόσιο από τα 10
εκατοµµύρια στα 20 εκατοµµύρια ευρώ στις εν λόγω τροποποι-
ήσεις. Είναι πολύ φτηνό. Όπως άλλαξε και η ετήσια πληρωµή
από 2,5% σε 5% και το εγγυηµένο ετήσιο αντάλλαγµα από
350.000 σε 700.000 ευρώ. Βέβαια, µπορεί να παρουσιάζεται ότι
µειώνεται και ο χρόνος της παραχώρησης από τα εξήντα στα
τριάντα επτά χρόνια.

Ωστόσο, εικονικό είναι, αφού δίνεται η δυνατότητα στον ιδιώτη
να έχει την επιλογή της παράτασης ισχύος της σύµβασης κατά
είκοσι τρία επιπλέον χρόνια µε τις ίδιες προϋποθέσεις. Συνεπώς,
είναι πάλι εξήντα χρόνια συνολικά. Και τα στρέµµατα κρατικής
γης δίνονται φθηνά, ενώ την προστιθέµενη αξία που θα δηµιουρ-
γηθεί σε αυτά θα την καρπωθεί ο ιδιώτης, προστιθέµενη αξία από
εναπόθεση φορτίων, διαλογή διαµετακοµιστικών χρήσεων, µε-
λέτη, κατασκευή και χρηµατοδότηση του κέντρου, λειτουργία και
εκµετάλλευσή του, καθορισµό εµπορικής, επιχειρηµατικής και τι-
µολογιακής πολιτικής, κατασκευή και εκµετάλλευση εγκαταστά-
σεων παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας αλλά και στερεών,
υγρών αποβλήτων, κατασκευή κτηρίων, εγκαταστάσεων, µε δο-
µικό συντελεστή πολλαπλάσιο από αυτό της περιοχής, κατα-
σκευή εσωτερικών έργων υποδοµής, σιδηροδροµικά και οδικά
δίκτυα, ηλεκτροφωτισµού, επικοινωνιών, αλλά και εντός του ακι-
νήτου σιδηροδροµικά έργα για τη σύνδεση µε την εθνική σιδη-
ροδροµική υποδοµή.

Δεν είναι, λοιπόν, µία επένδυση για τις ανάγκες του λαού,
όπως είναι η αντιπληµµυρική, αντιπυρική, αντισεισµική προστα-
σία ή ακόµα και η δηµιουργία σύγχρονων σχολικών αιθουσών ή
νοσοκοµείου ή σχολικών γευµάτων που κόβονται σε σχολεία σε
φτωχές περιοχές και ούτω καθεξής. Είναι µία ακόµα µεγάλη κα-
πιταλιστική επένδυση η αρχική, µαζί µε τις σηµερινές τροποποι-
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ήσεις, ενταγµένη στα περισσότερα κέρδη για το κεφάλαιο, µε
εργασιακό µεσαίωνα και φτώχεια και βάσανα για τα λαϊκά στρώ-
µατα. Και αυτή την αντιλαϊκή πολιτική υπηρετείτε όλοι σας. Για
όλα αυτά δεν έχετε αντιδικίες µεταξύ σας. Συµφωνείτε στον σχε-
διασµό για τη µετατροπή της χώρας σε περιφερειακό κόµβο εµ-
πορευµατικών µεταφορών και στην υλοποίηση των απαιτού-
µενων υποδοµών, αφού αφ’ ενός εξυπηρετεί την καπιταλιστική
κερδοφορία και αφ’ ετέρου τον στενά δεµένο µε αυτόν στόχο
της γεωστρατηγικής αναβάθµισης της εγχώριας αστικής τάξης. 

Φυσικά, ο πλούτος που παράγεται όλα αυτά τα χρόνια δεν µοι-
ράστηκε ποτέ στους εργαζόµενους που τον δηµιούργησαν ούτε
πρόκειται να γίνει αυτό όσο λειτουργεί ο νόµος του καπιταλιστι-
κού κέρδους και ο καπιταλιστικός τρόπος παραγωγής. Αυτό κά-
νετε πολλαπλά και νοµοθετικά. Το πώς εξασφαλίζεται η πρό-
σθετη αξία φαίνεται στην ιδιωτικοποίηση του φιλέτου γης και
στους όρους σύµβασης παραχώρησης. Μέχρι και προέκταση
του προαστιακού κάνετε για τις ανάγκες όχι των κατοίκων αλλά
των µεγαλοεπενδυτών. Γι’ αυτό δεν κάνετε προέκταση στο µετρό
στις λαϊκές περιοχές, όπως είναι το Κερατσίνι και το Πέραµα. 

Ξέρουµε, λοιπόν, ότι µε αυτή την ιδιωτικοποίηση δεν πρόκειται
να ικανοποιηθούν οι λαϊκές ανάγκες ούτε θα βελτιωθεί το κυκλο-
φοριακό ούτε θα δηµιουργηθούν νέες υποδοµές για τις λαϊκές
ανάγκες ούτε θα βελτιωθεί η θέση και τα ωράρια των αυτοαπα-
σχολούµενων και των µικρών µαγαζιών στην περιοχή. Αντίθετα,
θα περιχαρακωθεί µε οικονοµικά τείχη το εµπορευµατικό κέντρο
και η περιοχή από τις υποβαθµισµένες λαϊκές γειτονιές. Είναι κα-
θαρό για ποιον γίνονται και ποιον θα ωφελήσουν αυτά τα έργα.
Το σύστηµα της εκµετάλλευσης ανθρώπου από άνθρωπο δεν
µπορεί να εξανθρωπιστεί και δεν µπορεί να γίνει φιλολαϊκό, ούτε
στη φάση της κρίσης ούτε στην περίοδο της ανάπτυξης. Γι’ αυτό
και δεν πιστεύουµε το παραµύθι ότι υπάρχει δίκαιη ανάπτυξη,
που µπορεί να ωφελήσει ταυτόχρονα θύτες και θύµατα της κα-
πιταλιστικής εκµετάλλευσης. 

Στο ζήτηµα, λοιπόν, της ανάπτυξης συγκρούονται δύο δρόµοι:
ο σηµερινός καπιταλιστικός δρόµος ανάπτυξης που οξύνει τα
αδιέξοδα, τη φτώχεια, την εκµετάλλευση και τη σαπίλα του και ο
άλλος που προτείνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ο σοσια-
λιστικός, ο κοµµουνιστικός τρόπος, που έχει επίκεντρο την κά-
λυψη των ολοένα διευρυνόµενων κοινωνικών λαϊκών αναγκών. 

Εποµένως, στο ερώτηµα «ανάπτυξη για ποιον; Για τα µονοπώ-
λια ή για το λαό;» εµείς αποφασιστικά απαντάµε «για το λαό» και
αποκαλύπτουµε το παραµύθι ότι µπορεί να συνυπάρξουν και τα
δύο. 

Καταψηφίζουµε, λοιπόν, το νοµοσχέδιο και τα άρθρα του. Ταυ-
τόχρονα το ελπιδοφόρο αγωνιστικό µήνυµα που έστειλαν οι δε-
κάδες χιλιάδες διαδηλωτές πριν δύο µέρες από όλες τις
περιοχές της χώρας, δηµιουργεί ανάταση και δείχνει αποφασι-
στικότητα ότι οι αγώνες θα κλιµακωθούν. Αυτό δείχνει η συγκλο-
νιστική συµµετοχή των εργαζοµένων στις συγκεντρώσεις, που
µας γεµίζουν αισιοδοξία και αποδεικνύουν τη δύναµη του ενω-
µένου λαού που παλεύει για τις ανάγκες του ενάντια στη βαρβα-
ρότητα, την εκµετάλλευση και τη σαπίλα. Αυτή είναι η απάντηση
στη χαµοζωή και τη µιζέρια της πολιτικής που θέλετε να επιβάλ-
λεται. Ο λαός δεν συµβιβάζεται, δεν σκύβει το κεφάλι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας « ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα δύο
µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί από
το ιδιωτικό δηµοτικό σχολείο Εκπαιδευτήρια «Ο ΠΛΑΤΩΝ».

Καλωσορίσατε και σας ευχόµαστε καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Και να διαβάζετε και Πλάτωνα, έτσι; Ήταν µαθητής του Σω-
κράτη και δάσκαλος του Αριστοτέλη.

Καλείται στο Βήµα ο ειδικός αγορητής από την Ελληνική Λύση
ο κ. Βασίλειος Βιλιάρδος. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ξεκινήσουµε από το ότι οι βά-

σεις του σηµερινού έργου τέθηκαν στη δεκαετία του 1970, µε

απαλλοτριώσεις που φυσικά κόστισαν, για να κατασκευαστούν
εγκαταστάσεις του ΟΣΕ. Στη συνέχεια, εκπονήθηκε η πρώτη
φάση των έργων υποδοµής από την ΕΡΓΟΣΕ µεταξύ των ετών
1999 και 2010, η οποία περιλαµβάνει επιδοµή, οδικά έργα και τη
στάση Ασπροπύργου µε κόστος 214 εκατοµµύρια ευρώ. Όλα
αυτά τα πληρώνουµε εµείς, βέβαια. Το 2001 η Ευρωπαϊκή Ένωση
ζήτησε τη δηµιουργία εµπορευµατικού κέντρου ιδιωτών, οπότε
το 2004 αποσχίζεται ως ακίνητο από τον ΟΣΕ και υπάγεται σε ξε-
χωριστή θυγατρική του στην «ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΙΚΑ ΚΕΝΤΡΑ Α.Ε.».
Αργότερα, το 2008 υπάγεται στην, επίσης, θυγατρική του ΟΣΕ,
στη «ΓΑΙΑΟΣΕ», ενώ µετά το 2006 ξεκινούν οι πρώτες προσπά-
θειες παραχώρησης. Περαιτέρω, µεταξύ των ετών 2013 και 2018,
εκτελούνται τα έργα της δεύτερης φάσης ξανά από την «ΕΡ-
ΓΟΣΕ», τα οποία περιλαµβάνουν κατασκευή κτηρίων, γραφείων,
εργοστάσιο επισκευής του ΟΣΕ και κάποια άλλα τεχνικά έργα,
όπως ηλεκτροκίνηση και σήµανση µε κόστος 60,2 εκατοµµύρια
ευρώ. Όλα αυτά µε έξοδα του δηµοσίου, δηλαδή των Ελλήνων
φορολογουµένων, αν και µε κοινοτική συγχρηµατοδότηση.

Η «ΓΑΙΑΟΣΕ» το 2013 αποσχίζεται από τον ΟΣΕ και µεταφέρε-
ται στο δηµόσιο, ενώ µε το τρίτο µνηµόνιο η «ΓΑΙΑΟΣΕ» µεταφέ-
ρεται στο Υπερταµείο, δηλαδή «πάει βόλτες». Σηµειώνεται, δε,
ότι η «ΓΑΙΑΟΣΕ», εκτός από το Θριάσιο, διαθέτει την ακίνητη πε-
ριουσία του πρώην ΟΣΕ, δηλαδή κυρίως σιδηροδροµικούς σταθ-
µούς και κάποια άλλα πάγια, όπως επίσης το τροχαίο υλικό. Το
τροχαίο αυτό υλικό περιείχε µεγάλο αριθµό βαγονιών και µηχα-
νών, που, εν µέρει µόνο, έχει αξιοποιηθεί από την «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» -
που ξεπουλήθηκε στην ιταλική κρατική εταιρεία, όπως άλλωστε
διαβεβαίωσε και ο κ. Καραµανλής, µόλις για 45 εκατοµµύρια
ευρώ, µε 750 εκατοµµύρια προίκα από τον ίδιο, από τη σηµερινή
κυβέρνηση- ειδικά λόγω της αδρανοποίησης του δικτύου, της πε-
ρικοπής των εµπορευµατικών κινήσεων, των κλιναµαξών κ.λπ..

Πολλά βαγόνια, δε, µένουν να σαπίζουν, ενώ αυτά που χρησι-
µοποιούνται, συντηρούνται από την «EST», η οποία εξαγορά-
στηκε επίσης από την ιταλική «ΤΡAIΝΟΣΕ» και εν συνεχεία
καταβάλλεται µίσθωµα για τη χρήση τους. 

Με απλά λόγια, η «ΓΑΙΑΟΣΕ», όχι µόνο µεταβιβάστηκε δωρεάν
στο Υπερταµείο των δανειστών, έµπνευσης Σόιµπλε, χωρίς καν
την αποτίµηση της περιουσίας της, αλλά επιπλέον επιδοτείται
από το δηµόσιο, αφού για παράδειγµα αναβαθµίζει µε το Πρό-
γραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων και τα ελληνικά ΕΣΠΑ, τον Κεν-
τρικό Σταθµό Λαρίσης της «ΓΑΙΑΟΣΕ», ενώ θα εισπράττει αυτή
τα µισθώµατα από τα καταστήµατα. 

Τι να περιµένει, όµως, κανείς από κυβερνήσεις που έχουν µε-
ταφέρει ακόµα και το κτήριο της Βουλής, µαζί µε τα ανθοπωλεία
µπροστά του, στο Υπερταµείο των ξένων; Ντροπή που δεν υπάρ-
χει; 

Από την άλλη πλευρά τώρα, η «Rail Cargo Logistics Goldair»
είναι θυγατρική της «Goldair Cargo Group» που δραστηριοποιεί-
ται και στα ελληνικά αεροδρόµια στην επίγεια εξυπηρέτηση. Η
εταιρεία έλαβε το 2016 άδεια ως η πρώτη ιδιωτική εταιρεία σι-
δηροδροµικών µεταφορών στην Ελλάδα, ενώ την ίδια χρονιά
συµµετείχε στον ίδιο διαγωνισµό για το Θριάσιο µαζί µε την
«ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ» που ανήκει κατά 65% στην Τράπεζα Πειραιώς και
κατά 35% στο Υπερταµείο. 

Ο διαγωνισµός διεξήχθη, όπως συνήθως συµβαίνει στην Ελ-
λάδα, µε έναν και µοναδικό ενδιαφερόµενο, οπότε κατοχυρώ-
θηκε στην κοινοπραξία «GOLDAIR»-«ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ» το 2018 από
τον ΣΥΡΙΖΑ µε τον νόµο 4574/2018. Προηγουµένως, είχε απο-
συρθεί δυστυχώς η «COSCO», η οποία είναι σηµαντικός δυνητι-
κός πελάτης, λόγω του ΟΛΠ -του Οργανισµού Λιµένα Πειραιώς-
και του Δρόµου του Μεταξιού. 

Ο σκοπός των παραπάνω αναφορών µας είναι η τεκµηρίωση
του ότι υπήρξε εγκληµατική µεθόδευση τις τελευταίες δύο δε-
καετίες. Πραγµατικά, µία εγκληµατική µεθόδευση. Αφ’ ενός µεν
για τη διάλυση του ΟΣΕ, αφ’ ετέρου για την απώλεια της «ΓΑΙ-
ΑΟΣΕ» και του Θριασίου. Στην αρχή ενός συµβολικού τιµήµατος
42,6 εκατοµµύρια προς το δηµόσιο µε συµψηφισµό, όµως, των
χρεών του ΟΣΕ, που συνεχίζουν να συσσωρεύονται, ενώ στη συ-
νέχεια µε τη µεταβίβασή της δωρεάν στο Υπερταµείο. 

Έτσι ο ΟΣΕ και εν συνεχεία το δηµόσιο απώλεσαν µια τερά-
στια περιουσία, µαζί µε τη δυνατότητα δηµιουργίας από αυτή την
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περιουσία, υπεραξιών, κερδών για την Ελλάδα, δηλαδή. Ο ΟΣΕ
διατηρεί µία µόνο µεγάλη έκταση στο παρόν, το «ΘΡΙΑΣΙΟ 2», η
οποία πρόκειται να αναπτυχθεί σε δεύτερη φάση. Εάν θεωρεί,
πάντως, κανείς, πως υπερβάλουµε για τη µεθόδευση, το ανέ-
φερε ήδη η Ευρωπαϊκή Ένωση στη δεύτερη αξιολόγηση, όπως
θα καταθέσουµε στα Πρακτικά, όπου στηλιτεύει τη µη ενεργο-
ποίηση της σύµβασης στο ΘΡΙΑΣΙΟ και την αδράνειά του. 

Κατά δηµοσιεύµατα δε, που θα θέλαµε να σχολιάσει ο Υπουρ-
γός, η Ευρωπαϊκή Ένωση απείλησε µε την επιστροφή 180 εκα-
τοµµυρίων. Αυτή είναι η µέθοδος. Απειλεί η Ευρωπαϊκή Ένωση
για να κάνει αυτά που θέλει, τα οποία έδωσε για τα έργα εκεί. 

Όλα αυτά είναι πραγµατικά σκανδαλώδη, αλλά δεν είναι τα µο-
ναδικά, αφού κάτι ανάλογο συνέβη µε το δίκτυο του ΑΔΜΗΕ -δεν
πρέπει να ξεχνάµε- µε τη «FRAPORT», πρόσφατα µε τον ΔΕΔΔΗΕ
κ.λπ.. 

Συνεχίζοντας, η συνολική περιοχή του έργου του Θριασίου κα-
λύπτει µία έκταση δύο χιλιάδων διακοσίων στρεµµάτων, ενώ πε-
ριλαµβάνει τα εξής: Πρώτον, το οικόπεδο της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ»
εµβαδού πεντακοσίων ογδόντα οκτώ στρεµµάτων, που θα µπορεί
να διαθέτει αποθήκες και υποστηρικτικά κτήρια διακοσίων
τριάντα οκτώ χιλιάδων τετραγωνικών µέτρων, αν και µε τις πα-
ρούσες τροποποιήσεις θα µπορούσε να αυξηθεί η δόµηση, όπως
µε το άρθρο 1.2.2., µε το οποίο ο παραχωρησιούχος µπορεί να
αυξήσει τη συνολική επιφάνεια, αλλά και τον όγκο των στεγασµέ-
νων χώρων, χωρίς να απαιτείται, απαράδεκτα, καµµία άδεια ή έγ-
κριση. 

Δεύτερον, έκταση χιλίων τετρακοσίων πενήντα στρεµµάτων
που µπορεί να αναπτυχθεί σε σταθµό διαλογής και µεταφόρτω-
σης ιδιοκτησίας ΟΣΕ, όπου βρίσκεται σε εξέλιξη διαγωνισµός. 

Τρίτον, κτήρια πενήντα έξι χιλιάδων τετραγωνικών µέτρων.
που είχαν κατασκευαστεί µε τα πρώτα έργα των πακέτων της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, ενώ προορίζονταν για γραφεία και εργοστά-
σιο του ΟΣΕ σε έκταση εκατόν τριάντα εννέα στρεµµάτων. 

Τέταρτον, αµαξοστάσιο του ΟΣΕ µε κτήριο πέντε χιλιάδων
επτακοσίων πενήντα τετραγωνικών µέτρων σε έκταση είκοσι
εννέα στρεµµάτων που µισθώνει η «ΤΡΑΙΝΟΣΕ». Ένα τεράστιο
έργο! 

Περαιτέρω, ο παραχωρησιούχος αναλαµβάνει για το παρόν
έργο, τη µελέτη, την κατασκευή, τη χρηµατοδότηση, τη λειτουρ-
γία, την εκµετάλλευση και τη συντήρηση, όπου έχει µεν αναφερ-
θεί πως ο προϋλογισµός της επένδυσης υπερβαίνει τα 180
εκατοµµύρια και τους εννέα χιλιάδες εργαζοµένους -έτσι αόρι-
στα, όπως στο ΕΛΛΗΝΙΚΟ- αλλά η επενδυτική δέσµευση είναι για
πολύ λιγότερα. 

Οφείλει, πάντως, να σηµειωθεί εδώ πως η παραχωρησιούχος
εταιρεία «Θριάσιο Εµπορευµατικό Κέντρο» -η «ΘΕΚ Α.Ε.», έχει
ήδη ιδρυθεί από 23-7-2018 µε µετόχους την «GOLDAIR» µε 20%
και την «ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ» µε 80%, όπου σήµερα, όµως είναι 40% η
«GOLDAIR» και 60% η «ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ», ενώ έχει καταβάλει το
1.000.000 ευρώ που ήταν αναγκαίο αρχικό κεφάλαιο από τη σύµ-
βαση, συν ένα επιπλέον κεφάλαιο όπου συνολικά ανερχόταν στις
31-12-2021 στα 16,4 εκατοµµύρια. 

Περαιτέρω, η αρχική σύµβαση υπεγράφη στις 30-7-2018 από
τη «ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε.» και την παραχωρησιούχο εταιρεία, τη «ΘΕΚ
Α.Ε.», ενώ κυρώθηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ µε τον νόµο 4574/2018. Η
µία κυβέρνηση το ξεκινάει και η άλλη το συνεχίζει. 

Σε κάθε περίπτωση η σύµβαση τότε δέχθηκε µεγάλη κριτική
από τον Τύπο, ενώ κατά τη συζήτησή της στη Βουλή κατηγορή-
θηκε ο ΣΥΡΙΖΑ, µεταξύ άλλων, από τον κ. Καραµανλή για την επί-
τευξη ενός πολύ χαµηλού τιµήµατος. 

Με την παρούσα τώρα σύµβαση αυξάνεται το τίµηµα όσον
αφορά την αρχική καταβολή και την ετήσια, ενώ µειώνεται η χρο-
νική περίοδος, όταν ο κ. Καραµανλής ισχυρίζεται πως κατάφερε
να διπλασιάσει το αντίτιµο για το ελληνικό δηµόσιο ως εξής: 

Πρώτον, το εφάπαξ αντίτιµο αυξήθηκε από τα 10.000.000 στα
20.000.000, λέγοντας πως αρχικά το ποσόν είχε τεθεί στα
20.000.000, αλλά µειώθηκε επί ΣΥΡΙΖΑ, κάτι που θα θέλαµε φυ-
σικά να µας το εξηγήσει, για ποιον λόγο ο ΣΥΡΙΖΑ µείωσε το
ποσό; Δεύτερον, η ετήσια πληρωµή αυξήθηκε από 2,51% σε 5%
-έτσι λέει ο κ. Καραµανλής- και τρίτον, το εγγυηµένο ετήσιο αν-
τάλλαγµα, αυξήθηκε από 350.000 σε 700.000 ευρώ. 

Κατά την άποψή µας, βέβαια, που τεκµηριώσαµε στην επι-
τροπή, εάν προεξοφληθεί το τίµηµα δεν διαφέρει λόγω του πλη-
θωρισµού και διπλασιάζεται µόνο ονοµαστικά, ενώ υπάρχουν
επιπλέον πολλές δυνατότητες µείωσής του. Εκτός αυτού, µε τη
νέα συµφωνία η «GOLDAIR» κατάφερε να εξασφαλίσει διπλάσιο
ποσοστό στην κοινοπραξία στο 40% από 20% και να συµµετέχει
µε περισσότερα µέλη στο διοικητικό συµβούλιο, ενώ το ποσοστό
της «ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ» µειώνεται στο 60% από 80%. Εδώ ρωτήσαµε
ποιος είναι ο λόγος, αλλά δεν πήραµε απάντηση, όπως σε πολλά
άλλα ερωτήµατά µας. 

Με βάση τώρα την αιτιολογική έκθεση έγιναν δώδεκα βελτιώ-
σεις-µετατροπές µε την παρούσα σύµβαση, τις οποίες αναφέ-
ραµε στην επιτροπή και δεν υπάρχει λόγος να επαναλάβουµε.

Εµείς πάντως διαπιστώσαµε ότι οι βελτιώσεις είναι όλες δυνη-
τικές, µε την έννοια πως εξαρτώνται από όρους και προϋποθέ-
σεις πάντοτε προς το συµφέρον του παραχωρησιούχου.
Ουσιαστικά δεν υπάρχει καµµία πραγµατική βελτίωση για το δη-
µόσιο, εκτός βέβαια από το ότι θα εισπράττει φόρους, θα έχει
δευτερογενείς ωφέλειες από την απασχόληση και διάφορα άλλα. 

Δεν µας δόθηκαν, όµως, οι προβλέψεις για τα µεγέθη, αλλά
µόνο οι αποδόσεις για το Υπερταµείο που προφανώς δεν µας
αφορούν, ενώ σχετίζονται µε ένα µη βιώσιµο χρέος που νοµιµο-
ποιεί το καθεστώς των µνηµονιακών προαπαιτούµενων. Εκτός
αυτού, παρά το ότι σε ονοµαστικές αξίες διπλασιάζονται οι κα-
ταβολές σε ονοµαστική βάση του παραχωρησιούχου, το πληθω-
ριστικό περιβάλλον, καθώς επίσης αρκετές ευελιξίες που
παρέχονται περιορίζουν το αντίτιµο των αλλαγών. 

Σηµειώνουµε εδώ ότι ονοµαστικές αξίες είναι αυτές οι οποίες
µόνο λέγονται, ενώ οι πραγµατικές είναι αφαιρουµένου του πλη-
θωρισµού. 

Τώρα, µε βάση το άρθρο 197 του ν.4389/2016, από την 1-1-
2018 το ποσοστό της συµµετοχής του ελληνικού δηµοσίου στην
«ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ», το 35% µεταβιβάστηκε αυτοδικαίως και χωρίς αν-
τάλλαγµα στην «ΕΕΣΥΠ» ή Υπερταµείο, ενώ το 65% ανήκει στην
Τράπεζα Πειραιώς. Η αντισυµβαλλόµενη «ΓΑΙΑΟΣΕ», δε, ελέγχε-
ται κατά 100% από το Υπερταµείο, ενώ η «ΓΑΙΑΟΣΕ» µεταβιβά-
στηκε στο δηµόσιο το 2013 και τελικά στο Υπερταµείο µε το τρίτο
µνηµόνιο. Εποµένως, στην ουσία το Υπερταµείο παραχωρεί κατά
µεγάλο ποσοστό το έργο στον εαυτό του, µε τη σύµπραξη της
«GOLDAIR», για να µη γίνει αντιληπτό. 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά ένα σχήµα των συµµετοχών, όπου
όλες καταλήγουν στο Υπερταµείο, µε εξαίρεση µόνο την
«GOLDAIR». Φαίνεται εδώ ότι πάνω είναι το Υπερταµείο και κάτω
όλες οι εταιρείες στις οποίες υπάρχουν ανάλογες συµµετοχές
και µπορεί να το καταλάβει κανείς. 

Η Ευρωπαϊκή Ένωση, δε, που υπαγόρευσε τις δήθεν µεταρ-
ρυθµίσεις και τις µνηµονιακές διασώσεις, είναι αυτή που πλέον
εισπράττει µέσω του Υπερταµείου, ενώ ελέγχει και τον παραχω-
ρησιούχο µέσω της «ΓΑΙΑΟΣΕ», όπως φαίνεται από το σχήµα
που δείξαµε, προηγουµένως. Εύλογα, εποµένως, υποψιάζεται
κανείς πως «παίζει» µε τη δηµόσια περιουσία µας το Υπερταµείο,
εις βάρος βέβαια των Ελλήνων πολιτών. 

Προφανώς, πάντως, είναι συµφέρουσες για τους εµπλεκόµε-
νους οι επενδύσεις αυτού του είδους, η παραχώρηση δηλαδή
από το Υπερταµείο στο Υπερταµείο µε ευνοϊκότατους όρους και
ενδεχοµένως µε δανεικά από την Τράπεζα Πειραιώς, που είναι
και αυτή στον ίδιο όµιλο κατά κάποιον τρόπο, αφού η Τράπεζα
Πειραιώς ελέγχει την «ΕΤΒΑ», που µε τη σειρά της ελέγχει κατά
60% τον παραχωρησιούχο.

Στην Τράπεζα Πειραιώς, βέβαια, συµµετέχει το Υπερταµείο
µέσω του ΤΧΣ, στο 27%, ενώ τα έσοδά της από τα δάνεια θα
αφαιρεθούν από τα έσοδα του δηµοσίου µέσω των φόρων του
Θριασίου. Πανεύκολα κερδίζει κανείς χρήµατα έτσι. Εκτός
αυτού, θα εισπράξει 109 εκατοµµύρια η «ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ» για την
υλοποίηση της κατασκευής του εµπορευµατικού κέντρου, όπως
θα καταθέσουµε στα Πρακτικά. Είναι 109 εκατοµµύρια. Οπότε,
θα είναι όλοι αυτοί ευτυχισµένοι. 

Το αστείο της υπόθεσης, πάντως, είναι ότι τα αρµόδια κυβερ-
νητικά στελέχη υπερηφανεύονταν µετά την υπογραφή της πα-
ρούσας συµφωνίας και αναφέρονταν σε σηµαντική επιτυχία µετά
από σχεδόν -έτσι έλεγαν- τρία χρόνια σκληρού παζαριού. Αλή-
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θεια, εδώ ποιος παζάρευε µε ποιον; Το Υπερταµείο µε τον εαυτό
του; Δεν χάθηκαν έτσι τρία χρόνια, χωρίς λόγο, απλά και µόνο
για να χάσουµε όλοι εµείς χρήµατα;

Η συγκεκριµένη διαδικασία, βέβαια, υπαγορεύτηκε από την
ανάγκη ελέγχου εκ µέρους της «DIGICOM», η οποία την ήλεγξε
ως προς την ύπαρξη ή µη παράνοµων κρατικών ενισχύσεων -το
συνηθισµένο-, ενώ γι’ αυτόν τον λόγο απαιτήθηκαν ιδιαίτερες
τροποποιήσεις. Με απλά λόγια, η «DIGICOM» της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, που ελέγχει το Υπερταµείο, όποτε τη «ΓΑΙΑΟΣΕ», ενώ
έχει πρωτοστατήσει στη διάλυση του ΟΣΕ και στην απόσχιση του
Θριασίου, αποφάνθηκε για τη δική της συναλλαγή, ενώ παρεµ-
βάλλεται µε την παρούσα για όποια αλλαγή µετά. 

Εκτός αυτού, µε βάση τις χρηµατοοικονοµικές καταστάσεις
του παραχωρησιούχου του 2021, η εταιρεία έχει ιδία κεφάλαια
µόλις 16,4 εκατοµµύρια. Οπότε, είναι δύσκολο -το καταλαβαίνει
κανείς- να προβεί σε επένδυση 200.000.000. Εάν τώρα δανειστεί,
αφού µε τη νέα σύµβαση της παρέχεται η δυνατότητα αντί για
δικά της κεφάλαια, θα µειωθούν οι φόροι και εποµένως τα έσοδα
για το δηµόσιο, πόσω µάλλον όταν ακόµη και η εγγυητική επι-
στολή είναι για µόλις στο 5% της δεσµευµένης επένδυσης, κάτι
που θεωρούµε επιεικώς απαράδεκτο. 

Τέλος, ακόµη και αυτά τα ελάχιστα έσοδα από το έργο δεν θα
κατευθυνθούν στην πραγµατικότητα στο δηµόσιο, αλλά στο Υπερ-
ταµείο των δανειστών έναντι δήθεν αποπληρωµής τού µη βιώσι-
µου και συνεχώς αυξανόµενου δηµοσίου χρέους µας, που
πλησιάζει στα 400.000.000.000 ευρώ. Προσέξτε, 400.000.000.000!

Κλείνοντας, το µόνο που κατάφεραν η Ευρωπαϊκή Ένωση και
η σηµερινή Κυβέρνηση µε την επαναδιαπραγµάτευση είναι να
καθυστερήσει το εγχείρηµα και οι κατασκευές για τρία χρόνια.
Ό,τι και να σηµαίνει βέβαια το έργο ως όφελος για το Υπερτα-
µείο, το Θριάσιο αποτελεί ένα σηµαντικό έργο για την αναβάθ-
µιση -πρέπει να είµαστε αντικειµενικοί- του γεωστρατηγικού
ρόλου της Ελλάδας ως πύλη της Ευρώπης στο Δρόµο του Με-
ταξιού και για την Ανατολική Μεσόγειο. Θα βοηθήσει δε πιθανό-
τατα, όσον αφορά την προσέλκυση οικονοµικής δραστηριότητας
προστιθέµενης αξίας, εκτός από τη διακίνηση, που όµως µπορεί
και αυτή µε τη σειρά της να προσφέρει φορολογικά έσοδα και
θέσεις εργασίας. Τουλάχιστον κάτι θα µείνει και για την Ελλάδα.
Κάτι µικρό, αλλά κάτι θα µείνει. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Βιλιάρδος κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Βιλιάρδο.
Ο κ. Κρίτων Αρσένης από το ΜέΡΑ25 θα κλείσει την αυλαία

από τους εισηγητές-αγορητές και στη συνέχεια θα πάµε στους
οµιλητές. Θα µιλήσουν δύο οµιλητές, µετά η Κοινοβουλευτική
Εκπρόσωπος από το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής, η κ. Γιαννακο-
πούλου και µετά ο Υπουργός, ο κ. Καραµανλής, τον οποίο ευχα-
ριστώ για την παραχώρηση που έκανε, αν και ήταν η σειρά του. 

Κύριε Αρσένη, έχετε τον λόγο.
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Βουλεύτριες, Βουλευτές, Υπουργοί, δεν υπάρχει καµµία αµφι-

βολία πλέον ότι η Βουλή αυτή έχει µετατραπεί σε ένα πλυντήριο
σκανδάλων. Έχουµε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να έρχεται και να
µας λέει ότι η σύµβαση του ΣΥΡΙΖΑ, όπου η «ΓΑΙΑΟΣΕ», η θυγα-
τρική του ΤΑΙΠΕΔ, παραχωρεί στην «ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ» της Τράπεζας
Πειραιώς - Paulson και στην «GOLDAIR» αυτό το τεράστιο οικό-
πεδο εξακοσίων περίπου στρεµµάτων, για να γίνει το µεγαλύτερο
κέντρο Logistics στα Βαλκάνια, ήταν εντελώς σκανδαλώδης. 

Τι µας λέει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή; Μας λέει ότι πρέπει να µει-
ωθεί η διάρκειά της στο µισό, να διπλασιαστεί το τίµηµά της, λαµ-
βάνοντας υπ’ όψιν ότι µειώνοντας τη διάρκεια είναι σαν να ζητάει
τετραπλασιασµό του τιµήµατος, να µειωθούν οι συντελεστές δό-
µησης, να αυξηθεί η ετήσια πληρωµή, να διπλασιαστεί µάλιστα
η ετήσια πληρωµή, να διπλασιαστεί το ελάχιστο ποσό που µπορεί
να δίνει στην «ΕΡΓΟΣΕ». Και ακούστε τι άλλο λέει. Λέει ότι πρέπει
να υπάρχει πλαφόν στα κέρδη. Όταν ξεπερνάνε το 9,09%, θα

πρέπει το 50% των επιπλέον κερδών να πηγαίνει πάλι στη «ΓΑΙ-
ΑΟΣΕ» και ούτω καθεξής. 

Αυτοί που υπέγραψαν αυτή τη σύµβαση στο ΤΑΙΠΕΔ και στην
Κυβέρνηση, ποιες κυρώσεις ποινικές θα πληρώσουν; Δηλαδή,
ερχόµαστε εδώ πέρα και συζητάµε ότι ήταν σκανδαλώδης η προ-
ηγούµενη ρύθµιση και ποιες είναι οι επιπτώσεις; Μα, δεν είναι
καµµία, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ το 2018 πέρασε την ασυλία στα µέλη του
ΤΑΙΠΕΔ. Και δεν είναι καµµιά, γιατί η Νέα Δηµοκρατία, που κα-
τήγγειλε αυτή τη σύµβαση, όπως είχε καταγγείλει µερικά πράγ-
µατα και ο ΣΥΡΙΖΑ σε αυτή τη Βουλή, όταν έγινε κυβέρνηση, είπε:
«Λυπάµαι, αλλά ξέρετε, θα χρειαστεί να την αλλάξω. Εγώ δεν το
θέλω καθόλου, µε υποχρεώνουν από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή».
Η σκανδαλώδης ρύθµιση ήταν και είναι αυτή που υποστηρίζει.
Και ο ΣΥΡΙΖΑ, εάν γίνει κυβέρνηση, τα ίδια θα λέει για διάφορα
πράγµατα που πέρασε η Νέα Δηµοκρατία και έκανε τάχα πως
διαφωνούσε ο ΣΥΡΙΖΑ.

Όµως, θέλω να κάνω και ίια ερώτηση, επειδή αυτή η σύµβαση
του ΣΥΡΙΖΑ είναι καρµπόν για τις συµβάσεις του ΤΑΙΠΕΔ, για το
πώς δίνετε «µπιρ παρά» τη δηµόσια περιουσία, δηµόσια αγαθά,
τα πάντα. «Μπιρ παρά» πληρώνουµε και από την τσέπη µας στην
πράξη! Μέσα σε βάθος δεκαετίας, στις περισσότερες ιδιωτικο-
ποιήσεις σας, έχουµε «µπει» µέσα. Αυτό, όµως, το πλαφόν στα
κέρδη, ότι εάν η εσωτερική απόδοση ξεπερνά το 9,9%, το 50%
των κερδών θα πρέπει να γυρνούν στο δηµόσιο, αυτό γιατί δεν
υπάρχει στις άλλες συµβάσεις; Γιατί δεν υπάρχει στη σύµβαση
µε τη «FRAPORT», στη σύµβαση µε τον «ΟΠΑΠ»; Για ποιον λόγο;

Ξέρετε, όµως, είναι χαρακτηριστικό ότι έχουν φύγει οι Βου-
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ κατά τη διάρκεια της οµιλίας µας, γιατί ήξε-
ραν τι θα ακούσουν. Ήξεραν ότι θα ακούσουν πως οι δυο τους,
ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Δηµοκρατία, είναι ο καλός και ο κακός µπροστι-
νός του συστήµατος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Πάµε να τα δούµε λίγο ένα-ένα. Ελευσίνα: «ΥΠΕΡ» ο ΣΥΡΙΖΑ

στην πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας. Θριάσιο: «ΥΠΕΡ» τώρα.
Το ανέστησε, λέει ο ΣΥΡΙΖΑ.

Η εγκληµατική αυτή, η σκανδαλώδης σύµβαση που απέρριψε
η Ευρωπαϊκή Επιτροπή είναι κατόρθωµα, λέει ο ΣΥΡΙΖΑ. Το ανέ-
στησε, θα χανόταν το έργο και έφερε αυτή τη σύµβαση.

«ΛΑΡΚΟ»; Για δείτε, όλως τυχαίως, φαίνεται να κερδίζει τον
διαγωνισµό η «ΤΕΡΝΑ». Τι έκπληξη! Ξέρετε, όµως και επί ΣΥΡΙΖΑ
κέρδιζε τους διαγωνισµούς η «ΤΕΡΝΑ». Και επί ΣΥΡΙΖΑ κέρδιζε
τους διαγωνισµούς και θα επαναλάβω και ποιον συγκεκριµένα,
θα πρέπει να τον ξέρετε: Το ΣΔΙΤ των απορριµµάτων στην Πελο-
πόννησο. Τι κοινό έχει το ΣΔΙΤ απορριµµάτων στην Πελοπόννησο
µε το σκάνδαλο εδώ πέρα του Θριασίου; Μα, έχει ένα πάρα πολύ
απλό κοινό, ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή το απέρριψε, αρνήθηκε
να το χρηµατοδοτήσει, ακριβώς όπως το Θριάσιο, επειδή είπε
ότι είναι διπλάσια υπερδιαστασιολογηµένο, διπλάσια υπερκοστο-
λογηµένο και αποτελεί άµεση κρατική ενίσχυση της «ΤΕΡΝΑ». Τι
έχουµε στο Θριάσιο; Ακριβώς το ίδιο, όχι για την «ΤΕΡΝΑ», εσείς
δίνετε τη «ΛΑΡΚΟ» στην «ΤΕΡΝΑ».

Στο Ελληνικό ο ΣΥΡΙΖΑ λέει «εµείς τα κάναµε καλύτερα», η Νέα
Δηµοκρατία λέει «όχι, εµείς τα κάνουµε καλύτερα». Ο ΣΥΡΙΖΑ, ο
κ. Τσίπρας στην κεντρική προεκλογική του οµιλία το 2019 είπε
«διορθώσαµε, βελτιώσαµε τη σύµβαση για το Ελληνικό, αλλά
αυτό το µεγαλύτερο φιλέτο της Μεσογείου ήταν αµαρτία να µεί-
νει αναξιοποίητο». Τα µητροπολιτικά πάρκα και για τους δυο σας
είναι φιλέτα.

Εξορύξεις: Θα αναφερθώ εκτεταµένα για το θέµα αυτό.
Άκουσα, όµως, πρόσφατα τον καθ’ ύλην αρµόδιο Εκπρόσωπο
του ΣΥΡΙΖΑ να λέει ότι «εµείς τις είχαµε έτοιµες, η Κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας τις καθυστέρησε».

Σχέδιο «ΗΡΑΚΛΗΣ»: Υποτίθεται ότι ο ΣΥΡΙΖΑ το καταψήφισε
και ο ΣΥΡΙΖΑ µάς ζητάει και λέει ότι πρέπει να προστατευτεί η
πρώτη κατοικία. Και εµείς συµφωνούµε ως ΜέΡΑ25, πρέπει να
προστατευθεί η πρώτη κατοικία και άρα, πρέπει να καταργηθεί
το σχέδιο «ΗΡΑΚΛΗΣ». Ο ΣΥΡΙΖΑ λέει, όµως, «όχι, δεν χρειάζεται
να καταργηθεί το σχέδιο «ΗΡΑΚΛΗΣ» και ας έχουν τα funds στα
χέρια τους όλη την πρώτη κατοικία και τα διαµερίσµατα και τα
µαγαζιά και ας έχουν τα funds στα χέρια τους, τσεπώσει στην
τσέπη τους στην πράξη και τα 24 δισεκατοµµύρια ευρώ -που θα
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είναι τελικά ο λογαριασµός- τα 19 δισεκατοµµύρια ευρώ αυτή τη
στιγµή των εγγυήσεων. Όχι, αυτά δεν είναι πρόβληµα για τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Το µόνο πρόβληµα που λέει ο ΣΥΡΙΖΑ ότι έχει είναι ότι αυτά
θα εγγραφούν στο δηµόσιο χρέος, ενώ στο αντίστοιχο σκανδα-
λώδες πρόγραµµα της Ιταλίας δεν εγγράφηκαν στο δηµόσιο
χρέος. Δηλαδή, δεν έχει πρόβληµα µε τις κατασχέσεις, δεν έχει
πρόβληµα µε τις εξώσεις, δεν έχει πρόβληµα µε το ότι θα πάρουν
τα αρπακτικά funds τα 23 δισεκατοµµύρια, 24 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Έχει πρόβληµα µε το ότι θα καταγραφούν στο χρέος.
Αυτό είναι µόνο το πρόβληµα του ΣΥΡΙΖΑ µε το σχέδιο «ΗΡΑ-
ΚΛΗΣ».

Βέβαια, ενώ είστε χεράκι-χεράκι σε ό,τι αφορά εξυπηρέτηση
των συµφερόντων στη χώρα µας, όταν προκύπτει κάποιο θέµα
ηθικής τάξης, ξαφνικά το χεράκι-χεράκι γίνεται ένα τεράστιο
µπρα ντε φερ.

Προφανώς, είναι σκανδαλώδεις οι αποζηµιώσεις και οι µισθοί
που δίνουν στα διάφορα golden boys, αλλά για εσάς τελικά στον
ΣΥΡΙΖΑ αυτό φαίνεται να είναι το µόνο µεγάλο πρόβληµα. Προ-
φανώς και είναι τεράστιο σκάνδαλο για τη δηµοκρατία οι υπο-
κλοπές, αλλά οι υποκλοπές γίνονται για όλες αυτές τις
συµβάσεις στις οποίες στην ουσία συναινείτε. Ο καλός και ο
κακός µπροστινός του συστήµατος είστε!

Γι’ αυτό ο ΣΥΡΙΖΑ αποφεύγει όπως ο διάολος το λιβάνι οποι-
αδήποτε συζήτηση προγραµµατική µε το ΜέΡΑ25, γιατί ξέρει
πολύ καλά ότι απαράβατος όρος οποιασδήποτε συζήτησης για
προγραµµατική σύγκλιση µε το ΜέΡΑ25 θα είναι η ρήξη µε αυτή
την ολιγαρχία, η ρήξη µε αυτές τις εξυπηρετήσεις και δεν θέλει
αυτή τη ρήξη. Δεν θέλετε να σταµατήσετε να είστε ο µπροστινός
του συστήµατος και γι’ αυτό δεν θα έρθετε ποτέ για προγραµ-
µατική συζήτηση µε το ΜέΡΑ25, γιατί ξέρετε ότι απαράβατος
όρος είναι να σταµατήσει αυτή η κοινωνική λεηλασία.

Και γι’ αυτό το µεγάλο σχέδιο εδώ πέρα είναι να τα βρει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ µε το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής και να εκβιάσουν µετεκλο-
γικά µια ψήφο ανοχής από το ΜέΡΑ25, το οποίο, όπως ξέρετε,
θα πάει στον βρόντο, γιατί πάρα πολύ απλά το συνέδριο του
ΜέΡΑ25, η Κεντρική Επιτροπή του ΜέΡΑ25 έχει αποφασίσει να
πει «όχι» σε οποιαδήποτε συνεργασία µετεκλογικά, η οποία δεν
στηρίζεται σε διαφανείς διαδικασίες, ανοιχτές προς τον κόσµο
που ψηφίζει, σύγκλιση προγραµµατική, θέσεις ξεκάθαρες. Και
επειδή δεν θέλετε να έρθετε σε ρήξη µε την ολιγαρχία, δεν θα
έρθετε καν σε συζήτηση, γιατί στη συζήτηση θα φανεί -τι;- η γύ-
µνια σας. Θα φανεί ότι τα «όχι» σας στις προτάσεις µας είναι
«όχι» εξυπηρέτησης. Αυτό θα φανεί.

Τώρα εδώ πέρα έχουµε και µια εκπληκτική τροπολογία, κύριε
Υπουργέ, για τις αστικές συγκοινωνίες και άλλες υπηρεσίες και
τα ΚΤΕΛ. Δεν πέρασε ένας µήνας από τότε που φέρατε νοµοσχέ-
διο γι’ αυτό και επειδή ήταν τόσο φωτογραφικό και προσέφυγαν
ήδη άλλοι ιδιοκτήτες ιδιωτικών τουριστικών λεωφορείων και τα
λοιπά στην Επιτροπή Ανταγωνισµού, που τώρα σας υποχρεώνει
να φέρετε την αλλαγή της σύµβασης για το Θριάσιο, κάνετε
άρον-άρον πίσω και αλλάξατε κάποιες από τις φωτογραφικές
διατάξεις. Αυτή είναι η τροπολογία σας, από τον φόβο της Επι-
τροπής Ανταγωνισµού.

Όµως, θέλω να κλείσω µε το µεγάλο ζήτηµα επίσης αυτών των
ηµερών, τις εξορύξεις υδρογονανθράκων, αυτές που ανακοί-
νωσε ο κ. Μητσοτάκης ότι ξεκινάνε, που βγάλατε NAVTEX για το
Ιόνιο και την Κρήτη και ενώ είχατε παράνοµα ξεκινήσει εδώ και
δύο εβδοµάδες και υπάρχουν και τα σήµατα του πλοίου. Είναι
στη δηµοσιότητα όλα αυτά, έχουν γραφτεί και δηµοσιεύµατα.

Είναι πραγµατικά ένα τεράστιο ψέµα να συνεχίζετε όλοι σας -
και τα τρία κόµµατα και η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ και το
ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής- να λέτε ότι θα έχει την παραµικρή
ωφέλεια ένας έστω πολίτης από αυτό. Καµµία ωφέλεια δεν θα
έχει από τις εξορύξεις, αν ποτέ βρουν µέσα στην καταστροφή
που θα οδηγήσουν αέριο και πετρέλαιο, το νοικοκυριό στην Ελ-
λάδα! Καµµία ωφέλεια δεν θα έχουν οι πολίτες για έναν πάρα
πολύ απλό λόγο, γιατί αυτά θα ανήκουν στην «EXXONMOBIL» και
θα ανήκουν στα ΕΛΠΕ του κ. Λάτση. Γι’ αυτό δεν θα υπάρχει καµ-
µία ωφέλεια. Αυτοί θα τα πουλάνε, όπως πουλάνε το άλλο φυ-
σικό αέριο, το υπόλοιπο πετρέλαιο που έχουν µε τα υπερκέρδη.
Πόσα κέρδη είχαν τα ΕΛΠΕ; Για δείτε τα! Υπήρχε κοινωνικό µέ-

ρισµα στα κέρδη των ΕΛΠΕ; Πού πήγαν οι τιµές της βενζίνης;
Πού πήγαν οι τιµές των πετρελαιοειδών; Εκεί πέρα θα είναι, σε
αυτές τις τιµές θα πωλούνται και αν ποτέ βρείτε ό,τι βρείτε. Να
σταµατήσει αυτό το εµπόριο ελπίδας! Οι εξορύξεις αυτές γίνον-
ται για τα ΕΛΠΕ του κ. Λάτση και για την «EXXONMOBIL», δεν γί-
νονται για κανέναν Έλληνα πολίτη.

Θα επαναλάβω το παράδειγµα που είπε και ο Γιάνης Βαρου-
φάκης χθες στην Ολοµέλεια και το έχει ξαναπεί: Ηνωµένο Βασί-
λειο, αυτάρκες ενεργειακά και όσον αφορά το φυσικό αέριο και
όσον αφορά το πετρέλαιο και όσον αφορά την ενέργεια, είτε πα-
ράγεται από πυρηνικά είτε από ανεµογεννήτριες ή οτιδήποτε και
έχει την ίδια ακρίβεια στις τιµές που έχει η Ελλάδα.

Να τελειώνει αυτό το παραµύθι! Σταµατήστε να λέτε τα ψέ-
µατα αυτά! Πείτε ευθαρσώς ότι θέλετε να τα κάνετε για την
«EXXONMOBIL» και τα ΕΛΠΕ. Σταµατήστε να λέτε ότι αυτές τις
εξορύξεις τις κάνετε για την ανεξαρτησία της χώρας από ορυ-
κτά, την επάρκεια, τις τιµές, τη µείωση των τιµών στους κατανα-
λωτές. Δεν ισχύει τίποτα από όλα αυτά και το ξέρετε.
Σταµατήστε αυτή την υποκρισία! Σταµατήστε αυτό το εµπόριο
ελπίδας! Να θυµίσω πως ξεκίνησε; Σαµαράς - Βενιζέλος, κυβέρ-
νηση Σαµαρά - Βενιζέλου, 80 δισεκατοµµύρια ευρώ τα πρώτα
δέκα χρόνια τα κέρδη από τη φορολογία από τις εξορύξεις. Και
αυτός ο µύθος πάει, δεν τολµάτε καν να το εκστοµίσετε πλέον.

Και όµως, µε αυτό το εµπόριο ελπίδας προχωράτε αυτό το
σκάνδαλο. Και βέβαια, είναι µια τεράστια πληγή για το περιβάλ-
λον αυτό που κάνετε. Ήδη µε τις πρώτες καταγραφές των ορ-
γανώσεων έχουµε µια πολύ µεγάλη µείωση στον αριθµό
κητωδών στην Ελλάδα από τις σεισµικές έρευνες στο Ιόνιο.

Είναι προφανές ότι αυτή τη στιγµή, όταν κάνετε σεισµικές
έρευνες ξεκινάτε στην ελληνική τάφρο -που είναι διεθνής υπο-
χρέωσή µας να την προστατεύουµε από το IUCN-, όπου η ελλη-
νική τάφρος είναι το µοναδικό µέρος που αναπαράγονται οι
φάλαινες της Μεσογείου και πάρα πολλά είδη δελφινιών, το δεύ-
τερο µετά από ένα µέρος αντίστοιχο στην Ισπανία που βρίσκουν
τροφή γιατί είναι πολύ µεγάλου βάθους, ξέρετε τι έγινε στην
Ισπανία; Το προστάτευσαν, το κήρυξαν ζώνη απόλυτης προστα-
σίας. Εσείς εδώ πέρα το βοµβαρδίζετε. Θα το βοµβαρδίζετε µε
ντεσιµπέλ που διαρρηγνύουν όλα τα εσωτερικά όργανα των κη-
τωδών πολλές φορές το λεπτό. Θα είναι διαρκής αυτός ο βοµ-
βαρδισµός και προφανώς όποιοι επιβιώσουν, θα φύγουν. Δεν
υπάρχει άλλη θάλασσα χωρίς κητώδη και χωρίς φάλαινες. Δεν
έχουµε ιδέα τι θα σηµάνει για την τροφική αλυσίδα, τι θα σηµάνει
για τη φύση αυτό που πάτε να κάνετε, αυτό το έγκληµα. Δεν
έχουµε την παραµικρή ιδέα. Σε όποιον φαίνεται αυτό ελαφρύ, να
περιµένει να δει, όπως φερόταν παλιότερα ελαφρύ η κλιµατική
αλλαγή, που έγινε κλιµατική κρίση και κλιµατική κατάρρευση.
Έτσι, χέρι-χέρι για τα κέρδη λεηλατείτε τον πλανήτη, λεηλατείτε
τα νοικοκυριά, λεηλατείτε τη δηµόσια περιουσία.

Προφανώς και τα καταψηφίζουµε. Είναι αδιανόητο να έχετε
µετατρέψει αυτήν τη Βουλή σε πλυντήριο σκανδάλων και το επα-
ναλαµβάνω για έναν πάρα πολύ απλό λόγο. Ο λόγος που έρχον-
ται αυτά τα νοµοθετήµατα εδώ πέρα είναι για να ξεπλένονται
όσοι τα υπογράφουν και να νοµιµοποιούνται αυτά τα σκάνδαλα,
να µην υπάρχουν ευθύνες Υπουργών και µελών του ΤΑΙΠΕΔ και
του Υπερταµείου, να ξεπλένονται αυτές οι ευθύνες εδώ πέρα, µε
την ψήφο της Πλειοψηφίας, αλλά βέβαια βλέπουµε και της Αντι-
πολίτευσης ΣΥΡΙΖΑ. Προφανώς και εµείς θα σταθούµε µε κάθε
τρόπο και κάθε δύναµη που έχουµε εµπόδιο. Προφανώς και κα-
ταψηφίζουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Αρσένη.

Και πάµε στους οµιλητές. Θα ανοίξει τον κύκλο ο κ. Ευάγγελος
Λιάκος από τη Νέα Δηµοκρατία και να ετοιµάζεται ο Γ’ Αντιπρό-
εδρος της Βουλής, ο κ. Αθανάσιος Μπούρας από τη Νέα Δηµο-
κρατία.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, πριν

από περίπου δύο µήνες είχα βρεθεί µπροστά σας ως εισηγητής
του νοµοσχεδίου για την εξυγίανση των Ναυπηγείων Ελευσίνας,
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ενός νοµοσχεδίου µε τεράστια σηµασία για όλους τους κατοί-
κους της ευρύτερης περιοχής. Μάλιστα χθες υπεγράφη και η
συµφωνία εξυγίανσης. Τότε από αυτό εδώ το Βήµα είχα πει ότι
η δυτική Αττική, που για χρόνια βρισκόταν στο περιθώριο, έχει
αρχίσει να αλλάζει. Έχει αρχίσει να µεταβάλλεται και να λαµβάνει
πλέον την προσοχή που της αξίζει από την κεντρική πολιτική
σκηνή.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο έρχεται να επιβεβαιώσει εκ νέου αυτή
µου τη δήλωση. Η δηµιουργία του εµπορευµατικού κέντρου
Θριασίου Πεδίου, γνωστού ως «Θριάσιο I» είχε φτάσει τα τελευ-
ταία χρόνια να φαντάζει στους κατοίκους της περιοχής ως ένα
έργο ουτοπικό και ανεφάρµοστο. Επί σειρά δεκαετιών πολλές
ήταν οι υποσχέσεις για τη δηµιουργία του, για τις θέσεις εργα-
σίας που θα προσέφερε στους πολίτες και για την οικονοµική
ανάπτυξη που αυτό θα τα συνόδευε. Πάντοτε, όµως, ακόµη και
οι πιο ελπιδοφόρες προσπάθειες συναντούσαν εµπόδια που κα-
θυστερούσαν και δεν επέτρεπαν την υλοποίησή του.

Οι συζητήσεις για τη δηµιουργία ενός logistic park στην πε-
ριοχή του Ασπροπύργου ξεκίνησαν η αλήθεια είναι πολύ νωρίς.
Οι πρώτες απαλλοτριώσεις πραγµατοποιήθηκαν στα τέλη της δε-
καετίας του 1970, ενώ κατά τη διάρκεια της δεκαετίας του 1980
εκπονήθηκε η πρώτη µελέτη γενικής διάταξης. Ο επόµενος σταθ-
µός στην ιστορία του έργου είναι το 1994, όταν εντάχθηκε στα
συγχρηµατοδοτούµενα προγράµµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Πέντε χρόνια αργότερα ολοκληρώθηκε και επικαιροποιήθηκε η
µελέτη γενικής διάταξης, ενώ το 2001 η Ευρωπαϊκή Ένωση
έθεσε ως προϋπόθεση για τη χρηµατοδότηση τη δηµιουργία
ενός εµπορευµατικού κέντρου ιδιωτών.

Από αυτό το σηµείο και µέχρι σήµερα για άλλη µια φορά,
όµως, γίναµε µάρτυρες των καθυστερήσεων και των παθογε-
νειών που χαρακτηρίζουν για πολλά χρόνια το ελληνικό δηµόσιο
και την ελληνική πραγµατικότητα. Το έργο, παρά τα αναµφισβή-
τητα πλεονεκτήµατα τα οποία θα έφερνε στην τοπική οικονοµία
και γενικότερα στην ελληνική πραγµατικότητα παρέµενε για χρό-
νια στα χαρτιά, µε τους διαγωνισµούς για την εύρεση αναδόχου
να αποβαίνουν άκαρποι, να µαταιώνονται και να επαναπροκηρύσ-
σονται.

Ο τελευταίος διαγωνισµός, που ξεκίνησε το 2016 από τη «ΓΑΙ-
ΑΟΣΕ Α.Ε.» και η σύµβαση παραχώρησης του εµπορευµατικού
κέντρου κυρώθηκε από το ελληνικό κοινοβούλιο την 1η Νοεµ-
βρίου του 2018. Τότε η Νέα Δηµοκρατία από τη θέση της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης είχε σωστά επισηµάνει τον ελλειπή
τρόπο διεξαγωγής του διαγωνισµού. Βέβαια τότε µας είχατε κα-
τηγορήσει για τη στάση µας απέναντι στη σύµβαση, όµως οι ελ-
λείψεις αυτές οδήγησαν στην παρέµβαση της Γενικής
Διεύθυνσης Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Επιτροπής στις
αρχές του 2019. Η βασική ένσταση της επιτροπής αφορούσε
στην ύπαρξη ή µη παράνοµων κρατικών ενισχύσεων. Το έργο
έφτασε κοντά στην ακύρωση και η χώρα παραλίγο να κληθεί να
πληρώσει βαρύτατα πρόστιµα. Αυτή ήταν η κατάσταση που αν-
τιµετώπισε η Κυβέρνηση και ο Κυριάκος Μητσοτάκης, όταν ανέ-
λαβε τη διακυβέρνηση.

Γνωρίζω και εγώ προσωπικά τις προσπάθειες της πολιτικής
ηγεσίας του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών για την εξεύ-
ρεση λύσης στο πρόβληµα που ανέκυψε από τον τρόπο που ο
ΣΥΡΙΖΑ δηµοπράτησε και συµβασιοποίησε το έργο. Γνωρίζω επί-
σης ως κάτοικος της περιοχής την απογοήτευση των συµπολιτών
µου για τις επιπλέον καθυστερήσεις, αλλά και τους φόβους τους
για πιθανή ακύρωση του έργου.

Η νέα σύµβαση, εναρµονισµένη πλέον µε τις υποδείξεις της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, υπεγράφη στα τέλη Μαρτίου από τους
αρµόδιους Υπουργούς και το «Θριάσιο I» φαίνεται να µπαίνει
πλέον σε τροχιά υλοποίησης.

Στην ίδια τροχιά αναµένεται να µπει σύντοµα και ο εµπορευ-
µατικός σιδηροδροµικός σταθµός και σταθµός διαλογής, γνω-
στός ως «Θριάσιο II», ένα έργο άρρηκτα συνδεδεµένο µε τον
εµπορευµατικό σταθµό, το οποίο είχε ουσιαστικά παγώσει µετά
την παρέµβαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης και όλοι οι διαγωνισµοί
για την παραχώρησή του απέβαιναν άκαρποι.

Το σύνολο της επένδυσης για τον εµπορευµατικό σταθµό
ανέρχεται σε 158,4 εκατοµµύρια ευρώ και υπολογίζεται ότι θα

δηµιουργήσει τρεις χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας. Με την ολο-
κλήρωσή του οι προοπτικές ανάπτυξης της περιοχής αυξάνονται
συνολικά, ενώ θα αποτελέσει και το µεγαλύτερο ολοκληρωµένο
συγκοινωνιακό και εµπορευµατικό «hub», µε τη σιδηροδροµική
σύνδεση στην Νοτιοανατολική Ευρώπη, το πρώτο του είδους του
στην Ελλάδα. Με αυτόν τον τρόπο δικαιωνόµαστε όλοι όσοι πι-
στέψαµε και πιέσαµε προς αυτή την κατεύθυνση, δηλαδή να µε-
τασχηµατιστεί ο Ασπρόπυργος και η δυτική Αττική σε ένα
διεθνές διαµετακοµιστικό κέντρο. Είναι άλλωστε µια περιοχή που
όχι µόνο το αξίζει, αλλά και µπορεί να ανταποκριθεί στις απαιτή-
σεις που συνεπάγεται µια τέτοια επένδυση.

Η επιλογή του συγκεκριµένου δήµου για τη δηµιουργία του εµ-
πορευµατικού κέντρου είναι η πλέον κατάλληλη. Η θέση του οι-
κοπέδου µακριά από κατοικηµένες περιοχές θα επιφέρει
σηµαντικά οφέλη στον τοµέα του περιβάλλοντος και του αστικού
σχεδιασµού, ενώ την ίδια στιγµή θα αξιοποιηθεί το πλεονέκτηµα
να συνδέεται µε τέσσερα µέσα µεταφοράς, όταν τα περισσότερα
µεταφορικά κέντρα της Ευρώπης συνδέονται µόνο µε δύο.

Ειδικότερα υπάρχει σύνδεση µε το οδικό και σιδηροδροµικό
δίκτυο, τα λιµάνια του Πειραιά και της Ελευσίνας και τον Αερο-
λιµένα Αθηνών. Το κέντρο θα αποτελέσει τον σηµαντικότερο
κόµβο συνδυασµένων µεταφορών της χώρας και συνολικά της
ευρωπαϊκής ηπείρου, ενισχύοντας τη γεωστρατηγική µας θέση.

Η ολοκλήρωση των διαδικασιών για τη δηµιουργία του «Θριά-
σιο I» είναι πλήρως εναρµονισµένη µε τους στόχους της Κυβέρ-
νησης για στρατηγικές επενδύσεις, οικονοµική ανάπτυξη και
νέων καλά αµειβόµενων θέσεων εργασίας. Όµως, αγαπητέ
Υπουργέ, καθώς γνωρίζω και τη θέση σας για µια δυνατή και αυ-
τόνοµη τοπική αυτοδιοίκηση, θα ήθελα να σας µεταφέρω και τις
ανησυχίες των συµπολιτών µου στον Ασπρόπυργο, η οποία µου
µεταφέρθηκε και µε την επιστολή του δηµάρχου, την οποία θα
ήθελα να την καταθέσω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευάγγελος Λιάκος καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έχει να κάνει µε τη θεσµοθέτηση αντισταθµιστικών µέτρων
καθώς στην αρχική σύµβαση αναφέρεται η απουσία υποχρέω-
σης της εταιρείας για καταβολή δηµοτικών τελών. Γνωρίζω ότι
σήµερα µιλάµε για την κύρωση της σύµβασης και όχι καθ’ αυτού
για την σύµβαση. Είµαι σίγουρος όµως πως θα κάνετε ό,τι περ-
νάει από το χέρι σας για την εξοµάλυνση αυτής της κατάστασης. 

Η συγκυρία διεξαγωγής της συζήτησης δεν θα µπορούσε να
είναι περισσότερο κατάλληλη. Η ενίσχυση της εγχώριας οικονο-
µίας αν και βρίσκεται συνεχώς στην ατζέντα της Κυβέρνησης
πλέον αποτελεί επιτακτική ανάγκη ειδικά σε ό,τι αφορά στη µεί-
ωση των τιµών των προϊόντων για τους καταναλωτές. Η δηµιουρ-
γία εποµένως ενός τέτοιου µεγέθους εµπορευµατικού κέντρου
αναµένεται να συµβάλει στη µείωση του κόστους µεταφοράς
προϊόντων και να οδηγήσει στη µετάβαση της ροής µεταφορών
από τους δρόµους στους σιδηροδρόµους εξασφαλίζοντας έτσι
περισσότερα οφέλη στον τοµέα του περιβάλλοντος, της οικονο-
µίας και της ασφάλειας. 

Κλείνοντας, αγαπητοί συνάδελφοι, ως Βουλευτής αλλά πρω-
τίστως ως κάτοικος της περιοχής σας καλώ να ψηφίσετε το
παρόν νοµοσχέδιο. Είναι ένα νοµοσχέδιο που θα κρίνει όχι µόνο
το µέλλον των συµπολιτών µου αλλά και το µέλλον πολλών γε-
νεών ακόµα. Ένα νοµοσχέδιο µε στρατηγικό χαρακτήρα και πολ-
λαπλασιαστικά οφέλη για την τοπική κοινωνία και την εθνική
οικονοµία. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Λιάκο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι από τα δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», σαράντα
ένας µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το ιδιωτικό δηµοτικό σχολείο των Εκπαιδευτηρίων «Ο ΠΛΑ-
ΤΩΝ», (δεύτερο τµήµα). 
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Η Βουλή σάς καλωσορίζει. Καλή πρόοδο.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλείται στο Βήµα ο Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής, ο κ. Αθα-
νάσιος Μπούρας από τη Νέα Δηµοκρατία. Να ετοιµάζεται η κ.
Γιαννακοπούλου, η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος από το
ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής. Θα ακολουθήσει ο Υπουργός.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-
χαριστώ πολύ κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυ-
πουργέ, θεώρησα καθήκον µου και υποχρέωσή µου να πάρω τον
λόγο σήµερα για ένα πάρα πολύ σηµαντικό θέµα που αναφέρεται
στην εκλογική µου περιφέρεια την οποία υπηρετώ πάνω από εί-
κοσι πέντε χρόνια ως εκλεγµένος Βουλευτής. Θα θυµάστε εσείς,
κύριε Υπουργέ, είχα αναφερθεί σ’ αυτό το θέµα. Μαζί ήµασταν,
εισηγητής εσείς, οµιλητής εγώ, ως ο µόνος τότε Βουλευτής Δυ-
τικής Αττικής. Είχε γίνει πλέον ο χωρισµός των περιφερειών, της
Περιφέρειας Αττικής σε ανατολική και δυτική Αττική. 

Πρέπει όµως πριν και πάνω από όλα να συγχαρώ την Κυβέρ-
νηση και προσωπικά τον Πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη
γιατί πράγµατι καθηµερινά η δυτική Αττική αναβαθµίζεται από τη
διαχρονική υποβάθµιση στην οποία βρισκόταν. Και πράγµατι
χθες -και πρέπει να πω ότι είναι τιµητικό για τα δύο κόµµατα που
υπερψηφίσαµε την εξυγίανση των Ναυπηγείων Ελευσίνας, δη-
λαδή τη Νέα Δηµοκρατία και τον ΣΥΡΙΖΑ- υπεγράφη το σχέδιο
εξυγίανσης γεγονός το οποίο εµένα ειδικά µε χαροποιεί ιδιαίτερα
γιατί όχι µόνο τα τελευταία τρία χρόνια αλλά και τα προηγούµενα
δέκα ήµουν αυτός ο οποίος υπερασπιζόµουν τη λειτουργία έστω
µε δυσκολίες των Ναυπηγείων Ελευσίνας. Γιατί αν δεν γινόταν
αυτό σήµερα δεν θα πωλείτο ούτε για σίδερα αυτό το σηµαντικό
νέο ναυπηγείο. Προχωράει η εξυγίανση εν λειτουργία. 

Κύριε Υπουργέ, σήµερα δεν θα πω τίποτα παραπάνω ούτε τί-
ποτα λιγότερο από αυτά που είπα και το 2018 κατά την ψήφιση
του νόµου 4579/2018. Πράγµατι να τονίσω εξ υπαρχής ότι ο συ-
νάδελφός µας ο Κώστας Κόλλιας ως εισηγητής Νέας Δηµοκρα-
τίας σε αυτό το σηµαντικό νοµοθέτηµα σήµερα έβαλε τον
δάχτυλον επί τον τύπον των ήλων. Είπε τα πάντα. Εξήγησε την
σηµαντικότητα αυτού του σχεδίου νόµου και τις λεπτοµέρειες
που το αφορούν. Εποµένως, εξ υπαρχής δηλώνω ότι όχι µόνο
υπερψηφίζω το σηµαντικό αυτό νοµοθέτηµα αλλά χαίροµαι ιδι-
αίτερα ως εκπρόσωπος της περιοχής γι’ αυτή την σηµερινή κύ-
ρωση αυτής της σηµαντικής νοµοθετικής πρωτοβουλίας.

Έχω µπροστά µου τα Πρακτικά της συνεδρίασης κατά την ψή-
φιση του ν.4579. Ξεκίνησα τότε λέγοντας ότι αυτό το σηµερινό
έργο εξαγγέλθηκε και σχεδιάστηκε από το 2004, από την Κυβέρ-
νηση τότε της Νέας Δηµοκρατίας και πέρασε από σαράντα κύ-
µατα. Ήταν ένα έργο που είχε σκοπό να δηµιουργηθεί στη
συγκεκριµένη περιοχή, δηλαδή στον Δήµο Ασπροπύργου. Το µε-
γαλύτερο εµπορευµατικό κέντρο της χώρας από τη στιγµή που
το συνολικό σύµπλεγµα των εγκαταστάσεων του Θριασίου Πε-
δίου βρίσκεται σε µια στρατηγικής σηµασίας τοποθεσία εντός
της Αττικής κοντά στο λιµάνι του Πειραιά, δίπλα από το λιµάνι
της Ελευσίνας, µε σιδηροδροµικές, αεροπορικές και οδικές συν-
δέσεις. Σήµερα όµως βρισκόµαστε αρκετά χρόνια µετά. Πέρασε
αυτή η διαδικασία από σαράντα κύµατα και χαίροµαι, όπως προ-
είπα, ιδιαίτερα για αυτή την εξέλιξη. 

Εγώ, σεβόµενος και τον χρόνο τον οποίον ο Πρόεδρος µου
δίνει, θα εστιάσω σε ορισµένα πράγµατα τα οποία και τότε είπα
και τώρα θα πω, αφού καταθέσω για τα Πρακτικά την επιστολή
του δηµάρχου Ασπροπύργου, κ. Μελετίου.

(Στο σηµείο αυτό ο Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Αθανάσιος
Μπούρας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τότε, το 2018, κύριε Υπουργέ, ο Δήµαρχος Ασπροπύργου είχε
κληθεί στην αρµόδια επιτροπή παραγωγής και εµπορίου και είχε
έρθει ο ίδιος προσωπικά και εξέθεσε τις ίδιες θέσεις και απόψεις
τις οποίες έλαβε οµόφωνα το δηµοτικό συµβούλιο Ασπροπύρ-
γου. Θέλω να θυµίσω -εγώ το κάνω πάντα αυτό- ότι διαχρονικά
υπήρξε µια παρεξήγηση για τη δυτική Αττική την οποία θεωρού-
σαν οι πάντες ως την πίσω αυλή της Αθήνας. Δεν είναι. Είναι ο
σηµαντικός τόπος ο οποίος φιλοξενεί, κύριε Υπουργέ, το 40%

της βαριάς βιοµηχανίας της χώρας. Εκεί είναι τα µεγάλα διυλι-
στήρια, εκεί είναι οι πολύ µεγάλες τσιµεντοβιοµηχανίες. Εκεί
είναι όλη η παραγωγή. Είναι τα ναυπηγεία. Είναι, δηλαδή, η ανά-
πτυξη της χώρας. Σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει να θεωρείται
η πίσω αυλή. 

Καταλαβαίνετε το µέγεθος αυτού του σηµαντικού έργου,
αυτού του επαγγελµατικού κέντρου. Είχα πει και τότε, το λέω και
τώρα, το λέω σε εσάς να το λάβετε υπ’ όψιν -και πιστεύω ότι θα
το λάβετε όπως συζητήσαµε και κατ’ ιδίαν- ότι όλος αυτός ο φόρ-
τος, όλα τα οχήµατα και όλα τα βαριά οχήµατα που περνούν από
την πόλη του Ασπροπύργου τι δυσµενείς συνθήκες θα δηµιουρ-
γήσουν για τους κατοίκους της πόλης. 

Και, δυστυχώς, µε τη σύµβαση ο Δήµος Ασπροπύργου δεν έχει
καµµία ωφελιµότητα και δεν θα την έλεγα ωφελιµότητα αλλά
βοήθεια, για να µπορεί να συντηρήσει τους δρόµους οι οποίοι
θα χαλάνε από τα πολλά βαριά οχήµατα που θα περνάνε. 

Είχα προτείνει τότε -και το διαβάζω επί λέξει- ότι πρέπει να γί-
νουν µια σειρά από έργα, τα οποία θα αποσυµφορήσουν την
πόλη, έτσι ώστε να µην περνάνε τα αυτοκίνητα µέσα από την
πόλη. Ένα από τα έργα που είχα προτείνει ήταν αυτό του Σκα-
ραµαγκά. Όλος ο κόσµος περνάει από το Σκαραµαγκά και βλέπει
δύο τρύπες επί χρόνια. Κύριοι συνάδελφοι, τα βλέπετε κι εσείς,
έτσι; 

Και θέλω να σας συγχαρώ, κύριε Υπουργέ, γιατί ήδη το έργο
αυτό εκεί στο Σκαραµαγκά, απ’ ό,τι πληροφορούµαι, είναι δρο-
µολογηµένο έτσι ώστε τους επόµενους µήνες να δηµοπρατηθεί
και να γίνει. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε, θα καταχραστώ λίγο του χρόνου
που µας δίνετε, καθώς δεν είµαστε και πολλοί οµιλητές.

Επίσης, πρέπει να ξέρετε -και τα είπα και τότε- ότι πρέπει
οπωσδήποτε να κατασκευαστεί ο κόµβος στα διυλιστήρια
Ασπροπύργου. Ξέρετε, αυτός που θα διευκολύνει τη λεγόµενη
δυτική περιφερειακή του Αιγάλεω, η οποία έρχεται από την Ατ-
τική Οδό αλλά καταλήγει σε έναν λαιµό ο οποίος δηµιουργεί
πολύ µεγάλη συµφόρηση και πνίγει την περιοχή. 

Είχα αναφέρει σηµαντικά έργα -γιατί τα είχε τονίσει και ο δή-
µαρχος τότε- στα οποία πρέπει να βοηθήσετε. Και θα σας παρα-
καλέσω θερµά, το ταχύτερο δυνατόν, να καλέσετε στο Υπουργείο
σας τον Δήµαρχο Ασπροπύργου, που έχει και τις σχετικές µελέ-
τες, προκειµένου αυτά τα αντισταθµιστικά έργα να διευκολύνουν
τη ζωή των κατοίκων του Ασπροπύργου. Καταλαβαίνετε. Πηγαί-
νετε µια µέρα στη λεωφόρο Δηµοκρατίας, όποια ώρα θέλετε, να
δείτε τη συµφόρηση. Όλα αυτά τα βαριά φορτηγά περνούν µέσα
από την πόλη και ο δήµος δεν θα έχει κανένα όφελος. 

Δεν µπορείτε να τροποποιήσετε τη σύµβαση, όλοι το καταλα-
βαίνουµε. Δεν µπορείτε να αλλάξετε τίποτα. Το καταλαβαίνουµε.
Μπορείτε, όµως, να προγραµµατίσετε τις επόµενες κινήσεις που
µπορείτε να κάνετε: 

Πρώτον, να επισπεύσετε και να εντάξετε όλα τα έργα τα οποία
απαλλάσσουν τον αστικό ιστό από αυτή την πολύ βαριά όχληση. 

Και δεύτερον, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να δώσετε και να κα-
λύψετε τις ελλείψεις µε αντισταθµιστικά, τα οποία δεν παίρνει
τώρα ο δήµος εξαιτίας του ότι δεν παίρνει τα τέλη καθαριότητας.
Είναι δυνατόν; Ένα αυτοκίνητο να περάσει κάπου, µολύνει. Αυτά
τα αυτοκίνητα που θα περνάνε, καταλαβαίνετε τι φορτίο θα
έχουν και ο δήµος θα είναι υποχρεωµένος κάθε φορά να συντη-
ρεί δρόµους. 

Νοµίζω ότι πήρα πάρα πολύ χρόνο. 
Κλείνοντας, λοιπόν, πιστεύω ότι έχετε ευήκοον ους τόσο εσείς,

κύριε Υπουργέ όσο και ο παριστάµενος κύριος Υφυπουργός, έτσι
ώστε µε τη λήξη και την ψήφιση αυτού του σηµαντικού νοµοσχε-
δίου -το οποίο όλοι κατανοούµε, υπερψηφίζουµε και σας ευχα-
ριστούµε για την προώθηση αυτού του σηµαντικού θέµατος- σε
συνεργασία µε τον Δήµαρχο και τον Δήµο Ασπροπύργου, θα
προβείτε άµεσα σε αυτές τις ενέργειες έτσι ώστε και τα συνοδά
έργα, τα οποία πρέπει να γίνουν και σας τα ανέφερα -για ένα σας
επαίνεσα, για τα υπόλοιπα θα σας ευχαριστήσω, πιστεύω, τις
προσεχείς ηµέρες- να δροµολογηθούν. Και κυρίαρχα, να δείτε
την κάλυψη των τελών καθαριότητας, που δεν προβλέπονται,
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από την κάποια βοήθεια αντισταθµιστικών οφελών. 
Πρέπει να ξέρετε ότι αυτά τα αντισταθµιστικά οφέλη δίδονται

αυτή τη στιγµή σε γύρω δήµους που γειτνιάζουν µε το χώρο υγει-
ονοµικής ταφής στη Φυλή, γιατί περνάνε τα βαρέα οχήµατα, τα
απορριµµατοφόρα και δηµιουργούν προβλήµατα σε γειτονικούς
δήµους. Η πολιτεία διαχρονικά προέβλεψε τέτοια αντισταθµι-
στικά οφέλη. 

Εποµένως, έχετε και τα πατήµατα να στηριχθείτε, αλλά πι-
στεύω, κύριε Υπουργέ, πάνω από όλα έχετε και την πρόθεση να
βοηθήσετε τη δυτική Αττική και το δήµο Ασπροπύργου, όπως
πρέπει. 

Ευχαριστώ πολύ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Μπούρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Ιδιωτικό Δηµοτικό Σχολείο
των Εκπαιδευτηρίων «Ο ΠΛΑΤΩΝ», (τρίτο τµήµα). 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επειδή δεν έχει έρθει ακόµα η κ. Γιαννακοπούλου, θα πάρει
τον λόγο ο Υπουργός Υποδοµών και Μεταφορών, κ. Κωνσταντί-
νος Καραµανλής.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υφυ-

πουργέ, να ξεκινήσω λέγοντας ότι ήταν 1η Νοεµβρίου του 2018
όταν συζητιόταν στην Αίθουσα αυτή, πάλι, το νοµοσχέδιο της
τότε συγκυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ για τη Σύµβαση Παραχώρησης
του Θριασίου. 

Τότε, τόσο ο οµιλών όσο και ο εισηγητής του ΚΙΝΑΛ, ο κ. Μα-
νιάτης, είχαµε θέσει πολύ συγκεκριµένα ερωτήµατα και είχαµε
πει ότι η σύµβαση αυτή είναι για πολλούς λόγους προβληµατική.
Ο πιο σηµαντικός, όµως, είναι ότι αυτή η σύµβαση ποτέ δεν θα
πέρναγε από την αρµόδια Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισµού για
τον απλό λόγο ότι άλλαζε τους όρους δόµησης µε έναν τρόπο ο
οποίος δεν ήταν συµβατός. Εποµένως, ποιο ήταν το αποτέλεσµα; 

Το αποτέλεσµα είναι να έχουµε τεράστιες καθυστερήσεις, να
κινδυνεύει αυτό το πολύ σηµαντικό έργο του Θριασίου µε µαταί-
ωση και να κινδυνέψει κιόλας -κάτι το οποίο, ίσως, δεν έχει ακου-
στεί όσο έπρεπε- η χώρα µε βαριά πρόστιµα από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή. 

Γι’ αυτόν τον λόγο ως Κυβέρνηση κληθήκαµε να κάνουµε ένα
πολύ δύσκολο εγχείρηµα. Το εγχείρηµα αυτό, κυρίες και κύριοι,
ήταν να δηµιουργήσουµε τις συνθήκες ώστε αυτός ο διαγωνι-
σµός να µην ακυρωθεί και να κάνουµε -αν θέλετε- πράξη αυτό
που λέγεται εδώ και πάρα πολλά χρόνια -το είχε είπε και ο κ.
Μπούρας από το 2004- να δηµιουργήσουµε ένα εµπορευµατικό
κέντρο, επιτέλους, σε αυτή τη χώρα έτσι ώστε η Ελλάδα να γίνει
κάποτε αυτό που όλοι οραµατιζόµαστε, να γίνει ένας κόµβος µε-
ταφορών και υποδοµών της ευρύτερης περιοχής. 

Το Θριάσιο, λοιπόν, αποτελεί -νοµίζω- για όλους όσοι παρακο-
λουθούν αυτά τα ζητήµατα -αν θέλετε- τον πιο κρίσιµο σταθµό
για να κάνουµε αυτή τη χώρα, επιτέλους, κόµβο logistics. 

Κάνουµε, λοιπόν, ένα πολύ σηµαντικό, θα σας έλεγα το πιο
αποφασιστικό βήµα: Αποκτούµε το πρώτο σύγχρονο Εµπορευ-
µατικό Κέντρο Συνδυασµένων Μεταφορών και αξιοποιούµε
πραγµατικά τις δυνατότητες του λιµανιού του Πειραιά, ενός λι-
µένα ο οποίος µέχρι σήµερα λειτουργούσε µόνο ως σταθµός µε-
ταφόρτωσης των εµπορευµατοκιβωτίων, δηλαδή των κοντέινερ
και οποιαδήποτε άλλη δραστηριότητα προστιθέµενης αξίας δεν
πραγµατοποιούταν στο λιµάνι του Πειραιά.

Για να µιλήσουµε και λίγο επί της ουσίας τώρα, ποιο ήταν το
αποτέλεσµα αυτού; Το αποτέλεσµα ήταν ότι τα κοντέινερ αυτά
που ερχόντουσαν στον Πειραιά, στην ουσία να µεταφορτώνονται

σε µικρότερα πλοία και να πηγαίνουν σε άλλα λιµάνια της Κεν-
τρικής Ευρώπης, όπου εκεί γινόταν -αν θέλετε- η αποσυναρµο-
λόγηση και η συναρµολόγηση, επί της ουσίας -δηλαδή υπήρχε
αυτό που λένε οι Άγγλοι ένα assembly line- κι εκεί, για να είµαστε
ειλικρινείς, είναι πραγµατικά η προστιθέµενη αξία. Είναι η προ-
στιθέµενη αξία για τα λιµάνια, η προστιθέµενη αξία για την τοπική
και την εθνική οικονοµία, η προστιθέµενη αξία -αν θέλετε- και σε
θέσεις εργασίας. 

Αναφερόµαστε, λοιπόν, σε ένα εµπορευµατικό κέντρο το
οποίο είναι διακοσίων σαράντα χιλιάδων τετραγωνικών µέτρων
σε µια συνολική έκταση σχεδόν δύο χιλιάδων στρεµµάτων -τα
είπε ο εισηγητής µας πολύ καλά και δεν θέλω να σας κουράσω-
, µε αποθηκευτικούς χώρους, µε χώρους τελωνείου, στάθµευσης
και ασφαλώς µε αυτό που χρειάζεται ένα εµπορευµατικό κέντρο,
σύγχρονες οδικές και σιδηροδροµικές µεταφορές. Πρέπει, δη-
λαδή, να ενώσεις το εµπορευµατικό σου αυτό κέντρο µε σιδηρό-
δροµο. Η επένδυση είναι µια επένδυση που σχεδόν ξεπερνάει τα
200 εκατοµµύρια ευρώ. Η σηµαντικότερη όµως καινοτοµία θα
σας έλεγα είναι ότι διασυνδέεται µε όλα τα δίκτυα µεταφοράς,
µε το λιµάνι του Πειραιά, µε το λιµάνι της Ελευσίνας, µε τον Διε-
θνή Αερολιµένα Αθηνών και µε το οδικό και σιδηροδροµικό δί-
κτυο. Εποµένως, νοµίζω ότι µπορεί ο καθένας που µας ακούει
και ο καθένας από εµάς εδώ που βρισκόµαστε στην Αίθουσα να
αναλογιστεί πόσο µεγάλο είναι το µέγεθος της αναπτυξιακής
ώθησης που θα δώσει και στην τοπική κοινωνία, αλλά και ευρύ-
τερα στη χώρα. 

Πόσο όµως θα συµβάλει και σε µία πολύ επιβαρυµένη περιοχή,
όπως είπε ο αγαπητός συνάδελφος, ο κ. Μπούρας, µε τον οποίον
το 2018 όντως βρεθήκαµε σε αυτή την Αίθουσα και τότε είχαµε
πει πράγµατα για τα οποία δυστυχώς δικαιωνόµαστε τρία, τέσ-
σερα χρόνια µετά; Πόσο θα βελτιώσει όλη αυτή η επένδυση την
ευρύτερη περιοχή της δυτικής Αττικής, µιας ανάπτυξης που έρ-
χονται να συµπληρώσουν και άλλα έργα, τα οποία νοµίζω ότι
πρέπει να τα πούµε. 

Κυριότερο αυτών των έργων που αναβαθµίζουν τη δυτική Ατ-
τική είναι ο προαστιακός σιδηρόδροµος που θα ξεκινάει από τα
Άνω Λιόσια, θα εξυπηρετήσει µια σειρά από αστικές περιοχές,
όπως ο Ασπρόπυργος και η Ελευσίνα και τελικά θα καταλήξει
στα Μέγαρα. Αυτό το έργο έχει εξασφαλισµένη χρηµατοδότηση
100 εκατοµµυρίων ευρώ από το Ταµείο Ανάκαµψης. Και βέβαια
σε λίγο καιρό θα δηµοπρατήσουµε και το λεγόµενο έργο που
όλοι γνωρίζουν ως την περιφερειακή του Αιγάλεω, ένα έργο το
οποίο είναι προϋπολογισµού γύρω στα 70 εκατοµµύρια ευρώ και
θα δώσει πολύ µεγάλη ανακούφιση. 

Πάµε τώρα στο Θριάσιο και αν θέλετε να σας πω λίγα λόγια
γιατί αυτό το έργο είχε µπει στο µικροσκόπιο της Γενικής Διεύ-
θυνσης Ανταγωνισµού και τι κάναµε εµείς για να µπορέσουµε
πραγµατικά να το ξεµπλέξουµε. Άκουσα και τον αγαπητό συνά-
δελφο του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ ο οποίος έχει κάνει κάποιες ερωτή-
σεις και θέλω να ελπίζω ότι στην πρωτολογία µου θα του δώσω
αρκετές απαντήσεις, διότι ακούστηκαν µερικά πράγµατα τα
οποία νοµίζω ότι δεν ανταποκρίνονται πλήρως στην πραγµατικό-
τητα. 

Στόχος λοιπόν, εδώ της «DGCOM» όπως πάντα σε µια σύµ-
βαση παραχώρησης είναι να δούµε αν υπήρχαν ή όχι κρατικές
ενισχύσεις. Προκειµένου λοιπόν, να ξεκολλήσει αυτό το έργο,
έπρεπε να το τροποποιήσουµε σε δώδεκα σηµεία της σύµβασης
παραχώρησης. Όπως αντιλαµβάνεστε -διότι άκουσα και τον ει-
σηγητή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο οποίος µας είπε ότι
αργήσαµε- οι διαδικασίες µε τις Γενικές Διευθύνσεις Ανταγωνι-
σµού δεν ξεκινάνε τη µία µέρα και τελειώνουν την άλλη. Αν δείτε
το αεροδρόµιο του Καστελίου που ήταν ένα από τα έργα που
εσείς συµβασιοποιήσατε η εκκίνηση του έγινε δύο χρόνια µετά,
διότι και πάλι είχαµε τότε ζητήµατα µε την «DGCOM». Εποµένως,
αντιλαµβανόµαστε ότι αυτή η διαδικασία δεν ήταν εύκολη και
όσοι έχουν εµπειρία µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και µε την Αρ-
µόδια Γενική Διεύθυνση καταλαβαίνουν ότι αυτή η µορφή δεν
είναι, θα σας έλεγα, πολύ στέρεη. 

Καταφέραµε λοιπόν πρώτον, να πείσουµε τον ανάδοχο για να
µην ακυρώσουµε τον διαγωνισµό, να αποδεχθεί την αλλαγή
αυτών των δώδεκα σηµείων και από πλευράς µου επιτρέψτε µου
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να σταθώ όχι στα δεκατρία, για να σας κουράσω, αλλά στα πέντε
πιο βασικά που έρχονται και βάζουν ένα φρένο στον ιδιώτη και
αυτό είναι κάτι που το κάνει όχι µια αριστερή κυβέρνηση, θα µου
επιτρέψετε να σας πω, αλλά µία κεντροδεξιά κυβέρνηση που
πολλές φορές έχετε κατηγορήσει ότι είναι δίπλα στα µεγάλα
συµφέροντα των ιδιωτών. 

Πάµε, λοιπόν, να δούµε τι κάνουµε µε τα πέντε αυτά σηµεία:
Πρώτον, µειώνουµε τη διάρκεια της παραχώρησης από εξήντα
σε τριάντα επτά έτη. Προβλέπουµε, αυτό που είπατε, κύριε
Γκόκα, τη δυνατότητα παράτασης της περιόδου παραχώρησης
κατά είκοσι τρία έτη και το έχει δεχθεί αυτό η «DGCOM» κατόπιν
αιτήµατος του παραχωρησιούχου, αλλά υπό την απόλυτη προ-
ϋπόθεση της µη αθέτησης όλων των υποχρεώσεων από την
πλευρά του. Εποµένως, δεν είναι αυτόµατη η διαδικασία αυτή,
ότι θα παρατείνουµε τη σύµβαση παραχώρησης επί είκοσι τρία
έτη. Τρίτον, διπλασιάζουµε το εφάπαξ αντάλλαγµα που παίρνει
το ελληνικό δηµόσιο. Στη σύµβαση του ΣΥΡΙΖΑ ήταν 10 εκατοµ-
µύρια, στη δική µας σύµβαση είναι 20 εκατοµµύρια. Τέταρτον,
και πολύ σηµαντικό, αυξάνουµε την ετήσια πληρωµή από το 2,5%
στο 5% και το εγγυηµένο ετήσιο αντάλλαγµα από τις 350 000
ευρώ στις 700 000 ευρώ. Και πέµπτον, κάνουµε κάτι το οποίο δεν
είθισται να γίνεται στις συµβάσεις παραχώρησης τέτοιου τύπου
και αναφέροµαι στον µηχανισµό κατανοµής των κερδών µετά
από φόρους, που στην ουσία το µοιράζουµε στη µέση µεταξύ
δηµοσίου και παραχωρησιούχου, δηλαδή 50%-50%, όταν βέβαια
η απόδοση των ιδίων κεφαλαίων του τελευταίου υπερβαίνει ένα
συγκεκριµένο ποσοστό. Δηλαδή, τι κάνουµε; Διπλασιάζουµε το
αντίτιµο για το ελληνικό δηµόσιο και αυτό το κάνουµε µε τη σύµ-
φωνη γνώµη της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. 

Με αυτόν τον τρόπο λοιπόν, αυτή η σύµβαση θα σας έλεγα ότι
πραγµατικά υπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον και ότι θωρακίζουµε
την οικονοµία και προστατεύουµε αν θέλετε την κοινωνία. 

Εδώ αξίζει να σηµειώσουµε και κάτι άλλο, το οποίο το ανέφερα
και στην αρχή της οµιλίας µου. Εάν δεν είχαµε καταφέρει, το
οποίο ήταν ένα πολύ πιθανό σενάριο, να συµφωνήσουµε και µε
τον παραχωρησιούχο και µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, δεν θα
χανόταν απλά ένα πολύ κρίσιµο εθνικό έργο το οποίο όλοι κατα-
λαβαίνετε τι δυνατότητες δίνει για το λιµάνι του Πειραιά και για
την ευρύτερη βιοµηχανία των logistics η οποία για την Ελλάδα
είναι µια βιοµηχανία η οποία πραγµατικά µπορεί να δώσει πολύ
µεγάλα έσοδα, αλλά θα καλούµασταν να επιστρέψουµε στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και εκατοντάδες, µπορεί, εκατοµµύρια ευρώ σε
κοινοτικά κονδύλια που είχαν ήδη δοθεί κατά τα παρελθόντα έτη
για την ανάπτυξη των υποδοµών.

Τώρα πέρα από αυτούς τους οικονοµικούς όρους, θα σας
έλεγα ότι το κείµενο της σύµβασης προβλέπει και µια σειρά από
επιπλέον δεσµεύσεις του παραχωρησιούχου, δεδοµένου ότι ο
παραχωρησιούχος είναι αυτός που θα κατασκευάσει το έργο. Ο
παραχωρησιούχος είναι αυτός ο οποίος θα αναλάβει τα εσωτε-
ρικά έργα υποδοµής και όπως είπαµε αυτό είναι κάτι το οποίο
προβλέπεται και σε αυτή τη σύµβαση. Ενώ εντός του πάρκου και
κατά µήκος της νότιας πλευράς θα κατασκευαστεί όπως είπαµε
σιδηροδροµική γραµµή η οποία θα συνδέει το κέντρο µε το
εθνικό και σιδηροδροµικό δίκτυο. 

Με αυτόν τον τρόπο διασφαλίζουµε τη δυνατότητα ανεφοδια-
σµού των αποθηκών σε συνδυασµό µε τα πολλαπλά µεταφορικά
µέσα τα οποία είναι κάτι µοναδικό για τα ελληνικά δεδοµένα και
κάτι που έλειπε από τη βιοµηχανία των συνδυασµένων µεταφο-
ρών. 

Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε στον χρόνο που µου απο-
µένει να υποστηρίξω και την τροπολογία που έχουµε καταθέσει
ως Υπουργείο µε γενικό αριθµό 1455 και ειδικό 47. Η τροπολογία
περιλαµβάνει τρία άρθρα. Το πρώτο αφορά τον ΟΑΣΑ. Συγκεκρι-
µένα στην παράγραφο 2 του άρθρου 86 του ν.4530/2018 προ-
βλέπεται ότι ο ΟΑΣΑ για την απώλεια εσόδων για λόγους
κοινωνικής πολιτικής, δηλαδή για τους άνεργους, τους µαθητές
αποζηµιώνεται για πρώτη φορά σε ετήσια βάση και µάλιστα στην
αρχή του έτους. Στη συναφθείσα στις 2 Δεκεµβρίου του 2021
σύµβαση αποδοχής και στόχων προβλέφθηκε ότι για τον προ-
ϋπολογισµό της αποζηµίωσης των ετών του 2022 και του 2023
στον ΟΑΣΑ θα χρησιµοποιηθούν κατά παρέκκλιση τα απολογι-

στικά στοιχεία του 2019. Και αυτό γιατί λόγω του κορωνοϊού,
όπως όλοι καταλαβαίνουµε, υπήρξε αισθητή µείωση εσόδων του
οργανισµού. 

Με τη ρύθµιση, λοιπόν, αυτή τι επιτυγχάνουµε; Να εναρµονί-
σουµε το νοµοθετικό πλαίσιο, µε τα προβλεπόµενα στη σύµβαση
απόδοσης και στόχων του ΟΑΣΑ, ώστε να εξασφαλίσουµε την
ορθολογική λειτουργία του οργανισµού. 

Στην ίδια λογική θα σας έλεγα ότι κινείται και το δεύτερο
άρθρο, το οποίο προβλέπει ότι για το 2023 θα πρέπει να προβλε-
φθεί η δυνατότητα ο ΟΑΣΑ να λάβει µεγαλύτερη επιδότηση του
40%, η οποία θα διατεθεί για τον σκοπό κάλυψης των ενεργει-
ακών αναγκών. Όλοι καταλαβαίνουµε ότι οι ενεργειακές ανάγκες
φέτος δεν έχουν καµµία σχέση µε τις ενεργειακές ανάγκες κατά
τα παρελθόντα έτη.

Στο τρίτο άρθρο, όπως όλοι γνωρίζουµε, στον πρόσφατο
νόµο, τον ν.4974, για τις τακτικές, υπεραστικές και αστικές οδι-
κές επιβατικές µεταφορές και συγκεκριµένα στο άρθρο 17, προ-
βλέπαµε προϋποθέσεις που θα πρέπει να έχουν οι υποψήφιοι για
να συµµετάσχουν στον διαγωνισµό. Κατά την επικοινωνία που εί-
χαµε µε την µετά την έκδοση του νόµου µε την Κοµισιόν και συγ-
κεκριµένα µε τις γενικές διευθύνσεις της «DG MOVE», µας
προτάθηκε -όπως γνωρίζετε αυτή η µεταρρύθµιση είναι µέρος
του Ταµείου Ανάκαµψης, είναι µέρος του RRF- και δεσµευτήκαµε
να διευρύνουµε το πλαίσιο των προϋποθέσεων αυτών. Μια πρό-
ταση την οποία και θεωρούµε ορθή, δεδοµένου ότι κινείται υπέρ
του ανοίγµατος της αγοράς και του υγιούς ανταγωνισµού. 

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω ότι από την
πρώτη µέρα που έχουµε αναλάβει, εγώ και οι συνεργάτες µου,
το Υπουργείο Μεταφορών και Υποδοµών, νοµίζω ότι έχουµε δου-
λέψει αρκετά συστηµατικά και χωρίς µεγάλα λόγια για να ξεµ-
πλοκάρουµε πραγµατικά εµβληµατικά έργα που έχει ανάγκη o
τόπος. 

Βρισκόµαστε στην ευχάριστη θέση σήµερα να έχουµε ήδη δη-
µοπρατήσει 10 δισεκατοµµύρια έργα µέσα σε τρία χρόνια,
πράγµα το οποίο έχει να γίνει δεκαετίες στην Ελλάδα και να
έχουµε συµβασιοποιήσει, να έχουµε κινήσει πάνω από 4 δισεκα-
τοµµύρια έργα. 

Αυτά, λοιπόν, τα παλιά και τα νέα έργα τα οποία έχουν δροµο-
λογηθεί πλέον και πολλά από αυτά που υλοποιούνται, θα σας
έλεγα ότι δεν είναι έργα που είναι µια µολυβιά στον χάρτη. Είναι
έργα που έχουν έναν στόχο: Η Ελλάδα επιτέλους να αποκτήσει
τις υποδοµές που της αξίζουν για να παίξει τον ηγετικό ρόλο που
πρέπει να παίξει και στον τοµέα των logistics -µια που µιλάµε για
το Θριάσιο- στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώ-
πης.

Και νοµίζω ότι εδώ που βρισκόµαστε προχωράµε εντατικά µε
τον νέο διαγωνισµό της σύµβασης παραχώρησης και του Θρια-
σίου Πεδίου, για το οποίο θα µπορούσα άνετα σε λίγο καιρό να
ενηµερώσω και την αρµόδια επιτροπή για το πού βρισκόµαστε,
για να κλείσουµε και αυτήν την εκκρεµότητα των δύο διαγωνι-
σµών. 

Αυτά, λοιπόν, είναι τα δεδοµένα που έχουµε. Θέλω να πιστεύω
ότι τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης θα µπορέσουν σε αυτή τη
σύµβαση παραχώρησης να εξετάσουν µε ψυχραιµία, ποια ήταν
η σύµβαση παραχώρησης του 2018 και ποια η σύµβαση παρα-
χώρησης σήµερα και να αποφασίσουν αν θα ψηφίσουν ή δεν θα
ψηφίσουν αυτή τη σύµβαση παραχώρησης που φέραµε στη
Βουλή. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Υπουργέ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε, κύριε Γιαν-

νούλη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σε ό,τι αφορά το

θέµα του Θριασίου, είναι γνωστή -το έχετε αντιληφθεί και από
τον εισηγητή µας- η στάση που θα κρατήσουµε.

Επειδή υποστηρίξατε και την τροπολογία για τον ΟΑΣΑ, θέλω
να σας ρωτήσω ευθέως: Η κατάχρηση η οποία εντοπίστηκε και
από το Ελεγκτικό Συνέδριο στις απευθείας αναθέσεις και στη
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χρήση των ΚΤΕΛ ως παράδροµο για τις αστικές συγκοινωνίες
της Αθήνας και της Θεσσαλονίκης, έχουν σχέση και µε το κόστος
που ορθώς -κατά τη γνώµη µου- υπερασπίζεστε ως αύξηση από
τον ΟΑΣΑ και υπάρχει και µια απάντηση που πιστεύω ότι εκκρε-
µεί εδώ και πάρα πολύ καιρό στη Βουλή. Δεν άκουσα αν αναφερ-
θήκατε σε αυτό.

Για τον διαγωνισµό των νέων λεωφορείων που είναι µια διαδι-
κασία η οποία πάγωσε το καλοκαίρι του 2019 και έκτοτε είµαστε
από αναβολή σε αναβολή, από εβδοµάδα σε εβδοµάδα για την
ολοκλήρωση διαγωνισµού των νέων λεωφορείων. Ρωτάω ευ-
θέως: Τα εµπόδια που συναντήσατε από το Ελεγκτικό Συνέδριο
σε σχέση µε την καταχρηστική χρήση αυτού που εµείς ξεκινή-
σαµε µε τις τέσσερις γραµµές στη Θεσσαλονίκη το 2018 είναι
µια φωτογραφική υπεκφυγή του τρίτου άρθρου της τροπολο-
γίας;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, σας ακούµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): Κύριε Γιαννούλη, µην προσπαθούµε να δηµι-
ουργήσουµε εντυπώσεις. Δεν έχει καµµία σχέση, και σας απαντώ
ευθέως, το ένα µε το άλλο. Επειδή αναφερθήκατε στο Ελεγκτικό
Συνέδριο, να σας πω το εξής. Στο Ελεγκτικό Συνέδριο, όπως κα-
ταλαβαίνετε, είναι µια διαδικασία η οποία έχει ξεκινήσει. Θα ξέ-
ρουµε σε πολύ λίγο καιρό κατά πόσο θα πάρουµε το πράσινο
φως ή όχι.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

Η ουσία εδώ όµως ποια είναι, κύριε Γιαννούλη; Μιλάτε για έναν
διαγωνισµό που κάνατε, όχι εσείς, αλλά το δικό σας κόµµα, το
2019 για τα λεωφορεία. Ξέρετε, κύριε Γιαννούλη, νοµίζω ότι κά-
ποτε πρέπει σε αυτή την Αίθουσα και στην πολιτική ζωή του
τόπου να σταµατήσουµε να λέµε πράγµατα που δεν έχουν σχέση
µε την πραγµατικότητα, διότι όταν κάνατε αυτόν τον διαγωνισµό
δεν είχατε χρήµατα. Τον κάνατε µε τον πιο πρόχειρο τρόπο.
Ήταν πραγµατικά, θα έλεγα, ένα γονατογράφηµα και δεν είχατε
εξασφαλισµένη χρηµατοδότηση. Και, µάλιστα, εσείς που µας
λέτε ως ΣΥΡΙΖΑ ότι ιδιωτικοποιούµε τα πάντα, στον συγκεκριµένο
διαγωνισµό η συντήρηση όλων των λεωφορείων πήγαινε στους
ιδιώτες.

Όµως, πέρα από αυτό, πώς είναι δυνατόν να εγκαλείτε την Κυ-
βέρνηση η οποία τελικά βρήκε χρήµατα γι’ αυτό τον διαγωνισµό
και από το Ταµείο Ανάκαµψης, µέσα σε µια περίοδο πολύ δύ-
σκολη, διότι, όπως καταλαβαίνετε, σε περίοδο κορωνοϊού οι
γραµµές παραγωγής σε όλον τον κόσµο -αν δεν το έχετε πάρει
χαµπάρι, να σας ενηµερώσω εγώ- έχουν παγώσει.

Αυτή τη στιγµή έχουµε πει ότι τα πρώτα λεωφορεία θα έρθουν
µέσα στο 2023. Μάλιστα, κάνουµε και κάτι άλλο. Δεν ήρθαµε µια
ωραία πρωία και είπαµε ότι θα πάρουµε χίλια πεντακόσια λεω-
φορεία, όπως είχατε πει εσείς, που στην ουσία δεν είχατε αγο-
ράσει ούτε ρόδα επί των ηµερών σας. Στην ουσία είπαµε ότι αυτή
η διαδικασία πρέπει να γίνει σταδιακά, να πάρουµε δηλαδή τα
πρώτα επτακόσια πενήντα και η ανανέωση ενός στόλου να γίνε-
ται κάθε δύο και τρία χρόνια.

Εποµένως, αυτή την κουβέντα για τα λεωφορεία νοµίζω ότι την
έχουµε κάνει οι δυο µας πολλές φορές και καµµιά φορά είναι σαν
να επαναλαµβανόµαστε και δεν νοµίζω ότι έχει νόηµα. Ωραία
είναι η πολιτική αντιπαράθεση, το καταλαβαίνω, αλλά τα δεδο-
µένα είναι τα εξής: Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη πήρε νέα λεωφο-
ρεία. Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη έκανε leasing. Η Κυβέρνηση
Μητσοτάκη έκανε προσλήψεις, όταν εσείς δυστυχώς αφήσατε
στον ΟΑΣΘ και στη Θεσσαλονίκη διακόσια τριάντα πέντε λεωφο-
ρεία και στην Αθήνα κάτω από οκτακόσια πενήντα.

Εποµένως, δέχοµαι τον προβληµατισµό σας και σας απαντώ
ευθέως, αλλά νοµίζω ότι αυτό το θέατρο του παραλογισµού καλό
είναι σε κάποια φάση να τελειώνει, διότι, όταν θα κάνετε αυτές
τις αιτιάσεις, θα παίρνετε πάντα τις απαντήσεις οι οποίες δυστυ-
χώς εκθέτουν το κόµµα σας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Μπουκώρος και αµέσως µετά τον λόγο
θα πάρει η κ. Γιαννακοπούλου, Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος
του Κινήµατος Αλλαγής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι δεν έχουµε κατανοή-

σει πλήρως τη σηµασία του σηµερινού έργου που θα γεννηθεί
µέσα από την ψήφιση αυτής της σύµβασης. Η Ελλάδα αποκτά
επιτέλους, µπαίνει δηλαδή σήµερα ο θεµέλιος λίθος για τη δηµι-
ουργία του πρώτου logistic center, του πρώτου εµπορευµατικού
κέντρου της χώρας.

Συζητάµε για δεκαετίες ολόκληρες ότι η χώρα µας πρέπει να
µετατραπεί σε ενεργειακό και µεταφορικό συγκοινωνιακό κόµβο.
Για να επιτευχθεί αυτός ο στόχος, όµως, απαιτούνται συγκεκρι-
µένες αποφάσεις και πολύ συγκεκριµένες υποδοµές και έργα.
Ένα τέτοιο έργο, λοιπόν, είναι το εµπορευµατικό κέντρο στο
Θριάσιο το οποίο σήµερα αποφασίζουµε και το οποίο ταχύτατα
θα υλοποιηθεί εφόσον πρόκειται για ιδιωτική επένδυση.

Εµείς, µε τη σύµβαση, όπως εξήγησε ο Υπουργός µόλις πριν
λίγα λεπτά από αυτό το Βήµα, δηµιουργούµε το πλαίσιο για τη
συγκεκριµένη, απολύτως αναγκαία για την οικονοµία, επένδυση.
Και είπα ότι δεν έχουµε κατανοήσει τη σηµασία, γιατί ενώ απο-
κτούµε σήµερα το πρώτο εµπορευµατικό κέντρο της χώρας, δεν
έλαβε ούτε τη δηµοσιότητα ούτε την αντιµετώπιση που αξίζει µια
τέτοια υποδοµή και από τον πολιτικό κόσµο και από την ελληνική
κοινωνία. Δηλαδή, αν αποκτούσαµε το πρώτο αεροδρόµιο, το
πρώτο λιµάνι, το πρώτο εθνικό οδικό δίκτυο, το ενδιαφέρον δε
θα ήταν τεράστιο; 

Εγώ θα έλεγα προς την ηγεσία του Υπουργείου Μεταφορών
και Υποδοµών, προς τον Υπουργό τον κ. Καραµανλή και προς
τους συνεργάτες του ότι πολύ καλά υπογράφει αυτή τη σύµβαση
µε την τροποποίηση των όρων. Το ευτυχές είναι ότι συµφωνούν
και οι επενδυτές σε όλες αυτές τις αλλαγές που ψηφίζουµε σή-
µερα. Θα έλεγα ότι στόχος κάθε οργανωµένης πολιτείας που
θέλει την προκοπή και την ανάπτυξη πρέπει να είναι η αρωγή
προς τις επενδύσεις τέτοιου είδους. Θα αρχίσει η υλοποίηση
αυτού του έργου, του εµπορευµατικού κέντρου στο Θριάσιο και
η πολιτεία πρέπει να είναι δίπλα, να στηρίξει και την πολεοδοµική
ανάπτυξη, όπου χρειαστεί, του συγκεκριµένου εµπορευµατικού
κέντρου και τα συγκοινωνιακά έργα και εν πάση περιπτώσει, ό,τι
χρειάζεται σε συνοδά έργα και υποδοµές, ώστε αυτό το εµπο-
ρευµατικό κέντρο γρήγορα να αναπτυχθεί µιας και είναι το
πρώτο της χώρας. 

Όπως προείπα, ζητάµε να γίνει η χώρα ενεργειακός και µετα-
φορικός κόµβος, κάτι που πριν από λίγα χρόνια, λίγες δεκαετίες
ήταν όνειρο άπιαστο για την Ελλάδα, απολύτως εξαρτηµένη
ενεργειακά. Σήµερα τι γίνεται; Αγωγοί διέρχονται τη χώρα, όπως
ο ΤΑΠ. Γίνονται συζητήσεις για τον EastMed. Η παραγωγή ενέρ-
γειας από ανανεώσιµες πηγές έχει φτάσει στο 48% του µείγµα-
τος τα τρία τελευταία χρόνια. Εξορύξεις, έρευνες ανακοινώ-
θηκαν και ήδη έχουν ξεκινήσει δυτικά της Πελοποννήσου και νο-
τιοδυτικά της Κρήτης. 

Σε ό,τι αφορά τις ενεργειακές στοχεύσεις της χώρας υπάρχει
ένα σχέδιο που υλοποιεί η Κυβέρνηση Μητσοτάκη. Δεν µπορεί
να παραγνωριστεί. Μπαίνει η χώρα στον ενεργειακό χάρτη παγ-
κοσµίως. Γίνεται ενεργειακός κόµβος. Η ηγεσία του Υπουργείου
Μεταφορών και Υποδοµών, ο κ. Καραµανλής, φαίνεται ότι έχει
ένα σχέδιο το οποίο υλοποιεί. Σας ανέφερε προηγουµένως τα
της σύµβασης και µου αφαιρεί τη δυνατότητα να αναφερθώ στη
σύµβαση. Όµως θα πω ότι αυτή η ηγεσία του Υπουργείου Υπο-
δοµών και Μεταφορών µε τον Κώστα Καραµανλή, µε τον Γιώργο
Καραγιάννη, µε τον Γενικό Γραµµατέα τον κ. Ξιφαρά, τους παρι-
στάµενους εδώ, που βλέπω σήµερα στην Ολοµέλεια, υλοποιούν
ένα πολύ συγκεκριµένο σχέδιο για να γίνει η χώρα µεταφορικός
κόµβος, κόµβος συγκοινωνιών και µεταφορών, κόµβος εµπορίου,
κόµβος συναρµολόγησης. 

Δεν είναι µόνο το Θριάσιο Πεδίο. Δείτε µια σειρά έργων, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι. Η βελτίωση της σιδηροδροµικής σύν-
δεσης Θεσσαλονίκης - Ορµενίου και οι κάθετοι οδικοί άξονες
που συµφώνησε ο Υπουργός κατά την τελευταία επίσκεψή του
στη Βουλγαρία, που θα ενώνουν µε κάθετους σιδηροδροµικούς
άξονες την Αλεξανδρούπολη µε το Μπουργκάς, την Καβάλα µε
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τη Βάρνα, τη Θεσσαλονίκη µε το Ρουσέφ, είναι τεράστιας γεω-
πολιτικής σηµασίας έργο, το λεγόµενο «Sea 2 Sea», το οποίο πε-
ριορίζει τη γεωπολιτική σηµασία των Στενών και µετατοπίζει τον
άξονα γεωπολιτικού ενδιαφέροντος προς την Ελλάδα.

Οι οριζόντιοι οδικοί άξονες στη χώρα προχωρούν πλέον µε τα-
χύτατους ρυθµούς. Και ποιοι είναι αυτοί; Εκτός από το βόρειο
κοµµάτι της Εγνατίας, είναι η Ε65 που σε λιγότερο από δύο χρό-
νια θα είναι πλήρως ολοκληρωµένη. Είναι η δηµοπράτηση του
έργου Λαµία - Πάτρα που φέρνει πιο κοντά ένα δυτικό κι ένα ανα-
τολικό λιµάνι, αυτό της Πάτρας κι εκείνο του Βόλου. Δεν είναι
ένα απλό έργο για να προσπεράσουµε τον Μπράλο η σύνδεση
της Λαµίας µε την Πάτρα. Είναι ένα έργο µεγάλης σηµασίας.
Είναι ο βόρειος οδικός άξονας της Κρήτης και το αεροδρόµιο
στο Καστέλι. 

Όλα αυτά είναι έργα τα οποία αλλάζουν την Ελλάδα. Είναι
έργα τα οποία καθιστούν τη χώρα εµπορευµατικό κόµβο, κέντρο
µεταφορών, συνδυασµένων µεταφορών. Γιατί αυτά που γίνονται
σήµερα στο Θριάσιο, η σύνδεση µε το λιµάνι του Πειραιά, η σύν-
δεση µε τον σιδηρόδροµο, προϋπάρχουν ως υποδοµές κι έχουν
δοκιµαστεί ιστορικά κάποιες άλλες εποχές που η χώρα αναπτυσ-
σόταν στις αρχές ακόµα του προηγούµενου αιώνα στη δική µου
περιοχή, στον Βόλο.

Θέλω, κύριε Υπουργέ, να σας πω εδώ ότι σήµερα πραγµατικά
βάζουµε το θεµέλιο λίθο για το Θριάσιο. Ξέρω ότι έπεται το
Στρατόπεδο «Γκόνου» στη Θεσσαλονίκη όπου υπάρχει µεγάλο
επενδυτικό ενδιαφέρον. Είναι ίσως ώρα τώρα να χωροθετή-
σουµε, να δείξουµε, να δώσουµε τις κατευθύνσεις -γιατί αυτές
είναι ιδιωτικές επενδύσεις, δεν τις κάνει το κράτος- για µια χω-
ροθέτηση εµπορευµατικού κέντρου και στην κεντρική Ελλάδα
ακριβώς πάνω στον Εθνικό Οδικό Άξονα στον Κόµβο Βελεστίνου,
όπου εκεί πάλι υπάρχει η δυνατότητα συνδυασµένων µεταφο-
ρών. 

Υλοποιείται το έργο της ηλεκτροκίνησης Βόλου - Λάρισας. Ο
ΟΣΕ έχει προκηρύξει µελέτες για τον εκσυγχρονισµό των γραµ-
µών που καταλήγουν µέσα στο λιµάνι του Βόλου. Το αεροδρόµιο
είναι υφιστάµενο. Ο διαγωνισµός παραχώρησης του λιµένος
Βόλου έχει ξεκινήσει. Είµαι βέβαιος ότι η ηγεσία του Υπουργείου
Υποδοµών και Μεταφορών θα χωροθετήσει και το τρίτο εµπο-
ρευµατικό κέντρο της χώρας, ώστε µε τους κάθετους και οριζόν-
τιους σιδηροδροµικούς και οδικούς άξονες, µε την αξιοποίηση
των λιµένων µας πραγµατικά η χώρα να έχει τη δυνατότητα στο
µέλλον να αναπτύξει τρία logistics centers τα οποία θα είναι τα
εµπορευµατικά κέντρα του µέλλοντος και θα φέρνουν πιο κοντά
την Ασία και τη Μέση Ανατολή µε την Ευρώπη, αλλά και την
Αφρική δια µέσω της Ελλάδας. 

Αυτό, λοιπόν, µπορεί να γίνει στο Θριάσιο, στη Θεσσαλονίκη
και στον Βόλο. Υπάρχουν οι υποδοµές, είναι δοκιµασµένες ιστο-
ρικά. Χρειάζονται µελέτες, χρηµατοδότηση και βελτίωση, όχι κα-
τασκευή εκ νέου. Νοµίζω ότι αυτά που είναι ζητούµενα σήµερα
για το Θριάσιο που ψηφίζουµε τη σύµβαση στη δική µας περιοχή
στον Βόλο, στη Μαγνησία, στη Θεσσαλία είναι υπαρκτές υποδο-
µές, κύριε Υπουργέ.

Με όλα αυτά, λοιπόν, θα έλεγα ότι σήµερα γίνεται ένα ιστορικό
βήµα ώστε να αποκτήσει η χώρα το πρώτο εµπορευµατικό κέν-
τρο και πραγµατικά να φέρει την Ελλάδα στο επίκεντρο του µε-
ταφορικού ενδιαφέροντος ολόκληρης της Ευρώπης. Και φυσικά
σας καλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να υπερψηφίσουµε το
σηµερινό νοµοσχέδιο. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-
ριστώ, κύριε Μπουκώρο.

Η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Κινήµατος Αλλαγής κ.
Κωνσταντίνα Γιαννακοπούλου έχει τον λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε
Υπουργέ, πληροφορηθήκαµε πρόσφατα από τα στοιχεία που
έδωσε στη δηµοσιότητα η ΕΛΣΤΑΤ ότι ο πληθωρισµός παραµένει
σε πολύ υψηλά επίπεδα, καθώς αν και ελαφρά χαµηλότερα, δια-
µορφώθηκε στο 9,1% για τον µήνα Οκτώβριο. Ταυτόχρονα,
όµως, µπορεί ο γενικός δείκτης τιµών καταναλωτή τον περα-

σµένο µήνα σε σύγκριση µε τον Σεπτέµβριο του 2022 να παρου-
σίασε µείωση 1,2%, ωστόσο, για να βλέπουµε την όλη εικόνα, ο
µέσος δείκτης τιµών καταναλωτή του δωδεκαµήνου Νοεµβρίου
2021 - Οκτωβρίου 2022 παρουσίασε αύξηση 9,2%. 

Σηµειώνω δε ότι σε επιµέρους τοµείς οι αυξήσεις στις τιµές
είναι κυριολεκτικά σαρωτικές. Το φυσικό αέριο κοστίζει 68% υψη-
λότερα σε σχέση µε την ίδια περίοδο πέρυσι, ενώ το πετρέλαιο
θέρµανσης είναι ακριβότερο κατά 20,8%. Στα καύσιµα -λιπαντικά
οι τιµές είναι κατά 17,8% υψηλότερες και όπως προκύπτει, οι
τιµές σε βασικά τρόφιµα τρέχουν µε ρυθµό διπλάσιο του επίση-
µου πληθωρισµού. Τα γαλακτοκοµικά είναι 24% ακριβότερα,
19,3% το ψωµί και τα δηµητριακά, 17,3% τα κρέατα, 16,6% τα
λάδια, 13,2% τα λαχανικά και 12% τα υπόλοιπα τρόφιµα. Συνο-
λικά 16,1% υψηλότερο είναι το κόστος για τα είδη άµεσης κατα-
νάλωσης και ανάγκης ενός νοικοκυριού. 

Τι µας δείχνουν όλα αυτά, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης
και της Συµπολίτευσης; Τα στοιχεία αυτά αναδεικνύουν ότι το
κύµα ακρίβειας παραµένει απολύτως αµείωτο παρά τα όποια
µέτρα λαµβάνονται και τα οποία, αν θέλετε να µιλήσουµε ειλι-
κρινά, αποδεικνύονται ηµίµετρα και απολύτως αναποτελεσµα-
τικά. Και το θύµα είναι πάντα ο οικογενειακός προϋπολογισµός,
τα πιο ευπαθή οικονοµικά στρώµατα, οι µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις. Το αποτέλεσµα είναι ολοένα και περισσότερες οικογένειες
να µην µπορούν να τα βγάλουν πέρα, περισσότερα νοικοκυριά
να φτωχοποιούνται κυριολεκτικά, περισσότερες µικρές και µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις να κινδυνεύουν να βάλουν λουκέτο. 

Συγγνώµη, αλλά οφείλω να οµολογήσω ότι είναι απολύτως
ακατανόητη, κύριοι της Κυβέρνησης, η δογµατική προσήλωσή
σας στο να αρνείστε να µειώσετε τον ΦΠΑ στα καύσιµα και στα
είδη ευρείας κατανάλωσης που θα µπορούσε να φέρει άµεσα
αποτελέσµατα. Είναι αδιανόητο να γίνεται επίκληση της επιβά-
ρυνσης του προϋπολογισµού και των δηµοσιονοµικών κινδύνων
από την Κυβέρνηση, από την Κυβέρνηση της µεγαλύτερης δη-
µοσιονοµικής επέκτασης τα τελευταία τρία χρόνια. Δηλαδή, γιατί
λέτε ότι φοβάστε; Εσείς έχετε κάνει τη µεγαλύτερη δηµοσιονο-
µική επέκταση και επαίρεστε γι’ αυτό. Ταυτόχρονα, είναι αδια-
νόητο να γίνεται επίκληση ότι κάνετε ελέγχους στην αγορά και
την ίδια ώρα να κυριαρχεί η αίσθηση ότι οργιάζει η αισχροκέρ-
δεια σε πολλά προϊόντα. Γιατί αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Καλούµε την Κυβέρνηση να αλλάξει ρότα. Ο χειµώνας είναι
µπροστά. Το κύµα ακρίβειας είναι µπροστά, ανεβαίνει, είναι εδώ,
ανεβαίνει διαρκώς. Χρειάζονται µέτρα τώρα, πραγµατικά µέτρα
όµως και όχι ηµίµετρα, όχι επιδερµικές παρεµβάσεις, «ασπιρί-
νες» ουσιαστικά, που έχουν φανεί ότι έχουν όρια και δεν λύνουν
το πρόβληµα στη ρίζα του, στην ουσία.

Σε σχέση µε το σηµερινό νοµοσχέδιο, αναφέρθηκε πολύ ανα-
λυτικά τόσο στις επιτροπές όσο και σήµερα στην Ολοµέλεια ο
ειδικός αγορητής µας, ο κ. Γκόκας, ο οποίος εξήγησε ποιες είναι
οι ενστάσεις µας, ποιες είναι οι διαφωνίες µας και γιατί εν τέλει
καταψηφίζουµε την τροποποίηση της σύµβασης παραχώρησης
για το εµπορευµατικό κέντρο στο Θριάσιο Πεδίο. Η σύµβαση πα-
ραχώρησης για το εµπορευµατικό κέντρο σε έκταση της ΓΑΙ-
ΑΟΣΕ, που κυρώθηκε το 2018, είχε καταψηφιστεί και είχε
καταγγελθεί στη Βουλή από την πλευρά µας ως σκανδαλώδης
τότε και γι’ αυτό άλλωστε και δεν εγκρίθηκε τελικά, όπως είχαµε
προβλέψει, από τη Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής.

Σήµερα φέρνετε µια τροποποίησή της, κύριε Υπουργέ. Η τρο-
ποποίηση, όµως, την οποία φέρνετε -κι έρχεται για µια νέα κύ-
ρωση ξανά στη Βουλή-, δεν επιφέρει ουσιώδεις αλλαγές σε όλα
αυτά τα οποία είχαµε τότε επισηµάνει. Η Κυβέρνηση, παρ’ ότι
επίσης είχε καταψηφίσει το 2018 -για να τα θυµόµαστε όλα- συ-
νεχίζει σε αυτή την περίπτωση για µία ακόµη φορά, θα πω εγώ,
τη σύµπλευσή της µε τον ΣΥΡΙΖΑ για όσα όµως ως αντιπολίτευση
είχατε καταγγείλει. Αυτή είναι η αλήθεια. Τα καταγγέλλετε ως αν-
τιπολίτευση, τα κάνετε ως Συµπολίτευση παρέα και αγκαλιά µε
τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Για λόγους, λοιπόν, διαφάνειας και για λόγους προστασίας
του δηµοσίου συµφέροντος η νέα αυτή συµφωνία δεν µπορεί
επίσης να ψηφιστεί. Η τροποποιηµένη σύµβαση εξακολουθεί να
διατηρεί την αλλοίωση όρων της προκήρυξης του διαγωνισµού
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του 2016. Οι όποιες αυξήσεις στα έσοδα υπέρ του δηµοσίου τε-
λούν υπό την αίρεση κάλυψης συγκεκριµένων στόχων σχετικά
µε τους ετήσιους τζίρους και γι’ αυτό είναι επισφαλείς. Η διάρ-
κεια της σύµβασης παραχώρησης ουσιαστικά και µε την τροπο-
ποίηση την οποία έχετε κάνει, ξανά µπορεί να φτάσει τα εξήντα
χρόνια. Εξακολουθεί να προβλέπεται η αύξηση της συνολικής
επιφάνειας και του όγκου των στεγασµένων χώρων πολύ πιο
πάνω από τα διακόσιες τριάντα πέντε χιλιάδες τετραγωνικά
µέτρα χωρίς συγκεκριµένο αντάλλαγµα και τίµηµα και το όφελος
για το ελληνικό δηµόσιο παραµένει µικρότερο από την πρόβλεψη
του διαγωνισµού που είχε γίνει το 2016. Και επιτρέπεται και στη
νέα σύµβαση η µεταφορά επενδύσεων στην πρώτη περίοδο και
κάλυψη µε εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου. 

Προφανώς, προφανέστατα, το εµπορευµατικό κέντρο του
Θριασίου Πεδίου είναι ένα έργο µεγάλης αναπτυξιακής και γεω-
στρατηγικής σηµασίας για τη χώρα µας. Όµως, η Κυβέρνηση
όφειλε και οφείλει να διαπραγµατευτεί µια άλλη συµφωνία, η
οποία θα µπορεί να εξυπηρετεί την έννοια του δηµοσίου συµφέ-
ροντος στους εθνικούς στόχους, αλλά και τη διαφάνεια που δυ-
στυχώς δεν καλύπτεται µε την συγκεκριµένη σύµβαση, όπως τη
φέρνετε. 

Σας ευχαριστώ θερµά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ,
κυρία Γιαννακόπουλου, και ιδιαίτερα και για την τήρηση του χρό-
νου. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα δύο
µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το
3ο Δηµοτικό Σχολείο Τρικάλων. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Αναστάσιος Δηµοσχάκης από τη Νέα
Δηµοκρατία και αµέσως µετά τον λόγο θα πάρει ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος της Ελληνικής Λύσης κ. Κωνσταντίνος Χήτας. 

Κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν σχέδιο νόµου του

Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών συνιστά άλλη µία νοµοθε-
τική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, η οποία επικαιροποιεί την
προσήλωσή της αφ’ ενός στον µεταρρυθµιστικό σχεδιασµό, αφ’
ετέρου στην αποφασιστική αντιµετώπιση χρόνιων καθυστερήσεων
και αγκυλώσεων δίνοντας αναπτυξιακή πνοή σε χρήσιµα έργα
υποδοµής για τη χώρα µε πολλαπλά οικονοµικά και κοινωνικά
οφέλη αλλά και ισχυρό αποτύπωµα στη διεθνή σκηνή. Ένα τέτοιο
έργο είναι και αυτό της ανάπτυξης εµπορευµατικού κέντρου Θρια-
σίου Πεδίου, το οποίο κατόπιν συντονισµένων και στοχευµένων
προσπαθειών του αρµόδιου Υπουργού µε τους συναρµόδιους
Υπουργούς συναδέλφους του ξεµπλοκάρεται και τίθεται σε τροχιά
υλοποίησης  µε την κύρωση της από 30-3-2022 συµφωνίας τρο-
ποποίησής της από 30-7-2018 σύµβασης παραχώρησης του εν
λόγω έργου, το οποίο αφορά την ανάπτυξη εµπορευµατικού κέν-
τρου στο ακίνητο και περιλαµβάνει συγκεκριµένα τη µελέτη, κα-
τασκευή, χρηµατοδότηση, λειτουργία, εκµετάλλευση και
συντήρηση εµπορευµατικού και διαµετακοµιστικού κέντρου συν-
δυασµένων µεταφορών, καθώς και τη διενέργεια συναφών δρα-
στηριοτήτων στο ακίνητο σύµφωνα µε τους όρους της προσφο-
ράς του αναδόχου και τις απαιτήσεις της προκήρυξης.

Με την κύρωση και τροποποίηση της παρούσας συµφωνίας η
χώρα αλλά και η Αττική και όχι µόνον καθίστανται υψίστης γεω-
στρατηγικής σηµασίας συγκοινωνιακοί και εµπορευµατικοί κόµβοι
για όλη τη Νοτιοανατολική Ευρώπη δηµιουργώντας συνθήκες ευ-
ρωστίας αλλά και ανάπτυξης σε µία χρονική περίοδο διεθνών ανα-
ταράξεων αλλά και κρίσεων οι οποίες µας δοκιµάζουν, µας
δείχνουν τον δρόµο. Σηµειώνεται, λοιπόν, άλλη µία επιτυχία για το
οικονοµικό και επενδυτικό γίγνεσθαι της πατρίδας µας.

Πρόκειται για ένα µεγαλόπνοο και πρωτοποριακό έργο που θα

καταστήσει τη χώρα µας πρότυπο,  καθώς θα αποτελέσει το
πρώτο logistics park στην Ελλάδα, γιατί θα συνδέεται µε όλα τα
δίκτυα µεταφοράς, το λιµάνι του Πειραιά, το λιµάνι της Ελευσί-
νας, τον Διεθνή Αερολιµένα Αθηνών και το οδικό και σιδηροδρο-
µικό δίκτυο και αυτό το οποίο είναι να κατασκευαστεί, όπως
υπογράµµισε πριν από λίγο ο Υπουργός Κωνσταντίνος Καραµαν-
λής µέσα από την οµιλία του, δηµιουργώντας κατά προσέγγιση
τρεις χιλιάδες έως πέντε χιλιάδες θέσεις εργασίας, µε συνολικό
ύψος της επένδυσης, αναµένεται να υπερβεί τα 200 εκατοµµύρια
και πλέον ευρώ. 

Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, όλο το επιτελείο
του Υπουργείου Υποδοµών ανταποκρίνεται µε υπευθυνότητα και
συνέπεια στις ανάγκες της χώρας, αλλά και του ακριτικού
Έβρου. Η επιτυχηµένη εγκατάσταση του σταθµού ανεφοδια-
σµού αεροπορικών καυσίµων εντός του χώρου του κρατικού αε-
ρολιµένα «ΔΗΜΟΚΡΙΤΟΣ» στην Αλεξανδρούπολη άλλαξε την
προοπτική του αερολιµένα, ο οποίος ήδη δειλά-δειλά υποδέχεται
πτήσεις από την χώρα, αλλά και από όλο τον κόσµο µε αναβαθ-
µισµένες υπηρεσίες φιλοξενίας και µάλιστα, ήθελα να καταθέσω
υπ’ όψιν σας, το εξής: Όταν είχαµε τη µεγάλη πυρκαγιά στο
δάσος της Δαδιάς στον Εθνικό Δρυµό, επικοινώνησα µέσα από
το Κέντρο Επιχειρήσεων του Πυροσβεστικού Σώµατος µε τον αε-
ρολιµενάρχη της Αλεξανδρούπολης και τον ρώτησα αν µπορεί
να εξυπηρετήσει τα ελικόπτερα και όλα τα αεροπορικά µέσα, τα
οποία ήταν διαθέσιµα εκ µέρους του Πυροσβεστικού Σώµατος
και µου είπε χωρίς καµµία περιστροφή «µπορούµε να εξυπηρε-
τήσουµε όλον τον στόλο του Πυροσβεστικού Σώµατος και για
όλο το εικοσιτετράωρο». 

Είχα θέσει, επίσης, και λειτουργικά ζητήµατα του κρατικού αε-
ρολιµένα Αλεξανδρούπολης σε συναντήσεις εργασίας τόσο µε
σας όσο και µε τον Διοικητή Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας,
τον πτέραρχο Γεώργιο Δριτσάκο, βασικό συνεργάτη και στον κοι-
νοβουλευτικό τοµέα της Εθνικής Άµυνας κατά το παρελθόν,
αλλά και καλό συνεργάτη σήµερα δικό σας. 

Θέλω να εκφράσω, λοιπόν, την ικανοποίησή µου για την πρό-
σφατη εξέλιξη που αφορά το ελικοδρόµιο της Σαµοθράκης, γιατί
εξασφαλίστηκαν οι απαιτούµενες δαπάνες, προκειµένου να ανα-
κατασκευαστεί και να εξοπλιστεί πλήρως το ελικοδρόµιο της
Νήσου της Νίκης, ένα έργο υψίστης σηµασίας, το οποίο ανέδειξα
µε επιµονή. Παράλληλα µε την προοπτική της λειτουργίας, είδα
το έργο στην περιοχή του Έβρου και πολύ περισσότερο στο
Νησί της Νίκης και το όραµα παραµένει ενεργό. Επίσης, µέσω
επιστολών και γραπτών ερωτήσεων, έχω αναδείξει επανειληµ-
µένα ζητήµατα που σχετίζονται µε το σιδηροδροµικό δίκτυο του
Νοµού Έβρου. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να αναφερθώ στην οριστική υλοποίηση
χρήσιµων έργων υποδοµής οραµατικά προβεβληµένων εδώ και
δεκαετίες µε πολλαπλά οφέλη για τον ακριτικό νοµό, όπως είναι
το φράγµα του Δερείου Σουφλίου, το οποίο αναµένεται να απο-
τελέσει το µεγαλύτερο έργο φράγµατος στη βόρεια Ελλάδα, µια
λίµνη Πλαστήρα, η οποία θα θωρακίζει αντιπληµµυρικά τον κεν-
τρικό και βόρειο Έβρο και θα αλλάξει τη µοίρα, κυρίως, της κοι-
λάδας του Ερυθροποτάµου και του Διδυµοτείχου, διότι πάντα
έχουµε πληµµυρικά φαινόµενα τα οποία δυστυχώς, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι καταστρεπτικά. Ωστόσο, είναι σηµαν-
τικό να κλείσει και η τρέχουσα εκκρεµότητα αυτή της παράδοσης
των τευχών δηµοπράτησης από τον τεχνικό σύµβουλο που έχει
ορίσει το Υπουργείο Υποδοµών µε απόφασή σας, προκειµένου
να προχωρήσει η διαδικασία της δηµοπράτησης των µελετών,
διότι έτσι µπορεί να καταστεί ώριµο το έργο και να προχωρή-
σουµε στην όλη διαδικασία της κατασκευής. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να γνωστοποιήσω στο
Σώµα ότι ο Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης ανακοίνωσε
ότι στην τρέχουσα συγκυρία το µετοχικό κεφάλαιο του Οργανι-
σµού Λιµένος Αλεξανδρούπολης στο σύνολό του πρέπει να πα-
ραµείνει στην κυριότητα του ελληνικού δηµοσίου και συγκεκρι-
µένα του ΤΑΙΠΕΔ, το οποίο ήδη έχει αναλάβει από χθες πρωτο-
βουλίες εξασφάλισης υποδοµών. 

Ο δηµόσιος έλεγχος του λιµένα της Αλεξανδρούπολης κρίνε-
ται από την Κυβέρνηση ως η καλύτερη των προσφερόµενων επι-
λογών στη συγκεκριµένη χρονική στιγµή για το συµφέρον της
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πατρίδας αλλά και του Νοµού Έβρου. Σε εξέλιξη βρίσκεται ο δια-
γωνισµός για τη διπλή σιδηροδροµική γραµµή µε ηλεκτροκίνηση,
µε ευθυγράµµιση και αντιπληµµυρική θωράκιση, Αλεξανδρούπο-
λης - Ορµενίου, ενώ προχωρά ακώλυτα και το έργο της ανατολι-
κής περιφερειακής οδού της Αλεξανδρούπολης, έργα που θα
αλλάξουν την προοπτική του λιµένα της Αλεξανδρούπολης µε τα
λιµάνια των Βαλκανικών χωρών και όχι µόνο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το παρόν σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών η χώρα µας προβαίνει σε
ένα αποφασιστικό βήµα, ενισχύοντας την εξωστρέφειά της και
αξιοποιώντας τη στρατηγική γεωγραφική της θέση, αποτελών-
τας πλέον έναν ιδανικό κόµβο υποδοµών και συνδυασµένων µε-
ταφορών στη Νοτιοανατολική Ευρώπη και για τον λόγο αυτόν το
υπερψηφίζω χωρίς περιστροφή. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ σας ευ-
χαριστώ, κύριε Δηµοσχάκη. 

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ελληνικής Λύσης κ.
Κωνσταντίνος Χήτας έχει τον λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Καραµανλή, δεν νοµίζω να έχετε παράπονο για τη συ-

νέπειά µας. Τουλάχιστον, από τον κ. Βιλιάρδο, στα νοµοσχέδιά
σας υπάρχει ανάλυση, υπάρχουν παρατηρήσεις, ερωτήσεις
κ.λπ.. Απαντήσεις δεν παίρνουµε, βέβαια, αλλά, εν πάση περι-
πτώσει, ότι είµαστε συνεπείς και µελετηµένοι, αυτό δεν µπορεί
να το αµφισβητήσει κανείς. Τώρα τα ανέλυσε ο άνθρωπος επί εί-
κοσι λεπτά. 

Δύο πράγµατα θέλω να πω για το νοµοσχέδιο. Τι εντόπισα,
έτσι από µια µικρή ανάγνωση; Ότι ο ΣΥΡΙΖΑ, αν δεν κάνω λάθος,
δήλωσε ξεκάθαρα στην επιτροπή ότι θα υπερψηφίσει το νοµο-
σχέδιο. Αποδεικνύεται για άλλη µια φορά το πόσο ίδιοι είστε και
αποδεικνύεται και η σύµπλευση των συµφερόντων στην εξυπη-
ρέτηση των µεγάλων συµφερόντων. Τι άλλο είδα, κύριε Υπουργέ;
Είδα ότι ως αντιπολίτευση η Νέα Δηµοκρατία είχε καταψηφίσει
τον νόµο -αν κάνω λάθος να µου το πείτε- για την αρχική σύµ-
βαση. Κάνατε λόγο, µάλιστα, τότε για σκανδαλώδη σύµβαση που
δεν εξυπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον και τώρα προχωράτε µε
βάση αυτή τη σύµβαση. Πάλι δεν το καταλαβαίνω αυτό το
πράγµα. 

Τί άλλο είδαµε; Είδα, κύριε Υπουργέ, ότι µέτοχοι της «ΘΡΙΑΣΙΟ
Α.Ε.» είναι οι εταιρείες «GOLDAIR» µε 40% και ΕΤΒΑ µε 60% -
δείτε τι ωραία που παίζεται το παιχνίδι- και στην ΕΤΒΑ µέτοχοι
είναι η Τράπεζα Πειραιώς µε 65% και το Υπερταµείο µε 35%. Με
άλλα λόγια, δηλαδή, το Υπερταµείο παραχωρεί στον εαυτό του,
ανάλογα µε το τι συµφέρει το ίδιο το Υπερταµείο και όχι ποιο
είναι το συµφέρον το δηµόσιο. Εδώ «Γιάννης κερνάει, Γιάννης
πίνει», ό,τι θέλουµε κάνουµε, όπως θέλουµε κόβουµε το καρ-
πούζι! Κυβέρνηση είστε, ό,τι θέλετε κάνετε, αλλά για λίγο καιρό
ακόµη. 

Κύριε Καραµανλή, κύριε Καραγιάννη, λένε -έτσι λένε, τουλά-
χιστον- ότι είµαστε σε µια περίοδο που σας κατηγορούν ως Κυ-
βέρνηση ότι γενικά ακούτε. Έτσι λένε τουλάχιστον! Έτσι σας
κατηγορούν, ότι τον τελευταίο καιρό ακούτε. Το πρόβληµα είναι
-αν όντως, ακούτε- ότι ακούτε λάθος πράγµατα. Ενώ δεν χρει-
άζεται να κρυφακούτε, αν κρυφακούτε. Χρειάζεται απλά να
ακούτε τη φωνή της λογικής. Θα είχαµε λύσει πολλά προβλή-
µατα και θα σας το αποδείξω. 

Σε µια περίοδο, λοιπόν, που έχετε να αντιµετωπίσετε, όπως
λένε, το ένα σκάνδαλο µετά το άλλο ή τη µια σκευωρία µετά την
άλλη, όπως λέτε εσείς, για να µιλήσουµε και στη δική σας
γλώσσα, θυµηθήκατε ξαφνικά χθες -ξέρετε, είναι εντυπωσιακό
αυτό που συµβαίνει µε την Κυβέρνησή σας, διαβάζω και τις κα-
µαρωτές δηλώσεις του κ. Σκρέκα- τις εξορύξεις. Εντυπωσιακό!
Μια µέρα µετά τις κοντρίτσες και τους συζυγικούς καυγάδες που
έχουµε στο σπίτι καµµιά φορά µε τους επιχειρηµατίες-συνοµιλη-
τές σας, θυµηθήκατε της εξορύξεις!

Κοιτάξτε, ας ελπίσουµε αυτή τη φορά να µην είναι ακόµη µία
ποµφόλυγα τα όσα λέτε, απλώς για να αλλάξετε την ατζέντα και
να οδηγηθείτε µακριά από τα σκάνδαλα της εποχής. Το κοίτα-
σµα, λέει, των Ιωαννίνων -βγήκε µε καµάρι ο κ. Σκρέκας- µπορεί

να καλύψει τις ανάγκες της Ελλάδος για δέκα χρόνια, κύριε Κα-
ραµανλή. Ακούστε τώρα τι γίνεται. Ανακαλύψατε την Αµερική το
2022! Τόσα χρόνια φωνάζουµε. Μας ρωτάνε οι δηµοσιογράφοι
σήµερα, ποια είναι η θέση σας, χαίρεστε γι’ αυτό; Εµείς να χαι-
ρόµαστε; Προφανώς, χαιρόµαστε. Από το 2007, ως Βουλευτής -
εδώ πρέπει να ήσασταν και εσείς, κύριε Καραµανλή-, θυµάστε
τον τότε Βουλευτή και νυν Πρόεδρο της παράταξής µας να φω-
νάζει για τον ορυκτό πλούτο της Ελλάδος. Θα θυµάστε, προφα-
νώς, και τις αντιδράσεις του Κοινοβουλίου, που γελούσε και τον
αποκαλούσε «πετρελαιά»! Από το 2019, ως πολιτικός Αρχηγός
της παράταξής µας και ως Ελληνική Λύση, φωνάζουµε για εξο-
ρύξεις και δείτε τώρα ποιο είναι το ωραίο µε εσάς, την Κυβέρ-
νηση. Δεν ξέρετε τι σας γίνεται, άλλα λέτε την Τρίτη, άλλα την
Πέµπτη, άλλα το Σαββατοκύριακο, είναι φοβερό αυτό! 

Ακούστε, κύριε Καραµανλή: «Η Ελλάδα πιστεύει στις ανανεώ-
σιµες πηγές ενέργειας και δεν πρόκειται να αρχίσει να σκάβει
τον βυθό της Μεσογείου για να βρει αέριο και πετρέλαιο, για
έναν πολύ απλό λόγο. Χρειαζόµαστε δέκα µε είκοσι χρόνια να το
βρούµε και να το εκµεταλλευτούµε. Δεν οραµατίζοµαι την Ελ-
λάδα να γίνει χώρα παραγωγής πετρελαίου. Δεν σκοπεύουµε να
µετατρέψουµε σε κόλπο του Μεξικού το Αιγαίο και τη Μεσόγειο.
Η Ελλάδα δεν σχεδιάζει στο άµεσο µέλλον να γίνει χώρα παρα-
γωγής πετρελαίου και φυσικού αερίου». Ο κ. Δένδιας τα έλεγε
αυτά το 2021. Θα µου πείτε: Τι λέτε τώρα, κύριε Χήτα, θα απο-
λογηθώ εγώ τώρα για τον Δένδια; Όµως, εδώ µιλάµε για την πο-
λιτική της Κυβέρνησης. Ο κ. Δένδιας τα έλεγε το 2021. Θα το
καταθέσω στα Πρακτικά.

Αµέσως µετά, έχει διευκρινίσεις από το Υπουργείο Εξωτερικών
και λέει: «Οι απόψεις του Υπουργείου Εξωτερικών για την «πρά-
σινη» ενέργεια και την αειφόρο ανάπτυξη είναι γνωστές και δια-
τυπωµένες». Δεύτερη παρατήρηση: «Η παγκόσµια τάση τείνει
προς την κατεύθυνση της προστασίας του περιβάλλοντος, της
«πράσινης» ενέργειας και των ανανεώσιµων πηγών που υπηρε-
τείται από την Κυβέρνηση Μητσοτάκη, όπως αποδεικνύεται από
το µεγάλο βήµα της απολιγνιτοποίησης». Ο κ. Δένδιας τα έλεγε
το 2021, δεν τα έλεγε ο υπάλληλος οπουδήποτε ή σε ένα καφε-
νείο. Ο κ. Δένδιας, ο Υπουργός Εξωτερικών. 

Και σήµερα τι κάνουµε; Πόσα χρόνια σας µιλάµε για τις εξο-
ρύξεις; Από τη µέρα που µπήκαµε στη Βουλή, έχει µαλλιάσει η
γλώσσα µας! Γελούσατε ειρωνικά. Αφήσατε τα χρόνια να περά-
σουν και τώρα µιλάτε για εξορύξεις. Πάλι έρχεστε στα λόγια µας.
Γι’ αυτό σας λέµε να ακούτε. Εάν ακούτε, που ακούτε, απλώς
ακούστε εµάς. Δεν ξέρω τι ακούτε, ποιους ακούτε και εάν
ακούτε. Θα αποδειχθούν αυτά.

Πήγε, κύριε βορειοελλαδίτη Υπουργέ µας, ο Πρωθυπουργός
χθες στην Πιερία. Τι πρεµούρα είναι αυτή; Τρεις φορές την εβδο-
µάδα πάτε στη βόρεια Ελλάδα. Τρεις φορές την εβδοµάδα, λες
και παίρνετε αντιβίωση, πηγαίνετε στη βόρεια Ελλάδα και στη
Θεσσαλονίκη, στην Πιερία, στην Έδεσσα. Φοβερή πρεµούρα
είναι αυτή! Πήγε, λέει, σε µια κτηνοτροφική µονάδα, για να µάθει,
λέει, µετά από τριάµισι χρόνια και ενώ έρχονται εκλογές και ενώ
τα δικά σας µέσα µιλάνε για τον εφιάλτη τον δικό σας, που λέγε-
ται Βελοπούλος και Ελληνική Λύση -τα δικά σας µέσα το γρά-
φουν αυτό, η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» και πάει λέγοντας-, πήγε να
ακούσει ο Πρωθυπουργός µετά από τριάµισι χρόνια τον κτηνο-
τρόφο και τι προβλήµατα έχει. Τώρα το θυµηθήκατε αυτό; Και
αυτό τώρα, κύριε Καραµανλή;

Φυσικά και δεν είναι τυχαίες οι επισκέψεις σας και οι περιο-
δείες σας στη βόρεια Ελλάδα, στη Μακεδονία. Φυσικά και το εν-
διαφέρον σας αυτό είναι όψιµο. Έχετε θορυβηθεί. Έχετε
θορυβηθεί πάρα πολύ και µόλις µπήκαµε στην προεκλογική πε-
ρίοδο, θυµηθήκατε ξαφνικά πάλι τη Μακεδονία. Καλά, δεν συζη-
τάω για το µακεδονικό τώρα και για το βέτο που θα ασκούσατε,
ο "πολλά βαρύς" Πρωθυπουργός που έταζε προεκλογικά. Αφή-
στε αυτά, θα µιλήσουµε τώρα για τον πρωτογενή τοµέα. Τώρα
τον θυµηθήκατε και αυτόν. Τώρα θυµηθήκατε τον πρωτογενή
τοµέα; Τόσα χρόνια τι κάνατε; Τριάµισι χρόνια τι κάνατε; Κλεί-
νατε τους λιγνίτες και είχατε δουλειές και στέλνατε όπλα στην
Ουκρανία; Πείτε µας, τι κάνατε τριάµισι χρόνια; Τώρα θυµηθή-
κατε τον πρωτογενή τοµέα, τώρα που έρχεται η επισιτιστική
κρίση, που έχει έρθει, που θα πεινάσουµε, που το λέει ο ΟΗΕ,
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όταν φωνάζαµε από το ’20 να δουλέψουµε όλα τα κόµµατα µαζί,
να καταθέσουµε τα προγράµµατά µας, να ανατάξουµε τον πρω-
τογενή τοµέα, να αρχίσουµε να παράγουµε πλούτο, να υπάρξει
συνεργασία παραπάνω, να σώσουµε την Ελλάδα, την πατρίδα; 

Αυτό λέγαµε εµείς από το ’20. Δεν λέµε µόνοι µας, λέµε, ελάτε,
έχουµε το πρόγραµµά µας, βάλτε και εσείς το δικό σας κάτω και
ελάτε, ρε παιδιά, να οργανώσουµε τον πρωτογενή τοµέα που τον
έχετε διαλύσει πενήντα χρόνια. Αυτό σας λέγαµε. Έχετε ρηµάξει
τον πυλώνα, γιατί για εµάς ο πρωτογενής τοµέας είναι ο πυλώ-
νας της ελληνικής οικονοµίας, αλλά για εσάς η Ελλάδα της νέας
εποχής είναι η Ελλάδα των φθηνών µεροκάµατων, των υπηρετών
του ξένου τουρίστα -γιατί εκεί καταντήσατε την Ελλάδα- που θα
έρθει στην Ελλάδα να καταναλώσει εισαγόµενα προϊόντα. Γι’
αυτό συνδέουµε τον τουρισµό µε τον πρωτογενή τοµέα. Ναι στον
τουρισµό, εννοείται, αλλά δεν µπορεί η πατρίδα µας να εξαρτά-
ται µόνο από τον τουρισµό.

Νοιαστήκατε για τον Έλληνα κτηνοτρόφο, όταν µε την ανοχή
σας πωλείται, κύριε Καραµανλή, φέτα Ολλανδίας ή Γερµανίας,
κάτι που απαγορεύεται, γιατί η φέτα είναι ΠΟΠ; Το ξέρετε; Ακού-
σατε χθες τον Έλληνα παραγωγό που βγήκε και είπε ότι πουλάει
την πατάτα του 25 λεπτά και αυτή τη στιγµή πωλείται στο σου-
περµάρκετ 1 ευρώ και πλέον; 

Τι έχει να πει, λοιπόν, ο Υπουργός Αναπτύξεως που τον τελευ-
ταίο καιρό ασχολείται µε το καλάθι της συµφοράς, έ, του νοικο-
κυριού; Επικοινωνιακές φούσκες, χωρίς ουσία, απλώς για λίγη
δηµοσιότητα, να κάνει λίγο θόρυβο ο κ. Γεωργιάδης, δωρεάν δια-
φήµιση των επιχειρήσεων -τον έχω ακούσει εγώ στο ραδιόφωνο
να αναφέρεται στα σουπερµάρκετ- και πάει λέγοντας.

Να µιλήσουµε για το ρεύµα; Να µιλήσουµε και να µας πείτε -
γιατί δεν µας εξηγείτε ποτέ- γιατί η Ελλάδα πληρώνει την ακρι-
βότερη χονδρεµπορική; Να µιλήσουµε για τα καύσιµα που έχει
πάει στα 2,11 ευρώ η βενζίνη, όταν είναι 1,51 ευρώ στη Βουλγα-
ρία και 1,43 στην Κύπρο; Να µιλήσουµε γι’ αυτά; 

Να µιλήσουµε για τις τράπεζες; Να µας πείτε γιατί ενσωµατώ-
νουν άµεσα οι τράπεζες, οι φίλες µας, τις αυξήσεις των επιτοκίων
στις χορηγήσεις, αλλά ξεχνούν να τις ενσωµατώσουν στις κατα-
θέσεις; Εκεί δεν ενσωµατώνουν το επιτόκιο, µόνο στο άλλο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Όλα όσα βρίσκει µπροστά της αυτή την εποχή η ελληνική κοι-
νωνία είναι συνέπεια των δικών σας πολιτικών. Τα είχαµε πει,
κύριε Καραµανλή, και θα ολοκληρώσω µε αυτό και άµα µπορείτε,
διαψεύστε µας. Από πότε µιλούσαµε για εξορύξεις; Από πότε µι-
λούσαµε για το έγκληµα που κάνατε µε τον λιγνίτη; Πότε µιλή-
σαµε για την ανάγκη προαγοράς πετρελαίου και αερίου, όταν η
τιµή τους ήταν πολύ χαµηλή; Πότε µιλήσαµε για την αυστηρο-
ποίηση των ποινών, για τα ισόβια που θα πρέπει να είναι ισόβια,
διότι αποφυλακίζονται εγκληµατικά στοιχεία; Πριν πόσα χρόνια
είπαµε ότι η Ελλάδα δεν έχει κανέναν λόγο να διαλέξει πλευρά
στον πόλεµο αυτόν και να φτωχοποιηθεί ο Έλληνας; Και τώρα
που στην Αµερική υπάρχουν φωνές που ζητούν από τον Ζελένσκι
να καθίσει στο τραπέζι να διαπραγµατευθεί, τι θα κάνουµε εµείς;
Θα πούµε συγγνώµη στον ελληνικό λαό;

Θυµάστε από πότε έχουµε µιλήσει για την ανάγκη να σταµα-
τήσει η Ελλάδα να γίνεται κέντρο διερχοµένων; Από πότε µιλού-
σαµε για την επισιτιστική κρίση που έχει έρθει; Από πότε
µιλούσαµε για τον πρωτογενή τοµέα, για την ανάγκη να αρχίσει
αυτή η χώρα να παράγει πλούτο;

Τα έχουµε πει όλα. Δείτε τώρα, πανηγυρίζουµε και σωστά όλοι
χαιρόµαστε που ο τουρισµός πάει καλά, δεν το συζητάµε.
Άσχετα µε το αποτέλεσµα του πληθωρισµού και των ανατιµή-
σεων, πήραµε λεφτά; Μάλιστα. Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ότι τον
µήνα Σεπτέµβριο, που είναι τουριστικός µήνας, το έλλειµµα του
εµπορικού ισοζυγίου αυξήθηκε κατά 70%, στα 3,6 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ; Ό,τι καταναλώνουµε είναι εισαγόµενο και έχει εκτο-
ξευθεί το έλλειµµα, το ισοζύγιο «εισάγω-εξάγω». Εισάγουµε τα
πάντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε.
Όπου σας συµφέρει, αντιγράφετε και λέτε: «Μα, το κάνει και

η Γερµανία, το κάνει και η Ιταλία, το κάνει και η Ισπανία». Τώρα
εδώ, γιατί δεν ακολουθείτε και εσείς; Όλες οι χώρες, η µία µετά
την άλλη, κηρύσσουν τη λήξη της πανδηµίας και εσείς εξακολου-
θείτε να παίζετε µε χιλιάδες ανθρώπινες ζωές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε δύο
λεπτά.

Εξακολουθείτε να λειτουργείτε εκδικητικά απέναντι σε περισ-
σότερες από επτάµισι χιλιάδες οικογένειες. Αυτούς τους ανθρώ-
πους τους έχετε πετάξει σε µια γωνία και δεν αναρωτιέται κανείς
πώς ζουν αυτοί οι άνθρωποι. Βγαίνει ο Υπουργός Υγείας -φυσικά
δεν θα απολογηθείτε εσείς για τον Πλεύρη, αλλά είστε από την
Κυβέρνηση σήµερα εδώ- και τους χαρακτήριζε επικίνδυνους και
αυτός ο άνθρωπος αποφασίζει για εµάς;

Πού είναι η επικινδυνότητα, λοιπόν; Ποια είναι η επικινδυνό-
τητα για την πατρίδα;

Έστω και τώρα καλούµε την Κυβέρνηση -το έκανε χθες και ο
Πρόεδρός µας- να ξαναφέρει πίσω αυτούς τους ανθρώπους,
όπως έχουν κάνει και σε άλλες χώρες και στην Ιταλία και στην
Αµερική, όπου έχουν κηρύξει τη λήξη της πανδηµίας και ζητούν
συγγνώµη. Και στον Καναδά ζήτησαν συγγνώµη από τους αν-
θρώπους και τους πήραν πίσω. Μόνο εσείς αποµείνατε. Αν έχετε
την καλοσύνη -εγώ στη θέση σας δεν θα το έκανα, βέβαια- και
έχετε κάτι να µας πείτε, να γίνουµε σοφότεροι σήµερα, απαντή-
στε σε κάποια από αυτά τα ερωτήµατα που θέσαµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κύριε

Χήτα.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Λάζαρος Τσαβδαρίδης από τη Νέα

Δηµοκρατία.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΛΑΖΑΡΟΣ ΤΣΑΒΔΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ολοµέλεια της Βουλής καλεί-

ται σήµερα να κυρώσει την τροποποίηση της σύµβασης για την
ανάπτυξη εµπορευµατικού κέντρου στο Θριάσιο Πεδίο που αρ-
χικά είχε υπογραφεί τον Ιούλιο του 2018, µια σύµβαση η οποία
ψηφίστηκε µε µεγάλη πλειοψηφία από την αρµόδια Επιτροπή
Παραγωγής και Εµπορίου και η οποία οριστικοποιεί µια πολύ κρί-
σιµη, πρωτοπόρα και καινοτόµα επένδυση που θα συνδράµει τα
µέγιστα όχι µόνο στην αναβάθµιση της ευρύτερης περιοχής της
δυτικής Αττικής, αλλά και συνολικά της χώρας, δηµιουργώντας
ένα τεράστιο Logistics Park έκτασης πεντακοσίων ογδόντα οκτώ
στρεµµάτων, ένα ζηλευτό εµπορευµατικό κέντρο που θα περι-
λαµβάνει χιλιάδες τετραγωνικά µέτρα στεγασµένων αποθηκών
και γραφείων, παλετοθέσεων, καθώς και θέσεων αυτοκινήτων και
φορτηγών και το οποίο θα αποτελεί µία επένδυση συνολικού
ύψους άνω των 158 εκατοµµυρίων ευρώ, που όχι µόνο θα δηµι-
ουργήσει πάνω από τρεις χιλιάδες θέσεις εργασίας, αλλά και θα
µεγιστοποιήσει την αναπτυξιακή εξωστρέφεια της Ελλάδος στο
διεθνές ανταγωνιστικό περιβάλλον. Θα είναι ένα ολοκαίνουργιο
εµπορευµατικό κέντρο που θα καταστήσει την πατρίδα µας ση-
µαντικότατο γεωστρατηγικό και διακοµιστικό κόµβο στη Νοτιοα-
νατολική Ευρώπη, χάρη και στην άµεση πρόσβαση που θα έχει
αυτό σε όλα τα δίκτυα µεταφοράς, το λιµάνι του Πειραιά, το λι-
µάνι της Ελευσίνας, τον διεθνή αερολιµένα Αθηνών και το οδικό
και σιδηροδροµικό δίκτυο.

Αυτό, βέβαια, που θα πρέπει να υπογραµµιστεί είναι ότι για να
µπορέσει τελικώς σήµερα να µπει σε τροχιά υλοποίησης το µε-
γαλόπνοο αυτό έργο, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
έπρεπε να προχωρήσει σε όλες τις αναγκαίες τροποποιήσεις σε
συνεργασία και συµφωνία µε την αρµόδια Ευρωπαϊκή Επιτροπή
Ανταγωνισµού, η οποία είχε εγείρει ζητήµατα νοµιµότητας κρα-
τικών ενισχύσεων, αρνούµενη να εγκρίνει τη σύµβαση του 2018,
όταν δηλαδή αυτή αρχικά είχε κυρωθεί επί διακυβέρνησης ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Απέναντι σε αυτή την προσπάθεια της Κυβέρνησης η συνήθης
µονότονη κριτική της Αντιπολίτευσης για δήθεν καθυστερήσεις
στον χρόνο τροποποίησης της σύµβασης και για δήθεν εύνοια
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προς τον ιδιώτη, λες και ο χρόνος, η πορεία και τα αποτελέσµατα
της διαπραγµάτευσης µε την αρµόδια Επιτροπή Ανταγωνισµού
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής είναι κάτι που καθορίζεται αποκλει-
στικά από τη δική µας πολιτική βούληση και δεν συµπεριλαµβάνει
τα αντίστοιχα χρονοδιαγράµµατα της Ευρωπαϊκής Επιτροπής,
λες και η επιτυχία να έχουµε µια νέα σύµβαση, απόλυτα σύµ-
φωνη µε το Ενωσιακό Δίκαιο, που βγάζει επιτέλους από τον πάγο
το συγκεκριµένο έργο, όπου το είχε βάλει η Κοµισιόν, επ’ απειλή
µάλιστα επιστροφής των κοινοτικών κονδυλίων, θα µπορούσε να
γίνει µε τσαπατσουλιές σαν και αυτές της προηγούµενης διακυ-
βέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, που από µια αρχή µάς έφεραν σε αυτή τη
δυσχερή θέση από την οποία έπρεπε να απεµπλακούµε, λες και
οι τροποποιήσεις σε δώδεκα σηµεία, στις οποίες και κατέληξε η
παρούσα Κυβέρνηση, δεν διασφαλίζουν πλήρως το δηµόσιο
συµφέρον έναντι του ιδιώτη, που ετεροβαρώς και υπερβολικά
ευνοείτο µε τη σύµβαση του 2018.

Είναι µεταβολές που, σηµειωτέον, έγιναν δεκτές από τον ίδιο
τον παραχωρησιούχο και ανάµεσα σε άλλα συµπεριλαµβάνουν
την υποχρέωσή του να κατασκευάσει τα συνοδά έργα, τη µείωση
των χρόνων παραχώρησης από τα εξήντα στα τριάντα πέντε, τον
διπλασιασµό του εφάπαξ ανταλλάγµατος από τα 10 εκατοµµύρια
ευρώ στα 20 εκατοµµύρια ευρώ, την εισαγωγή µηχανισµού χρη-
µατοοικονοµικής παρακολούθησης του παραχωρησιούχου, την
αύξηση της ετήσιας πληρωµής προς το δηµόσιο από το 2,5 %
στο 5% και την αντίστοιχη αύξηση του ελάχιστου αντιτίµου προς
το ελληνικό δηµόσιο από τις 350.000 ευρώ στις 700.000 ευρώ
ετησίως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση µε συντονισµένες
προσπάθειες κατάφερε να ξεµπλοκάρει ένα πολύ σπουδαίο
έργο. Κατάφερε για µια ακόµη φορά να σταθεί συνεπής στις
ίδιες τις προεκλογικές δεσµεύσεις του Πρωθυπουργού µας, του
Κυριάκου Μητσοτάκη, που πρότασσε την ανάγκη να δοθεί προ-
τεραιότητα σε ένα πλέγµα δράσεων και πολιτικών που θα προ-
σέλκυε τις µακρόπνοες επενδύσεις, θα εστίαζε στα µεγάλα έργα
υποδοµής, θα δηµιουργούσε τις προϋποθέσεις για µείωση της
ανεργίας και σηµαντική αύξηση των ποσοστών απασχόλησης.

Και αυτές οι δεσµεύσεις θα συνεχίζουν να αποτελούν πυξίδα
της πολιτικής µας σε αυτούς τους δύσκολους καιρούς, προσφέ-
ροντας αναπτυξιακές προοπτικές στη χώρα µας και λόγους αι-
σιοδοξίας στους συµπολίτες µας, σε πείσµα της αντιπολιτευτικής
γκρίνιας που έχει συνηθίσει να βλέπει το δέντρο, όταν όλοι γύρω
της κοιτάζουν το δάσος!

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε, και για την τήρηση του χρόνου.
Τον λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφορών

κ. Γιώργος Καραγιάννης.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Με-

ταφορών): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι πάντα χαρά και τιµή να εί-

µαστε εδώ ως Κυβέρνηση και να εισηγούµαστε αποφάσεις,
καθώς και να κυρώνουµε συµβάσεις οι οποίες δηµιουργούν ου-
σιαστικά νέες θέσεις εργασίας, βελτιώνουν την ανταγωνιστικό-
τητα της ελληνικής οικονοµίας, διασφαλίζοντας, όµως, πάνω και
πρώτα από όλα το δηµόσιο συµφέρον.

Η τροποποίηση της σύµβασης παραχώρησης του Θριασίου
Πεδίου που σήµερα συζητείται στην Ολοµέλεια της Βουλής απο-
τελεί το επιστέγασµα -θα έλεγα- συντονισµένων προσπαθειών
όλης της προηγούµενης περιόδου. Πρόκειται για ένα έργο που
απασχολεί εδώ και πολλά χρόνια το Υπουργείο Υποδοµών και
Μεταφορών και όχι άδικα, αφού µε την κατασκευή του θα είναι
το µεγαλύτερο αλλά και το πιο σύγχρονο κέντρο logistics στη
χώρα.

Άλλωστε, κυρίες και κύριοι, συζητούµε για έναν κλάδο που
αξιοποιεί τη στρατηγική θέση της χώρας µας και τη µετατρέ-
πουµε -επιτέλους!- σε κόµβο µεταφορών ως φυσικό -θα έλεγα-
σταυροδρόµι µεταξύ τριών ηπείρων. Σήµερα ο συγκεκριµένος
κλάδος ανέρχεται περίπου στο 9,5% του ΑΕΠ και οι προβλέψεις
είναι ότι τα αµέσως επόµενα χρόνια θα φτάσει στο 12%, ενώ απα-
σχολεί συνολικά περί τις διακόσιες χιλιάδες εργαζοµένους.

Τώρα, για να καταλάβετε τα µεγέθη και τη σηµασία του έργου,
ως το τέλος του 2024 αναµένεται να προστεθούν περίπου δια-
κόσιες πενήντα χιλιάδες τετραγωνικά µέτρα στην Αττική από
όλες τις δροµολογηµένες ιδιωτικές επενδύσεις, όταν µόνο του
το Θριάσιο είναι άλλα τόσα. Ουσιαστικά, µιλάµε για µία επένδυση
η οποία ξεπερνά τα 160 εκατοµµύρια ευρώ, µε κόστος κατα-
σκευής κοντά στα 110 εκατοµµύρια ευρώ και µε τη δηµιουργία
τριών χιλιάδων νέων θέσεων εργασίας.

Και, βέβαια, εκτός των γνωστών στοιχείων της επένδυσης, η
οποία αφορά την κατασκευή αποθηκών, γραφείων, εσωτερικών
δικτύων, προβλέπεται -και αυτό είναι και το πιο σηµαντικό, θα
έλεγα- ότι εντός του πάρκου θα κατασκευαστεί µια νέα σιδηρο-
δροµική γραµµή που θα το συνδέει ουσιαστικά µε το εθνικό σι-
δηροδροµικό δίκτυο.

Και σε αυτό το σηµείο επιτρέψτε µου να σταθώ λίγο παρα-
πάνω, γιατί, ξέρετε, στην Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
πιστεύουµε στον ελληνικό σιδηρόδροµο και στις συνέργειες που
παράγει, στις θετικές συγκοινωνιακές, περιβαλλοντικές και ανα-
πτυξιακές επιπτώσεις του. Γι’ αυτό και υλοποιούµε το µεγαλύ-
τερο πρόγραµµα σιδηροδροµικών έργων των τελευταίων
δεκαετιών ύψους 4,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Ενώνουµε ουσια-
στικά όλα τα λιµάνια της χώρας µε το δίκτυο, αποδεικνύοντας
στην πράξη ότι δεν µένουµε στα λόγια.

Όµως, επειδή άκουσα από διάφορους συνοµιλητές το ενδια-
φέρον για τη δυτική Αττική, οφείλουµε να δηλώσουµε ότι µέσα
στα επόµενα χρόνια η δυτική Αττική θα µετατραπεί σε πόλο ανά-
πτυξης.

Για την Κυβέρνησή µας η δυτική Αττική είναι πρώτη προτεραι-
ότητα και αυτό το δείχνουµε µε πράξεις, µε έργα. Πρώτα απ’ όλα
µε το «Θριάσιο Ι», και κατόπιν µε τον διαγωνισµό του «Θριασίου
ΙΙ» -ο οποίος είναι ήδη στον αέρα-, µε τα ναυπηγεία της Ελευσί-
νας, µε ένα εµβληµατικό έργο -θα έλεγα- µε τον προαστιακό της
δυτικής Αττικής ο οποίος ξεπερνάει κατά πολύ τα 100 εκατοµ-
µύρια ευρώ µε χρηµατοδότηση από το Ταµείο Ανάκαµψης -και
αυτός ο διαγωνισµός εντός των επόµενων ηµερών θα είναι στον
αέρα-, αλλά και µε τη δυτική περιφερειακή Αιγάλεω, η οποία
λύνει προβλήµατα ετών και µε την ανακατασκευή των κόµβων
Σχιστού, Ναυπηγείων και Σκαραµαγκά. Όπως αντιλαµβάνεστε,
υπάρχει ένας συνολικός σχεδιασµός για τη δυτική Αττική ο
οποίος προχωράει βήµα-βήµα. Το πρώτο και ουσιαστικό βήµα
είναι η ανάπτυξη του Θριασίου Πεδίου.

Ο εισηγητής αλλά και ο Υπουργός αναφέρθηκαν αναλυτικά
στα σηµεία της σύµβασης που τροποποιούµε. Κατά την άποψή
µου τέσσερα είναι τα πιο σηµαντικά. Το πρώτο είναι ότι διπλα-
σιάζεται το εφάπαξ αντάλλαγµα που θα λάβει το ελληνικό δηµό-
σιο και από 10.000.000 γίνεται 20.000.000 ευρώ. 

Δεύτερον, αυξάνεται η ετήσια πληρωµή προς το ελληνικό δη-
µόσιο από 2,51% σε 5%, ενώ αυξάνεται αντίστοιχα και η ελάχιστη
πληρωµή προς το δηµόσιο από τις 350.000 ευρώ ετησίως σε
700.000 ευρώ. 

Τρίτον, µειώνεται η περίοδος παραχώρησης από τα εξήντα
στα τριάντα επτά έτη και υπό προϋποθέσεις µπορεί να παρατα-
θεί για ακόµη τρία χρόνια, ενώ παράλληλα παρέχεται η δυνατό-
τητα του παραχωρησιούχου να διαπραγµατευτεί την επέκταση
της  παραχώρησης για επιπλέον είκοσι τρία έτη, αλλά σε τιµές
αγοράς. 

Τέταρτον, εισάγεται ένας µηχανισµός κατανοµής των κερδών
σε ποσοστό 50%-50% ανάµεσα στα κέρδη του παραχωρησιού-
χου και του ελληνικού δηµοσίου, όταν ο χρηµατοοικονοµικός δεί-
κτης IRR υπερβεί το 9,09%. 

Αυτές είναι οι βασικότερες αλλαγές που συµφωνήσαµε µε την
αρµόδια Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής και που ανέτρεψαν, ουσιαστικά, τα βασικά στοιχεία της
συµφωνίας που είχε φέρει το 2018 η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ στη
Βουλή. Ήταν τότε -όπως πολύ σωστά ακούστηκε από διάφορους
οµιλητές- που ο νυν Υπουργός Υποδοµών και Μεταφορών Κώ-
στας Καραµανλής, τότε, ως εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας,
είχε εκφράσει τις ουσιαστικές αντιρρήσεις και όλες αυτές οι αν-
τιρρήσεις τότε της αξιωµατικής αντιπολίτευσης ήταν παρατηρή-
σεις και της αρµόδιας γενικής διεύθυνσης.

Όµως δεν πρόκειται να µείνουµε στο παρελθόν και δεν θέ-
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λουµε να κοιτάξουµε το παρελθόν. Άλλωστε για οποιαδήποτε αν-
τιπαράθεση µε το παρελθόν µόνο εάν καταθέσουµε την επιστολή
της «DGCOM» µπορεί κανείς να αντιληφθεί τα λάθη που έγιναν.
Σηµασία έχει να προχωρήσουµε µπροστά και να κάνουµε ό,τι
µπορούµε στο επόµενο διάστηµα, ώστε να προχωρήσει αυτό το
τεράστιο έργο, να γίνει πραγµατικότητα, γιατί αυτό έχει σηµα-
σία.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να πω εδώ ότι δεν πρέπει να ξε-
χνάµε ποτέ ότι η χώρα µας κινδύνευσε µε δηµοσιονοµική διόρ-
θωση άνω των 100.000.000 ευρώ για τις χρόνιες καθυστερήσεις
στο θέµα του Θριασίου και γι’ αυτό αποφασίσαµε ότι αυτό δεν
µπορούσε να συνεχιστεί. 

Έτσι, πράγµατι, µετά από µια επώδυνη διαπραγµάτευση µε
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή ερχόµαστε σήµερα στη Βουλή και µι-
λάµε για µια επένδυση που συζητιόταν εδώ και είκοσι χρόνια. Έν-
τεκα διαγωνισµοί έχουν ακυρωθεί κατά το παρελθόν. Η χώρα
όµως πρέπει να προχωρήσει µπροστά, όσο και αν κάποιοι προ-
σπαθούν να «γκριζάρουν» αυτή την εικόνα. Οι πολίτες καταλα-
βαίνουν καθηµερινά την αλλαγή. Άλλωστε δεν είναι και η µόνη
τέτοια επένδυση που προωθείται. 

Εµείς πιστεύουµε στο δίπολο των εµπορευµατικών κέντρων
και πιστεύουµε ότι αξίζει αυτή τη στιγµή στη Θεσσαλονίκη να
προχωρήσει ένα ακόµη µεγάλο εµπορευµατικό κέντρο -στο
πρώην στρατόπεδο Γκόνου- και γι’ αυτό προχωρά. 

Πρόκειται για ένα έργο που θα αναβαθµίσει τον ίδιο τον ρόλο
της Θεσσαλονίκης ως κέντρο των οικονοµικών εξελίξεων στην
ευρύτερη περιοχή των Βαλκανίων. Αυτό το έργο ενισχύει ουσια-
στικά τα δροµολογούµενα έργα τόσο στον εµπορικό λιµένα όσο
και τα σιδηροδροµικά έργα, τα οποία θα µας συνδέσουν µε τη
Θράκη, µε τη νέα σύγχρονη γραµµή υψηλών ταχυτήτων, καθώς
και µε τη Βουλγαρία και τη Μαύρη Θάλασσα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε επενδύσεις σαν το εµπορευ-
µατικό κέντρο στο Θριάσιο, οι επενδύσεις σε υποδοµές απο-
κτούν µεγάλη προστιθέµενη αξία και θέτουν ουσιαστικά τη βάση
για ισχυρή ανάπτυξη σε στέρεες βάσεις. 

Πρόκειται για µία ανάπτυξη µε ξεκάθαρο οικονοµικό, κοινωνικό
και περιβαλλοντικό πρόσηµο, που επιβεβαιώνει την εξωστρέφεια
και τη δυναµική της ελληνικής οικονοµίας, που δηµιουργεί νέες
θέσεις εργασίας, που αξιοποιεί τη στρατηγική θέση της χώρας
µας, που προστατεύει το περιβάλλον, που ενισχύει την αισιοδο-
ξία και την αυτοπεποίθηση των πολιτών εν µέσω αυτής της δύ-
σκολης οικονοµικής και ενεργειακής συγκυρίας και που θέτει,
πάνω και πρώτα απ’ όλα, τις βάσεις για µια καλύτερη ζωή για τις
νεότερες γενιές. 

Κυρίες και κύριοι, σας καλούµε -και εγώ µε τη σειρά µου- να
υπερψηφίσετε το παρόν νοµοσχέδιο και να επικυρώσουµε πανη-
γυρικά την έναρξη µίας ακόµη µεγάλης επένδυσης για τη χώρα
µας. Σας καλούµε να πείτε «ναι» στην ανάπτυξη, «ναι» στην πρό-
οδο, «ναι» σε ένα καλύτερο αύριο για όλους µας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Υπουργέ. 

Τον λόγο θα πάρει τώρα ο κ. Βασιλειάδης από τη Νέα Δηµο-
κρατία και αµέσως µετά θα πάρει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Καρα-
θανασόπουλος. 

Ορίστε, κύριε Βασιλειάδη, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα κλείνει

ένας κύκλος που αφορά µία σηµαντική -στρατηγική θα έλεγα-
επένδυση για τη χώρα µας. Μπαίνει σε τελική ευθεία η υλοποί-
ηση σε ένα σηµαντικό έργο, το εµπορευµατικό κέντρο Θριασίου
Πεδίου. Το έργο αυτό θα καταστήσει τη χώρα µας εµπορευµα-
τικό και διαµετακοµιστικό κόµβο στη Νοτιοανατολική Ευρώπη,
αναβαθµίζοντας και τον γεωπολιτικό της ρόλο. 

Όπως µας παρουσίασαν και στην επιτροπή τόσο ο Υπουργός
κ. Καραµανλής όσο και ο Υφυπουργός κ. Καραγιάννης, η σύµ-
βαση παραχώρησης του εµβληµατικού αυτού έργου πέρασε από
µία σειρά δοκιµασιών, σε σηµείο που το κείµενο του 2018 να χα-

ρακτηριστεί ετεροβαρές υπέρ του ιδιώτη. 
Το έργο αφορά στην ανάπτυξη εµπορευµατικού κέντρου στο

Θριάσιο Πεδίο και περιλαµβάνει τη µελέτη, κατασκευή, χρηµα-
τοδότηση, λειτουργία, εκµετάλλευση και συντήρηση εµπορευ-
µατικού και διαµετακοµιστικού κέντρου συνδυασµένων
µεταφορών και τη διενέργεια συναφών δραστηριοτήτων στο ακί-
νητο. 

Ειδικότερα, ο ιδιώτης αναλαµβάνει να κατασκευάσει και να
εξοπλίσει το κέντρο. Στο πλαίσιο αυτής της υποχρέωσής του θα
πρέπει να προχωρήσει σε ανάπτυξη της δυναµικότητας του κέν-
τρου, µε κατασκευή σύγχρονων και λειτουργικών κτηριακών και
λοιπών εγκαταστάσεων και υποδοµών οι οποίες να πληρούν
όλους τους κανόνες ασφαλείας.

Η λίστα υποχρεώσεων του ιδιώτη είναι µεγάλη και περιλαµβά-
νει µεταξύ άλλων την κατασκευή κτηρίων και εγκαταστάσεων,
εσωτερικών έργων υποδοµής του κέντρου, όπως σιδηροδροµικά
και οδικά δίκτυα, δίκτυα αποχέτευσης και υδάτων, δίκτυα ηλε-
κτροφωτισµού και επικοινωνιών, αλλά και να διαµορφώσει τους
περιβάλλοντες χώρους, όπως και την κατασκευή των εντός του
ακινήτου σιδηροδροµικών έργων που απαιτούνται προς τον
σκοπό της σύνδεσης του κέντρου µε την εθνική σιδηροδροµική
υποδοµή. Περιλαµβάνει τη δηµιουργία χώρου διοίκησης και υπο-
στηρικτικών λειτουργιών, όπως σταθµό εξυπηρέτησης οχηµάτων
και αυτοκινητιστών, πρατήριο υγρών καυσίµων, χώρους ανάπτυ-
ξης συστηµάτων τηλεµατικής και πληροφορικής, χώρους στάθ-
µευσης, εγκατάστασης τελωνείου και υγειονοµικών υπηρεσιών,
αλλά και πολλά άλλα µικρά και µεγάλα έργα, µε τη συνολική δό-
µηση των κατασκευών να ξεπερνά τις διακόσιες τριάντα χιλιάδες
τετραγωνικά µέτρα. 

Συνεπώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιλάµε για ένα πολύ
σηµαντικό έργο, µε το σύνολο της επένδυσης να φτάνει τα
158.000.000 ευρώ, που αναµένεται να δηµιουργήσει τρεις χιλιά-
δες νέες θέσεις εργασίας. 

Πού βρισκόµαστε σήµερα όµως; Κυρώνουµε εµείς, η Ολοµέ-
λεια της Βουλής των Ελλήνων, µία νέα τροποποιητική σύµβαση
παραχώρησης, εναρµονισµένη προς τις παρατηρήσεις της Γενι-
κής Διεύθυνσης Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Επι-
πλέον, τίθενται οι αναγκαίες βάσεις για τη διαπίστωση της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής περί µη ύπαρξης κρατικών ενισχύσεων,
προκειµένου να παρασχεθεί άδεια για την υλοποίηση και εκτέ-
λεση της σύµβασης στην οποία προβλέπονται οι όροι του έργου. 

Ποιες είναι οι κυριότερες τροποποιήσεις που βλέπουµε;
Έχουµε αύξηση του εφάπαξ ανταλλάγµατος από 10.000.000
ευρώ σε 20.000.000 ευρώ, έχουµε αύξηση του εγγυηµένου αν-
ταλλάγµατος από 350.000 ευρώ έως και του ποσού των 700.000,
σε τιµές 2017, προσαρµοσµένο µε τον δείκτη τιµών καταναλωτή.

Επίσης, προβλέπεται αύξηση της ετήσιας πληρωµής από
2,51% σε 5%, υπό προϋποθέσεις σχετιζόµενες µε την εξέλιξη του
πραγµατικού κύκλου εργασιών του κέντρου κατά την πρώτη δε-
καετία. Επιπλέον, προβλέπεται µείωση της περιόδου παραχώρη-
σης από εξήντα έτη σε τριάντα επτά έτη, µε υπό προϋποθέσεις
αυτόµατη παράταση στα σαράντα έτη και µε πρόβλεψη δυνατό-
τητας του παραχωρησιούχου να διαπραγµατευτεί την επέκταση
της παραχώρησης για επιπλέον είκοσι τρία έτη σε τιµές αγοράς. 

Συνεπώς, κύριε Πρόεδρε, και κλείνω µε αυτό, από τη στιγµή
που η νέα σύµβαση είναι σύµφωνη µε ευρωπαϊκές µας υποχρε-
ώσεις και παράλληλα προβλέπει καλύτερους και ευνοϊκότερους
όρους για την πλευρά του δηµοσίου, δεν µπορώ να καταλάβω
γιατί να µη χαίρει της εµπιστοσύνης του Σώµατος. Χαίροµαι που
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση ψήφισε θετικά και καλώ και τους συ-
ναδέλφους των κοµµάτων που έχουν εκφράσει επιφύλαξη να
υπερψηφίσουν.

Με τη νέα σύµβαση παραχώρησης του έργου «Ανάπτυξη Εµ-
πορευµατικού Κέντρου Θριασίου Πεδίου» µπαίνει ο θεµέλιος
λίθος ενός σύγχρονου εµπορευµατικού κέντρου στο Θριάσιο
Πεδίο, µε στόχο τη βελτίωση της ελκυστικότητας, της παραγω-
γικότητας και της ανταγωνιστικότητας της ελληνικής οικονοµίας,
καθώς και την προσφορά υπηρεσιών που είναι αξιόπιστες, οικο-
νοµικά αποδοτικές και ανταποκρίνονται στις ανάγκες της αγοράς
και των χρηστών. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-
ριστώ, κύριε Βασιλειάδη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Τρικά-
λων (δεύτερο τµήµα). 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Καραθανασό-
πουλος. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Συζητάµε την αναθεώρηση της σύµβασης παραχώρησης του
Θριάσιου Πεδίου για τη δηµιουργία διαµετακοµιστικού κέντρου.
Αυτό το έργο αποτελεί συστατικό στοιχείο των στρατηγικών σχε-
διασµών της άρχουσας τάξης της χώρας µας. Θα ρωτήσει κά-
ποιος: «Μα, καλά, στον σοσιαλισµό δεν θα έχετε
διαµετακοµιστικά κέντρα, στον σοσιαλισµό ο σιδηρόδροµος δεν
θα ενώνεται µε τα λιµάνια, τα αεροδρόµια και τους οδικούς άξο-
νες;». Βεβαίως! Αυτό είναι κάτι που είναι απαραίτητο να γίνει.
Άρα το θέµα κάθε φορά είναι για ποιον σκοπό γίνεται. 

Μήπως αυτό το διαµετακοµιστικό κέντρο γίνεται για να προ-
χωρήσει µέσα από την αξιοποίησή του ως εργαλείο για την πα-
ραγωγική αναβάθµιση της χώρας µας και για την αξιοποίηση του
συνόλου των πλουτοπαραγωγικών δυνατοτήτων και την ανά-
πτυξη όλων των κλάδων της οικονοµίας; Μήπως γίνεται µε σκοπό
να διασφαλίσει την ασφάλεια εφοδιασµού των απαραίτητων αγα-
θών τα οποία χρειάζεται η λαϊκή οικογένεια, για να µπορέσει να
ικανοποιήσει τις ανάγκες της; Όχι. Το διαµετακοµιστικό κέντρο
δεν γίνεται γι’ αυτούς τους σκοπούς. Γίνεται για να µπορούν,
αξιοποιώντας τη στρατηγική θέση που έχει η χώρα µας, να µε-
ταφέρονται τα εµπορεύµατα από τη Δύση στην Ανατολή και από
την Ανατολή στη Δύση, από τον Βορρά στον Νότο και από τον
Νότο στον Βορρά. Μόνο και µόνο γι’ αυτό γίνεται. 

Και ποιος θα κερδίσει από αυτή τη διαµετακόµιση; Οι µεγάλες
πολυεθνικές µεταφορικές εταιρείες. Αυτές θα βγουν κερδισµέ-
νες. Αυτές θα διασφαλίσουν πολύ πιο γρήγορα και πολύ πιο σύν-
τοµα την υλοποίηση αυτής της αλυσίδας µέσω της δηµιουργίας
του συγκεκριµένου κέντρου. Άρα, λοιπόν, είναι φανερό ποιος θα
κερδίσει από τη δηµιουργία του διαµετακοµιστικού κέντρου και
να γιατί λέµε ότι εντάσσεται στους στρατηγικούς σχεδιασµούς
της άρχουσας τάξης της χώρας µας για µετατροπή της Ελλάδας
σε µεταφορικό, ενεργειακό και εµπορευµατικό κόµβο. Από αυτή
την άποψη, λοιπόν, δεν έχει τίποτα να κερδίσει ο λαός µας, δεν
έχουν τίποτα να κερδίσουν οι εργαζόµενοι. 

Επίσης, µιλάτε για θέσεις εργασίας που «θα» δηµιουργηθούν.
Απαντάτε, όµως, στο ερώτηµα που αφορά το τι θέσεις εργασίας
είναι αυτές; Είναι θέσεις εργασίας χωρίς δικαιώµατα, µε πολύ
φθηνό και αναλώσιµο εργατοϋπαλληλικό δυναµικό, χωρίς συλ-
λογικές συµβάσεις, πολύ δε περισσότερο που σε αυτούς τους
κλάδους της οικονοµίας, δηλαδή της διαµετακόµισης και των lo-
gistics, οργιάζει η εργολαβική εργασία, οι εργολάβοι δηλαδή που
νοικιάζουν εργαζόµενους στις συγκεκριµένες εταιρείες.

Και επειδή ακριβώς αποτελεί κρίκο των παγκόσµιων εφοδια-
στικών αλυσίδων, γι’ αυτό και εκδηλώνονται και σφοδρότατοι αν-
ταγωνισµοί. Πρόκειται για ανταγωνισµούς που σχετίζονται µε το
παγκόσµιο εµπόριο. Ο εµπορικός πόλεµος έχει ονοµατεπώνυµο.
Από τη µια µεριά είναι οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και
από την άλλη η Κίνα για το ποιας αλυσίδας συµφέροντα θα επι-
κρατήσουν. Και γι’ αυτό δεν είναι τυχαίο ότι και στο Θριάσιο εκ-
δηλώθηκε αυτός ο σφοδρότατος ανταγωνισµός. 

Η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ απέκλεισε µε τεχνητό τρόπο την
«COSCO» από τον διαγωνισµό µοιράζοντας το Θριάσιο σε
«Θριάσιο Ι» και «Θριάσιο ΙΙ». Μάλιστα, έφτασε σε τέτοιο σηµείο
εξυπηρέτησης των αµερικάνικων συµφερόντων, που παραχώ-
ρησε το Θριάσιο κοψοχρονιά, για ένα κοµµάτι ψωµί στην κυριο-

λεξία, στα αµερικάνικα συµφέροντα, όπως έκανε και µε άλλες
υποδοµές, όπως µε το ναυπηγείο της Σύρου, αλλά και µε τα υπό-
λοιπα ναυπηγεία στην περιοχή, όπως µε το Ναυπηγείο Σκαρα-
µαγκά και το Ναυπηγείο της Ελευσίνας, που παραχωρήθηκαν σε
επιχειρήσεις αµερικάνικων συµφερόντων, για να µπορέσουν να
υλοποιηθούν οι στρατηγικοί σχεδιασµοί των Αµερικάνων στην ευ-
ρύτερη περιοχή.

Από αυτή την άποψη, λοιπόν, εµείς λέµε καθαρά ότι αυτό όχι
µόνο δεν θα διασφαλίσει τις ανάγκες της χώρας µας, αλλά πολύ
περισσότερο είναι σε βάρος των πραγµατικών αναγκών του λαού
µας και των εργαζοµένων.

Από αυτή την άποψη, το βασικό ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, που
είστε εδώ, αφορά τον σκοπό για τον οποίο γίνονται οι υποδοµές.
Είπατε λίγο πριν ότι η Κυβέρνηση πιστεύει στον ελληνικό σιδη-
ρόδροµο. Αλήθεια; Σε ποιον τα λέτε αυτά, όταν είµαστε στο 2022
και τα δύο τρίτα της Ελλάδας δεν έχουν σιδηρόδροµο; Ο Μοριάς
δεν έχει σιδηρόδροµο! 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Με-
ταφορών): Γι’ αυτό τον φτιάχνουµε! 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Η Ρούµελη δεν έχει σι-
δηρόδροµο, η Ήπειρος δεν έχει σιδηρόδροµο, η δυτική Μακε-
δονία δεν έχει σιδηρόδροµο, η ανατολική Μακεδονία και η
Θράκη δεν έχουν σιδηρόδροµο, όπως και η Θεσσαλία. Τι λέτε,
λοιπόν; Και, βεβαίως, έρχεστε να συµπληρώσετε -πολύ σωστά-
ότι θέλουµε σιδηρόδροµο που να συνδέει τα λιµάνια και όχι να
υπηρετεί τις ανάγκες των λαϊκών στρωµάτων για γρήγορη,
φθηνή και ασφαλή µεταφορά και για µεταφορά µε προστασία
του περιβάλλοντος. Αυτή είναι η προτεραιότητά σας, το πώς θα
συνδεθούν τα λιµάνια. Και έχετε, για παράδειγµα, ως πρώτη προ-
τεραιότητα το λιµάνι της Αλεξανδρούπολης, το λιµάνι της Θεσ-
σαλονίκης και τον κόµβο που κάνει το διαµετακοµιστικό στο
Θριάσιο. Να ποιες είναι οι προτεραιότητες των 4 δισεκατοµµυ-
ρίων που θα δώσετε για τον σιδηρόδροµο. Σίγουρα πάντως δεν
είναι για να αναπτυχθεί ο σιδηρόδροµος σε όλη την Ελλάδα και
να καλύψει τις λαϊκές ανάγκες για γρήγορη µεταφορά. 

Έτσι, λοιπόν, αυτό το σχέδιο που έχετε για µεγάλα έργα υπο-
δοµών είναι ακριβώς το σχέδιο το οποίο επιβάλλουν οι Αµερικά-
νοι ή ταυτίζεται, αν θέλετε, µε τα αµερικανονατοϊκά και
ευρωνατοϊκά σχέδια στην περιοχή για υποδοµές τέτοιες, που θα
απαντούν στον σφοδρότατο ανταγωνισµό που έχουν µε τους Ρώ-
σους και τους Κινέζους. Γι’ αυτό ακριβώς και προχωράτε στις
συγκεκριµένες υποδοµές. 

Μετατρέπετε, λοιπόν, την Ελλάδα όχι µόνο σε ορµητήριο των
αµερικανονατοϊκών ιµπεριαλιστικών σχεδιασµών, αλλά δηµιουρ-
γείτε και αυτές τις υποδοµές, για να εξυπηρετηθούν καλύτερα
αυτά τα συµφέροντα και όχι οι ανάγκες της λαϊκής οικογένειας
ή της παραγωγικής ανασυγκρότησης της χώρας µας. Όµως,
είναι τελείως διαφορετικός ο προσανατολισµός που έχετε και
τον οποίο υπηρετείτε. Βεβαίως και αυτές οι υποδοµές είναι ξένες
προς τις ανάγκες του λαού. 

Για παράδειγµα, τις τελευταίες µέρες έχει βγει στη δηµοσιό-
τητα η σχέση µε τις έρευνες για τους υδρογονάνθρακες και το
φυσικό αέριο. Σήµερα δήλωσε ο Υπουργός ότι στα Γιάννενα
υπάρχει, λέει, ένα κοίτασµα το οποίο θα µας διασφαλίζει την
επάρκεια της χώρας για δέκα χρόνια. Αλήθεια; «Χορεύουν» στα
κανάλια τα δισεκατοµµύρια που θα πάρει το ελληνικό δηµόσιο
από την αξιοποίηση αυτών των κοιτασµάτων! Αλήθεια τα λέτε
αυτά; Σοβαρολογείτε, όταν Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ
µιλάτε γι’ αυτή την υπόθεση µοιράζοντας οικόπεδα; Αυτό κάνετε!
Μοιράζετε οικόπεδα στις πολυεθνικές εταιρείες και µάλιστα τα
µοιράζετε για ένα κοµµάτι ψωµί. Πιο ακριβά νοικιάζεις ένα περί-
πτερο, παρά τα συγκεκριµένα θαλάσσια και χερσαία οικόπεδα,
τα οποία παραχωρήσατε για να γίνουν οι έρευνες. 

Αλήθεια, αυτά τα αποτελέσµατα των ερευνών και εφόσον αξιο-
ποιηθούν τα κοιτάσµατα, θα δώσουν στον ελληνικό λαό φθηνό-
τερη ενέργεια; Σε ποιον λέτε αυτά τα παραµύθια περί φθηνό-
τερης ενέργειας; Ίσα-ίσα που οι τιµές καθορίζονται µέσα από τα
χρηµατιστήρια. Δηλαδή, θα σταµατήσει να λειτουργεί το χρηµα-
τιστήριο του φυσικού αερίου του Άµστερνταµ που καθορίζει τις
τιµές; Όχι. Με αυτόν τον τρόπο θα καθοριστεί και η τιµή. Θα στα-
µατήσει να καθορίζει ο ΟΠΕΚ την τιµή του πετρελαίου; Όχι. Με
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αυτόν τον τρόπο θα καθορίζεται και η τιµή της εγχώριας παρα-
γωγής, από τη στιγµή που είναι στα χέρια των πολυεθνικών, και
θα πουλάνε ακριβό και το φυσικό αέριο και το πετρέλαιο σε
αυτόν που είναι προτιµητέος αγοραστής. Ούτε καν έχετε δια-
σφαλίσει να παίρνει η Ελλάδα ποσότητες από αυτά τα οποία βγά-
ζουν, αλλά οι εταιρείες θα τα πουλάνε σε όποιον θέλουν και θα
τα πουλάνε µε βάση τα κέρδη τους.

Άρα, λοιπόν, η αξιοποίηση των συγκεκριµένων κοιτασµάτων
δεν πρόκειται να δώσει ούτε φτηνή ενέργεια για τον λαό ούτε
ενεργειακή ασφάλεια της χώρας ούτε επάρκεια, γιατί η παρα-
γωγή θα πηγαίνει σε όποιον δίνει καλύτερη τιµή. Βεβαίως δεν θα
αντιµετωπίζει ούτε την ενεργειακή φτώχεια του λαού. 

Αλήθεια, ζει ο ελληνικός λαός µε χρυσά κουτάλια επειδή βγαί-
νει φυσικό αέριο στη χώρα µας; Έτσι ζουν και οι λαοί αντίστοιχων
περιοχών ή των Ηνωµένων Πολιτειών, για να συγκριθούµε µε µία
παρόµοια καπιταλιστικά ανεπτυγµένη οικονοµία; Εκεί δεν υπάρ-
χει ενεργειακή φτώχεια; Εκεί τα λαϊκά νοικοκυριά δεν ζουν σε
συνθήκες φτώχειας και εξαθλίωσης; Για να µην πούµε για τις διά-
φορες -εντός εισαγωγικών- «µειονότητες» σε τι κατάσταση βρί-
σκονται και να µην αναφερθούµε και στις αραβικές χώρες. 

Τέταρτον, θα διασφαλίσουν αυτές οι έρευνες, όπως τολµάτε
και λέτε στον λαό, τα κυριαρχικά µας δικαιώµατα; Από πού και
ως πού; Ίσα-ίσα που θα γίνουν ακριβώς µαγνήτης αµφισβήτησης
κυριαρχικών δικαιωµάτων. Η Λιβύη µε τα πλούσια κοιτάσµατα
έχει διασφαλίσει τα κυριαρχικά της δικαιώµατα ή διαµοιράστηκε;
Τι συµβαίνει σε άλλες περιοχές µε τους πολέµους ή µε τις επεµ-
βάσεις στο Ιράκ, στο Ιράν; Ποια κυριαρχικά δικαιώµατα διασφα-
λίζουν; 

Αντίθετα, διασφαλίζουν τα συµφέροντα των αµερικανονατοϊ-
κών εδώ στην περιοχή, για να διευθετηθούν στο πλαίσιο της συν-
διαχείρισης µε την Ελλάδα και την Τουρκία τα συγκεκριµένα
κοιτάσµατα στην ανατολική Μεσόγειο. Αυτοί θα βάλουν τη σφρα-
γίδα των εξελίξεων, γιατί οι Αµερικανοί και το ΝΑΤΟ είναι αυτοί
οι οποίοι βάζουν τους λαούς να τσακώνονται µεταξύ τους, για
να έχουν αυτοί το πάνω χέρι στη λογική του «διαίρει και βασί-
λευε». Και αυτό το ζήτηµα θα αµφισβητήσει ευθέως κυριαρχικά
δικαιώµατα της χώρας µας µέσα από αυτή τη διαδικασία. 

Έτσι, λοιπόν, κάθε βήµα που κάνει η Κυβέρνηση µε τη στήριξη
του ΣΥΡΙΖΑ, του ΠΑΣΟΚ και της Ελληνικής Λύσης για την αξιο-
ποίηση αυτών των κοιτασµάτων και τον ενεργειακό σχεδιασµό
και η προώθηση που εξυπηρετεί τις ανάγκες του κεφαλαίου φέρ-
νουν όλο και πιο κοντά τον κίνδυνο αµφισβήτησης των κυριαρχι-
κών δικαιωµάτων, εγκλωβίζουν ακόµη περισσότερο τον ελληνικό
λαό στη δίνη των ιµπεριαλιστικών ανταγωνισµών, µε κίνδυνο
ακριβώς τα ίδια του τα δικαιώµατα αλλά ακόµη και την ίδια του
τη ζωή. 

Γι’ αυτό εµείς λέµε ότι πρέπει η εργατική τάξη, το λαϊκό κίνηµα,
να συγκρουστεί µε τους πραγµατικούς υπεύθυνους των προβλη-
µάτων που αντιµετωπίζει, είτε σχετίζονται µε την ενεργειακή
φτώχεια είτε σχετίζονται µε την ακρίβεια, για να µπορέσει ακρι-
βώς να αξιοποιήσει τις τεράστιες πλουτοπαραγωγικές δυνατό-
τητες που υπάρχουν στη χώρα µας, τη νέα τεχνολογία και τα
αποτελέσµατα προς όφελος και αποκλειστικό σκοπό της ικανο-
ποίησης των σύγχρονων και διευρυµένων αναγκών και όχι του
καπιταλιστικού κέρδους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτή είναι η προοπτική η οποία ανοίγεται µπροστά στον λαό
ως επιλογή ρεαλιστική προς όφελος των δικών του συµφερόν-
των. Κι από αυτή την άποψη, η σύγκρουση µε τους πραγµατικούς
υπεύθυνους και τις αιτίες αποτελεί πρωτεύον ζήτηµα. Στο πλαί-
σιο αυτό, µάλιστα, εµείς θεωρούµε ότι η απεργία η προχθεσινή
ήταν πολύ µεγάλης σηµασίας, γιατί αφ’ ενός µεν έδειξε τη δύ-
ναµη της εργατικής τάξης, µπορεί να αποτελέσει σταθµό στην
περαιτέρω κλιµάκωση της πάλης, αλλά πάνω απ’ όλα να πιστέψει
ο ίδιος ο λαός στη δύναµή του και να µην περιµένει από κανέναν
σωτήρα ότι θα του λύσει τα προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζει. 

Όµως, πρέπει να πετάξει στο χρονοντούλαπο της ιστορίας
όλους τους σωτήρες και να πάρει την υπόθεση διαχείρισης της
εξουσίας της χώρας µέσα στα δικά του χέρια, για να µπορέσει
να οργανώσει την οικονοµία, την παραγωγή και την όποια δρα-

στηριότητα µε βάση την ικανοποίηση των δικών του αναγκών και
συµφερόντων και βεβαίως να τσακίσει και το αστικό κράτος, το
οποίο αποτελεί τον χωροφύλακα των συµφερόντων του κεφα-
λαίου. 

Από αυτή την άποψη, λοιπόν, είναι φανερό -αναφέρθηκε και
αναλυτικότερα και η εισηγήτριά µας- ότι θα καταψηφίσουµε,
όπως κάναµε και στην αρχική σύµβαση, και τη σύµβαση η οποία
έρχεται για το Θριάσιο Πεδίο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-

ριστώ, κύριε Καραθανασόπουλε.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Στέφανος Γκίκας από τη Νέα Δηµο-

κρατία. Αµέσως µετά, τον λόγο θα πάρει ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Χρήστος Γιαννούλης.

Ορίστε, κύριε Γκίκα, έχετε τον λόγο.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΓΚΙΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την τελευταία

τριετία η ηγεσία του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών έχει
εργαστεί σκληρά, επιτυγχάνοντας τη διάσωση έργων, τη διασφά-
λιση ευρωπαϊκής χρηµατοδότησης, ακόµα και εκεί που κόντευε
να χαθεί, την ενεργοποίηση σχεδίων και την ολοκλήρωση έργων
που λίµναζαν επί χρόνια. Έτσι, µέχρι τώρα έχουν προκηρυχθεί
διαγωνισµοί που, όπως είπε ο κύριος Υπουργός, ξεπερνούν τα
10 δισεκατοµµύρια -ένα απίστευτο νούµερο-, ενώ έχουν συµβα-
σιοποιηθεί έργα αξίας άνω των 4 δισεκατοµµυρίων ευρώ. 

Ενδεικτικά θα αναφέρω την ολοκλήρωση της επέκτασης της
Γραµµής 3 του µετρό, που επιτέλους έφτασε στον Πειραιά, την
ένταξη του Βόρειου Οδικού Άξονα της Κρήτης στο Ταµείο Ανά-
καµψης, την εν εξελίξει υλοποίηση του Οδικού Άξονα Πατρών -
Πύργου, την παράδοση του Οδικού Άξονα Ακτίου - Αµβρακίας
και βεβαίως όλα αυτά τα έργα που έχουν γίνει και αφορούν τον
σιδηρόδροµο. 

Δεν θα µπορούσα να µην αναφερθώ, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, και στον επικείµενο διαγωνισµό τις επόµενες λίγες εβδο-
µάδες, που θα γίνει µέσω ΣΔΙΤ, για την αντιµετώπιση του χρόνιου
προβλήµατος ύδρευσης της εκλογικής µου περιφέρειας, της
Κέρκυρας. Είναι ένα έργο το οποίο είχε απενταχθεί από την προ-
ηγούµενη κυβέρνηση και µε εργώδη προσπάθεια όλων των εµ-
πλεκοµένων και βεβαίως της πολιτικής ηγεσίας καταφέραµε
αυτό το έργο να µπει σε ρότα υλοποίησης. Είναι ένα έργο που
ξεπερνά τα 200 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ τα 147 εκατοµµύρια
ευρώ θα προέλθουν από το Ταµείο Ανάκαµψης και τις ΣΔΙΤ. Βε-
βαίως είναι εξασφαλισµένες και όλες οι χρηµατοδοτήσεις. 

Επίσης, δεν µπορώ να µην αναφέρω και από αυτό το Βήµα τη
δέσµευση της πολιτικής ηγεσίας, του αρµόδιου Υπουργού, για
την αποδέσµευση των πρώτων χρηµατοδοτήσεων για τις µελέτες
του Οδικού Άξονα Βορρά - Νότου της Κέρκυρας, που είναι ένα
όνειρο δεκαετιών και επιτέλους και εκεί κινείται η διαδικασία. 

Πρόκειται, λοιπόν, για πολλά και πολύ σηµαντικά έργα ανά την
Ελλάδα, τα οποία εκσυγχρονίζουν τη χώρα µας, βελτιώνουν την
ποιότητα ζωής των πολιτών και εισφέρουν βεβαίως στην ανά-
πτυξη των τοπικών οικονοµιών αλλά και της εθνικής µας οικονο-
µίας. 

Στο πλαίσιο αυτό, λοιπόν, συζητούµε σήµερα την τροποποίηση
της σύµβασης ενός έργου µε πολύ µακρά ιστορία. Ως προς τον
στόχο για τη δηµιουργία του εµπορευµατικού κέντρου στο Θριά-
σιο, αν και είχε τεθεί πριν από πολλά χρόνια, η υλοποίησή του
έµοιαζε σχεδόν αδύνατη, αφού όσοι διαγωνισµοί γίνονταν -και
πριν από λίγο ο κύριος Υφυπουργός είπε ότι έγιναν έντεκα- ακυ-
ρώνονταν. Ο τελευταίος διαγωνισµός πραγµατοποιήθηκε το
2016 και η σύµβαση παραχώρησης κυρώθηκε από τη Βουλή µε
τον ν.4574/2018. 

Είχαµε επισηµάνει τότε ως Νέα Δηµοκρατία και µάλιστα διά
στόµατος του νυν Υπουργού, του κ. Καραµανλή, όπως είπαν και
άλλοι συνάδελφοι, ότι ο διαγωνισµός αυτός ήταν προβληµατι-
κός. Την ίδια εκτίµηση είχε δυστυχώς και η Γενική Διεύθυνση Αν-
ταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία το 2019 ζήτησε
εξηγήσεις από την τότε κυβέρνηση για µια σειρά ζητηµάτων, θέ-
τοντας στο επίκεντρο τη διερεύνηση του κατά πόσον η σύµβαση
παραχώρησης συνιστούσε ή όχι κρατική ενίσχυση, κάτι βεβαίως
που όλοι ξέρουµε ότι είναι παράνοµο. 
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Δυστυχώς ο κίνδυνος µαταίωσης της σύµβασης αλλά και επι-
βολής προστίµων στη χώρα µας ήταν υπαρκτός. Η Κυβέρνησή
µας και η ηγεσία του Υπουργείου Υποδοµών, έχοντας ως στόχο
τη διάσωση του µεγάλου αυτού έργου, συνεργάστηκε µε τη Γε-
νική Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Ένωσης και,
αφού εντοπίστηκαν τα σηµεία εκείνα τα οποία έχρηζαν τροπο-
ποίησης, τροποποίησε τη σύµβαση, για να είναι σύµφωνη µε το
Ενωσιακό Δίκαιο. Τον περασµένο Μάρτιο υπεγράφη από τους
αρµόδιους Υπουργούς η συµφωνία τροποποίησης και πρέπει να
σηµειωθεί ότι η παραχωρησιούχος η «ΓΑΙΟΣΕ Α.Ε.» έκανε δεκτές
όλες τις τροποποιήσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρ’ ότι αξίζει να συγκρατή-
σουµε κάποια στοιχεία από αυτή την τροποποίηση, δεν θα µπω
στη λεπτοµέρεια, διότι τα είπαν και οι προλαλήσαντες, όπως, για
παράδειγµα, το πρώτο που µου έρχεται είναι ότι το εφάπαξ αν-
τάλλαγµα από τα 10 έχει πάει στα 20 εκατοµµύρια. Δεν θα µπω,
όµως, σε λεπτοµέρειες για να συντοµεύω, για οικονοµία χρόνου. 

Η συµφωνία, λοιπόν, τροποποίησης κάνει δυνατή την υλοποί-
ηση ενός καινοτόµου αλλά και πρωτοποριακού για τη χώρα µας
έργου, του πρώτου ολοκληρωµένου σύγχρονου εµπορευµατικού
κέντρου συνδυασµένων µεταφορών, που θα περιλαµβάνει, µε-
ταξύ άλλων, διακόσιες τριάντα πέντε χιλιάδες τετραγωνικά
µέτρα στεγασµένων αποθηκών και γραφείων και διακόσιες πε-
νήντα χιλιάδες θέσεις παλετών, ενώ αναµένεται -πολύ σηµαντικό
αυτό- να δηµιουργήσει τρεις χιλιάδες επιπλέον θέσεις εργασίας,
µε το συνολικό ύψος του έργου να υπερβαίνει τα 150 εκατοµµύ-
ρια ευρώ.

Αναµφίβολα το µεγάλο αυτό αναπτυξιακό έργο θα συµβάλει
καταλυτικά και στην αναβάθµιση της δυτικής Αττικής, σε συν-
δυασµό φυσικά µε όλα τα άλλα σηµαντικά έργα. Το Θριάσιο Εµ-
πορευµατικό Κέντρο θα συνδέεται συνεπώς τόσο µε οδικές και
σιδηροδροµικές συνδέσεις όσο και µε το λιµάνι του Πειραιά,
αλλά και µε τον Διεθνή Αερολιµένα των Αθηνών. Αξιοποιείται έτσι
η γεωγραφική και κατ’ επέκταση η στρατηγική θέση της χώρας
µας, η οποία µετατρέπεται σε ένα µεγάλο συγκοινωνιακό αλλά
και εµπορευµατικό κέντρο, ένα hub, έναν κόµβο για τη Νοτιοα-
νατολική Ευρώπη.

Βεβαίως για όλους αυτούς τους λόγους αξίζουν για άλλη µια
φορά συγχαρητήρια στην πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υπο-
δοµών και Μεταφορών, στον κ. Καραµανλή, στον κ. Καραγιάννη,
σε όλους όσοι δούλεψαν και αυτονόητο είναι ότι θα πρέπει να
τύχει της επιδοκιµασίας και θετικής ψήφου όλων των πτερύγων
της Βουλής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ σας ευ-
χαριστώ, κύριε Γκίκα.

Τον λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ο κ. Χρήστος Γιαννούλης. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούστηκαν πολύ ενδιαφέ-

ροντα πράγµατα σε µια συζήτηση που αφορά ένα νοµοσχέδιο
που έχει και την κατανόηση και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Αν θέλουµε, όµως, να είµαστε ειλικρινείς, σήµερα σε αυτή την
Αίθουσα βρίσκονται οι λάθος άνθρωποι στα κυβερνητικά έδρανα.
Δεν το προσωποποιώ σε σχέση µε τον κ. Καραµανλή, που εισέρ-
χεται στην Αίθουσα. Σήµερα Παρασκευή στην κορυφή των κυ-
βερνητικών εδράνων θα έπρεπε να ήταν ο Πρωθυπουργός, ο κ.
Μητσοτάκης, ο οποίος προκλήθηκε δύο φορές από τον Αρχηγό
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης -και την προηγούµενη Παρα-
σκευή και σήµερα- για να απαντήσει επιτέλους, εκτός από την
ένοχη σιωπή και στάση, σε δύο βασικά ζητήµατα. Το ένα επικαι-
ροποιήθηκε και χθες.Το κυρίαρχο, όµως, σέρνεται εδώ και εβδο-
µάδες. 

Η ελληνική Κυβέρνηση, µε απόλυτη γνώση και ευθύνη του κ.
Μητσοτάκη, γιατί παρακολουθούσε τον κ. Ανδρουλάκη και τον κ.
Κουκάκη; Σε αυτό πρώτα. Γιατί ο κ. Μητσοτάκης, που αποφεύγει
όπως ο διάολος το λιβάνι να καθίσει στην καρέκλα που κάθεται
ο κ. Καραµανλής, σήµερα Παρασκευή -που θα µπορούσε να ήταν
η ώρα του Πρωθυπουργού- δεν συµβάλλει στην άρση του απορ-
ρήτου µε απόλυτη ασφάλεια για οποιοδήποτε εθνικό συµφέρον,

για να µάθουµε τι είναι τελικά ο κ. Ανδρουλάκης; Είναι έµπορος
όπλων, ναρκωτικών; Είναι πράκτορας των Κινέζων, των Ρώσων;

Και πάµε στο δεύτερο ερώτηµα που δεν θα απαντηθεί και σή-
µερα Παρασκευή: Υπάρχει Έλληνας Υπουργός που βρίσκεται σε
καθεστώς νόµιµης επισύνδεσης από την ΕΥΠ; Το έθεσε χθες
στην τηλεοπτική του συνέντευξη ο κ. Τσίπρας. Η απάντηση από
την Κυβέρνηση αναµενόµενη, γνωστή: «Άλλα λόγια να αγαπιό-
µαστε.»! Επί της ουσίας τίποτε. 

Να µην προχωρήσω. Θα γίνω «άπληστος» εάν ζητήσουµε και
κάποιες εξηγήσεις, κάποιες απαντήσεις, για παράδειγµα, γι’
αυτές τις επιλεκτικές συγγένειες ή κουµπαριές, που πολλές
φορές αποδίδουν πολύ σηµαντικά οφέλη στη Νέα Δηµοκρατία;
Αναφέροµαι, για παράδειγµα, στην επωφελή κουµπαριά Πάτση
- Πέτσα, η σύζυγος του κ. Πάτση -το γνωρίζετε, φαντάζοµαι- ήταν
µέσα στη γνωστή λίστα χρηµατοδότησης του κ. Πέτσα. 

Έχουµε µπροστά µας τώρα στο προσκήνιο µια άλλη κουµπα-
ριά, του κ. Πλεύρη µε τον κ. Λαβράνο. Κανείς δεν πέφτει από τα
σύννεφα, φαντάζοµαι, αλλά και κανείς δεν απαντά, κανείς δεν
έχει αναφερθεί στο αυτονόητο: Πόσους µήνες, πόσα χρόνια
χρειάζεται µία κυβέρνηση για ένα όντως ευρωπαϊκό και παγκό-
σµιο φαινόµενο, της παρακολούθησης επικοινωνιών ή µάλλον
της παρακολούθησης ζωών από αυτά τα εξελιγµένα κακόβουλα
λογισµικά, για να µπορέσει να προστατέψει τους Έλληνες πολί-
τες; 

Και πώς γίνεται κάθε φορά να βρίσκετε έναν «δράκο»; Κατά
κύριο λόγο σε αυτή την περίπτωση είναι η ερευνητική δηµοσιο-
γραφία, που εκφράζεται και από το «Documento» του κ. Βαξεβάνη.
Του έχετε αποδώσει την ιδιότητα του εθνικού συκοφάντη, του
πράκτορα, του ψεύτη κ.λπ. κ.λπ.. Δεν απαντάτε όµως επί της ου-
σίας. Δεν απαντήσατε στο δηµοσίευµα της «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗΣ» -και
η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» ανήκει στους εθνικούς συκοφάντες;-, των
«ΝΕΩΝ», του «ΒΗΜΑΤΟΣ» για αριθµό παρακολουθούµενων πέραν
των δύο που αποκαλύφθηκαν µε ενοχή και παραδοχή από τον κ.
Μητσοτάκη. Με ελλιπή ανάληψη πολιτικής ευθύνης; Ναι. Την ευ-
θύνη για τον κ. Μητσοτάκη την ανέλαβαν οι δορυφόροι, το δεξί
αυτί και το δεξί χέρι, αλλά παραγόµενο ουσιαστικά προϊόν δηµο-
κρατίας -λυπάµαι για τον όρο «προϊόν»-, αποτέλεσµα δηµοκρατίας
εδώ και εβδοµάδες δεν παράγεται από την Κυβέρνησή σας. 

Και επειδή σήµερα συζητήσαµε και συµφωνήσαµε -τουλάχι-
στον Κυβέρνηση και Αντιπολίτευση- για ένα πραγµατικά σηµαν-
τικό έργο, όπως το Θριάσιο Πεδίο, θα συµφωνήσω, θα
συνυπογράψω αυτό που είπε ο κ. Καραµανλής, ότι είναι καλό
στην πολιτική να µη δηµιουργούµε εντυπώσεις. Το προσυπο-
γράφω. Το υποστηρίζω όµως και µε εξελίξεις, που συνήθως στην
Ελλάδα το τελευταίο διάστηµα, τα τελευταία τριάµισι χρόνια,
είναι αόρατες ειδήσεις.

Χθες ήταν στη Θεσσαλονίκη, κύριοι Υπουργοί, ο κ. Μητσοτά-
κης. Δεν προλάβαινε να έρθει σήµερα στη Βουλή. Και καλά
έκανε. Είναι αναφαίρετο δικαίωµά του. 

Γνωρίζετε ότι το Συµβούλιο της Επικρατείας, µε πολύ σοβαρές
ενστάσεις, «παγώνει» σχεδόν το Κέντρο Καινοτοµίας και Έρευ-
νας στη Θεσσαλονίκη, το Thessaloniki INTEC; Ίσως εσείς προ-
σωπικά να µην το γνωρίζετε, αλλά ο κ. Καραγιάννης πρέπει να
το γνωρίζει. Ξέρετε γιατί; Γιατί έχει πολύ σοβαρές ελλείψεις η
Στρατηγική Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων. Με αυτόν τον
τρόπο είναι και η επάρκεια που παρουσιάζεται σε µία σειρά έργα
που αφορούν τις υποδοµές και τις µεταφορές. Είναι όλα «µαγι-
κές εικόνες». Ζούµε σε µια χώρα που σε µεγάλο βαθµό -για να
µην είµαι άδικος- οι σιδηροδροµικές συγκοινωνίες γίνονται µε λε-
ωφορεία και δεν το παραδέχεστε.

Σήµερα για την τριετή καθυστέρηση στην προµήθεια νέων λε-
ωφορείων εφηύρατε ή προσθέσατε -µπορεί εγώ να µην το έχω
ακούσει- και τα προβλήµατα στη βιοµηχανική ζώνη παραγωγής
νέων λεωφορείων ανά τον κόσµο λόγω της πανδηµίας. Μοιάζει
περίπου µε εκείνο το αφήγηµα που υπερασπιζόσασταν ως δια-
πρύσιοι κήρυκες και εσείς κι ο κ. Μητσοτάκης, ότι ο COVID δεν
µεταδίδεται στα λεωφορεία, υπάρχουν γαλλικές έρευνες γι’
αυτό, εξαιρούνται οι αστικές συγκοινωνίες από τη µεταδοτικό-
τητα της νόσου.

Άλλες απαντήσεις που δεν παίρνουµε ή άλλες παραπλανητικές
εικόνες που κυριαρχούν στον πολιτικό σας λόγο. Το γνωρίζετε
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σήµερα -και απευθύνοµαι στους πολίτες και στους Βουλευτές
της Συµπολίτευσης- ότι στην Ιατρική Σχολή του Πανεπιστηµίου
Θεσσαλονίκης κλειδώθηκαν οι αίθουσες για τους µεταπτυχια-
κούς φοιτητές που απολαµβάνουν µεταπτυχιακές σπουδές δω-
ρεάν και κλειδώθηκαν οι αίθουσες σε φοιτητές και καθηγητές,
µε το πρόσχηµα ότι δεν αποφέρουν έσοδα, όπως τα πληρωµένα
µεταπτυχιακά, και γι’ αυτό δεν µπορούν να χρησιµοποιούν τις αί-
θουσες; Λυπάµαι που το λέω, αλλά αυτό ξεπερνά τα όρια κάθε
πολιτικής ή κοµµατικής αντιπαράθεσης. Εδώ πλέον ακροβα-
τούµε µεταξύ της λογικής και του παραλόγου, πραγµάτων που
δεν µπορεί να διαχειριστεί κάποιος µε ευκολία, µε την αδιανόητη
διάσταση του κυνισµού και της σκληρότητας.

Αόρατη είδηση στην Ελλάδα επίσης, την ώρα που συζητάµε
για καινοτοµία και ανάπτυξη, είναι οι εργασιακές σχέσεις, µε τις
χιλιάδες υπεργολάβους ενοικιαζόµενων εργαζοµένων που έχουν
κατακλύσει σχεδόν τη µεγάλη πλειοψηφία των οικονοµικών δρα-
στηριοτήτων.

Ένα παράδειγµα. Είπατε, κύριε Υπουργέ, για τα ΚΤΕΛ, ότι
µέσω των ΚΤΕΛ τροφοδοτείτε τις συγκοινωνίες, γιατί ο «κακός
ΣΥΡΙΖΑ έτσι κι αλλιώς κι αλλιώτικα» κ.λπ.. Έχετε ρωτήσει, έχετε
ερευνήσει, έχετε απευθυνθεί στην ανεξάρτητη πλέον αρχή, που
υποδύεται την παλιά Επιθεώρηση Εργασίας, µε τι συνθήκες ερ-
γάζονται και προσφέρουν τις υπηρεσίες τους αυτοί οι ενοικιαζό-
µενοι εργαζόµενοι, πόσες ώρες, πόσο αµείβονται, κάθε πότε
αµείβονται; Μήπως έχετε υπ’ όψιν σας τους δέκα περίπου πρώην
συµβασιούχους που δικαιώθηκαν δικαστικά, προορίζονταν για
τις αφύλακτες ισόπεδες σιδηροδροµικές διαβάσεις, δικαιώθηκαν
στη δικαιοσύνη, έχουν επιστρέψει άνευ αντικειµένου στον ΟΣΕ
και την ίδια ώρα υπάρχουν ιδιώτες υπεργολάβοι µε 6.000 κόστος
για κάθε αφύλακτη διάβαση, µε τρεις εργαζόµενους, ενώ, εάν
θα υπήρχε το προσωπικό αυτό, θα υπήρχαν τουλάχιστον πέντε
έως έξι άτοµα για να καλύπτουν µε ασφάλεια ένα σηµαντικό κοµ-
µάτι του σιδηροδρόµου; Αόρατες ειδήσεις και αυτά!

Στις απευθείας αναθέσεις, όµως, έχουµε «µεταπτυχιακό»! Οι
απευθείας αναθέσεις είναι ένα εργαλείο το οποίο το αναπτύξατε
σε τέτοιον βαθµό, που πλέον ακόµα και η επίκλησή του δεν εν-
τυπωσιάζει κανέναν. Είναι η προέκταση της λογικής Πάτση:
«Γιατί δεν µου το είπε κανένας; Γιατί δεν µου είπε κανένας ότι
δεν µπορώ να εκλεγώ Βουλευτής µε τρεις offshore και να κυνη-
γάω τα σπίτια του κοσµάκη να αγοράζω δάνεια;». Έπρεπε να του
το πει κάποιος! Είναι η µετάθεση της ευθύνης στο γενικό σύνολο!
Κάπου υπάρχει ένας ένοχος!

Πριν από δύο µέρες -επειδή σας ενδιαφέρει και συγκροτείτε
την πολιτική σας σε µεγάλο βαθµό µε το τι σκέφτονται οι πολίτες,
πώς αποτυπώνεται η διάθεση των πολιτών απέναντι στη διακυ-
βέρνησή σας- έγινε µια πολύ µεγάλη, µα πάρα πολύ µεγάλη, δη-
µοσκόπηση. Το δείγµα ήταν δεκάδων έως και εκατοντάδων
χιλιάδων πολιτών. Ήταν οι απεργιακές κινητοποιήσεις σε όλη την
Ελλάδα. Το µήνυµα από την καταρράκωση του κράτους δικαίου
και τα χτυπήµατα στη δηµοκρατία δεν το λαµβάνετε. Το µήνυµα
για τη φτώχεια που µεγιστοποιείται για τους πολλούς και την αύ-
ξηση των κερδών των λίγων δεν το λαµβάνετε υπ’ όψιν σας ούτε
τους πολίτες, που η µεγαλύτερη πλειοψηφία τους κατέβηκε να
διαδηλώσει, χωρίς να είναι χειραγωγούµενη από κόµµατα ή από
τους συνδικαλιστές, που εσείς έχετε πλάσει µία εικόνα, κανιβα-
λίζοντας και συκοφαντώντας τους εδώ και πάρα πολλά χρόνια.
Υπήρχαν και χιλιάδες άνθρωποι που, ναι, όσο κι αν δεν το πι-
στεύετε ή δεν σας αρέσει, κατέβηκαν αυθόρµητα.

Μια απάντηση έµµεση για το πώς αντιλαµβάνεστε εσείς τη
συµµετοχή των ανθρώπων, των εργαζοµένων, στις κινητοποι-
ήσεις. Δεν ξέρω αν έχετε πάρει, κύριε Καραµανλή, κι αν έχετε
διαβάσει την ανακοίνωση που έβγαλε χθες η Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Εργαζοµένων στην Πολιτική Αεροπορία. Μία από τις σπά-
νιες φορές τα τελευταία χρόνια η ελληνική δικαιοσύνη έκρινε
νόµιµη τη συµµετοχή τους στην απεργιακή κινητοποίηση υπό την
αιγίδα της ΑΔΕΔΥ. Και ξέρετε τι έγινε σε αεροδρόµιο της χώρας
όπου τόλµησαν να απεργήσουν οι ειδικά εκπαιδευµένοι πυρο-
σβέστες που στελεχώνουν και επανδρώνουν τα πυροσβεστικά
οχήµατα για τη χρήση αεροπορικών ατυχηµάτων; Ξέρετε τι κά-
νατε ως Κυβέρνηση; Για να εκτελεστεί µία πτήση µιας ιδιωτικής
εταιρείας -οι υπόλοιπες προς τιµήν τους ακύρωσαν τα δροµολό-

για-, βάλατε άρον-άρον ένα κοινό πυροσβεστικό όχηµα από τον
τοπικό σταθµό Πυροσβεστικής. Έτσι αντιλαµβάνεστε και τη λει-
τουργία της δηµοκρατίας και τους αγώνες των πολιτών και την
έκφραση της κοινής γνώµης, αλλά και τον τρόπο διοίκησης!

Μπορούµε να καταλαβαίνουµε, µέρα µε την ηµέρα, γιατί υπάρ-
χει η ένοχη σιωπή Μητσοτάκη. Γιατί ξέρει ότι δεν είναι µόνο ο
Ανδρουλάκης και ο Κουκάκης, δεν είναι µόνο η Γεροβασίλη, δεν
είναι µόνο αυτοί που κατονοµάζονται ή πρέπει να ερευνηθούν
από τη δικαιοσύνη για το αν παρακολουθούνται, δεν είναι τα
µέτρα κατά των κακόβουλων λογισµικών. Είναι ότι στην πραγµα-
τική σας φύση, στην πραγµατική πολιτική σας φύση, που έχει εκ-
φυλιστεί από τις παραδόσεις ακόµα και της ίδιας σας της
παράταξης, δυστυχώς υπάρχει η αλαζονεία ότι µπορείτε να κο-
ροϊδεύετε αυτόν τον κόσµο και αυτόν τον λαό για πάρα πολύ µε-
γάλο διάστηµα. Αυτό το διάστηµα όµως έχει ένα όριο, ένα τέλος.
Το ξέρετε ότι πλησιάζει. Τουλάχιστον ας είναι όσο περισσότερο
γίνεται περιορισµένη η ζηµιά που θα αφήσετε πίσω σας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ.
Τον λόγο ζήτησε ο Υπουργός κ. Καραµανλής.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ πολύ.
Ακούσαµε για άλλη µια φορά να εκτοξεύονται ως συνήθως

απίστευτες κατηγορίες από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης. Βλέπετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ΣΥΡΙΖΑ πα-
ραµένει το 2022 πρωταθλητής της τοξικότητας, γιατί παρά τις
όποιες αποκαλύψεις έχουν γίνει για τις υποκλοπές τις τελευταίες
εβδοµάδες, δεν υπάρχει αυτή τη στιγµή κανένα αποδεικτικό στοι-
χείο που να συνδέει τον Πρωθυπουργό µε τη χρήση κακόβουλων
λογισµικών. Και µάλιστα ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έχει πάρει την
πρωτοβουλία και τις επόµενες ηµέρες θα βγάλει σε διαβούλευση
η Κυβέρνηση σχέδιο µε τέσσερις παρεµβάσεις.

Αλήθεια, αναρωτιέµαι: Ο κ. Τσίπρας που στη συνέντευξή του
χθες δεν απέρριψε –για να είµαι ακριβής- την ύπαρξη αντίστοι-
χων λογισµικών το 2018, τότε τι έκανε;

Ξέρετε, αγαπητέ κύριε Γιαννούλη, τα πράγµατα είναι απλά. Οι
καταγγέλλοντες είτε θα προσκοµίσουν στη δικαιοσύνη τα απα-
ραίτητα στοιχεία είτε θα αρκεστούν να κάνουν αυτό που κάνετε
πολύ καλά από το 2012, δηλαδή να σπιλώνετε τα πάντα και να
σπέρνετε µια απίστευτη δυσοσµία, γιατί –ξέρετε- η ελευθεροτυ-
πία στην Ελλάδα του 2022 δεν απειλείται από καµµία λογοκρισία.
Το βλέπουµε αυτό. Η ελευθεροτυπία απειλείται από τη λογοκρι-
σία που επιβάλλει µια απόλυτη ασυδοσία και αυτό ζούµε σήµερα,
στις µέρες µας, να συνδέεται χωρίς στοιχεία ο Πρωθυπουργός
αυτής της παράταξης που έφερε τη δηµοκρατία στην Ελλάδα
και υπήρξε εγγυητής των δηµοκρατικών θεσµών, ως ο ενορχη-
στρωτής των παρακολουθήσεων.

Αν, λοιπόν, ορισµένοι στην Αντιπολίτευση θέλουν γύρω απ’
όλη αυτή την ιστορία να παίξουν το παιχνίδι «όλα για όλα», να
ξέρετε ότι αυτό δεν θα σας περάσει. Νοµίζω ότι η πλειονότητα
του ελληνικού λαού αποδέχεται ότι τα τελευταία τρεισήµισι χρό-
νια η Κυβέρνηση έχει κάνει µια πολύ µεγάλη προσπάθεια και έχει
αντιµετωπίσει µε επιτυχία πολύ σοβαρές κρίσεις.

Κλείνοντας, θα σας έλεγα και κάτι άλλο: Από την ώρα και από
τη στιγµή που έχουµε όλες αυτές τις κρίσεις, ακόµα και στις ελ-
ληνοτουρκικές σχέσεις, το να προσπαθείτε να δηµιουργείτε αυτό
το κλίµα πολιτικής αστάθειας θα σας έλεγα ότι πάει πολύ. Ας
αναρωτηθούν, λοιπόν, όσοι µας ακούνε σήµερα ποιος έχει συµ-
φέρον από το να αποσταθεροποιηθεί το πολιτικό σκηνικό σήµερα
και να δηµιουργείται ένα κλίµα απόλυτης πολιτικής τοξικότητας
που µας θυµίζει πολύ γκρίζες και περίεργες εποχές, όπως αυτές
του διχασµού µεταξύ µνηµονίου και αντιµνηµονίου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι εννέα µαθήτριες και
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µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το δηµοτικό σχο-
λείο Καλλιθέας Αχαΐας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο
για ένα δευτερόλεπτο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Γιαννούλη,
δεν υπήρξε θέµα προσωπικό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Όχι, υπήρξε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κάνατε µια τοπο-

θέτηση και απήντησε ο Υπουργός. Όλα τα άλλα θα τα βρουν η
δικαιοσύνη και τα αρµόδια όργανα της Βουλής. Τι να πούµε τώρα
εδώ; Είναι εκτός θέµατος, εκτός ηµερήσιας διάταξης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μια κουβέντα, σας λέω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, έχετε τον

λόγο για ένα λεπτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Θα δείτε ότι πραγµατικά είναι µια

κουβέντα και ας έχει αποχωρήσει ο κ. Καραµανλής.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τοξικότητα εκπέµπει ο θύτης,

όχι το θύµα. Τοξικός είναι αυτός που δηµιουργεί τα γεγονότα,
που αποκρύπτει τα γεγονότα και όχι αυτός που πέφτει θύµα των
γεγονότων. Άρα η τοξικότητα είναι προϊόν αποκλειστικά και µόνο
της Κυβέρνησης Μητσοτάκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Όλα θα κριθούν.
Υπάρχει δικαιοσύνη, υπάρχουν αρµόδια όργανα, η Επιτροπή Θε-
σµών και Διαφάνειας, που θα επιληφθούν του θέµατος. Θα πα-
ρακαλούσα να περιοριστούµε στο θέµα της ηµερήσιας διάταξης.

Τον λόγο έχει Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Οδυσσέας Κων-
σταντινόπουλος.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αν κάποιος έµπαινε σ’ αυτή την Αίθουσα και δεν µπορούσε να
πάει λίγο στο παρελθόν, θα έλεγε ότι γίνεται µια φοβερή κόντρα
µεταξύ δύο κοµµάτων. Εγώ σήµερα δεν µπορώ να ξεχωρίσω
ποιος είναι ο κ. Σπίρτζης και ποιος είναι ο κ. Καραµανλής. Ξέρετε
γιατί; Θα σας πούµε εσάς που θέλετε και προοδευτική συµµαχία.
Τσακώνεστε για τον Ανδρουλάκη ενώ ψηφίζετε µαζί. Τι ψηφίζετε
µαζί; Αυτά που ο κ. Καραµανλής έλεγε. Θέλω να διαβάσω τι
έλεγε ο κ. Καραµανλής. Για όσους µαθαίνουν, εδώ ήλθε µια σύµ-
βαση, ένας διαγωνισµός τον οποίον έβγαλε ο ΣΥΡΙΖΑ. Στον δια-
γωνισµό αυτόν ένας ήταν ο µειοδότης, ένας πήγε, µια τράπεζα
που κτυπάει ο ΣΥΡΙΖΑ απέναντι στα συµφέροντα και από την ώρα
που έγιναν, βγήκε ο διαγωνισµός, αυτός ο διαγωνισµός µέχρι τη
σύµβαση άλλαξε µε µόνο έναν, µια τράπεζα, συστηµική τράπεζα,
τη δώσαµε στο funds, αλλά ο ΣΥΡΙΖΑ αντιδρά.

Περίµενα από τον κ. Γιαννούλη να κάνει κάποιον αγώνα σή-
µερα. Βγήκε στην απεργία χθες, απεργούµε-δεν απεργούµε απέ-
ναντι στις τράπεζες. Τώρα αποχωρούν. Ο κ. Σπίρτζης ήταν εδώ.
Να µας πουν πόσο δυνατά µαζί µε τη Νέα Δηµοκρατία χτυπάνε
το σύστηµα από µέσα. 

Και τι έγινε, κύριε Καραγιάννη, που µείνατε εδώ; Τι να κάνετε
κι εσείς; Τι έλεγε ο κ. Καραµανλής; «Δεν είναι δυνατόν» –λέει-
«να στηρίξουµε». Τότε ήταν εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας.
«Δεν είναι δυνατό να στηρίξουµε τη συγκεκριµένη σύµβαση που
έχετε φέρει µε διαφοροποιηµένους όρους απ’ αυτούς της προ-
κήρυξης», αυτό που ψηφίζετε σήµερα µαζί.

Όταν υπάρχουν συµφέροντα, Νέα Δηµοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ
«ναι». Δείτε ναυπηγεία Ελευσίνας. Δείτε ΑΣΕΠ. Μονόστηλο στην
«Εφηµερίδα των Συντακτών». Καµµία άλλη εφηµερίδα ότι τα βρή-
κατε.

Έλεγα για εσάς, κύριε Καραµανλή, τι λέγατε ως εισηγητής της
Νέας Δηµοκρατίας. Λέγατε να στηρίξουµε τη συγκεκριµένη σύµ-
βαση που έχετε φέρει µε διαφοροποιηµένους όρους απ’ αυτούς
τους προκήρυξης. Επί της ουσίας κατατέθηκε µια µοναδική προ-
σφορά την οποία παλαιότερα εσείς καταγγείλατε στις άλλες πα-
ραχωρήσεις συµβάσεων που γίνονται. Δεν είναι δυνατό να
στηρίξουµε µια τέτοια σύµβαση. Πώς κτυπάτε το σύστηµα ΣΥΡΙΖΑ
και Νέα Δηµοκρατία, αυτή την τράπεζα; Τους έχετε διαλύσει. Αυτό
είναι προοδευτική συµµαχία. Και βεβαίως τι να πείτε εκεί; Αρχίζετε
και λέτε, αφού δεν µπορείτε να πείτε, όπως χάσατε από το αερο-
δρόµιο και σας το γυρίζει πίσω η Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Καλά, κύριε Υπουργέ, αυτοί δεν έχουν τσίπα. Εσείς δεν έχετε
τσίπα, να φέρετε και να καταθέσετε στη Βουλή το έγγραφο της
Επιτροπής Ανταγωνισµού; Τι σας ζητάει το ΠΑΣΟΚ; Καλά, αυτοί
δεν το ζητάνε. Τι να ζητήσουν; Ο ΣΥΡΙΖΑ εννοώ. Τι να ζητήσουν;
Αφού πάτε εκεί και τους κουκουλώνετε το σκάνδαλο. Εσείς δεν
έχετε ντροπή να καταθέσετε πέντε µέρες και να πείτε «αυτό το
έγγραφο το καταθέτω»; Σας το ζητάει ο Γκόκας. Γιατί δεν το κα-
ταθέτετε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Το «αυτοί» ποιοι είναι; Εµείς;
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θέλει. Δεν χρειάζεστε το χαρτί εσείς για
να ψηφίσετε. Ούτε οµιλητή δεν έχετε σήµερα. Αφού είναι πάνω
στη σύµβαση που καταγγέλλετε. Τι έγινε µε όλο αυτό; Είναι υπέρ
του δηµοσίου συµφέροντος που καθυστερήσαµε πέντε χρόνια,
που µειώσαµε το τίµηµα; Τους έχει διαλύσει αυτούς τους ανθρώ-
πους, την τράπεζα η οποία είναι πίσω απ’ αυτή την επένδυση.

Λέµε εµείς: Δεν θέλουµε να γίνουν οι επενδύσεις; Βεβαίως να
γίνουν οι επενδύσεις. Μα, πώς θα γίνει η επένδυση όταν µειώνε-
ται το τίµηµα και κοροϊδεύετε τον κόσµο, το πάτε µία έτσι, µία
αλλιώς και χάνει εκατοµµύρια ο ελληνικός λαός;

Τώρα δεν σας ενδιαφέρει, κύριε Γιαννούλη, που χάνονται τόσα
εκατοµµύρια;

Τίποτα, κύριοι, δεν τους ενδιαφέρει. Είναι ένα στηµένο παιχνι-
δάκι για το οποίο όταν έρχονται τα συµφέροντα δεν µιλάει άν-
θρωπος.

Επειδή πολύ σωστά είπατε για τον Πάτση, νοµίζω ότι κανένας
Βουλευτής εδώ πέρα δεν θα τον κρίνει θετικά. Ήταν, νοµίζω, θλι-
βερό αυτό που έκανε. Με ποιο νόµο υπάρχουν «Πάτσηδες» και
«κοράκια» στη χώρα που σήµερα υλοποιεί ο κ. Καραµανλής; Ψή-
φισε ο κ. Γιαννούλης του ΣΥΡΙΖΑ. Έρχεται σήµερα ο κ. Καραµαν-
λής -άνοιξε την «πόρτα» ο ΣΥΡΙΖΑ- θα φτιάξει όχι «παράθυρο»,
αλλά θα το τερµατίσει.

Αναρωτιέµαι: Όταν είναι κάτι το οποίο στηρίζουν ΣΥΡΙΖΑ και
Νέα Δηµοκρατία δεν υπάρχει ούτε µονόστηλο. Οι µεν εφηµερί-
δες του ΣΥΡΙΖΑ δεν γράφουν τίποτα, στις δε της Νέας Δηµοκρα-
τίας υπάρχει το µονόστηλο.

Θα σας πω ένα παράδειγµα: Έβγαλε µια ανακοίνωση -δεν
έχουν το Θεό τους- ο επικεφαλής του τοµέα, ο κ. Πολάκης, ο
οποίος καταγγέλλει την ONEX για συνθήκες γαλέρας στα ναυ-
πηγεία. Και αναρωτιέµαι, µαζί δεν το ψηφίσατε πριν λίγες µέρες;
Σήµερα τι µας ζητάτε ο ΣΥΡΙΖΑ µε τη Νέα Δηµοκρατία; Να ικα-
νοποιήσουµε µια συµφωνία σας µε συγκεκριµένα συµφέροντα,
την οποία την έστησε ο κ. Σπίρτζης;

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Καταθέτω την οµιλία του Υπουργού κ. Καραµανλή. Καταθέτω

και την οµιλία του κ. Σπίρτζη.
(Στο σηµείο αυτό ο Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Οδυσσέας

Κωνσταντινόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Δεν έχει έρθει ο Υπουργός, ο κ. Σπίρτζης, άφησε εσάς, τι να
πει; Ο κ. Καραµανλής λέει µπράβο σας και συγχαρητήρια που
στηρίζετε τα µεγάλα συµφέροντα.

Εµείς έχουµε µια άλλη αντίληψη για το δηµόσιο συµφέρον.
Εµείς ψηφίσαµε την ελληνοαµερικανική συµφωνία γιατί είχε
εθνικά χαρακτηριστικά. Εσείς µπορείτε να ζητάτε ψήφο χωρίς να
καταθέσετε το έγγραφο της Επιτροπής Ανταγωνισµού της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής; Σε ποια ευρωπαϊκή χώρα µπορεί να συµβεί
αυτό; Εσείς, οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, αποδέχεστε
να µην έχετε ένα έγγραφο τέτοιο στα χέρια σας πριν υποστηρί-
ξετε αυτή τη διαδικασία; Το αποδέχεστε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής)

Ολοκληρώνω. Επειδή πολλά γράφτηκαν και πολλά ειπώθηκαν
για το Predator, κύριε Υπουργέ, εµείς είµαστε καλοπροαίρετοι
άνθρωποι. Χρειάστηκε ένα πέναλτι για να πει ο Πρωθυπουργός
ότι υπάρχει κέντρο παρακολούθησης «Predator» στην Ελλάδα.
Έτυχε, είναι τυχαίο γεγονός, συµβαίνουν αυτά στη ζωή. Αναρω-
τιέµαι πρέπει να βρούµε ποιος είχε αυτό το κέντρο; Δύο εται-
ρείες υπάρχουν η «KRIKEL» και η «INTELLEXA». Είναι από την
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εποχή του ΣΥΡΙΖΑ. Ο ΣΥΡΙΖΑ τους έδωσε 1,4 εκατοµµύρια ευρώ
απευθείας αναθέσεις και εσείς 10 εκατοµµύρια. Αυτές τις εται-
ρείες θα τις φωνάξουµε; Μάλιστα υπάρχει δηµόσια δήλωση προ-
σώπων ότι σε µια από αυτές τις εταιρείες εργάζεται -εγώ δεν
θέλω να βάλω θέµατα- γιος Υπουργού, ο οποίος υπέγραψε αυτή
τη σύµβαση, του ΣΥΡΙΖΑ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Υπάρχει τέτοιο πράγµα;
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Δεν σας βλέπω, κύριε Μαρκόπουλε, να τα λέτε. Είστε
λαλίστατος, αλλά για αυτές τις δύο εταιρείες δεν µιλάτε καθό-
λου. Λαλίστατη είναι η Νέα Δηµοκρατία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιος σας το είπε;
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Έχετε εκπλαγεί τώρα; Καλά µιλάµε τώρα για θέατρο
τρελό έτσι. Η Νέα Δηµοκρατία δεν µιλάει ποτέ για αυτά τα πράγ-
µατα.

Και τι λέει; Αυτούς δεν θα τους φωνάξουµε να τους δούµε; Να
µάθουµε ποιοι είναι; Να δούµε γιατί ο Πρωθυπουργός είναι
αθώος και δεν έχει καµµία σχέση µε όλα αυτά, όπως λέτε, κύριοι
της Νέας Δηµοκρατίας; Δεν θέλετε να το µάθετε; Μήπως κρύ-
βονται πρόσωπα πίσω από αυτή την ιστορία, τα οποία έχουν σχέ-
σεις µε τα κόµµατά σας;

Να σας ρωτήσω κάτι, κύριε Γιαννούλη: Διαβάζω τώρα «ΤΑ
ΝΕΑ». Θεωρώ ότι «ΤΑ ΝΕΑ» τώρα εσείς τα βλέπετε ως αξιόπιστη
εφηµερίδα. Έχει ένα άρθρο που λέει ότι στον Ποινικό Κώδικα
µαζί µε όσα κάνατε διώξατε και το άρθρο 370 -το είπε και συνά-
δελφος Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, δεν το ήξερα,
είναι πολύ µεγάλη αποκάλυψη αυτό- που αθωώνετε αυτούς που
αγοράζουν παράνοµα λογισµικά. Είναι αλήθεια; Παρακαλώ, κα-
ταθέτω το άρθρο. 

(Στο σηµείο αυτό ο Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Οδυσσέας
Κωνσταντινόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Και αναρωτιέµαι τι τσακώνεστε, για ποιον τσακώνεστε. Τι θέ-
λετε να κάνουµε; «Να κάνουµε Κυβέρνηση προοδευτική» ο ένας
και ο άλλος. Πώς θα συµφωνήσουµε µε τον τρόπο που κινείστε
για το δηµόσιο συµφέρον; Μήπως πρέπει να συµφωνήσετε οι
δυο σας; Νοµίζω τα βρίσκετε µια χαρά σε όλα τα θέµατα. Εντά-
ξει, θα πάτε εκεί που πήγατε, κύριε Καραµανλή, στο ΑΣΕΠ και
µοιράσατε εννιά-έξι και θα δώσετε οκτώ-επτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Θα µιλάµε δέκα-δεκαπέντε λεπτά;
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Τελειώνω, κύριε Καιρίδη, και µε συγχωρείτε πάρα
πολύ. Καταλαβαίνω, αλλά δεν θα ακουστεί πουθενά αλλού. Μην
ανησυχείτε δεν θα παίξει πουθενά σε µέσα µαζικής ενηµέρωσης.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Δεν ανησυχώ, αλλά φτάσαµε στα
δέκα λεπτά.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Ολοκληρώνω και λέω ότι εµείς έχουµε µια άλλη διαφο-
ρετική αντίληψη κουλτούρας για το πώς λειτουργεί το κράτος,
το δηµόσιο συµφέρον και πώς θέλουµε να συµµετέχουµε σε
αυτή την προσπάθεια. Ψηφίζουµε ό,τι είναι πατριωτικό µας κα-
θήκον, την ελληνοαµερικανική συµφωνία, αλλά δεν ψηφίζουµε
αυτά τα οποία δεν βοηθούν τη χώρα µας, το Θριάσιο, δεν υπο-
στηρίζουν νέες θέσεις εργασίας και τα δίνουν όλα στον παρα-
χωρησιούχο χωρίς κανένα τίµηµα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Γιαννούλη,

δεν υπάρχει προσωπικό τώρα, σας παρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε,

αλλά ρώτησε ευθέως για να του απαντήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πείτε µου ποιο

ήταν επί προσωπικού, για να κρίνω. Τι προσωπικό; Έκανε µια
αναφορά σε εσάς για τη γενικότερη τοποθέτηση του κόµµατός
σας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Με ρώτησε ευθέως, κατηγορώντας
ένα κόµµα, µια παράταξη. Προηγείται ο κύριος Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Το προσωπικό
ποιο είναι; Για το προσωπικό πρέπει ή να σας έχει υποτιµήσει ή
να παραποίησε τα λεγόµενά σας. Πείτε µου σε τι συνίσταται.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ζητώ ως Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος, όχι επί προσωπικού, στον χρόνο που µου αποµένει, ένα-
δύο λεπτά, να απαντήσω ευχαρίστως στον κύριο συνάδελφο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δηλαδή δεν θα
κάνετε δευτερολογία. Θέλετε να µιλήσετε για ένα-δυο λεπτά;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Όχι, βέβαια, δεν θα κάνω, αλλά προ-
ηγείται ο κύριος Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο
κύριος Υπουργός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Κύριε Πρόεδρε, να καταθέσω εγώ κάποια χαρ-
τιά που ζήτησε εδώ ο αγαπητός συνάδελφος του ΠΑΣΟΚ, ο
οποίος στον πολιτικό του λόγο µας θυµίζει τον ΣΥΡΙΖΑ. Βλέπετε
ότι εδώ, επειδή είµαστε και σε µία περίοδο προεκλογική,
οδεύουµε σιγά σιγά στις εκλογές, ο ελληνικός λαός, αγαπητοί
συνάδελφοι, θα έχει δύο επιλογές. Η µία επιλογή θα είναι να ψη-
φίσει τη Νέα Δηµοκρατία µε Πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη αυτοδύναµο και η άλλη επιλογή θα είναι να έχουµε µία
κυβέρνηση ή µια απόπειρα δηµιουργίας κυβέρνησης µεταξύ του
ΣΥΡΙΖΑ, του κ. Βαρουφάκη µε γκεστ σταρ τον κ. Ανδρουλάκη.

Και παρ’ ότι εδώ πέρα οι αγαπητοί συνάδελφοι του ΚΙΝΑΛ προ-
σπαθούν να δείξουν ότι υπάρχουν συγκοινωνούντα δοχεία µε-
ταξύ ΣΥΡΙΖΑ και Νέας Δηµοκρατίας θα σας θυµίσω απλά ότι
άκουσα τη συνέντευξη του Αρχηγού σας, ο οποίος µίλησε για
µία κυβέρνηση µε σοσιαλδηµοκρατικό πρόσηµο. Σε αυτή δεν
ανήκουµε εµείς. Δεν είµαστε σοσιαλδηµοκράτες. Ανήκουµε στην
οµάδα του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόµµατος.

Αλλά επειδή ειπώθηκαν και µερικά ζητήµατα για το Θριάσιο
που δεν έχουν καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα και επειδή
έγινε µια απόπειρα να δηµιουργηθούν για άλλη µια φορά εντυ-
πώσεις, κατ’ αρχάς θα σας καταθέσω και το γράµµα της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής και τα δεκατρία σηµεία για τα οποία έχουµε
έρθει σε διαπραγµατεύσεις µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
έχουµε συµφωνήσει. Ακούστε, δεν καταλαβαίνετε βασικά πράγ-
µατα, λυπάµαι.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υποδοµών και Μεταφορών κ.
Κωνσταντίνος Αχ. Καραµανλής καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Έπρεπε να φτάσουµε στο τέλος για να το καταθέσετε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Εγώ, αγαπητοί συνάδελφοι, σας άκουσα µε
πολύ µεγάλη υποµονή, σας άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή.
Μη χάνετε την ψυχραιµία σας. Όταν παίρνετε απαντήσεις καλό
είναι να µη χάνετε την ψυχραιµία σας.

Ακούστε λοιπόν, για να διαβάζετε λίγο καλύτερα. Αυτή η σύµ-
βαση όταν ψηφίστηκε το 2018 δεν είχε πάρει την έγκριση της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής. Μήπως είστε ακόµα στο 1981, ΕΟΚ και
ΝΑΤΟ το ίδιο συνδικάτο; Προφανώς εκεί γυρνάτε µε τον αγαπη-
µένο σας Αρχηγό κ. Ανδρουλάκη.

Εµείς λοιπόν τι είχαµε πει; Ότι η προηγούµενη κυβέρνηση άλ-
λαξε βασικά, να το πω πολύ απλά, τους όρους δόµησης. Και
αυτό το είχε πει και ο κ. Μανιάτης, ο οποίος δεν είναι σε αυτή
την Αίθουσα, πολύ εµπειρότερος από πολλούς εδώ πέρα µέσα.
Το ίδιο πράγµα είχαµε πει τότε. Τι είχαµε πει; Ότι δεν µπορείς να
αλλάξεις τους όρους δόµησης µε ειδική διάταξη για τα ακίνητα
της «ΓΑΙΑΟΣΕ». Δεν µπορείς δηλαδή να κάνεις ένα διαγωνισµό,
αυτός ο διαγωνισµός να έχει έναν ανάδοχο, να παίρνει το ακίνητο
και µετά να αλλάζεις τους όρους δόµησης.

Εκεί κτύπησε βασικά το θέµα της κρατικής ενίσχυσης. Και δεν
διορθώσαµε µόνο αυτό, διότι εδώ είναι το ψεύδος. Διορθώσαµε
και άλλα δώδεκα σηµεία σε απόλυτη συνεννόηση µε την «DG
COMP». Εκτός αν, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, είναι και η
«DG COMP» µέσα στα συµφέροντα. 
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ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Δεν τα καταθέσατε να τα δούµε! 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Μα, σας τα έχουµε πει διακόσιες φορές. Σας
τα καταθέτουµε όλα. Μη διακόπτετε και µην εκνευρίζεστε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μη διακόπτετε,
για να ολοκληρώσουµε. Θα αναγκαστώ να διαβάσω κάτι από τον
Κανονισµό της Βουλής µετά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Βλέπω έναν εκνευρισµό. Κάνετε ένα σόου
εδώ, εντάξει. Ακούστε και την απάντηση. Εµείς δεν θέλουµε να
έρθουµε σε µια στείρα πολιτική αντιπαράθεση. Ερωτήµατα θέ-
τετε, απαντήσεις δίνονται.

Είναι, λοιπόν, λυπηρό για ένα κόµµα, το οποίο θεωρείται κόµµα
της σοσιαλδηµοκρατίας, να έρχεται και να µην ψηφίζει µια σύµ-
βαση παραχώρησης, η οποία είναι συµφέρουσα για το ελληνικό
δηµόσιο. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Και εσείς δεν την ψηφίσατε το…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Εµείς την διορθώσαµε, αγαπητέ µου. Αυτό δεν
καταλαβαίνετε. Μην προσπαθείτε, λοιπόν, να δηµιουργείτε εντυ-
πώσεις εκεί που δεν υπάρχουν. Και πραγµατικά λυπάµαι για τη
στάση του ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ. Δεν ξέρω και τώρα πώς λέγεστε κιό-
λας. Είναι ένα κόµµα το οποίο τουλάχιστον στην περίοδο 2012 -
2015 στην οποία αρκετοί συνάδελφοι εδώ υπήρξαν και µέλη
αυτής της κυβέρνησης, είχε επιδείξει µια υπευθυνότητα. Βλέπω
ότι αφήνετε τώρα αυτή την υπευθυνότητα πίσω σας και επιστρέ-
φετε και εσείς στο παλιό καλό ΠΑΣΟΚ. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.
Γιαννούλης µε την ιδιότητα του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
και όχι επί προσωπικού.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, πολύ

σύντοµα, για να µην πω κάτι βαρύτερο, ότι στην πολιτική είµαστε
αυτό που κάνουµε και όχι αυτό που λέµε. Πιστεύω -και ίσως επι-
χειρώ να προστατέψω και τον ίδιο- ότι ο κ. Κωνσταντινόπουλος
δεν εκφράζει αυθεντικά το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής που έχει προ-
κύψει µετά την εκλογή Ανδρουλάκη, που είµαι σίγουρος ότι θα επι-
κροτούσε κάθε δηµοκρατική παράταξη, κάθε κόµµα που θα ήθελε
να µάθει την αλήθεια, όχι για λόγους κοµµατικού εγωισµού ή κοµ-
µατικής επιδειξιοµανίας, αλλά για λόγους δηµοκρατίας.

Αλλά θέλω να του πω κάτι σε σχέση µε αυτό που είπε για «ΤΑ
ΝΕΑ». Άλλοι υποδείκνυαν και άλλες εφηµερίδες υποδείκνυαν αρ-
χηγούς και πολιτικές τοποθετήσεις στα πρωτοσέλιδά τους και
αυτά δεν ήταν µέσα προσκείµενα στον ΣΥΡΙΖΑ.

Και κάτι τελευταίο, κύριε Κωνσταντινόπουλε. Όταν µιλάτε για
διαφάνεια, εντιµότητα, χρηστή διαχείριση του δηµοσίου χρήµα-
τος, ακεραιότητα στην αντιµετώπιση των χρηµάτων του ελληνι-
κού λαού, δεν έχετε το δικαίωµα και το πολιτικό ύψος και σθένος
να απευθύνεστε µε αιχµές στον ΣΥΡΙΖΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.
Κωνσταντινόπουλος.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Ευχαριστώ.

Πρώτα απ’ όλα, κύριε Υπουργέ, είναι σηµαντικό ότι γινόµαστε
το παλιό, καλό ΠΑΣΟΚ. Σας ευχαριστούµε πάρα πολύ. Άλλωστε
λέτε εσείς για το 2012-2015; Μια κουβέντα είπε ο Βενιζέλος και
τον κάνατε ΣΥΡΙΖΑ. Μην ξεχνιέστε!

Ακούστε, οι πολίτες ξέρουν τι θα ψηφίσουν το επόµενο χρονικό
διάστηµα. Ξέρουν αυτούς που έχουν αρχές και αξίες, που έµειναν
στην παράταξή τους και στο ’04 και στο ’08 και στο ’14 και στο ’44
προασπίζοντας το δηµόσιο συµφέρον. Δεν αγοράστηκαν από αρι-
στερές και δεξιές καρέκλες και έµειναν σε αυτή τη διαδικασία. Αν
δεν θέλετε το ΠΑΣΟΚ, πρέπει να σταµατήσετε να µας καλείτε κιό-
λας να κάνουµε συγκυβέρνηση. Εµείς λέµε στον κόσµο ότι το κα-
λύτερο είναι, αφού θέλουν όλοι να συγκυβερνήσουν µαζί µας,
κύριε Πρόεδρε, να ψηφίσουν απευθείας το ΠΑΣΟΚ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πολύ ωραία, είναι

µια τοποθέτηση.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Και ολοκληρώνω. Ο Πρόεδρός µας, ο Νίκος Ανδρου-
λάκης εκλέχτηκε απέναντι σε όλα τα συµφέροντα, αριστερά και
δεξιά, σε όλους όσους τον έδειχναν τρίτο και τέταρτο στις δη-
µοσκοπήσεις. Είναι γνωστές οι εφηµερίδες. Ο κ. Ανδρουλάκης
πήρε µια εντολή, να κάνει το ΠΑΣΟΚ µεγάλο, δυνατό, να ξανα-
κυβερνήσει χωρίς συµφέροντα και εξαρτήσεις.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Γιατί δεν τα λέτε; Ποια είναι τα συµ-
φέροντα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μη διακόπτετε,
κύριε Γιαννούλη. Έχετε µία τάση να διακόπτετε. Αν και είστε από
τη Θεσσαλονίκη, που δεν διακόπτουν οι Θεσσαλονικείς.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Τα συµφέροντα που σήµερα σας κάνουν να ψηφίζετε
υπέρ της Τράπεζας Πειραιώς, κύριε Γιαννούλη! Τα συµφέροντα
που σήµερα σας κάνουν να ψηφίζετε µαζί µε τη Νέα Δηµοκρατία
για την Τράπεζα Πειραιώς, τα συµφέροντα που σας έκαναν χθες
να ψηφίζετε µε την «ONEX» και τα συµφέροντα που θα σας κά-
νουν αύριο να ψηφίσετε οποιαδήποτε µεγάλη επιχειρηµατική
δραστηριότητα. Αυτοί είσαστε και αυτά τα συµφέροντα εξυπη-
ρετείτε!

Το ΠΑΣΟΚ εξυπηρετεί µόνο το δηµόσιο συµφέρον!
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θε-
ωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα δύο µαθήτριες και µαθητές
και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο δηµοτικό σχολείο Πα-
ραλίας Αχαΐας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Βλέπετε ότι στη συζήτηση στην Βουλή µπορεί να υπάρχει µία
ένταση µερικές φορές, αλλά γίνεται σε κόσµιο κλίµα.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΜέΡΑ25,
κ. Κλέων Γρηγοριάδης.

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε,
που µου δίνετε τον λόγο.

Ξέρετε, µία συµβουλή του ΜέΡΑ25 προς τους τρεις µνηµονια-
κούς είναι: Μη διαπληκτίζεστε τόσο έντονα σχεδόν σε επίπεδο
καυγά µεταξύ σας και µάλιστα παρουσία µικρών παιδιών, γιατί
θα εκτεθείτε σε µερικούς µήνες που θα κάνετε συγκυβέρνηση
αν δεν σας βγουν τα κουκιά, για να περάσετε το έκτο και απεχ-
θέστερο όλων των µνηµονίων σας. Θα συνεργαστούν σε µερι-
κούς µήνες, θα έχουν κοινή κυβέρνηση. Τώρα τσακώνονται σαν
τα σκυλιά!

Ώστε έτσι κύριε Υπουργέ, που µόλις φύγατε; Είπε ο Υπουργός
ότι όλο αυτό το τοξικό κλίµα που έχει δηµιουργηθεί στη χώρα µε
τις παρακολουθήσεις Ελλήνων πολιτών και Ελλήνων πολιτικών
του θυµίζει -αυτό είπε επί λέξει, αν δεν κάνω λάθος- τις πιο γκρί-
ζες εποχές της πολιτικής µας ιστορίας. Εµάς να δείτε τι µας θυ-
µίζει, κύριε Υπουργέ, που µας παρακολουθείτε!

Τώρα βέβαια έτσι όπως γίναµε µαλλιά κουβάρια, κανείς δεν
µπορεί να είναι βέβαιος ότι δεν παρακολουθείται και ο ίδιος ο
Υπουργός σας από τον Πρωθυπουργό σας. Αλλά πάντως, είµα-
στε όλοι σίγουροι ακόµα και οι µικροί µαθητές εκεί πάνω, ότι πα-
ρακολουθούµαστε συστηµατικά.

Ξέρετε λοιπόν τι µας θυµίζει εµάς το τοξικό αυτό κλίµα; Δικτα-
τορία µάς θυµίζει και τον αείµνηστο Κωνσταντίνο Μητσοτάκη µάς
θυµίζει. Ξέρετε γιατί µας θυµίζουν αυτά τα δύο; Γιατί από αυτούς
είχαµε να παρακολουθηθούµε που µας ξαναπαρακολούθησε
φέτος ή πέρυσι ή πρόπερσι ο γιος του τελευταίου, ο Κυριάκος
Μητσοτάκης. Να τον χαίρεστε τον Πρωθυπουργό σας!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το πρώτο θέµα για το οποίο θα
µιλήσει σήµερα το ΜέΡΑ25 έχει τίτλο «παρασιτικοί εφοπλιστές,
καναλάρχες και πρόεδροι ποδοσφαιρικών οµάδων», τα ίδια γνω-
στά σε όλους πρόσωπα. Τώρα πια ξέρουµε κυρίες και κύριοι
Βουλευτές. Τι ξέρουµε; Ο Κυριάκος Μητσοτάκης είναι και αυτός
-ναι!- Ολυµπιακός. Αυτό το ξέρουµε.
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Το ερώτηµα είναι: Ο Βαγγέλης Μαρινάκης είναι άραγε Ολυµ-
πιακός; Ο Γιάννης Αλαφούζος είναι τάχα Παναθηναϊκός; Ο Ιβάν
Σαββίδης είναι σίγουρα ΠΑΟΚ; Ο Δηµήτρης Μελισσανίδης να
είναι άραγε ΑΕΚ; Όχι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κανείς τους
δεν είναι. Χρησιµοποιούν απλώς τις οµάδες ως ερείσµατα, ως
στηρίγµατα για τις επιχειρηµατικές τους δραστηριότητες. Αυτό
κάνουν. Για να ασκούν πίεση στους εκάστοτε κυβερνώντες, στην
κάθε κυβέρνηση και να διαπλέκονται έτσι µαζί µε τους εκάστοτε
κυβερνώντες µε διάφορους ανήθικους τρόπους ως συνεταιράκια
ή αφεντικά. Διαλέγετε και παίρνετε ό,τι προτιµάτε. Όπως ακρι-
βώς δηλαδή κάνουν τόσα χρόνια συµπτωµατικά οι ίδιοι ακριβώς
αυτοί οι άνθρωποι µε τα κανάλια τους, µε τους τηλεοπτικούς
σταθµούς τους.

Τι κάνουν; Διαµορφώνουν τις συνειδήσεις µας, ασκούν πιέσεις
και διαπλέκονται, καθώς ουδόλως ενδιαφέρονται, βέβαια, όλοι
αυτοί για τη δηµοσιογραφία και την ενηµέρωσή µας. Το µόνο
που τους νοιάζει -και µην αυταπατάται κανείς εδώ µέσα- είναι η
ισχύς τους, η οποία βεβαίως ισχύς τους µεγαλώνει πώς; Όταν
µεγαλώνουν οι µπίζνες τους, οι επιχειρήσεις τους.

Χαρακτηριστικότερο παράδειγµα όλης αυτής της ιλαροτρα-
γωδίας, πολίτες της Ελλάδας, που µας ακούτε από εκεί έξω και
έχετε φρίξει εδώ και µήνες, εδώ και χρόνια, αλλά αντέχετε
ακόµα, αποτελεί ο αλήστου µνήµης κ. Κοσκωτάς, ο οποίος µας
χρέωσε µερικές δεκάδες δισεκατοµµύρια τότε δραχµές. Τα θυ-
µάστε, σε pampers πηγαινοέρχονταν. Αποδέκτης ήταν η παρά-
ταξη του προλαλήσαντος από εµένα σε αυτό το Βήµα, έτσι; Τα
pampers, να µην ξεχνιόµαστε, ο κ. Κουτσόγιωργας τα άρπαζε.

Χαρακτηριστικότερο, λοιπόν, παράδειγµα είναι ο αλήστου µνή-
µης Κοσκωτάς, ο οποίος, όπως είναι γνωστό τοις πάσι, ήταν φα-
νατικός Παναθηναϊκός µέχρι την ηµέρα που αγόρασε τον
Ολυµπιακό. Ήταν φανατικότατος. Αυτό, όµως, δεν είχε καµµία
απολύτως σηµασία για τον κ. Κοσκωτά. Ολυµπιακό βρήκε να πω-
λείται σε τιµή ευκαιρίας, Ολυµπιακό αγόρασε. Όποιον βρήκε τον
άρπαξε να κάνει τη δουλίτσα του, ακόµα και αν ήταν µέχρι την
προηγούµενη στιγµή, το προηγούµενο δευτερόλεπτο, ο λεγόµε-
νος -ξέρουν αυτοί που µας ακούν- προαιώνιος αντίπαλός του, ο
Ολυµπιακός.

Ενηµερώνουµε, λοιπόν, από αυτό το Βήµα τον ελληνικό λαό
ότι όλα αυτά που ζούµε τις τελευταίες µέρες δεν αφορούν βέ-
βαια σε καµµία περίπτωση συλλογικές, οπαδικές ή ποδοσφαιρι-
κές διαφορές και διαµάχες. Όχι.

Αφορούν, πολίτες που µας ακούτε, απλώς στο µοίρασµα της
επιχειρηµατικής, της παρασιτικής, δήθεν επιχειρηµατικής πίτας
στην Ελλάδα µας και τα παράπονα -γιατί περί αυτού ακριβώς
πρόκειται- ενός εξ αυτών των παρασιτικών προς τον υπάλληλό
τους, τον Πρωθυπουργό µας, ότι δεν τον εξυπηρέτησε εξίσου
καλά µε τους υπόλοιπους παρασιτικούς, ότι του έδωσε δηλαδή
λίγο µικρότερο κοµµάτι. Γι’ αυτό γαβγίζει ο κ. Μαρινάκης. Λέει:
Κοίταξε να δεις, έχω κανάλια, έχω και τριάµισι εκατοµµύρια οπα-
δούς του Ολυµπιακού και θα σε ρίξω. Μη δίνεις στον Βαρδινο-
γιάννη, τον Λάτση, τον Περιστέρη και τον Μυτιληναίο τα πάντα
και µου στερείς τα σκουπίδια που µου είχες τάξει προεκλογικά.

Διότι του τα είχε τάξη, ελληνικέ λαέ, τα σκουπίδια προεκλογικά
και δεν του τα έχει δώσει ακόµα. Πρέπει να τα έχει πάρει ο γνω-
στός «πεθερός» τα σκουπίδια, αν δεν κάνω λάθος, η «ΤΕΡΝΑ».

Δυστυχώς για εσάς, δεν µπορείτε να ξεγελάσετε άλλο, κύριοι
Μαρινάκη, Αλαφούζο, Σαββίδη και Μελισσανίδη. Δεν είστε φίλα-
θλοι και δεν υπήρξατε ποτέ σας τέτοιοι. Δεν αγαπάτε διόλου τις
οµάδες σας ούτε τον κόσµο τους και τους χρησιµοποιείτε µόνο
και µόνο για να επεκτείνετε η δύναµή σας.

Και βέβαια, βεβαιότατα, ελληνικέ λαέ, αν κάτι πάει στραβά σε
όλο αυτό το διαπλεκόµενο κουλουβάχατο, τότε θα τους χρησι-
µεύσουν και οι οπαδοί και τα κανάλια ως τι; Ως ασπίδες από τις
νοµικές ποινές, ως ασπίδες νοµικής προστασίας.

Είναι περίπου κάτι σαν το ακαταδίωκτο, κύριοι Υπουργοί, των
µελών των Δ.Σ. των αµαρτωλών οργανισµών που νοµοθετούν
όλες ανεξαιρέτως οι µνηµονιακές κυβερνήσεις, Νέα Δηµοκρατία,
ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ, ΣΥΡΙΖΑ, δηλώνοντας ουσιαστικά έτσι µε τη νο-
µοθέτησή σας -και µάλιστα, µε τον πιο εµφατικό τρόπο, ελληνικέ
λαέ- και εκ προοιµίου ότι παρανοµούν. Γι’ αυτό µε τέτοια ζέση
νοµοθετούν εκ των προτέρων το ακαταδίωκτο, γιατί ξέρουν ότι

αυτοί που θα κληθούν να πραγµατοποιήσουν αυτούς τους νό-
µους, οι πρόεδροι των Δ.Σ. και τα µέλη, είναι για φυλακή, είναι
για τη στενή, είναι για την ψειρού. Με συγχωρείτε για την έκ-
φραση. Το είπα έτσι για τις εντυπώσεις.

Για όλους εµάς, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που εί-
µαστε εκλεγµένοι εκπρόσωποι του ελληνικού λαού εδώ, στη νο-
µοθετική του εξουσία, όσα ακαταδίωκτα και αν νοµοθετήσετε δεν
θα αποφύγετε να λογοδοτήσετε τελικά, όπως και εµείς, και όταν
ο λαός µας σας ανακοινώσει την κρίση του στην κάλπη, πιστέψτε
µε, όποτε και αν στήσετε αυτή την έρµη κάλπη, η κρίση του θα
είναι πολύ σκληρή, η κρίση του θα είναι αµείλικτη για όλους εσάς
τους µνηµονιακούς ανεξαιρέτως, που κλέβετε εδώ και δεκατρία
χρόνια τη ζωή τους, ανταλλάσσοντας την ανήθικη υποταγή σας
µε µερικά µόνο ακόµα δισεκατοµµύρια ευρώ ή δολάρια. Θυµά-
στε τον στίχο «για δολάρια ή µάρκα, µακελειό στο Ελ Ζαατάρ»;
Περί αυτού ακριβώς πρόκειται. Συνεχίζεται το Ελ Ζαατάρ και
είναι εδώ, στη Μπανανία που λέγεται Ελλάδα και ντρεπόµαστε
που κάνατε Μπανανία την περήφανη και ένδοξη χώρα µας.

Για µερικά, λοιπόν, ακόµα δισεκατοµµύρια ευρώ ή δολάρια,
για ποιους; Για τον κ. Λάτση, τον κ. Βαρδινογιάννη, τον κ. Περι-
στέρη, τον κ. Αλαφούζο, τον κ. Μυτιληναίο, τον κ. Ξενόκωστα και
άλλους.

Θέµα δεύτερο: Μετοχικό Ταµείο Πολιτικών Υπαλλήλων. Συναν-
τήσαµε, ως ΜέΡΑ25, πριν µια εβδοµάδα εκπροσώπους των πο-
λιτικών υπαλλήλων του Μετοχικού Ταµείου Δηµοσίων Υπαλλήλων
και µας εξήγησαν από πρώτο χέρι την ατιµία που ετοιµάζεται η
«Κυριάκος Μητσοτάκης ΑΕ» να πράξει σε αυτό το ταµείο.

Το Μετοχικό Ταµείο Πολιτικών Υπαλλήλων µέχρι σήµερα είναι
αύταρκες -το ακούτε, πολίτες από εκεί έξω;- και δεν επιβαρύνει,
µάλιστα, τον κρατικό προϋπολογισµό µας ούτε καν για τους µι-
σθούς των ογδόντα περίπου πολιτικών υπαλλήλων που εργάζον-
ται σε αυτό. Δεν µας επιβαρύνει όλους εµάς, ξέρετε γιατί; Διότι
χάρη στις δωρεές των ίδιων των µελών του και καµµία κρατικο-
δίαιτη κρατική ενίσχυση, αλλά και χάρη κυρίως στη χρηστή δια-
χείριση των υπαλλήλων του, της ενοικίασης των ακινήτων εκ
µέρους των υπαλλήλων του, έχει έσοδα -ακούστε το, γιατί έχει
ενδιαφέρον- 5,2 εκατοµµύρια ευρώ τον χρόνο. Μα, όλα αυτά,
όπως λέει και το τραγούδι, µέχρι χτες.

Βεβαίως, µέχρι χθες, γιατί σήµερα έρχεται σαν σίφουνας η
«Κυριάκος Μητσοτάκης Α.Ε.», µε ένα εξαιρετικά ύποπτο, κύριε
Πρόεδρε, σχέδιο νόµου, το οποίο ήδη βρίσκεται στη διαβού-
λευση. Με αυτό το σχέδιο νόµου τι ετοιµάζεται να κάνει η Κυβέρ-
νησή σας; Ετοιµάζεστε να αρπάξετε τη διαχείριση από αυτούς
τους ανθρώπους που πονάνε και νοιάζονται για το ταµείο τους
και να την προσφέρετε βορά -ακούστε το να φρίξετε, ελληνικέ
λαέ- σε δύο ανώνυµες εταιρείες επενδύσεων, οι οποίες θα τζο-
γάρουν κατά το δοκούν τις εισπράξεις των ενοικίων αυτών των
ακινήτων. Αυτό κάνουν οι ανώνυµες εταιρείες επενδύσεων, τζο-
γάρουν. Σας θυµίζει τίποτα;

Εµάς, στο ΜέΡΑ25, µας θυµίζει. Τι µας θυµίζει; Τις αµαρτωλές
ΔΕΚΟ, τον Σηµίτη και τον Κώστα Καραµανλή, που µετέτρεψαν
τις οικονοµίες των ασφαλιστικών ταµείων των εργαζόµενων της
χώρας µας σε δοµηµένα οµόλογα, τζογάροντας τότε στα διεθνή
χρηµατιστήρια, όπου τελικά έχασαν τους κόπους των συνανθρώ-
πων µας σχεδόν ολοσχερώς, για να έρθει βέβαια στη συνέχεια ο
εθνικός οδοστρωτήρας, ο Ευάγγελος Βενιζέλος και να αποτελει-
ώσει όσες οικονοµίες εξ αυτών είχαν αποµείνει, αλλά και όλων
ανεξαιρέτως των ταµείων µε το περίφηµο PSI.

Ποιο είναι το εξαιρετικά έωλο επιχείρηµα της «Κυριάκος Μη-
τσοτάκης Α.Ε.» και του στενά παρακολουθούµενου, όπως µαθαί-
νουµε εσχάτως, από αυτή Υπουργού της Κώστα Χατζηδάκη, για
τη µεταφορά του µάνατζµεντ από τους πολιτικούς υπαλλήλους
του Μετοχικού Ταµείου στα αρπακτικά; Ακούστε το, να φρίξετε
και πάλι! Με την προχειρότητα που κατασκευάζετε επιχειρήµατα,
µε την αστειότητά τους, ότι δήθεν τα αρπακτικά έχουν το know-
how, ότι τα golden boys ξέρουν καλύτερα, γιατί είναι golden
boys και άρα, ξέρουν καλύτερα από επενδύσεις και κέρδη.

Ε, τότε µήπως να το αναθέσετε κατευθείαν στον κ. Πάτση, ο
οποίος απέδειξε την τριετία ότι είναι λαµπρότατος στο να απο-
κοµίζει κέρδη, καθώς κατάφερε να αποσπά τα σπίτια του φτωχού
ελληνικού λαού στο 20% και στο 15% της αξίας τους, για να τα
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πουλήσει µετά σε τριπλάσιες τιµές; Δώστε τα στον Πάτση να τα
επενδύσει, να κάνει τη δουλίτσα.

Πόσο, όµως, άραγε, µπορούν να ξέρουν καλύτερα τα golden
boys και οι διάφοροι «Πάτσηδες» αυτού του κόσµου τη δουλειά
που κάνουν αυτοί οι άνθρωποι εδώ και περισσότερο από έναν
αιώνα; Εδώ και ενάµιση αιώνα διαχειρίζονται τα ακίνητα και είναι
αυτάρκεις και αυτόνοµοι και δεν µας επιβαρύνουν οι πολιτικοί
υπάλληλοι του Μετοχικού Ταµείου και όπως αποδεικνύεται από
τα 5,2 εκατοµµύρια οι υπάλληλοι αυτοί κάνουν µια χαρά τη δου-
λειά.

Παίρνετε, δηλαδή, κάτι, κύριε Πρόεδρε, που λειτουργεί και µά-
λιστα, πολύ πετυχηµένα, προσθέτοντας µελλοντικά έξοδα στον
κρατικό µας προϋπολογισµό, γιατί; Για να το κάνετε δωράκι σε
δύο επενδυτικές εταιρείες, που, αν και κανείς δεν ξέρει αν θα το
χειριστούν µε την ίδια επιτυχία, όλοι µας εδώ ανεξαιρέτως µέσα
ξέρουµε ότι δεν τους καίγεται καρφί αν θα το διαχειριστούν µε
επιτυχία ή µε παταγώδη αποτυχία.

Δεν είναι τα χρήµατα τους, δεν είναι τα χρήµατα των συναδέλ-
φων τους, δεν είναι οι αυριανές συντάξεις τους και δεν τους κό-
φτει, κύριε Πρόεδρε.

Είστε διάτρητοι, είστε γυµνοί και εκτεθειµένοι µετά από αυτό
εξίσου και οι παρακολουθούντες και οι παρακολουθούµενοι. Και
θα κριθείτε, βέβαια και για αυτό µαζί µε όλα τα άλλα στην κάλπη
από τον ελληνικό λαό.

Ακόµα τρεις σελίδες, κύριε Πρόεδρε και τελειώνω µε τη
ΣΤΑΣΥ. Αναφέρθηκα χθες, αλλά θέλω να πω λίγα ακόµα, σε µια
ακόµα ατιµία που διαπράττει η κυβέρνηση της «Κυριάκος Μη-
τσοτάκης Α.Ε.» στους εργαζόµενους της συντήρησης του δι-
κτύου των αµαξοστοιχιών της ΣΤΑΣΥ.

Μιας και είστε εδώ, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, κύριε Καραµανλή,
θα αρπάξω την ευκαιρία να σας θέσω µερικές κρίσιµες ερωτή-
σεις και αµέσως µετά που θα µιλήσετε, αν έχετε την καλοσύνη,
µας απαντάτε.

Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι οι εργαζόµενοι συντηρητές στο
δίκτυο και τις αµαξοστοιχίες είναι τριάντα σήµερα από εξήντα
τέσσερις το 2009;

Γνωρίζετε ότι αυτοί οι εξήντα τέσσερις το 2009, κύριε
Υπουργέ, είχαν να συντηρήσουν δεκαπέντε χιλιόµετρα διπλής σι-
δηροτροχιάς. Ξέρετε σήµερα οι τριάντα που έχουν µείνει, που
είναι λιγότεροι από τους µισούς, πόσα έχουν να συντηρήσουν;
Σαράντα ένα χιλιόµετρα διπλής σιδηροτροχιάς! Το ξέρετε; 

Ξέρετε επίσης, κύριε Υπουργέ, ότι εδώ και χρόνια όλες οι κυ-
βερνήσεις, όπως και εσείς τα τελευταία τριάµισι χρόνια, δεν τους
παρέχετε νέα εργαλεία και ανταλλακτικά για τα παλιά, και έτσι
αναγκάζονται να πραγµατοποιούν όλη τη συντήρηση για τα
τρένα µας, για τον ηλεκτρικό και το µετρό, µε εργαλεία που είναι
σε λειτουργία, µε ιδιοκατασκευές και πατέντες; Ντρέπεται κανείς
για αυτό; Οι άνθρωποι µάς το είπαν προχθές που πήγαµε. 

Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ µου, ότι το Πάσχα που πέρασε τους
κόψατε, για πρώτη φορά από τότε που συστάθηκε αυτή η δηµό-
σια επιχείρηση, το δώρο του Πάσχα και προχωρήσατε τον Μάιο,
αµέσως µετά, περικόπτοντας τον κύριο µισθό, το επίδοµα για αν-
θυγιεινή εργασία, το επίδοµα ευθύνης και τη στρατιωτική τους
θητεία; 

Θυµάστε, κύριε Υπουργέ, ότι από τα τέλη Σεπτέµβρη, όπως
δηλώσατε δηµόσια ενώπιον του ελληνικού λαού, έχουν υπογρά-
ψει όλοι αυτοί οι εργαζόµενοι της ΣΤΑΣΥ συλλογική σύµβαση µε
το Υπουργείο σας; Πριν από τρεις ηµέρες οι ίδιοι αυτοί οι έρµοι
εργαζόµενοι στη ΣΤΑΣΥ ενηµέρωσαν τον κ. Βαρουφάκη και την
αφεντιά µου που ήµουν εκεί, ότι το Υπουργείο σας µέχρις ώρας,
κύριε Υπουργέ, δεν έχει εκπληρώσει κανέναν όρο -ούτε έναν,
ούτε µισό- αυτής της συλλογικής σύµβασης. Τους έχετε τάξει
ότι θα το ρυθµίσετε, όπως µαθαίνω, µε κοινή υπουργική από-
φαση. Σας ρωτάω, κύριε Υπουργέ, και µπορείτε να απαντήσετε
εδώ και τώρα, αµέσως µετά από εµένα στη Βουλή των Ελλήνων,
αν σκοπεύετε να το πράξετε, αν θα πάρετε αυτή την κοινή
υπουργική απόφαση. Και σας παρακαλώ να µας πείτε πότε θα
το κάνετε και δώστε µας µια ηµεροµηνία, γιατί ζορίζονται οι άν-
θρωποι. 

Κύριε Καραµανλή, που είστε ο καθ’ ύλην αρµόδιος Υπουργός,
αντιλαµβάνεστε τι σηµαίνουν όλα αυτά για την ασφάλεια του επι-

βατικού κοινού και φυσικά πρωτίστως των εργαζοµένων οι οποίοι
κάθε βράδυ δίνουν µάχη; Τους γνωρίσαµε, είναι φιλότιµοι άν-
θρωποι, είναι άνθρωποι ζεστοί. Το κάνουν γιατί αγαπάνε τους συ-
νανθρώπους τους. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

Αυτή τη στιγµή κυριολεκτικά όλο το δίκτυο του ηλεκτρικού και
του µετρό επαφίεται στην εργατικότητα και στην ανθρωπιά που
προανέφερα τριάντα νοµαταίων, κύριε Υπουργέ, και στο αίσθηµα
ευθύνης που έχουν αυτοί οι τριάντα άνθρωποι. Δεν θέλω να το
πιστέψω, ούτε το ΜέΡΑ25 δεν θέλει να πιστέψει, το αντιλαµβά-
νεστε. Όµως δεν κάνετε τίποτα. Γιατί άραγε; Μήπως επειδή
έχετε στόχο να δηµιουργήσετε κοινωνικό αυτοµατισµό; Τι περι-
µένετε να συµβεί δηλαδή; Να γίνει κάποιο ατύχηµα -ο µη γέ-
νοιτο!- για να ρίξετε το ανάθεµα στους εργαζόµενους για το
ατύχηµα ώστε να φέρετε από την πίσω πόρτα παρασιτικούς ερ-
γολάβους, όπως, για παράδειγµα, τον κ. Περιστέρη ή τον κ. Μυ-
τιληναίο -που είναι οι αγαπηµένοι σας, για αυτό τους λέω- µε
ακόµα φθηνότερους εργαζόµενους;

Με αυτή τη φράση κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Ελληνικέ λαέ, για
να προσλάβουν εργαζόµενους που είναι απολύτως απαραίτητοι
τώρα αυτή τη στιγµή και να µην κινδυνεύεις εσύ και τα παιδιά
σου όταν πάτε στη δουλειά ή στο σχολείο κάθε πρωί, λεφτά δεν
έχουν, δεν υπάρχουν, αλλά για να δώσουν πολλαπλάσια σε µε-
ρικούς µήνες στους παρασιτικούς, τότε ως εκ θαύµατος λεφτά
θα βρεθούν. 

Σας ευχαριστώ πολύ που µε ακούσατε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Τώρα συνεχίζουµε µε τον κ. Καιρίδη, τον οποίο αδικήσαµε για
να είµαστε ειλικρινείς. Όµως έχει άπλετο χρόνο στον δηµόσιο
λόγο ο κ. Καιρίδης, µε πολλές ιδιότητες. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πραγµατικά καµµιά φορά είναι αλήθεια ότι είναι βασανιστική

η παρακολούθηση της συζήτησης στην Ολοµέλεια για µια σειρά
από λόγους, κυρίως για αυτό που θα έλεγε κάποιος «πλίνθοι κέ-
ραµοι ατάκτως ερριµµένοι»: οµιλίες χωρίς αρχή, µέση και τέλος,
επί παντός επιστητού, πλην του υπό συζήτηση θέµατος, οµιλίες
που ξεφεύγουν του χρόνου, προσωπικές αντεγκλήσεις. όµως ένα
είναι βέβαιο, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας -και αυτό ας
το καταλάβουν καλά οι της Αντιπολίτευσης- δεν θα επιτρέψει το
µπάχαλο της σκέψης κάποιων να γίνει µπάχαλο της χώρας. Αυτή
τη µπαχαλοποίηση που είδατε σήµερα, το ανερµάτιστο, δεν θα
γίνει πρόβληµα της χώρας. Θα κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν για να
λύνουµε τα προβλήµατα θεσµικά, όπως προβλέπουν το Σύν-
ταγµα και οι νόµοι. Και για το συγκεκριµένο θέµα στο οποίο ανα-
φερθήκαν πολλοί, ο δρόµος είναι ένας, είναι ο δρόµος της
δικαιοσύνης και της γρήγορης δικαστικής εκκαθάρισης. Δεν το
θέλουν αυτό στην Αντιπολίτευση. Αυτό που θέλουν είναι να πέσει
ο Μητσοτάκης. Δεν θα πέσει ο Μητσοτάκης. Οι εκλογές θα γί-
νουν στην ώρα τους. Και το ποιος θα είναι στην Κυβέρνηση δεν
το αποφασίζουν οι οµιλούντες, το αποφασίζει ο κυρίαρχος ελλη-
νικός λαός. 

Πριν µιλήσω για το θέµα, δεν µπορώ παρά να κάνω ένα γενι-
κότερο σχόλιο για το Υπουργείο Υποδοµών και την πολιτική της
Κυβέρνησής µας σε αυτά τα κρίσιµα ζητήµατα των έργων. Και
θέλω πραγµατικά να συγχαρώ την ηγεσία του Υπουργείου, µιας
και είναι εδώ και ο Υπουργός Κώστας Καραµανλής και ο Υφυ-
πουργός Γιώργος Καραγιάννης, που υποµονετικά από το πρωί
παρακολουθούν τη συζήτηση για το τεράστιο έργο που έχει γίνει
από τον Ιούλιο του 2019 στον τοµέα ευθύνης τους: να ξεµπλο-
κάρουν τα έργα και να προχωρήσουν γρήγορα µπροστά, µετά
τις τεράστιες καθυστερήσεις που είχαµε. 

Ποιο έργο να πρωτοθυµηθεί κανείς; Το Πάτρα - Πύργος; Το
µετρό της Θεσσαλονίκης; Τον ΒΟΑΚ; Τον Ε65; Και τώρα και κάτι
που αφορά και τη δική µου περιφέρεια, τρέχουµε γρήγορα τη
Γραµµή 4 του µετρό της Αθήνας, που θα ανακουφίσει και θα αλ-
λάξει τον συγκοινωνιακό χάρτη όλης της βόρειας Αθήνας. Πραγ-
µατικά συγχαρητήρια για αυτό, ένας οργασµός έργων που τιµά
την καλύτερη παράδοση της Νέας Δηµοκρατίας και, επιτρέψτε
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µου να πω, του ιδρυτή µας, που έγινε γνωστός στο πανελλήνιο
ως «Υπουργός Δηµοσίων Έργων» στις αρχές της δεκαετίας του
‘50. 

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα του Θριασίου και του κρίσιµου
ρόλου που έχουν να παίξουν τα logistics στην εθνική οικονοµία.
Η πρόβλεψη λέει ότι αν εκµεταλλευτούµε τις ευκαιρίες που µας
δίνονται λόγω της γεωγραφικής µας θέσης, αλλά και των τερά-
στιων γεωστρατηγικών αλλαγών που βλέπουµε σήµερα µπρο-
στά, µπορεί να συµβάλλει µέχρι και 5% έως 8% του ΑΕΠ.
Χρειαζόµαστε τα λιµάνια. Χρειαζόµαστε να ανατάξουµε τον σι-
δηρόδροµο, ο οποίος είναι η µεγάλη πληγή. Τα συζητήσαµε αυτά
στο προηγούµενο νοµοσχέδιο που φέρατε εδώ, για τα προβλή-
µατα στον σιδηρόδροµο και πώς πρέπει να τα καλύψουµε, και
βεβαίως τα συζητάµε και τώρα µε το εµπορευµατικό κέντρο στο
Θριάσιο Πεδίο. 

Χαίροµαι ειλικρινά που ο ΣΥΡΙΖΑ αποφάσισε να ψηφίσει υπέρ
και να συµφωνήσουµε σε αυτά τα µεγάλα. Λυπάµαι ωστόσο που
το ΠΑΣΟΚ εµφανίζεται -πώς να το πούµε;- «βασιλικότερο του βα-
σιλέως» στην αντιπολιτευτική του παρόξυνση. Όµως δεν είναι η
πρώτη φορά. Το είδαµε και στο νοµοσχέδιο για τα Ναυπηγεία
της Ελευσίνας, όπου και ο ΣΥΡΙΖΑ υπερψήφισε. Το ΠΑΣΟΚ απο-
φάσισε να γίνει αίφνης «έξω Αριστερά». Είναι και αυτό µια περι-
δίνηση -να πούµε- σε παλαιότερες εποχές. Δεν νοµίζω ότι θα σας
κάνει καλό, κύριοι συνάδελφοι, της Ήσσονος Αντιπολίτευσης. Ο
κόσµος ξέρει και καταλαβαίνει. Είναι όµως κάτι το οποίο δεν
µπορώ να αφήσω ασχολίαστο. 

Είναι αλήθεια ότι είχαµε µια τεράστια καθυστέρηση στο έργο
του Θριασίου πάνω από είκοσι χρόνια. Και είχαµε µια προβληµα-
τική σύµβαση που κληρονοµήσαµε από τον ΣΥΡΙΖΑ το 2018, η
οποία κατ’ αρχάς προσέκρουσε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Έχει
µεγάλο ενδιαφέρον, και δεν µπορεί κανείς να µην κάνει το πολι-
τικό σχόλιο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος διαρρηγνύει τα ιµάτιά του
ενάντια στα ιδιωτικά συµφέροντα, ενάντια στις ιδιωτικοποιήσεις
-που είχαµε τον αρµόδιο Υπουργό τότε του ΣΥΡΙΖΑ τον κ. Σπίρ-
τζη, αν θυµάστε, να κλαίει στην Κέρκυρα για τη «FRAPORT» και
την παραχώρηση των δεκατεσσάρων αεροδροµίων, που σήµερα
έχουν εκσυγχρονιστεί και δεν έχουν καµµία σχέση µε την εικόνα
που είχαν στο παρελθόν- παρ’ όλα αυτά, είδαµε να κάνει µια
σειρά από πράγµατα υπέρ του ιδιώτη παραχωρησιούχου στο
συγκεκριµένο, τα οποία βεβαίως προσέκρουσαν και στο δηµόσιο
συµφέρον, αλλά και στην αρµόδια διεύθυνση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής.

Και ερχόµαστε σήµερα εµείς να τα διορθώσουµε, µειώνοντας
τον χρόνο παραχώρησης, αυξάνοντας το τίµηµα παραχώρησης,
αυξάνοντας το µίσθωµα παραχώρησης και όλα αυτά υπέρ του
δηµοσίου, για να καταλαβαίνουµε σε αυτή τη χώρα ποιος εξυπη-
ρετεί το δηµόσιο συµφέρον και ποιος µιλάει τα λόγια τα εύκολα,
τα µεγάλα, αλλά στην ουσία εν τέλει, άλλοτε κλαίγοντας, άλλοτε
κάνοντας την «κωλοτούµπα», υποκύπτει και υποτάσσεται στα
ιδιωτικά. 

Δεν θέλω να κλείσω µε πικρή γεύση, γιατί θεωρώ ότι είναι µια
πολύ σηµαντική µέρα σήµερα, µια σηµαντική µέρα για την Ελ-
λάδα και την ελληνική οικονοµία, να κυρώσουµε αυτή τη σύµ-
βαση, σύµφωνα και µε το κοινοτικό δίκαιο. 

Είναι µια επιτυχία της Κυβέρνησης να ξεµπλοκάρουµε αυτό το
πολύ µεγάλο έργο που θα δώσει χιλιάδες θέσεις εργασίας και
θα αναβαθµίσει το λιµάνι στο Ικόνιο και ευρύτερα τον Πειραιά.
Μίλησαν πολλοί Βουλευτές της περιοχής και από τη Β’ Πειραιά
και τη δυτική Αττική. 

Κύριε Μαρκόπουλε, εσείς θα έχετε την τιµή να είστε ο τελευ-
ταίος… 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Από τη Β’ Πειραιά όχι, είµαι ο
µόνος. Οι συριζαίοι δεν ήρθαν.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΙΡΙΔΗΣ: Εσείς κάνετε για όλους, κύριε Μαρ-
κόπουλε, είναι αλήθεια. 

Αυτή, λοιπόν, είναι µια χαρούµενη µέρα, για να προχωρήσουµε
γρήγορα µπροστά και να καλύψουµε τα κενά που έχουν δηµι-
ουργηθεί. 

Κατόπιν τούτου, και εγώ µε ενθουσιασµό υπερψηφίζω τη σχε-
τική κύρωση της σύµβασης, το σχετικό νοµοσχέδιο. Θέλω να
συγχαρώ για άλλη µια φορά την ηγεσία του Υπουργείου για την

εξαιρετική δουλειά που κάνει σε όλα αυτά τα κρίσιµα µέτωπα. 
Και θα κλείσω στο σηµείο αυτό στα έξι λεπτά οµιλίας, στον

µισό του δικού σας χρόνου, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Και-
ρίδη, σας είπα ότι έχετε πολύ δηµόσιο χρόνο εσείς. Από το πρωί
µέχρι το µεσηµέρι «παίζετε» καθηµερινά ανά δέκα λεπτά. Δεν
έχετε τέτοιο άγχος!

Ελάτε, κύριε Μαρκόπουλε. Εσείς τώρα, όπως λέτε, έχετε σή-
µερα την τύχη να εκπροσωπείτε ένα πολύ µεγάλο µέρος του πο-
λιτικού κόσµου του Πειραιά από ό,τι κατάλαβα. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό που λείπει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Αυτό που

λείπει, ωραία.
Κύριε Μαρκόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συ-

νάδελφοι, θα ξεκινήσω από αυτό που είπε ο Πρόεδρος χιουµο-
ριστικά. Είναι πραγµατικά ντροπιαστικό -για να µην πω
απαράδεκτο- το γεγονός ότι σήµερα είµαι ο µοναδικός Πειραι-
ώτης Βουλευτής ο οποίος µιλάει. 

Μιλάω για τον Πειραιά, γιατί είναι πειραιοκεντρικό το νοµοσχέ-
διο εδώ. Και δεν αναφέροµαι στους συναδέλφους, αφού οι δικοί
µας συνάδελφοι από τη Νέα Δηµοκρατία µίλησαν. Αναφέροµαι
στο γεγονός ότι ούτε ένας –ούτε ένας!- Βουλευτής Πειραιώς από
τον ΣΥΡΙΖΑ, από τους τέσσερις τους οποίους έχει το συγκεκρι-
µένο κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και ούτε ένας Βου-
λευτής από τη δυτική Αττική -τις περιοχές, δηλαδή, µεγάλου
ενδιαφέροντος για αυτή την επένδυση- δεν αισθάνθηκε την
ανάγκη να έρθει να τοποθετηθεί. Πρόκειται για ντροπή. Εξαιρώ
την κ. Μανωλάκου που είναι παρούσα. Θα την εξαιρέσω, γιατί
θέλω να είµαι δίκαιος. Δεν αισθάνθηκε, λοιπόν, ούτε ένας Βουλευ-
τής του ΣΥΡΙΖΑ είτε από την Α’, είτε από τη B’ Πειραιά, ούτε ένας
Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ από τη δυτική Αττική την ανάγκη να έρθει
να µιλήσει και να κάνει επισηµάνσεις γι’ αυτό το νοµοσχέδιο. 

Όσον αφορά στην κριτική του κ. Γιαννούλη και του ΣΥΡΙΖΑ για
τον Πρωθυπουργό, θα πω ότι και εγώ δεν µπορώ να αφήσω το
γάντι να πέσει. Εδώ θα ακουστούν τα πάντα. 

Κοιτάξτε να δείτε -ως προς τον ΣΥΡΙΖΑ- τα πολιτικά λασπόλου-
τρα δεν κάνουν καλό. Να τους το εξηγήσουµε: Άλλο η Αιδηψός
και άλλο το Κοινοβούλιο. Όποιοι, λοιπόν, επενδύουν στη λάσπη,
στη λάσπη θα κολλήσουν. Και επειδή βλέπω ότι τα δηµοσιογρα-
φικά πιστόλια έχουν ξαναβγεί για να κάνουν την αποστολή τους,
θα θυµίσω ότι επρόκειτο για τα ίδια δηµοσιογραφικά πιστόλια
που καταδίκαζαν δέκα πολιτικά πρόσωπα αιχµής για την υπό-
θεση «NOVARTIS» και διαψεύστηκαν. 

Επίσης, µου κάνει εντύπωση ότι βλέπουµε ανθρώπους οι
οποίοι επικαλούνται την ανεξάρτητη δηµοσιογραφία και πλέον
έχουν κοµµατική ταυτότητα. Τσίπρας - Βαξεβάνης, ένας Μαν-
τζουράνης δρόµος! Είναι δυνατόν ο δικηγόρος του κ. Τσίπρα, ο
δικηγόρος του ΣΥΡΙΖΑ να πηγαίνει και να παρίσταται στον κ. Βα-
ξεβάνη, ο οποίος λέει ότι είναι ανεξάρτητος δηµοσιογράφος και
κάνει ανεξάρτητη δηµοσιογραφική έρευνα; 

Ακούστε να δείτε, την ενότητα της Νέας Δηµοκρατίας κανέ-
νας, µα κανένας δεν µπορεί να τη θίξει. Είµαστε ενωµένοι. Και
επαναλαµβάνω το αυτονόητο, την πρόταση του Πρωθυπουργού
ότι όποιος θεωρεί ότι µπορεί να διχάσει τη Νέα Δηµοκρατία,
«ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα», να έρθει να καταθέσει µια
πρόταση µοµφής. Όµως πού; Τολµάτε; Δεν τολµάτε. 

Κυρίες και κύριοι, όταν ξεκίνησα να πολιτεύοµαι το έκανα -
όπως πάρα πολλοί συνάδελφοι- όχι από µαταιοδοξία, αλλά µε κί-
νητρο για τον Πειραιά. Ο Πειραιάς είναι µια περιοχή η οποία
βρίσκεται –µάλλον, για να είµαι σωστός, βρισκόταν- σε προφανή
υστέρηση. 

Έχω εδώ τον κ. Καραµανλή, τον Υπουργό Υποδοµών και Με-
ταφορών και τον κ. Γιώργο Καραγιάννη, τον Υφυπουργό µας, οι
οποίοι πραγµατικά, τι να πω; Για να κάνω κι εγώ λίγο χιούµορ,
θα σας παρακαλέσω στις επόµενες εκλογές να µην κατεβείτε
στον Πειραιά, γιατί θα σαρώσετε τους συναδέλφους σας από τη
Νέα Δηµοκρατία λόγω της µεγάλης παραγωγής έργου στην πε-
ριοχή µας. 
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Από πού να ξεκινήσω; Από τους πέντε νέους σταθµούς του
µετρό που παραδώσατε σε Α’ και Β’ Πειραιά και αλλάξατε τον
συγκοινωνιακό χάρτη; Να µιλήσω γι’ αυτά τα µεγάλα έργα τα
οποία ήταν µακέτες στα χρόνια του κ. Σπίρτζη και του ΣΥΡΙΖΑ
και τα οποία επιταχύνατε και ανακουφίσατε όχι µόνο τον πειραϊκό
λαό, αλλά ανακουφίσατε όλο το λεκανοπέδιο; 

Ξέρετε, µας ξεκολλάτε από ένα δόγµα µιζέριας, στο οποίο η
Αριστερά πλειοδοτεί. Αυτό το παλιό τραγουδάκι «Στη Δραπε-
τσώνα πια δεν έχουµε ζωή» έρχεστε να το ανατρέψετε, γιατί τε-
λικά µέσα από έργα και παρεµβάσεις που λίµναζαν στα χρόνια
του ΣΥΡΙΖΑ, τώρα έχουµε και ζωή και µέλλον στον Πειραιά. 

Αυτό, λοιπόν, το δόγµα στον Πειραιά «Εµείς δεν έχουµε ζωή»
τελειώνει. Υλοποιήθηκαν πέντε νέοι σταθµοί µετρό µε απόφαση
της Κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη, µε προώθηση της
Κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη και µε υλοποίηση από ένα
εξαιρετικό επιτελείο µε τον Κώστα Καραµανλή και τον Γιώργο
Καραγιάννη. Χάρη στις κυβερνητικές, λοιπόν, προσπάθειες όλα
αυτά προχωρούν. 

Πειραιοκεντρική, όµως, είναι και η παρέµβαση -και µε έντονα
χαρακτηριστικά λαϊκής πολιτικής µάλιστα- σε αυτό που γίνεται στο
Θριάσιο. Και γιατί το λέω αυτό; Περιοχές όπως η δυτική Αττική,
το Πέραµα, το Κερατσίνι, η Α’ Πειραιά λόγω των logistics και των
µεταφορών, αναδύονται χάρη σε αυτές τις παρεµβάσεις. Αν δεν
είναι αυτή µια λαϊκή πολιτική στην πράξη και όχι στα λόγια, όχι στις
µακέτες όπως µας έχει συνηθίσει ο ΣΥΡΙΖΑ –ξέρετε, πάλι δεν πρό-
λαβαν! Το είχαν πει, αλλά δεν έγινε- τότε τι είναι; 

Πρόκειται για µια πολιτική ανάπτυξης. Η ανάπτυξη του εµπο-
ρευµατικού κέντρου στο Θριάσιο είναι µια παρέµβαση η οποία
έρχεται να ταράξει τα νερά. Θα δηµιουργηθεί ένα hub στον χώρο
των logistics. Ακούστε λίγο τα µεγέθη, για ακούστε τα: Διακόσιες
σαράντα χιλιάδες τετραγωνικά µέτρα, δύο χιλιάδες στρέµµατα,
τεράστιες αποθήκες, σύνδεση µε το τρένο, πάρκινγκ, συνδέσεις
µε το λιµάνι του Πειραιά και της Ελευσίνας, συνδέσεις µε το αε-
ροδρόµιο και 200.000.000 ευρώ επενδύσεων. 

Ο παραχωρησιούχος θα δώσει τα διπλάσια. Κάτι άκουσα. Τα
ψέλλισαν, βέβαια. Πού να τα πουν; Δεν µπορούν να πουν και τί-
ποτα σοβαρό γι’ αυτό. Ο παραχωρησιούχος θα δώσει το διπλά-
σιο αντάλλαγµα από αυτό το οποίο ήταν να δώσει. Θα έχουµε
αυξηµένες ετήσιες πληρωµές από 350.000 ευρώ σε 700.000
ευρώ. Ανοίγει -και είναι πολύ σηµαντικό και χαίροµαι, γιατί το επι-
σήµανε και ο Υπουργός, ο κ. Καραµανλής- η προοπτική του δρό-
µου στο Σχιστό που είναι ένα τεράστιο έργο και θα ξεµπλοκάρει
όλο τον Πειραιά και όλη την περιοχή. 

Κύριε Υπουργέ, για µία ακόµη φορά -και αυτό πρέπει να το επι-
σηµάνω- δείξατε το µέταλλό σας ως Υπουργός Υποδοµών, ως
Υπουργείο Υποδοµών µαζί µε τον αξιόλογο Γιώργο Καραγιάννη.
Δείξατε ότι είσαστε εκείνοι που όταν χρειάζεται ξεµπλοκάρουν,
εκεί που οι άλλοι µπλόκαραν. Και αυτό που πρέπει να πούµε είναι
ότι εκεί που κινδυνεύαµε να χάσουµε 100.000.000 ευρώ και να τα
επιστρέψουµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, εσείς φερθήκατε πραγ-
µατικά σωστά και κάνατε τη διαφαινόµενη ήττα µια φανερή νίκη. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, ψηφίζουµε «ναι» και επισηµαίνουµε τη µεγάλη
αυτή επιτυχία του Υπουργείου Υποδοµών και της Κυβέρνησης
του Κυριάκου Μητσοτάκη. 

Και περιµένουµε και ακόµα πολλά περισσότερα για το µέλλον,
εκεί ακριβώς που ο λαός έχει µεγαλύτερη ανάγκη, για τις λαϊκές
περιοχές, γιατί η Νέα Δηµοκρατία, όπως το είπε και ο Κυριάκος
Μητσοτάκης, ήταν, είναι και θα είναι το µεγάλο, λαϊκό, δηµοκρα-
τικό κόµµα που βγάζει τη χώρα στο ξέφωτο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Θα πάρει
τον λόγο τώρα η κ. Αραµπατζή, Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος
της Νέας Δηµοκρατίας και µετά όσοι εισηγητές επιθυµούν, µπο-
ρούν να κάνουν µια µικρή παρέµβαση.

Κυρία Αραµπατζή, έχετε τον λόγο. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, συζητήσαµε σήµερα ένα

πολύ σηµαντικό νοµοσχέδιο, την κύρωση της εν λόγω συµφω-
νίας για το Θριάσιο Πεδίο, που όσο και αν η Αντιπολίτευση, ψη-
φίζοντας µεν, προσπαθεί να παραποιήσει λίγο τα πράγµατα, δεν

αποτελεί απλά την τυπική ολοκλήρωση του θέµατος, αλλά την
ουσιαστική ανάπτυξη της συµφωνίας µεταξύ του δηµόσιου και
του ιδιωτικού τοµέα. 

Το είπαν οι προλαλήσαντες Βουλευτές της Συµπολίτευσης ότι
είναι ένα έργο πρωτοποριακό, ένα έργο καινοτόµο, ένα έργο µε-
γαλόπνοο για τη χώρα µας, ένα έργο που δηµιουργεί χιλιάδες
θέσεις εργασίας, ένα έργο που αξιοποιεί επιτέλους σοβαρά την
γεωστρατηγική θέση της χώρας στη Νοτιοανατολική Ευρώπη,
µετατρέποντάς την σε κόµβο υποδοµών και άρα ανάπτυξης και
άρα προστιθέµενης αξίας.

Είναι ένα διεθνές ΧΑΠ στον τοµέα των logistics. Είναι ένα έργο
πράγµατι που, κύριε Υπουργέ εσείς το γνωρίζετε από πρώτο
χέρι, πέρασε από σαράντα κύµατα κυριολεκτικά. Υπήρχαν έντεκα
άγονοι διαγωνισµοί από το 2004 για να παραλάβετε το 2019 µια
συµφωνία του ΣΥΡΙΖΑ από το 2018, µια συµφωνία αλυσιτελή, µια
συµφωνία προβληµατική, η οποία βεβαίως προκάλεσε και την
παρέµβαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Ανταγωνισµού και να
στείλει µια σωρεία παρατηρήσεων.

Πόσο δύσκολο είναι το έργο να απαντήσετε και να διευθετή-
σετε µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή τα σχετικά, ότι δεν υπάρχει,
δηλαδή, ζήτηµα νοµιµότητας κρατικών ενισχύσεων; Γι’ αυτό
άκουσα µε συµπάθεια τον κατά τα άλλα µετριοπαθή εισηγητή
του ΣΥΡΙΖΑ τον κ. Σαρακιώτη να µιλά για δήθεν οικειοποίηση από
την Κυβέρνησή µας του δήθεν έργου Σπίρτζη και για διαφωνία
του τότε εισηγητή και τοµεάρχη µας και νυν Υπουργού κ. Καρα-
µανλή στη συµφωνία του 2018. Τώρα το αν είναι έργο Σπίρτζη
αποδεικνύεται καταφανώς από τη σωρεία παρατηρήσεων που
έστειλε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή Ανταγωνισµού -κατέθεσε τα σχε-
τικά ο κύριος Υπουργός- στις πρόχειρες γνωστές µισοτελειωµέ-
νες δουλειές σας.

Το αν είναι έργο Σπίρτζη αποδεικνύεται από τις πολύ µεγάλες
αλλαγές υπέρ του δηµόσιου συµφέροντος, µιας και η συµφωνία
Σπίρτζη ήταν απολύτως ετεροβαρής υπέρ του ιδιώτη. Ήταν επι-
χειρήµατα πάρα πολύ σοβαρά, ώστε ο τότε εισηγητής µας και
σηµερινός Υπουργός να εκφράζει -και ορθώς- τους προβληµα-
τισµούς και τις αντιρρήσεις του και δυστυχώς, η πραγµατικότητα
που παραλάβαµε να τον δικαιώνει απολύτως.

Εκτός, βεβαίως, από τις παρατηρήσεις της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής, η συµφωνία του ΣΥΡΙΖΑ ήταν υπερβολικά επικερδής για
τον ιδιώτη. Είναι άλλη µια διαστροφή της πραγµατικότητας από
τον ΣΥΡΙΖΑ, που µας έχει συνηθίσει να είναι µόνο στα λόγια κατά
των συµφερόντων, κατά των ιδιωτών, κατά των επιχειρηµατιών,
ενώ όταν είναι να υπογράψει και να ψηφίσει συµφωνίες τα πράγ-
µατα ως εκ θαύµατος τουµπάρουν. Το ποιος προασπίζει το δη-
µόσιο συµφέρον από τη συµφωνία είναι ηλίου φαεινότερο. 

Πολύ γρήγορα θα πω αυτά που είπαν και ο Υπουργός και ο
Υφυπουργός και οι συνάδελφοι της Συµπολίτευσης. Φέρνουµε
µια συµφωνία στο ελληνικό Κοινοβούλιο που διπλασιάζει το εφά-
παξ από τα 10 στα 20 εκατοµµύρια ευρώ, αυξάνει την ετήσια
πληρωµή από το 2,5% στο 5%, η ελάχιστη πληρωµή στο ελληνικό
δηµόσιο από τις 350.000 ευρώ στις 700.000 ετησίως. Μειώνεται
η περίοδος παραχώρησης από τα εξήντα στα τριάντα επτά έτη
και υπό προϋποθέσεις µπορεί να παραταθεί για τρία ακόµη χρό-
νια. Απλά και κατανοητά, για να δείτε τι ίσχυε µε την ατελή και
προβληµατική συµφωνία σας και τι θα ισχύει µε τη σηµερινή συµ-
φωνία που ψηφίζουµε. 

Άλλωστε, δεν είναι τυχαίο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ µε δυσκολία -και γι’
αυτόν τον λόγο κιόλας δεν υπήρχε κανένας Βουλευτής, όπως
είπε ο κ. Μαρκόπουλος, από τον ΣΥΡΙΖΑ που να έρθει στο Βήµα
εδώ και να υποστηρίξει τελικά την ψήφο τους- ψηφίζει τη συµ-
φωνία. Ο µετρηµένος εισηγητής του κ. Σαρακιώτης, σε αντίθεση
µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο κ. Γιαννούλη -ο οποίος όλο
έλεγε ότι απουσίαζε ο Υπουργός, ενώ τώρα απουσιάζει εκείνος
εδώ και ώρα, ο οποίος φαίνεται πως ζήλεψε τη θορυβώδη επα-
νεµφάνιση του κ. Πολάκη και µάλλον θέλει να του µοιάσει- ανέ-
φερε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ στηρίζει τις επενδύσεις, ιδιαίτερα όσες είναι
στρατηγικού χαρακτήρα και προσφέρουν ένα πολλαπλασιαστικό
όφελος στην κοινωνία. Μάλιστα! 

Βέβαια, σήµερα ο κ. Σαρακιώτης µπορεί να λέει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
στηρίζει τις επενδύσεις, θα πρέπει, όµως, να του θυµίσουµε ότι
το Υπουργείο Υποδοµών και ο Κώστας Καραµανλής παρέλαβε
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µεγάλα έργα µπλοκαρισµένα, µε µηδενική προετοιµασία για νέα
και τις αστικές συγκοινωνίες σε πλήρη διάλυση. Μέσα σε τρία
χρόνια, κύριε εισηγητά, σχεδιάζει και υλοποιεί ένα ολοκληρω-
µένο πλάνο έργων ύψους 13 δισεκατοµµυρίων. Εµβληµατικά
έργα ξεµπλοκαρίστηκαν και τρέχουν. Τι να πρωτοαναφέρει κα-
νείς; Το µετρό Θεσσαλονίκης; Τον Ε65; Το Πάτρα - Πύργος; Τον
ΒΟΑΚ στην Κρήτη; Αυτά -δυστυχώς για εσάς και ευτυχώς για την
κοινωνία που τα απολαµβάνει και θα τα απολαµβάνει- δεν είναι
ούτε µουσαµάδες, ούτε εικονική πραγµατικότητα, ούτε µακέτες.
Ο ΣΥΡΙΖΑ το ξέρει αυτό, όπως ξέρει και την πραγµατικότητα του
σηµερινού νοµοσχεδίου. 

Επειδή, λοιπόν, δεν µπορείτε να πείτε πολλά επί της ουσίας
για το νοµοσχέδιο, ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος, ως
αναµενόµενο άλλωστε, επιδόθηκε στις γνωστές κραυγές που
βγάζει το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης -και συµβαίνει
πάντα δυστυχώς για εσάς αυτό- όταν δεν το εννοεί, στην πραγ-
µατικότητα την τακτική της λάσπης στον ανεµιστήρα που µε
τόσο ταλέντο εφάρµοσε και στην υπόθεση «NOVARTIS». Για να
µην ξεχνιόµαστε και εκεί ίσχυε «το είδα, άκουσα, µου είπαν, νο-
µίζω ότι µου είπαν», καµµία απόδειξη. Δέκα άνθρωποι κατασυ-
κοφαντήθηκαν, βγήκαν στα µανταλάκια και αθωώθηκαν. 

Στα χνάρια, λοιπόν, αυτού του καλοστηµένου σκευωρικού σε-
ναρίου της «NOVARTIS», ο ΣΥΡΙΖΑ που έχει πάρει δικαιωµατικά
-σας το αναγνωρίζω αυτό- µεταδιδακτορικό στο να στήνει σκευω-
ρίες, χρησιµοποιεί ένα θέµα που αποτελεί πανευρωπαϊκό και
παγκόσµιο πρόβληµα. Ποιο θέµα; Της ύπαρξης και λειτουργίας
παράνοµων λογισµικών παρακολούθησης τηλεφωνικών συνδια-
λέξεων -όπου η χώρα µας, η Κυβέρνησή µας, θα είναι η πρώτη
που θα το αντιµετωπίσει νοµοθετικά- και το µετατρέπει σε ένα
εσωτερικό πολιτικό αφήγηµα, ονειρευόµενος εγκληµατικούς εγ-
κεφάλους συνωµοσίας, εξωθεσµικές συµπεριφορές που εκπο-
ρεύονται -όπως λέτε- από το Μέγαρο Μαξίµου και τον ίδιο τον
Πρωθυπουργό. Τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, που όπως ισχυρίζον-
ται αστήρικτα, αβάσιµα πάντα τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ –άκουσον,
άκουσον- παρακολουθούσε τους Υπουργούς του, τις συζύγους
του, τους στενούς του συνεργάτες µε τους οποίους από το πρωί
ως το βράδυ βρίσκονται στο Μέγαρο Μαξίµου για την αντιµετώ-
πιση των πιο πρωτοφανών και οξέων κρίσεων που κλήθηκε να αν-
τιµετωπίσει αυτή η Κυβέρνηση. 

Φυσικά και αυτή τη φορά όχι στοιχεία, όχι αποδείξεις, όχι ντο-
κουµέντα. Μόνο λίστες που κυκλοφορούν αριστερά και δεξιά µε
φηµολογίες, µε µπόλικη λάσπη και µε τη γνωστή γκεµπελική τα-
κτική «λέγε-λέγε στο τέλος κάτι θα µείνει».

Όµως όπως είπε και Πρωθυπουργός, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, οι στιγµές είναι κρίσιµες και δεν µπορεί και δεν πρέπει
να επιτρέψουµε η χώρα να ξανακυλήσει στο βούρκο. 

Άκουσα χθες τη Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής σας Οµά-
δας κ. Γεροβασίλη, να καταθέτει µήνυση κατά παντός υπευθύνου
για την υπόθεση των τηλεφωνικών παρακολουθήσεων, επειδή το
όνοµά της βρέθηκε να φιγουράρει σε λίστα παρακολουθήσεων
που δηµοσιεύθηκε στο γνωστό έντυπο την περασµένη Κυριακή.
Πάρα πολύ καλά έκανε η κ. Γεροβασίλη και απευθύνθηκε στη δι-
καιοσύνη.

Μόνο, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, θα πρέπει να θυµάστε ότι
η κ. Γεροβασίλη κατέθεσε µήνυση κατά παντός υπευθύνου, ενώ
ο κ. Πιτσιόρλας που τον παρακολούθησε η κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κατέθεσε συγκεκριµένη µήνυση κατά του πρώην διοικητή
της ΕΥΠ κ. Ρουµπάτη, τον οποίον διόρισε ο κ. Τσίπρας και µε τον
οποίον είχε καθηµερινή συνεργασία. Ιδού άλλη µία διαφορά µας
και ευτυχώς, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ.

Η µήνυση Πιτσιόρλα σας ενόχλησε και τότε τα στελέχη του
ΣΥΡΙΖΑ πυροβολούσαν τον πρώην Υπουργό σας. Αντιθέτως, για
εµάς η απεύθυνση της κ. Γεροβασίλη στη δικαιοσύνη είναι καλο-
δεχούµενη και είναι η ορθή οδός, πρώτον, γιατί πολύ απλά δεν
έχουµε να φοβηθούµε τίποτα και δεύτερον, γιατί θέλουµε η δι-
καιοσύνη, δηλαδή η κατά το Σύνταγµα και τους νόµους αρµόδια,
να ρίξει άπλετο φως σε αυτή τη σκοτεινή υπόθεση. 

Εµείς θα ενθαρρύνουµε την προσφυγή στη δικαιοσύνη όλων
όσοι έχουν να συνδράµουν στην έρευνα και στη διαλεύκανση της
υπόθεσης αυτής και είµαστε απέναντι σε υπονοούµενα, φηµο-
λογίες, λασπολογίες, που το µόνο που έχουν να κάνουν είναι να

δηλητηριάζουν την πολιτική ζωή και τα µυαλά των ανθρώπων. 
Κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, η χώρα µας ούτε αντέχει ούτε

µπορεί να επιτρέψει νέο διχασµό. Δεν γίνεται να βουλιάξει στον
βούρκο µόνο και µόνο για να εξυπηρετηθούν τα συµφέροντα του
κ. Τσίπρα και όποιων άλλων, ενδεχοµένως, θέλουν να τον δουν
ξανά στην καρέκλα του Πρωθυπουργού. Δεν θα το επιτρέψουµε
ούτε εµείς ούτε ο ελληνικός λαός να διαλύσετε τη χώρα προκει-
µένου να υλοποιήσετε, πραγµατικά, τα σενάρια αυτά της σκευω-
ρίας που έχετε επινοήσει. 

Κλείνοντας, θα αναφερθώ σε κάτι, επειδή ο κ. Γιαννούλης µί-
λησε µε τη γνωστή αυθάδεια για χτυπήµατα στη δηµοκρατία,
χτυπήµατα στο κράτος δικαίου, καταρράκωση του κράτους δι-
καίου, στα οποία δεν απαντάµε γιατί –δήθεν- δεν µας λένε τί-
ποτα. Πραγµατικά, θα το πω µε επιείκεια ότι είναι εξόχως
διπολικό µε όρους ψυχιατρικής, κύριε Γιαννούλη, να µιλάει για
κράτος δικαίου το κόµµα που έχει βουλιάξει σε δύο ειδικά εικα-
στήρια -που είναι σε εξέλιξη- και αφορούν στον κ. Παππά και
στον κ. Παπαγγελόπουλο. Είναι εξόχως προκλητικό να µιλάτε για
καταρράκωση του κράτους δικαίου εσείς που βγάλατε πάλι στην
τοξική αρένα τον κ. Πολάκη που µίλησε για έλεγχο των αρµών
της εξουσίας την επόµενη φορά. Είναι εξόχως προκλητικό να µι-
λάτε για καταρράκωση του κράτους δικαίου εσείς που δεν έχετε
ίχνος σεβασµού στις αρχές του κράτους δικαίου. 

Και η τρανή απόδειξη ότι δεν σέβεστε τη θεσµική τάξη, δεν σέ-
βεστε τους κανόνες του κράτους δικαίου εσείς, οι κατά τ’ άλλα
δηµοκράτες, είναι ότι απαιτείτε µε θράσος, µε θράσος, να αντι-
στρέψετε το βάρος της απόδειξης στον οχετό της συκοφαντίας
και της λάσπης που εκτοξεύετε. 

Κύριε Γιαννούλη, οι καταγγέλλοντες οφείλουν να αποδείξουν
τα καταγγελλόµενα, όχι οι καταγγελλόµενοι να αποδείξουν ότι
δεν είναι ελέφαντες. Οι καταγγέλλοντες πρέπει να αποδείξουν
τα καταγγελλόµενα, αλλιώς οι καταγγέλλοντες είναι αισχροί συ-
κοφάντες. Διαλέξτε ρόλο!

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο επί προσωπικού;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Έχει ολο-
κληρωθεί η διαδικασία. Κύριε Γιαννούλη, δεν υπήρξε προσωπικό. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Σαφέστετα υπήρξε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Δεν

υπήρξε προσωπικό θέµα. Δεν υπήρξε προσωπικό ζήτηµα. Κύριε
Γιαννούλη, υπήρξαν πολιτικά ζητήµατα, όχι προσωπικά ζητή-
µατα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Αστειεύεστε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Δεν αστει-

εύοµαι καθόλου!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Θέλω να τηρήσετε τον Κανονισµό!

Με συγχωρείτε, αλλά µεροληπτείτε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Γιαν-

νούλη, σας παρακαλώ! Σας παρακαλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Θέλετε να µεροληπτείτε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-

καλώ, κύριε Γιαννούλη! Θα ανοίξουµε έναν νέο κύκλο χωρίς να
υπάρχουν προσωπικά ζητήµατα. Συγγνώµη, αλλά η διαδικασία
έχει ολοκληρωθεί µε την Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο. Αν δια-
κρίνατε κάτι προσωπικό, εξηγήστε το µου σε ένα λεπτό το προ-
σωπικό. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Πιστεύω, µε κοινή λογική, θα θεω-
ρήσετε προσωπικό ένας πολιτικός αντίπαλος, τον οποίο σέβοµαι
πολλαπλά, να σου λέει ότι θέλεις να µοιάσεις σε έναν άλλο συ-
νάδελφο θεωρώντας το αυτό υποτιµητικό. 

Θα ήθελα πάρα πολύ να µοιάζω στον Παύλο Πολάκη για όσα
έχει συνεισφέρει στη δηµοκρατία και όχι στην αδιαφάνεια, στους
«Πάτσηδες» και στην κλεπτοκρατία.  

Και θέλω να πω κάτι τελευταίο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Αυτό είναι

το προσωπικό;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Αυτό είναι

θετικό για σας. Δεν είναι αρνητικό. 
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Θέλω να πω κάτι τελευταίο. Υπάρχει
κάτι που θα συµφωνήσω. 

Επειδή η ποιότητα του λόγου της κ. Αραµπατζή ήταν κάτω από
τον πήχη της πολιτικής σεµνότητας, σε ένα πράγµα θα συµφω-
νήσω µε τον Κυριάκο Μητσοτάκη, καταλαβαίνω γιατί δεν είναι
στην Κυβέρνηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Κοιτάξτε, εγώ κατάλαβα…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Εσείς

τώρα, κύριε Μαρκόπουλε, γιατί µπαίνετε στην µέση;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είναι δυνατόν να λέγεται

αυτό για µία Εκπρόσωπό µας! Είναι ντροπή!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Εγώ δεν

µπορώ να απαντήσω για την κ. Αραµπατζή. 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Μισό λεπτό! Είναι και τα παιδιά από την Αρκαδία εδώ, να µη
φύγουν µε κακή εικόνα. 

Θα απαντήσει η κ. Αραµπατζή.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Χαίροµαι πραγµατικά που εµφορού-

µαστε από διαφορετικό αξιακό κώδικα. Χαίροµαι πάρα πολύ γι’
αυτό! Και η απόδειξη ότι εµφορούµαστε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Σίγουρα! Η µέρα µε τη νύχτα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Γιαν-

νούλη!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ο τρόπος που διακόπτετε…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Η ουσία είναι…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ελάτε,

κυρία Αραµπατζή. Παρακαλώ συνεχίστε. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Εµφορούµαστε από διαφορετικές

αξίες, κύριε Γιαννούλη. Χαίροµαι ιδιαιτέρως γι’ αυτό. Περιποιεί
τιµή σε µένα αυτό που είπατε ότι η οµιλία µου ήταν σε επίπεδο -
πως το είπατε;- κάτω από τον προσδοκώµενο πήχη. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξενα-
γήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,
τριάντα έξι µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το Μουσικό Σχολείο Τρίπολης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Είναι γνωστό και τα παιδιά ξέρουν ότι όλοι θέλετε να λέτε ότι
είστε από την Αρκαδία. Και ο Υπουργός από την Αρκαδία θέλει
να λέει ότι είναι. 

Συνεχίζουµε τώρα τη διαδικασία µε τον κ. Αρσένη. 
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Έχουµε µπροστά µας, πραγµατικά, τη γυµνή αλήθεια: Η Νέα

Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ, όταν αφορά στις εξυπηρετήσεις µε-
γάλων συµφερόντων, ταυτίζονται και πάνε χέρι-χέρι. Έχουµε µία
σύµβαση εδώ πέρα που τροποποιείται. Τη σύµβαση αυτή τη δια-
µόρφωσε ο ΣΥΡΙΖΑ και ήρθε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή να µας πει
ότι είναι σκανδαλώδης, τη µείωσε στο µισό στη διάρκειά της, δι-
πλασίασε στα έσοδα, ό,τι έχει µείνει σε σχέση µε το δηµόσιο, δη-
λαδή ΤΑΙΠΕΔ, Υπερταµείο και όλα αυτά που ελέγχουν οι
δανειστές. Και δεν είναι µόνο αυτό. 

Αντίστοιχη σύµβαση είχε κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ µε την «ΤΕΡΝΑ» για
τα σκουπίδια, τα απορρίµµατα της Πελοποννήσου. Ήταν πάλι
σκανδαλώδης, πάλι είχε επιστραφεί από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή ως διπλάσια, υπεροκοστολογηµένη, διπλάσια υπερτιµο-
λογηµένη. Και ήρθε τότε η Νέα Δηµοκρατία για να την περάσει
και να την κάνει καρµπόν για όλες τις περιφέρειες της Ελλάδας.
Προηγήθηκε η Ελευσίνα, που τα δύο κόµµατα συµφώνησαν.
Προηγήθηκαν οι εξορύξεις, που µαλώνουν ποιος τις προώθησε
πιο πολύ. Προηγήθηκε το Ελληνικό, που µαλώνουν ποιος έκανε
καλύτερα τη δουλειά του. Προηγήθηκαν οι δεξαµενές του κ. Με-
λισσανίδη. Προηγήθηκαν, προηγήθηκαν, προηγήθηκαν… Δεν

υπάρχει οικονοµικό συµφέρον το οποίο να µην εξυπηρετείται τε-
λικά από κοινού.

Αυτή τη σύµβαση που τώρα περνάει η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας, την είχε καταγγείλει ως αντιπολίτευση και τώρα
ως Κυβέρνηση την αγκάλιασε. Αντίστοιχα, θα δούµε ως κυβέρ-
νηση –φανταζόµαστε κάποια στιγµή- τον ΣΥΡΙΖΑ να αγκαλιάζει
τις συµβάσεις στις οποίες είπε ένα προσχηµατικό «όχι» ή
«παρών» ως Αντιπολίτευση. 

Βλέπουµε τη σύµπλευσή σας και βλέπουµε να διαφωνείτε για
τα ρήµατα, τα επιρρήµατα, για θέµατα µισθών και θέµατα φαί-
νεσθαι, επίσης. Όµως, όταν έρχεται η εξυπηρέτηση συµφερόν-
των, βλέπουµε –πραγµατικά- τη «συγκυβέρνηση» των δύο
κοµµάτων και αλλάζουν τα έδρανα απλά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Ο κ. Βιλιάρδος θέλει τον λόγο;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Η κ. Μα-

νωλάκου έχει τον λόγο.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Θα ήθελα να εξηγήσω την ψήφο

µας για την κυβερνητική τροπολογία. Έχει τρία άρθρα. 
Για τα άρθρα 1 και 2 που αφορούν στην αποζηµίωση λόγω

απώλειας εσόδων του Οργανισµού Αστικών Συγκοινωνιών Αθη-
νών και στην αύξηση της κρατικής επιδότησης του ΟΑΣΑ, λόγω
ενεργειακής κρίσης, θα συµφωνήσουµε µε τον όρο ότι δεν θα
αυξηθεί το κόµιστρο. Μάλιστα, νοµίζουµε ότι θα πρέπει να µει-
ωθεί στις σηµερινές συνθήκες, αφού κυρίως χρησιµοποιούνται
από λαϊκά στρώµατα που ήδη υφίστανται αφαίµαξη του εισοδή-
µατος από τον πληθωρισµό, την ακρίβεια, την ενεργειακή φτώ-
χεια. Ειδικά για φοιτητές, ανέργους και χαµηλοσυνταξιούχους,
κανονικά θα πρέπει να είναι δωρεάν τα µέσα µαζικής µεταφοράς.

Και µε την ευκαιρία θέλω να πω ότι πριν λίγες ηµέρες είχα επι-
σκεφτεί το 1ο ΕΠΑΛ Κορυδαλλού, το µεγαλύτερο της περιοχής,
από τα µεγαλύτερα της χώρας, µε εξακόσιους µαθητές και εκατό
καθηγητές. Μας είπαν, λοιπόν, ότι οι µαθητές δεν έχουν πάρει
ακόµη το πάσο για τα µέσα µαζικής µεταφοράς. Κάτι πρέπει να
γίνει. Είναι δύο µήνες περίπου που έχουν ανοίξει τα σχολεία. Επί-
σης, µας είπαν ότι δεν δικαιούνται καθόλου µαθητικό πάσο όσα
παιδιά το σπίτι τους είναι κάτω από δυόµισι χιλιόµετρα. Δηλαδή,
αν βρέχει, αν χιονίζει, υποχρεωτικά πρέπει να περπατήσουν, δυό-
µισι και δυόµισι, πέντε χιλιόµετρα. Έλεος! Μην κάνουµε οικονο-
µία εκεί.

Τέλος πάντων, σε ό,τι αφορά στο άρθρο 3, το καταψηφίζουµε
γιατί πρόκειται για ιδιωτικοποίηση υπεραστικών και αστικών οδι-
κών συγκοινωνιών και γι’ αυτούς τους λόγους εκφραζόµαστε συ-
νολικά µε το «παρών» στη συγκεκριµένη τροπολογία. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε

Γκόκα, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά στην τροπολογία, είµαστε στο ίδιο έργο θεατές.

Είναι πολλά άρθρα που πρέπει να ψηφίσουµε σαν ένα άρθρο. Εν
πάση περιπτώσει, συµφωνούµε µε τα άρθρα 1 και 2 της τροπο-
λογίας. Υπάρχει αναγκαιότητα της ψήφισης, παρ’ ότι εξακολου-
θούµε να είµαστε επιφυλακτικοί για το άρθρο 3, το οποίο έρχεται
καθ’ υπόδειξιν της Κοµισιόν, που προβλέπει τη σχετική βελτίωση
στη διαδικασία του διαγωνισµού ανάθεσης του έργου. Παραµέ-
νουν, όµως, οι επιφυλάξεις που είχαµε εκφράσει και όταν συζη-
τήθηκε το νοµοσχέδιο. 

Συνολικά, όµως, θα ψηφίσουµε την τροπολογία γιατί τα άρθρα
1 και 2, στην τρέχουσα συγκυρία, καλύπτουν υποχρεώσεις που,
τελικά, εξυπηρετούν την οµαλή συνέχιση του µεταφορικού και
συγκοινωνιακού έργου από την πλευρά των δηµόσιων αστικών
συγκοινωνιών.

Κλείνοντας, σε σχέση µε την τροπολογία θέλω να πω, για µία
ακόµα φορά, ότι εξακολουθούµε να έχουµε σοβαρές επιφυλά-
ξεις και δεν έχουµε εµπιστοσύνη, επίσης, για τον τρόπο µε τον
οποίο το Υπερταµείο διοικεί τις εταιρείες που ανήκουν σε αυτό.
Και, βέβαια, για τις αστικές συγκοινωνίες εν όψει του χειµώνα,
πραγµατικά, παραµένουν τα προβλήµατα τα οποία έχουµε πει
πολλές φορές. Θα έχουµε και πάλι αυξηµένο συνωστισµό µε λε-
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ωφορεία που δεν έχουν τα κατάλληλα παράθυρα, αλλά και ακα-
τάλληλα λεωφορεία στις περιφερειακές γραµµές. 

Τώρα, κύριε Υπουργέ, είχαµε ζητήσει, πέρα από τα ερωτήµατα
που δεν απαντήθηκαν πειστικά, ορισµένα στοιχεία. Φτάσαµε σχε-
δόν στο τέλος της διαδικασίας για να καταθέσετε το έγγραφο
της Γενικής Διεύθυνσης Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής. Προφανώς σε δέκα λεπτά δεν µπορούµε να αξιολογήσουµε
ένα αποσπασµατικό κοµµάτι αυτής της αλληλογραφίας, µιας και
µόνο απάντηση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και, µάλιστα, στα αγ-
γλικά και να συγκριθεί, βέβαια, και να αξιολογηθεί µε µια µη κω-
δικοποιηµένη τροποποίηση σύµβασης, στην οποία να κάνουµε
αντιπαραβολή. Δεν ξέρουµε αν αυτό που συζητάµε σήµερα το
έχει στα χέρια της η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Το ερώτηµα είναι γιατί
το φέρατε τελευταία στιγµή και µετά από τη δική µας πίεση αυτή
η επιστολή ήρθε την τελευταία στιγµή. Δεν την προσκοµίσατε.
Το έχουµε πει από τη Δευτέρα που συνεδριάσαµε και, βεβαίως,
όλη την αλληλογραφία για να έχουµε ολοκληρωµένη άποψη επί
της συζήτησης αυτής. 

Πριν κλείσω, κύριε Πρόεδρε, αναφερόµενος στη σύµβαση για
την οποία έχουµε τοποθετηθεί, είπαµε και ξεκαθαρίζουµε ότι δεν
είµαστε κατά του έργου, είµαστε κατά αυτής της σύµβασης, η
οποία στην ουσία δεν άλλαξε σε βασικούς όρους και κυρίως στην
αλλοίωση των όρων του διαγωνισµού. 

Όσον αφορά στις πρόσθετες κατασκευές που αναφερθήκατε,
κύριε Υπουργέ, οι πρόσθετες κατασκευές παραµένουν, προβλέ-
πονται και, µάλιστα, µε αόριστο αντάλλαγµα. 

Το ζήτηµα είναι ότι αυτό που ενοχλεί -και υπήρξε και η ένταση-
είναι η αλήθεια και η αλήθεια είναι ότι, κύριε Υπουργέ, µαζί µε
τον ΣΥΡΙΖΑ ψηφίζετε σήµερα κάτι για το οποίο είχατε υψηλούς
τόνους το 2018. Απλώς τώρα µιλάτε για µια ελλιπή σύµβαση.
Έχετε υιοθετήσει τις απόψεις, τις θέσεις και τα επιχειρήµατα του
ΣΥΡΙΖΑ. Η αναγκαιότητα της επένδυσης ήταν και το 2018 δεδο-
µένη, είναι και σήµερα και θα είναι πάντα. Όµως, δεν µπορούµε
να αγνοούµε τα βασικά ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε τη δια-
φάνεια και την εξυπηρέτηση του δηµόσιου συµφέροντος. 

Εποµένως, κλείνω, κύριε Πρόεδρε – και ευχαριστώ και για την
ανοχή σας- θέλοντας να τονίσω σε όσους ανησυχούν, καθώς
ακούστηκαν πολλοί συνάδελφοί εδώ στην Αίθουσα να ανησυ-
χούν για το ΠΑΣΟΚ, να µην ανησυχεί κανείς για το ΠΑΣΟΚ. Το
ΠΑΣΟΚ προχωρά µε συνέπεια αρχών και αξιών, τις οποίες έχει
υπηρετήσει και υπηρετεί. Άλλοι έχουν αυτό το πρόβληµα των κυ-
βιστήσεων στους ρόλους τους και ιδιαίτερα όταν εναλλάσσονται
από κυβέρνηση σε αξιωµατική αντιπολίτευση και αντίστροφα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ολοκλη-

ρώνουµε. 
Κύριε Κόλλια, έχετε τον λόγο και µετά προχωράµε στην ψή-

φιση. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα αναφερθώ σε δύο-τρία άρθρα που δεν είχα τη δυνατότητα

να το κάνω στην εισήγησή µου, που έχουν τη σηµασία τους και
ιδιαίτερα στην πρόσθεση του άρθρου 4.3, µε το οποίο προβλέ-
πεται ότι για όσο χρόνο η πλειοψηφία των δανειστών του παρα-
χωρησιούχου αποτελείται από συνδεδεµένες επιχειρήσεις ή
χρηµατοδοτικές συµβάσεις για την υλοποίηση του έργου υπο-
βάλλονται προς έλεγχο στην ΑΑΔΕ. 

Θα ήθελα να αναφερθώ στην προσθήκη των άρθρων 10.4Α και
10.6 και το σχετικό παράρτηµα 1Α όπου ρυθµίζονται θέµατα µε
την εγγυητική επιστολή του αρχικού ανταλλάγµατος. 

Να αναφερθώ, επίσης, στο άρθρο 2.2.1 όπου αναδιαµορφώ-
νονται οι προϋποθέσεις και η διαδικασία ανέγερσης πρόσθετων
κατασκευών εκ µέρους του παραχωρησιούχου κατ’ εφαρµογή
ευνοϊκότερων όρων δόµησης που τυχόν ισχύουν κατά τη διάρ-
κεια της περιόδου παραχώρησης. 

Τέλος, αναφέρω και το άρθρο 1.1.56Α και 38.4, καθώς και το
σχετικό παράρτηµα 18 όπου εισάγεται ο µηχανισµός χρηµατο-
οικονοµικής παρακολούθησης. 

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να αναφερθώ για µια
ακόµα φορά στις τεράστιες προσπάθειες που κατέβαλε η Κυβέρ-
νησή µας και που τελικά κατάφερε να ξεµπλοκάρει ένα τόσο σπου-
δαίο έργο όπως είναι το Θριάσιο. Η προηγούµενη κυβέρνηση του

ΣΥΡΙΖΑ το κατέστησε προβληµατικό και υπό αµφισβήτηση. Έτσι
όπως το δηµοπράτησε, έτσι όπως το συµβασιοποίησε, είχε δηµι-
ουργήσει τεράστια προβλήµατα και καθυστερήσεις. Κινδυνεύαµε
ακόµη και µε µαταίωσή του, όπως, βέβαια, και µε βαρύτατα πρό-
στιµα. Καταφέραµε, όµως, σήµερα να το φέρουµε εις πέρας και,
µάλιστα, µε πολύ πιο ευνοϊκούς όρους για το ελληνικό δηµόσιο.
Είναι βέβαιο ότι θα αποτελέσει τον πιο κρίσιµο σταθµό, προκειµέ-
νου ο στρατηγικός ρόλος της χώρας µας να αναβαθµιστεί και η
χώρα µας να καταστεί ιδανικός κόµβος υποδοµών και συνδυασµέ-
νων µεταφορών στη Νοτιοανατολική Ευρώπη µε παράλληλη αύ-
ξηση χιλιάδων νέων θέσεων εργασίας. Πρόκειται, δηλαδή, για ένα
γεγονός µε τεράστια οικονοµική και γεωπολιτική σηµασία, για ένα
νέο παραγωγικό µοντέλο που ενισχύει την ελκυστικότητα, την πα-
ραγωγικότητα και την ανταγωνιστικότητα της ελληνικής οικονο-
µίας, καθώς και την προσφορά αξιόπιστων και οικονοµικά αποδο-
τικών υπηρεσιών.

Βεβαίως, για όλους αυτούς τους λόγους καλώ όλους τους συ-
ναδέλφους να το υπερψηφίσουν. Ψηφίζω υπέρ, όπως ψηφίζω
υπέρ και για την τροπολογία. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ορίστε,

κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι έχουµε εξαντλήσει το θέµα του Θριασίου, αλλά για

να µη µένουν σκιές και αναπάντητα ερωτήµατα, θα πρέπει να
επαναλάβω µονότονα, στους αγαπητούς συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ, κάτι το οποίο νοµίζω ότι ίσως δεν έχει γίνει κατανοητό ή
θέλετε να µην το καταλάβετε. 

Το 2018 είχαµε µία σύµβαση παραχώρησης και νοµίζω ότι τότε
όλοι συµφωνούσαµε ότι έπρεπε να βρούµε έναν τρόπο να αξιο-
ποιήσουµε το Θριάσιο. Γιατί έπρεπε να το κάνουµε αυτό; Διότι
και οι δικές σας κυβερνήσεις και οι δικές µας κυβερνήσεις επί
χρόνια είχαµε πάρει ευρωπαϊκά κονδύλια για να αναπτύξουµε
αυτό το εµπορευµατικό κέντρο, χωρίς να κάνουµε τίποτα. 

Ήρθε, λοιπόν, τα προηγούµενα χρόνια η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
και έλεγε στην Ελληνική Δηµοκρατία ότι αυτό το έργο πρέπει να
προχωρήσει. Δηλαδή, έλεγε το προφανές: Ότι έχετε καθυστε-
ρήσει και όσο καθυστερείτε κινδυνεύετε µε πρόστιµα και για να
χρησιµοποιήσω τον ακριβή όρο, µε δηµοσιονοµική διόρθωση.

Όταν ο ΣΥΡΙΖΑ ψήφισε αυτόν τον νόµο, τότε και ο κ. Μανιάτης
και ο οµιλών –ο κ. Μανιάτης, µάλιστα, είχε µιλήσει για σκάνδαλο,
εγώ δεν είχα κάνει κάτι τέτοιο- είχαµε πει ότι ενώ συµφωνούµε
επί της αρχής µε την παραχώρηση του Θριασίου, εδώ πέρα γί-
νονται µερικά πράγµατα τα οποία θα χτυπήσουν κόκκινο -για να
το πω πολύ λαϊκά- στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

Το πιο βασικό από όλα ήταν ότι στην ουσία άλλαξαν οι όροι
δόµησης µε νόµο που ήρθε µετά και αφού είχε βγει ο ανάδοχος
και ο διαγωνισµός. Αλλάζει η κυβέρνηση, αλλάζει η ηγεσία του
Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών. Ποιες ήταν οι επιλογές
µας, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ; Θα έπρεπε να πούµε ότι
ακυρώνουµε τον διαγωνισµό; Αυτό προτείνετε; Δεν κατάλαβα τι
προτείνετε. Ρητορική ερώτηση κάνω.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Σας κάναµε συγκεκριµένη ερώτηση και
δεν απαντήσατε. Εάν µπορούσατε να ακυρώσετε τον διαγωνι-
σµό…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Διάβασα µε πολύ µεγάλη προσοχή αυτά που
είπατε, δεν σας διέκοψα και να µην µπούµε σε έναν νέο γύρο αν-
τιπαραθέσεων. Παρακαλώ πολύ. 

Δεν καταλαβαίνουµε, όµως, το εξής. Ότι η επιλογή που είχε
τότε η νέα Κυβέρνηση θα ήταν ή να ακυρώσει τον διαγωνισµό,
παίρνοντας ένα τεράστιο ρίσκο να «φάµε» πρόστιµο από 100
εκατοµµύρια ευρώ µέχρι 1 δισεκατοµµύριο…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Γιατί;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): …διότι είχαµε πάρει χρήµατα από την Ευρω-
παϊκή Ένωση τα οποία δεν είχαµε χρησιµοποιήσει. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Μα δεν θα ακυρώνατε το έργο, τον δια-
γωνισµό θα ακυρώνατε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
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και Μεταφορών): Ακούστε µε, δεν σας διακόπτω και αυτό δεν
µπορεί να γίνει τώρα. Ακούστε την επιχειρηµατολογία µου και
πολύ ευχαρίστως κάντε µία επίκαιρη ερώτηση να τα ξαναπούµε.
Εδώ είµαστε. Δεν νοµίζω ότι έχει γίνει επίκαιρη ερώτηση και δεν
έχω έρθει εγώ ή κάποιος από τους παριστάµενους Υφυπουργούς
να σας απαντήσει. 

Εποµένως, ακυρώνοντας τον διαγωνισµό είχαµε, σχεδόν, τη
βεβαιότητα ότι θα «τρώγαµε» -για να το πω απλά και λαϊκά- ένα
πολύ µεγάλο πρόστιµο. Ποια ήταν η άλλη επιλογή; Να διαπραγ-
µατευτούµε µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και µε τον παραχωρησι-
ούχο, να αλλάξουµε τους όρους της συµφωνίας, έτσι ώστε να
µη χτυπάει κόκκινο στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Και αυτό κάναµε. 

Σας ακούω, όµως, να µιλάτε για συµφέροντα; Μα, είστε καλά;
Είστε σοβαροί; Δηλαδή, η «DGCOM» έχει εγκρίνει τα δώδεκα ση-
µεία, σας έδωσα και την επιστολή. Εσείς λέγατε πού είναι η επι-
στολή, γιατί δεν δίνετε την επιστολή; Όµως, όλα αυτά ήταν
γνωστά και στον κοινοβουλευτικό έλεγχο ότι υπήρξε µια δια-
πραγµάτευση που κράτησε δυόµιση χρόνια. Και έρχεστε και λέτε
αυτά τα πράγµατα τα οποία -µε πολλή ηρεµία σας λέω και νοµίζω
ότι το αποδεικνύω αυτό που λέω- δεν έχουν καµµία, µα καµµία
βάση µε την πραγµατικότητα. 

Λυπάµαι, λοιπόν, γι’ αυτό, διότι θεωρώ ότι θα µπορούσατε και
εσείς να είχατε υπερψηφίσει αυτό το νοµοσχέδιο και να µην κρυ-
φτείτε πίσω από ένα πολιτικό -εάν θέλετε- ακτιβισµό, να κάνετε
εσείς τώρα τους ήρωες εδώ πέρα, ότι εµείς διαφωνούµε και ο
ΣΥΡΙΖΑ µε τη Νέα Δηµοκρατία εξυπηρετούν τα ίδια συµφέροντα. 

Σας εξήγησα ποια ήταν η πραγµατικότητα. Σας εξήγησα ποιες
ήταν οι εναλλακτικές. Δεν υπήρχε εναλλακτική. Εάν, λοιπόν, εί-
µαστε όλοι µε τα συµφέροντα, τότε είναι και η «DGCOM» µε τα
συµφέροντα και όλοι εξυπηρετούµε -κατά τα δικά σας λεγόµενα-
τα συµφέροντα! 

Ε, λοιπόν, αυτός ο τρόπος δοµικής αντιπολίτευσης και τοξικό-
τητας δεν σας τιµά, δεν τιµά τον χώρο σας, δεν τιµά την παρά-
ταξή σας και κατά την προσωπική µου άποψη, δεν τιµά και την
ιστορία σας. Και νοµίζω ότι αυτές οι απαντήσεις που πρέπει να
δοθούν, δόθηκαν και από εκεί και πέρα ο καθένας κρίνεται και

γι’ αυτά που λέει και γι’ αυτά που ψηφίζει. 
Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής και επί των

άρθρων του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Υποδοµών και Με-
ταφορών: «Κύρωση της από 30-3-2022 Συµφωνία Τροποποίησής
της από 30-7-2018 Σύµβασης Παραχώρησης του έργου «Ανά-
πτυξη Εµπορευµατικού Κέντρου Θριασίου Πεδίου» που κυρώ-
θηκε µε τον ν.4574/2018, µεταξύ της εταιρείας «ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε.
ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΣΙΔΗΡΟΔΡΟΜΙΚΗΣ ΠΕΡΙΟΥ-
ΣΙΑΣ» και της εταιρείας «ΘΡΙΑΣΙΟ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ
ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ», καθώς και του Ελληνικού Δηµοσίου, της
εταιρείας «ΕΤΒΑ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΕΣ ΠΕΡΙΟΧΕΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ» και της εταιρείας «ΓΚΟΛΝΤΑΙΡ ΚΑΡΓΚΟ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΕ-
ΘΝΩΝ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ LOGISTICS ΑΝΩΝΥΜΟΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑ και
λοιπές επείγουσες ρυθµίσεις της Γενικής Γραµµατείας Μεταφο-
ρών».

Προχωρούµε στην ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων, της
τροπολογίας και του συνόλου και η ψήφισή τους θα γίνει χωρι-
στά. 

Θέλω να επισηµάνω ότι η ψηφοφορία περιλαµβάνει την αρχή
του νοµοσχεδίου, δύο άρθρα, µία τροπολογία, το ακροτελεύτιο
άρθρο, καθώς και το σύνολο του νοµοσχεδίου. 

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρακαλώ

να κλείσει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.
(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Οι θέσεις

των κοµµάτων, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλε-
κτρονικό σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής
συνεδρίασης και έχουν ως εξής:
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Κύρωση της από 30.3.2022 Συµφωνίας Τροποποίησης της
από 30.7.2018 Σύµβασης Παραχώρησης του έργου Ανάπτυξη
Εµπορευµατικού Κέντρου Θριασίου Πεδίου που κυρώθηκε µε
τον ν. 4574/2018, µεταξύ της εταιρείας «ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε. ΑΝΩ-
ΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΣΙΔΗΡΟΔΡΟΜΙΚΗΣ ΠΕΡΙΟΥ-

ΣΙΑΣ» και της εταιρείας «ΘΡΙΑΣΙΟ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ
ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ», καθώς και του Ελληνικού Δηµοσίου, της
εταιρείας «ΕΤΒΑ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΕΣ ΠΕΡΙΟΧΕΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ» και της εταιρείας «ΓΚΟΛΝΤΑΙΡ ΚΑΡΓΚΟ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΕ-
ΘΝΩΝ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ LOGISTICS ΑΝΩΝΥΜΟΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑ»

και λοιπές επείγουσες ρυθµίσεις της Γενικής Γραµµατείας Με-
ταφορών

Επί της αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Κίνηµα Αλλαγής: OXI

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: ΠΡΝ

ΜέΡΑ25: OXI
Άρθρο πρώτο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Κίνηµα Αλλαγής: OXI
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΜέΡΑ25: OXI

Άρθρο δεύτερο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: OXI

ΜέΡΑ25: OXI
Υπ. τροπ. 1455/47 ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: OXI

Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: ΠΡΝ

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΜέΡΑ25: ΠΡΝ

Ακροτελεύτιο άρθρο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Κίνηµα Αλλαγής: OXI

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: ΠΡΝ

ΜέΡΑ25: OXI
Επί του συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Κίνηµα Αλλαγής: OXI
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: ΠΡΝ
ΜέΡΑ25: OXI
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεπώς
το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών:
«Κύρωση της από 30.3.2022 Συµφωνίας Τροποποίησης της από
30.7.2018 Σύµβασης Παραχώρησης του έργου «Ανάπτυξη Εµπο-
ρευµατικού Κέντρου Θριασίου Πεδίου» που κυρώθηκε µε τον ν.
4574/2018, µεταξύ της εταιρείας «ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε. ΑΝΩΝΥΜΗ
ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΣΙΔΗΡΟΔΡΟΜΙΚΗΣ ΠΕΡΙΟΥΣΙΑΣ» και της
εταιρείας «ΘΡΙΑΣΙΟ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ ΑΝΩΝΥΜΗ
ΕΤΑΙΡΕΙΑ», καθώς και του Ελληνικού Δηµοσίου, της εταιρείας
«ΕΤΒΑ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΕΣ ΠΕΡΙΟΧΕΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ» και της
εταιρείας «ΓΚΟΛΝΤΑΙΡ ΚΑΡΓΚΟ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΕΘΝΩΝ ΜΕΤΑΦΟ-
ΡΩΝ ΚΑΙ LOGISTICS ΑΝΩΝΥΜΟΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑ» και λοιπές επείγου-
σες ρυθµίσεις της Γενικής Γραµµατείας Νεταφορών έγινε δεκτό
κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της από 30.3.2022 Συµφωνίας Τροποποίησης της
από 30.7.2018 Σύµβασης Παραχώρησης του έργου «Ανάπτυξη
Εµπορευµατικού Κέντρου Θριασίου Πεδίου» που κυρώθηκε µε
τον ν. 4574/2018, µεταξύ της εταιρείας «ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε. ΑΝΩ-
ΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΣΙΔΗΡΟΔΡΟΜΙΚΗΣ ΠΕΡΙΟΥ-
ΣΙΑΣ» και της εταιρείας «ΘΡΙΑΣΙΟ ΕΜΠΟΡΕΥΜΑΤΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ
ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ», καθώς και του Ελληνικού Δηµοσίου, της
εταιρείας «ΕΤΒΑ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΕΣ ΠΕΡΙΟΧΕΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ» και της εταιρείας «ΓΚΟΛΝΤΑΙΡ ΚΑΡΓΚΟ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΔΙΕ-
ΘΝΩΝ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ LOGISTICS ΑΝΩΝΥΜΟΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑ»
και λοιπές επείγουσες  ρυθµίσεις της Γενικής Γραµµατείας Με-
ταφορών

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
ΜΕΡΟΣ Α’
ΣΥΜΒΑΣΗ ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΗΣ ΤΟΥ ΕΡΓΟΥ «ΑΝΑΠΤΥΞΗ ΕΜΠΟ-

ΡΕΥΜΑΤΙΚΟΥ ΚΕΝΤΡΟΥ ΘΡΙΑΣΙΟΥ ΠΕΔΙΟΥ»

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΣΥΜΦΩΝΙΑ ΤΡΟΠΟΠΟΙΗΣΗΣ ΤΗΣ ΣΥΜΒΑΣΗΣ ΠΑΡΑΧΩΡΗ-

ΣΗΣ
Άρθρο πρώτο Κύρωση της Συµφωνίας Τροποποίησης και των

Προσαρτηµάτων της
Συµφωνία Τροποποίησης της από 30.7.2018 Σύµβασης Παρα-

χώρησης του έργου «Ανάπτυξη Εµπορευµατικού Κέντρου Θρια-
σίου Πεδίου»

ΠΡΟΟΙΜΙΟ
Άρθρο 1 Τροποποίηση διατάξεων Σύµβασης Παραχώρησης
Άρθρο 2 Έναρξη ισχύος - Ηµεροµηνία τροποποίησης
Άρθρο 3 Εφαρµοστέο δίκαιο - Επίλυση διαφορών
Άρθρο 4 Λοιπές συµφωνίες
ΠΡΟΣΑΡΤΗΜΑΤΑ Α - Β
ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’ΟΡΟΙ ΚΑΙ ΠΕΡΙΟΡΙΣΜΟΙ ΔΟΜΗΣΗΣ
Άρθρο δεύτερο Όροι και περιορισµοί δόµησης - Κατάργηση

παρ. 4 άρθρου 79 ν. 4530/2018 και παρ. 2 άρθρου 2 ν. 4574/2018
ΜΕΡΟΣ Β’
ΕΠΕΙΓΟΥΣΕΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΕΣ ΚΑΙ ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΕΣ ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ

ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ
Άρθρο τρίτο Ρύθµιση αποζηµίωσης λόγω απώλειας εσόδων

του Οργανισµού Αστικών Συγκοινωνιών Αθηνών (ΟΑΣΑ) - Υπολο-
γισµός αποζηµίωσης για τα έτη 2022 και 2023 - Τροποποίηση
παρ. 2 άρθρου 86 ν. 4530/2018

Άρθρο τέταρτο Αύξηση κρατικής επιδότησης του ΟΑΣΑ για
το έτος 2023 λόγω ενεργειακής κρίσης

Άρθρο πέµπτο Προϋποθέσεις συµµετοχής στους διαγωνι-
σµούς ανάθεσης εκτέλεσης τακτικών υπεραστικών και αστικών
οδικών επιβατικών µεταφορών - Τροποποίηση άρθρου 17 ν.
4974/2022

ΜΕΡΟΣ Γ’
ΙΣΧΥΣ
Άρθρο έκτο Έναρξη ισχύος
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
ΟΡΟΙ ΚΑΙ ΠΕΡΙΟΡΙΣΜΟΙ ΔΟΜΗΣΗΣ 

Άρθρο δεύτερο
Όροι και περιορισµοί δόµησης - Κατάργηση παρ. 4 

άρθρου 79 ν. 4530/2018 και παρ. 2 άρθρου 2
ν. 4574/2018

Καταργούνται: 
α) Η παρ. 4 του άρθρου 79 του ν. 4530/2018 (Α’59), περί όρων

και περιορισµών δόµησης σε ακίνητα ιδιοκτησίας της εταιρείας
ΓΑΙΑΟΣΕ Α.Ε. ή σε ακίνητα που διαχειρίζεται η εταιρεία ΓΑΙΑΟΣΕ
Α.Ε. σύµφωνα µε τον  ν. 3891/2010 (Α’188),

β) Η παρ. 2 του άρθρου 2 του ν. 4574/2018 (Α’191), περί εφαρ-
µογής των όρων και περιορισµών δόµησης της παρ. 4 του άρ-
θρου 79 του ν. 4530/2018.

ΜΕΡΟΣ Β’
ΕΠΕΙΓΟΥΣΕΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΕΣ ΚΑΙ ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΕΣ 

ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ

Άρθρο  τρίτο
Ρύθµιση αποζηµίωσης λόγω απώλειας εσόδων του 

Οργανισµού Αστικών Συγκοινωνιών Αθηνών (ΟΑΣΑ) - 
Υπολογισµός αποζηµίωσης για τα έτη 2022 και 2023 - 

Τροποποίηση παρ. 2 άρθρου 86 ν. 4530/2018

1. Το δεύτερο εδάφιο της παρ. 2 του άρθρου 86 του     ν.
4530/2018 (Α’59) τροποποιείται µε την προσθήκη των προβλέ-
ψεων της σύµβασης απόδοσης και στόχων του ΟΑΣΑ, ως στοι-
χείων για τη διαµόρφωση της αποζηµίωσής του λόγω απώλειας
εσόδων του ως συγκοινωνιακού φορέα και η παρ. 2 διαµορφώ-
νεται ως εξής:

«2. Η απώλεια εσόδων των φορέων παροχής συγκοινωνιακού
έργου από τις απαλλαγές της παρ. 1 αποζηµιώνεται. Η αποζη-
µίωση, λογίζεται ως έσοδο, χορηγείται ετησίως, αφορά το επό-
µενο οικονοµικό έτος και για τη διαµόρφωσή της τίθενται από
τους φορείς στη διάθεση του Υπουργείου Υποδοµών και Μετα-
φορών τα απολογιστικά στοιχεία µετακινήσεων του προηγούµε-
νου έτους και ως προς τον ΟΑΣΑ, επιπλέον οι προβλέψεις της
σύµβασης απόδοσης και στόχων που συνάπτεται σύµφωνα µε
την παρ. 6 του άρθρου 197 του ν. 4389/2016 (Α’94), µετά από
προηγούµενη υποχρεωτική διαβούλευση µε τους φορείς παρο-
χής συγκοινωνιακού έργου. Με κοινή απόφαση των Υπουργών
Οικονοµικών και Υποδοµών και Μεταφορών, που εκδίδεται µέχρι
τις 15 Σεπτεµβρίου κάθε έτους και επέχει θέση σύµβασης ετή-
σιας διάρκειας µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και του αρµο-
δίου φορέα παροχής συγκοινωνιακού έργου, καθορίζονται το
ύψος της αποζηµίωσης, ο τρόπος υπολογισµού της, η διαδικασία
χορήγησής της, καθώς και κάθε άλλο ειδικότερο ζήτηµα για την
εφαρµογή της παρούσας.»

2. Ειδικά για τον προϋπολογισµό των ετών 2022 και 2023, για
την αποζηµίωση του ΟΑΣΑ κατ’εφαρµογή της παρ. 2 του άρθρου
86 του ν. 4530/2018, λαµβάνονται υπόψη τα απολογιστικά στοι-
χεία του έτους 2019 και η δαπάνη ανέρχεται κατ’ ανώτατο όριο
κατ’ έτος σε ενενήντα τέσσερα εκατοµµύρια πεντακόσιες χιλιά-
δες (94.500.000) ευρώ. 

Άρθρο  τέταρτο
Αύξηση κρατικής επιδότησης του ΟΑΣΑ για το έτος 2023

λόγω ενεργειακής κρίσης

1. Κατά παρέκκλιση των περ. α’και δ’της παρ. 6 του άρθρου 6
του ν. 3920/2011 (Α’33), για το έτος 2023 η επιδότηση, που λαµ-
βάνει ο Οργανισµός Αστικών Συγκοινωνιών Αθηνών (ΟΑΣΑ), από
τον Κρατικό Προϋπολογισµό για την κάλυψη του συνολικού ετή-
σιου λειτουργικού ελλείµµατος των εταιρειών του Οµίλου ΟΑΣΑ,
δύναται να υπερβαίνει το ποσοστό του σαράντα τοις εκατό (40%)
του ετήσιου λειτουργικού κόστους, που προβλέπεται στον εγκε-
κριµένο ετήσιο προϋπολογισµό και το εγκεκριµένο επιχειρησιακό
σχέδιο. 

2. Το επιπλέον ποσό της επιδότησης από τον Κρατικό Προϋπο-
λογισµό, που λαµβάνει ο ΟΑΣΑ κατ’ εφαρµογή της παρ. 1, διατί-
θεται αποκλειστικά για την κάλυψη της αύξησης του ενεργειακού
κόστους λειτουργίας των εταιρειών του Οµίλου ΟΑΣΑ.

Άρθρο πέµπτο
Προϋποθέσεις συµµετοχής στους διαγωνισµούς 

ανάθεσης εκτέλεσης τακτικών υπεραστικών 
και αστικών οδικών επιβατικών µεταφορών - 

Τροποποίηση άρθρου 17 ν. 4974/2022

Στο άρθρο 17 του ν. 4974/2022 (Α’185) τροποποιούνται α) η
περ. β’της παρ. 2, ως προς τον χρόνο πλήρωσης των προϋποθέ-
σεων της περ. α΄, β) το δεύτερο εδάφιο της παρ. 2, βα) ως προς
την προσθήκη παροχής εγγυήσεων ή εγγράφων, για τη διασφά-
λιση της συνδροµής των αναγκαίων προϋποθέσεων όσων συµ-
µετέχουν στις διαγωνιστικές διαδικασίες, καθώς και της
απαιτούµενης στελέχωσης στο πέρας της προθεσµίας της παρ.
1 του άρθρου 20, ββ) ως προς τις παραπεµπόµενες διατάξεις,
βγ) ως προς την προσθήκη νοµοτεχνικών βελτιώσεων και το
άρθρο 17 διαµορφώνεται ως εξής:

«Άρθρο 17
Προϋποθέσεις συµµετοχής στον διαγωνισµό

1. Στους διαγωνισµούς µπορούν να συµµετέχουν επιχειρήσεις
που εκτελούν οδικές µεταφορές επιβατών, σύµφωνα µε τον Κα-
νονισµό (ΕΚ) 1071/2009, είτε αυτόνοµα είτε σε κοινοπραξίες.

2. Οι διαγωνιζόµενοι, κατά την ηµεροµηνία διενέργειας των
διαγωνιστικών διαδικασιών:

α) είτε διαθέτουν τον απαιτούµενο αριθµό λεωφορείων, υπε-
ραστικού ή αστικού ή ηµιαστικού τύπου και τις απαιτούµενες εγ-
καταστάσεις εξυπηρέτησης, συµπεριλαµβανοµένων των
αµαξοστασίων,

β) είτε παρέχουν εγγυήσεις, µε τις οποίες διασφαλίζεται ότι
θα πληρούται η περ. α΄, κατά το πέρας της αποκλειστικής προ-
θεσµίας των έξι (6) µηνών και του ενός (1) έτους, αντίστοιχα, της
παρ. 1 του άρθρου 20.

Επίσης, κατά την ηµεροµηνία διενέργειας των διαγωνιστικών
διαδικασιών, οι διαγωνιζόµενοι αποδεικνύουν ότι διαθέτουν την
απαιτούµενη εµπειρία στην εκτέλεση των υπεραστικών και αστι-
κών οδικών επιβατικών µεταφορών, συµπεριλαµβανοµένης της
εµπειρίας στην οργάνωση και στα συστήµατα τηλεµατικής και
ενιαίας πληροφόρησης και ενιαίας έκδοσης εισιτηρίων και παρέ-
χουν επαρκείς εγγυήσεις ή αποδεικτικά έγγραφα µε τα οποία
διασφαλίζεται ότι στο πέρας των προθεσµιών της παρ. 1 του άρ-
θρου 20 διαθέτουν αναλόγως όλα τα ανωτέρω, καθώς και την
απαιτούµενη στελέχωση, όπως καθορίζεται στις προκηρύξεις
των διαγωνιστικών διαδικασιών, σύµφωνα µε το άρθρο 14.»

ΜΕΡΟΣ Γ’
ΙΣΧΥΣ

Άρθρο έκτο
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Αθήνα,.........................2022

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ
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1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

3. ΕΡΓΑΣΙΑΣ
ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΩΝ

ΥΠΟΘΕΣΕΩΝ

5. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

2. ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ
ΚΑΙ ΕΠΕΝΔΥΣΕΩΝ

4. ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ
ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ

6. ΥΠΟΔΟΜΩΝ
ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το
Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Με τη συ-

ναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.51’ λύεται η συνεδρίαση για τη
Δευτέρα 14 Νοεµβρίου 2022 και ώρα 13.00’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαί-
ρων ερωτήσεων.
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7. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ

9. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΚΑΙ 
ΕΠΕΝΔΥΣΕΩΝ

8. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ 

10. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ».

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                    ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


